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Kortweg Het wordt tijd dat B&W van Har-
denberg tekst en uitleg geven over 
de begroting 2013. En niet via 
besloten bijeenkomsten aan raadsle-
den maar in het openbaar aan de in-
woners van Hardenberg. En niet via 
onbegrijpelijke persberichten met 
allerlei verhullende omschrijvin-
gen, maar in gewoon Nederlands. 
Want het is nogal wat als je door 
Gedeputeerde Staten van Overijssel 
op de vingers wordt getikt omdat je 
de zaak niet voor elkaar hebt. Een 
begroting die gebaseerd is op het 
verkopen van de berenhuid voordat 
het beest is geschoten. Hardenberg 
wil geld investeren dat er nog niet 
is, namelijk met mogelijke winst uit 
grondverkoop.

Dat zoiets niet erg realistisch is 
zoals GS schrijven mag duidelijk 
zijn. Eigenlijk had de raad dat 
ook niet moeten pikken. Maar 
nog erger is dat deze handelswijze 
verboden is. En dat hadden B&W 
als verantwoordelijke bestuurders 

en de ambtenaren als uitvoerders 
moeten weten, vinden ook GS. Ar-
rogantie? Je zou het bijna denken. 
In het voorjaar heeft de provincie 
al aangeboden op hoog ambtelijk 
niveau te komen praten over de 
begroting. Hardenberg heeft daar 
geen gebruik van gemaakt. En ook 
over de problemen van het grondbe-
drijf heeft Hardenberg geen contact 
gezocht met de provincie. Blijkbaar 
zit er ondanks allerlei ambtelijke 
fusies nog niet genoeg kennis en 
niet genoeg realiteitszin in het 
gemeentehuis om dit soort fouten 
te voorkomen. Fouten? Misschien 
wel blunders. Maar wat moet je als 
gewoon burger hiermee?

In de Verenigde Staten is het nog 
niet zo heel lang geleden dat de be-
volking het recht in eigen hand nam 
bij vermeende misstanden, hoewel 

dat meestal geen ambtenaren of be-
stuurders betrof maar zwarte Ameri-
kanen. Een vooraanstaand zuidelijk 
politicus zei zelfs ooit dat lynchen 
goed is, “want  het laat zien dat de 
bevolking nog een gevoel van recht-
vaardigheid kent.” Gelukkig vinden 
de meeste mensen tegenwoordig dat 
dit iets te ver gaat voor ambtenaren 
die blunders begaan, maar het ge-
voel van rechtvaardigheid vraagt 
wel om een reactie van de lokale 
overheid. Het is eigenlijk vreemd 
dat deze pr-tip nog gegeven moet 
worden. Ondanks het kerstreces had 
de gemeentelijke crisismanager dit 
zelf moeten bedenken.

Maar soms zijn mensen ook wel 
blij met ambtelijke fouten. Enkele 
inwoners van oud-Bergentheim 
bijvoorbeeld. Hun buurman, var-
kenshandelaar Herman Dijk aan de 
Brinkweg, was van plan een biover-
gistingsinstallatie te bouwen. De 
milieuvergunning was al verleend 
door de gemeente Hardenberg maar 

de gemeente is vorige week terug-
gefloten door de Raad van State. 
Het blijkt dat de gemeente fout 
zat omdat ze het ‘gewone’ bedrijf 
van Dijk en de nieuwe biovergister 
als één bedrijf zag en dus één mi-
lieuvergunning verleende, terwijl 
het eigenlijk twee zelfstandige 
bedrijven zijn. Zouden zijn, want 
de exploitant van de biovergister is 
inmiddels failliet.

Wellicht dat na deze uitspraak 
van de Raad van State bepaalde 
raadsleden een beetje voorzichtiger 
zijn met wat ze zeggen. Tijdens de 
oriënterende raadsvergaderingen 
van eind mei 2010 waren sommigen 
nogal ferm in hun bewoordingen 
aan het adres van het actiecomité 
dat tegen de komst van de biover-
gister was. Maar dankzij dat actie-
comité is nu gebleken dat je niet 
blind kunt vertrouwen op ambtelijk 
oordeel. Een meer kritische blik is 
misschien niet verkeerd.

BRUCHTERVELD - Waar een ge-
sprek van een zoon met zijn vader 
over de geschiedenis van Bruchter-
veld al toe kan leiden. Bijna 4 jaar 

Geschiedenis Bruchterveld op papier

geleden kwam bij voorzitter Gerrit 
Huisjes van Plaatselijk Belang 
Bruchterveld in zo’n gesprek de 
naam van de  vroegere dorpssmid 

Rieks Gansekoele ter sprake. Onbe-
kend bij de jeugd van Bruchterveld, 
zoals zoveel van de geschiedenis 
van het dorp. Vanaf dat moment be-
gon een zoektocht langs archieven, 
oude kranten, internetpagina’s, his-
torische verenigingen maar vooral 
langs de senioren van het dorp. 

Net voor kerst werd die zoektocht 
bekroond met de presentatie van het 
boek Van Hooimaatsbelt tot Broek. 
In dorpshuis de Heujmansbelt werd 
donderdag 20 december het eerste 
exemplaar overhandigd aan Janny 
Zandman van Plaatselijk Belang.
Huisjes vroeg voor zijn zoektocht 
hulp bij mensen met veel vrije tijd 

en veel interesse 
in de dorpshis-
torie. Die hulp 
kreeg hij van 
Hotze Corporaal 
en Herm Altena. 
Zij probeerden 
niet alleen de 
gesch i eden i s 

van Bruchterveld boven water te 
krijgen maar ook van het aangren-
zende Ebbenbroek. De zoektocht 
begon bij de oorsprong van beide 
plaatsen. Ebbenbroek komt men 
tegen in geschriften uit 1500, toen 
nog met de naam Eemptenbroeck. 
Voor Bruchterveld wordt 1874 
als geboortejaar genomen, omdat 
toen voor het eerst melding werd 
gemaakt van Bruchterveld zonder 
het lidwoord ‘het’.

In het boek komen onderwerpen 
aan bod als het onderwijs, de 
middenstanders, de kerken, het 
verenigingsleven, de Tweede We-
reldoorlog en de vooruitgang van 
het dorp. Dat alles beschreven en 
getoond op meer dan 250 pagina’s. 
De samenstellers meenden dat ze 
met een oplage van 400 exemplaren 
in de eerste druk wel wat aan de 
hoge kant zouden zitten, maar op de 
dag van de presentatie was al meer 
dan 80 procent verkocht.

Meteen na de presentatie van het boek begon de discussie over wie nou waar had gewoond en wat hij had gedaan. © Roel Gritter

Opknappen - Gedeputeerde Ineke 
Bakker van de provincie Overijssel 
heeft woensdag 19 december het 
startsein gegeven voor sloop en re-
novatie van de verpauperde panden 
op de hoek van de Van Roijensweg 
en Kanaalweg‐oost in Bergentheim. 
Op de hoek wordt door ontwik-
kelaar AA Company een blok met 
14 starterwoningen gebouwd. Het 
project draagt de naam De Bijen-
korf. De gedeputeerde is gevraagd 
de officiële handeling te verrichten 
omdat de sloop en renovatie mede 
mogelijk zijn gemaakt dankzij een 
provinciale subsidie van twee ton.

Hulp voor kerk - De Protestantse 
gemeente Oud Avereest krijgt 
100.000 euro van de gemeente 
Hardenberg om de Reestkerk aan 
te passen. Dit rijksmonument wordt 
niet alleen gebruikt voor kerkdien-
sten, maar ook voor concerten, 
uitvoeringen en exposities. Om die 
laatste activiteiten goed te kunnen 
uitvoeren is er geld nodig. Dankzij 
de subsidie van de gemeente kan 
de kerk, of eigenlijk de stichting 
Vrienden van de Reestkerk, bij 
andere fondsen geld lospeuteren.

Vet in riool - De kans is groot dat 
dit bericht u te laat bereikt, maar 
voor degene die zijn oude frituur- of 
oliebollenvet nog niet heeft doen 
verdwijnen is de boodschap van 
de waterschappen nog van belang, 
namelijk dat dit vet niet thuis hoort 
in het riool. Het oude vet zorgt voor 
veel overlast in de riolen en in de 
zuiveringinstallaties. Daarnaast is 
het kostbaar om de verstoppingen te 
verhelpen en de vastgelopen pom-
pen schoon te maken. Jaarlijks is het 
waterschap hier zo’n 75.000 euro 
aan kwijt. Vet kan ingeleverd wor-
den in de gele kliko’s die vooral bij 
supermarkten staan. Dit vet wordt 
hergebruikt voor biobrandstof en 
het opwekken van groene stroom.

Raadslid overleden – Voorzitter 
Albert Schipper van de Hardenber-
ger VVD-fractie is dinsdag 18 de-
cember in zijn woonplaats Balkbrug 
overleden. Het 58-jarige raadslid 
leed al geruime tijd aan kanker maar 
bezocht nog tot eind november de 
raadsvergaderingen. Schipper was 
van 1994 tot 2001 raadslid van 
Avereest en na de gemeentelijke 
herindeling van Hardenberg. 

Inleveren kerstboom - Dinsdag 
8, woensdag 9 en donderdag 10 
januari kunnen inwoners van de 
gemeente Hardenberg gratis hun 
kerstboom inleveren. De ingeza-
melde kerstbomen worden ver-
snipperd en als biomassa gebruikt 
voor de toepassing van duurzame 
energie. Op de website van de 
gemeente staan de inlevertijden en 
locaties genoemd.
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HARDENBERG - Het Duitse 
bedrijf LimnoTec wil zich op het 
Hardenberger bedrijventerrein 
Broeklanden vestigen. Het bedrijf 
is gespecialiseerd in de productie 
van duurzame energie en heeft 
plannen om een energiecentrale te 
bouwen die jaarlijks groen gas pro-
duceert. Zo’n centrale biedt werk 
aan ongeveer 50 werknemers. Vlak 
voor kerst zijn de handtekeningen 
gezet onder een koopcontract voor 
6 hectare grond op Broeklanden. 
De grondoverdracht vindt plaats 
op het moment dat LimnoTec alle 
benodigde vergunningen heeft ver-
kregen. In de centrale wordt groen 
gas geproduceerd uit mest (80 %) 

Groen gas op bedrijventerrein Broeklanden
en ander organisch materiaal (20 %) 
zoals plantenafval, bermgras en niet 
meer voor consumptie geschikte 
(half)fabricaten. Groen gas heeft 
dezelfde kwaliteit als aardgas, kan 
aan het gasnet worden toegevoegd 
of worden gebruikt als brandstof 
voor auto’s.
De centrale die in Hardenberg 
gepland is, kan jaarlijks zo’n 25 
miljoen kubieke meter groen gas 
produceren. Dit is zo’n driekwart 
van het jaarlijkse gasgebruik van 
alle huishoudens in de gemeente 
Hardenberg. Dankzij de groene cen-
trale wordt jaarlijks zo’n 400.000 
ton mest uit de markt genomen, 
waarmee het een belangrijke bijdra-

ge kan leveren aan het verminderen 
van het mestoverschot.
De kavel waar LimnoTec de cen-
trale wil realiseren ligt tussen de 
Duitslandweg, de Emtenbroeker-
dijk en Hardenbergerveldweg. De 
geplande vestiging in Hardenberg 
is de eerste vestiging van LimnoTec 
in Nederland.
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Ik heb het niet helemaal goed 
kunnen meemaken, vorige week 
donderdag tijdens de Nieuwjaarsre-
ceptie van de gemeente Hardenberg, 
maar klopt het dat burgemeester 
Snijders aan het eind van zijn toe-
spraak zong Waar gaan we in het 
nieuwe jaar naar toe?, terwijl zijn 
vrouw Geeke het toneel van theater 
De Voorveghter opliep?
Voor mij zaten wel 300 man: al-
lemaal ambtenaren, raadsleden en 
mensen die iets van de gemeente 
moeten hebben. En natuurlijk lui 
die voor de sportverkiezing waren 
gekomen. Het was dus niet goed  te 
zien en te horen, maar het zou me 
niet verbazen als het zo was, want 
tenslotte had Snijders ook een be-
roemde zin uit de 1973-conference 
van Wim Kan gebruikt: Zuinig over 
de drempel. En Kan sloot altijd zijn 
Nieuwjaarsconference af met dat 
lied terwijl z’n vrouw ook mocht 

laten zien dat ze nog bestond. Nou 
heeft de vrouw van burgemeester 
Snijders dat niet nodig, denk ik, nu 
zij onlangs een eigen bedrijfje is 
begonnen getiteld ComPassie, maar 
zeker weten doe ik het niet.

Door al dat geroezemoes om mij 
heen heb ik trouwens van die hele 
toespraak niet veel meegekregen. 
Maar ik kan wel ongeveer raden 
waar het over ging: samenwerken, 
noaberschap, de gemeente krijgt 
meer taken en minder geld, pijnlijke 
keuzes maken, de burgers moeten 
zelf de handen uit de mouwen ste-
ken enz. enz. Eigenlijk de geijkte 
woorden. Ik zou die in een Nieuw-
jaarsspeech niet gebruikt hebben. 
In geen enkele speech trouwens. 

Helemaal kapot gekauwd. En ook 
geen woorden als transitie, ver-
duurzaming, informatisering. Wat 
zeg ik, ik zou helemaal niets gezegd 
hebben maar beelden hebben laten 
spreken. Minder geld? Laat een 
lege portemonnee zien. Noaber-
schap? Toon de vrijwilligers van de 
voedselbank. Samenwerken? Geef 
even aan hoe de brandweer van Har-
denberg over de gemeentegrens en 
zelfs de landsgrens hulp kan bieden 
en ontvangen.

Ik zou Piet-Cees hebben gevraagd. 
Piet-Cees is CDA-raadslid en hij 
heeft een bedrijfje dat  videoproduc-
ties maakt. In ruil voor zijn bijdrage 
had ik de CDA’ers beloofd dat ze 
nog vaker dan nu als eerste in de ge-
meenteraad hun zegje mogen doen, 
hoewel dat niet zo makkelijk is. Of 
dat hun fractievoorzitter af en toe 
een beetje voor vierde wethouder 

mag spelen, zoiets. Piet-Cees zou 
de speech visualiseren (de woorden 
in beelden vertalen), er was dan 
tijdens de Nieuwjaarsbijeenkomst 
3 minuten lang èchte aandacht 
omdat beelden nu eenmaal meer 
trekken dan woorden en daarna kon 
Die heiße Schlacht am kalten Buf-
fet beginnen. Zien en gezien worden 
tijdens het eten en drinken, zodat je 
na afloop volop kon twitteren dat 
het zo geweldig was geweest, erg 
druk ook, dat je goed hebt gegeten 
en veel gelachen en dat je er veel 
energie door hebt gekregen (wat 
onzin is, zoiets kost energie tenzij je 
Red Bull hebt gedronken, een Mars 
hebt gegeten of coke hebt gesno-
ven). En vervolgens kon iedereen 
moe maar voldaan huiswaarts keren 
met sterke verhalen over de beste 
Nieuwjaarsbijeenkomst ooit. Veel 
heil en zegen!

dwd@sallander.nl

HARDENBERG - Het is als het 
eten van een stoofschotel: de voor-
bereiding duurt erg lang en in een 
paar happen is alles weg. We-
kenlang voorpret en na een paar 
minuten is het evenement voorbij, 
de Nieuwjaarsduik in zee, vijver 
of brede sloot. Overgewaaid uit 
Noord-Amerika en op 1 janu-
ari 1960 voorzichtig in Zandvoort 
aanbeland. In Hardenberg wordt 
de Nieuwjaarsduik al enkele jaren 

Oranje golf in het water van de Oldemeijer

© Roel Gritter

georganiseerd door zwem- en wa-
terpolovereniging De Grunte.

In het water van recreatieplas De 
Oldemeijer – soms ijskoud, maar dit 
keer vooral stinkend – is het op 1 ja-
nuari om 13.00 uur een gekrioel van 
rennende, gillende en spetterende 
mensen die daarna snel de tent met 
warme kachel opzoeken. Dit jaar 
waren er zo’n 150 deelnemers die 
voor evenzoveel supporters hadden 

RHEEZERVEEN – De brand-
weer van de gemeente Harden-
berg is vorige week twee keer 
uitgerukt voor een brand op 
recreatiepark Stoetenslagh in 
Rheezerveen.

De eerste keer was in de 
nacht van 2 op 3 januari 
toen een recreatiewoning in 
brand stond. De brand werd 
ontdekt door een buur-
vrouw die de 25-jarige be-
woner alarmeerde. Samen 
hebben ze nog geprobeerd 

Trainer – Eind december ging het 
verhaal al rond dat de 42-jarige 
Marcel Groninger na 6 jaar trouwe 
dienst Be Quick Groningen zou ver-
laten en in Hardenberg de opvolger 
moest worden van HHC-trainer Ted 
Verdonkschot. “Maar wij waren nog 
met de afronding van de onderhan-
delingen bezig, dus konden we toen 
nog niets bevestigen of ontkennen”, 
vertelt voorzitter Louis Breukelman 
van HHC. Nu is wèl alles in kannen 
en kruiken en kan de zoektocht 
naar een coach die past bij de filo-
sofie, de cultuur en de sfeer van de 
vereniging worden beëindigd. Wat 
dat inhoudt wil Breukelman wel 
uitleggen: “HHC is op zoek ge-
weest naar een trainer die uiteraard 
vakbekwaam is, maar die daarnaast 
verder kijkt dan alleen de eerste se-
lectie, hij moet oog hebben voor de 
vereniging als totaal. Dus aandacht 
voor de leden, de supporters en de 
sponsoren. Dat past bij een club als 
HHC. En wij denken dat Groninger 
over die eigenschappen beschikt.”

Herindeling - Nu het nieuwe kabi-
net graag wil dat er alleen nog maar 
gemeenten bestaan van minstens 
100.000 inwoners wil OpKoers we-
ten hoe B&W van Hardenberg hier 
tegenaan kijken.  De partij vraagt dit 
met het oog op de gemeenteraads-
verkiezingen die in maart 2014 wor-
den gehouden. Kennen Ommen en 
Hardenberg dan nog afzonderlijke 
verkiezingen of zou het ook kunnen 
dat de ambtelijke fusie dan gevolgd 
wordt door een samenvoeging van 
beide gemeenten?
In zijn antwoord schrijft het Har-
denberger college dat wat B&W 
betreft een bestuurlijke fusie niet 
aan de orde is maar dat de gemeen-
teraad zelf anders kan beslissen. En 
zo denkt Ommen er ook over, weet 
het college te melden.

Onderhoud - Het beheer en ei-
gendom van de begraafplaats in 
Sibculo is vorig jaar overgegaan 
van de protestantse kerk naar een 
stichting, met een bestuur waarin 
vertegenwoordigers zitten van de 
begrafenisverenigingen Sibculo en 
Kloosterhaar en Plaatselijk Belang. 
Over het algemene onderhoud aan 
paden en groen is de stichting tevre-
den, maar niet over het onderhoud 
van de graven. In eerste instantie 
worden de grafeigenaren gewezen 
op hun verantwoordelijkheid maar 
mocht dat niet helpen dan worden 
andere maatregelen overwogen, 
schrijft de stichting in het dorpsblad 
De Kloosterhaarder.

Schilderijen – De schilderijen die 
15 september zijn gemaakt voor de 
manifestatie Stedekunst in Grams-
bergen worden geëxposeerd. In het 
plaatselijk museum is tot 1 maart 
een expositie te zien van  de werken 
van onder meer schaatsster Gretha 
Smit, zangeres Marjon Boonstra, 
dominee Geralda Rohaan en het 
burgemeestersechtpaar Snijders. 
Ook van de schilderijtjes van de 126 
kinderen die hebben meegedaan is 
een aantal te zien tijdens de ten-
toonstelling. De officiële opening 
is vrijdag 11 januari n het museum 
aan het Meiboomsplein.

Samen eten – De werkgroep No-
aberschap in Kloosterhaar houdt 
woensdag 16 januari een gezamen-
lijke maaltijd in dorpshuis ’t Haar-
schut. Opgeven kan tot 14 januari 
12.00 uur bij Gerie Kampman (tel. 
0523-242173). De maaltijd begint 
om 17.30 uur, maar het dorpshuis is 
al vanaf 17.00 uur geopend.

redactie@sallander.nl

Branden op recreatiepark Stoetenslagh
te blussen maar dat karwei moes-
ten ze aan de brandweer overlaten. 
Omdat de wind gunstig stond was 
er geen brandgevaar voor de overige 
woningen. Later in de nacht is de 
37-jarige bewoonster aangehouden 

op verdenking van brandstichting.
Donderdagmorgen 3 januari stond 
een recreatiewoning op het chalet-
gedeelte van het Stoetenslagh in 
brand. Vermoedelijk is de brand 
ontstaan in de slaapkamer van 

de woning. De bewoners 
waren ten tijde van het ont-
staan van de brand niet aan-
wezig. De binnenzijde van 
het pand is totaal verwoest 
door het vuur, de rook en 
het bluswater. Onderzoek 
zal moeten uitwijzen wat de 
oorzaak is geweest.

gezorgd. Overigens renden velen 
nog een tweede keer omdat de 
watertemperatuur van 6 graden het 
toeliet iets langer dan gewoonlijk 
de held uit te hangen.

Hardenberg was één van de 100 
officiële Unoxduiken, wat wil zeg-
gen dat het evenement is aangemeld 
bij Unox en dat het bedrijf daarna 
oranje reclamemutsen en blikken 
erwtensoep levert. Dankzij enkele 

sponsors kon de zwemclub ook 
iets terugdoen. Niet aan Unox maar 
aan een goed doel. De Cliniclowns 
krijgen binnenkort een bedrag van 
300 euro op hun bankrekening bij-
geschreven.

EMMEN - Het 36ste Protos 
Weering Zaalvoetbaltoernooi is 
gewonnen door HHC uit Har-
denberg. De topklasser won 
in een afgeladen Sporthal An-
gelso in Emmen in de finale 
met 4-1 van Hollandscheveld.
 
Hollandscheveld kwam in de eerste 
helft nog wel op op voorsprong, 
maar de Hardenbergers scoorden 
direct de gelijkmaker. In de tweede 
helft maakte HHC de favorietenrol 
waar en won het voor de vierde 
keer in de clubhistorie het Protos 
Zaalvoetbaltoernooi na 1988, 2006 
en 2008. Topschutter van de avond 
was HHC-er Dennis Krohne met 
vijf treffers.

HHC wint 
Protostoernooi
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Af en toe krijg je foto’s toegestuurd 
die wat langer de blik vasthouden 
dan de meeste andere exemplaren. 
Vorige week waren dat er twee, 
afkomstig van de Saxenburgh 
Groep, zeg maar de baas van enkele 
zorginstellingen in de regio en het 
Röpcke-Zweers ziekenhuis in Har-
denberg. Op de ene foto zie je de 
opper-chef Henk van der Wal, die 
als een soort goede herder neerkijkt 
op zijn kudde. De andere foto laat 
zien wat hij ziet, dus die kudde. 
Nee, geen schapen, want de kleine 
groep luistert aandachtig en kijkt 
nogal zorgelijk en dat doen schapen 
niet. Blijkbaar was het begin van de 
Nieuwjaarstoespraak – want daar 
waren de beelden van – al achter 
de rug.

Zo’n speech begint met het noemen 
van alle medailles en oorkondes 
die het afgelopen jaar zijn behaald, 
berichten waar we overigens gedu-
rende het jaar bijkans mee worden 

doodgegooid. In de orde van grootte 
als in het ziekenhuiswinkeltje 
wordt de beste kwaliteit dropveter 
verkocht en dat heeft een glim-
mend speldje opgeleverd. Of de 
babyafdeling heeft voor het eerst 
in het 75-jarig bestaan voldaan aan 
ISO 12345, wat een godswonder 
genoemd mag worden, en daarom 
mogen de medewerkers vanaf nu 
behalve roze sokjes ook blauwe 
sokjes gebruiken. Fijn om te weten 
en vooral fijn voor die baby’s die nu 
niet meer hun longen kapot hoeven 
te schreeuwen omdat ze als jongen 
geen meisjeskleur willen dragen.

Wat verderop in het verhaal wordt 
de oorzaak van het zorgelijk kijken 
duidelijk: niemand met een goed-
gevulde beurs wil de Saxenburgh 
Groep helpen om een nieuw zie-

kenhuis in Hardenberg te bouwen. 
Terwijl de gemeente enkele jaren 
bijna niet kon wachten om garant te 
staan voor 15 miljoen euro teneinde 
deze voorziening voor Hardenberg 
te behouden. De gemeenteraad stak 
daar toen een stokje voor, met name 
omdat de provincie op het laatste 
moment een forse waarschuwing 
liet horen. Uiteindelijk mocht de 
gemeente nog wel voor een mil-
joentje garant staan, want dat zou 
toch wel volstaan om financiers 
over de streep te trekken. Maar die 
staan nog steeds aan de verkeerde 
kant van de streep. “Al bijna twee 
jaar hebben we het publiek niks 
laten horen over de bouwplannen, 
om verkeerde verwachtingen te 
voorkomen”, vertelde Van der Wal. 
Dat heeft vooral met de financiën 
te maken. Geld is betuun, zou oud-
klepperman Jans Schutte zeggen 
en inderdaad, geld is schaars. Het 
ziekenhuis heeft het afgelopen jaar 
wel wat winst gemaakt, maar te 

weinig om voor de bouw te kunnen 
sparen. En door de onbekendheid 
met de plannen van het kabinet over 
het voortbestaan van kleine zieken-
huizen wil op dit moment niemand 
geld in nieuwbouw steken.

Toch denkt de top van de Saxen-
burgh Groep dat al het werk uit-
eindelijk een positief resultaat zal 
opleveren, want er zijn nog een 
paar geldbronnen die aangeboord 
kunnen worden. “En we laten zien 
dat we nu en op de langere termijn 
uiterst levensvatbaar zijn”, meent 
Van der Wal. En dus blijven wij 
hopen dat er volgend jaar wat gro-
ter nieuws is te melden dan dat het 
ziekenhuis een poëzieplaatje heeft 
ontvangen omdat enkele artsen de 
publieksprijs hebben gewonnen 
bij The Voice of Hardenberg. Wat 
trouwens wel een aardige medede-
ling zou zijn.

dwd@sallander.nl

Trein – De SP in de Tweede kamer 
en in Drenthe wil opheldering over 
een bijna-ongeluk op de lijn Em-
men-Zwolle. Een Arriva-machinist 
heeft 14 december een rood sein 
gepasseerd bij het spoorknooppunt 
Hefte (nabij Zwolle) omdat hij het 
traject niet kende. De machinist is 
ontslagen. Op een internetforum 
geeft hij toe dat hij een rood sein te 
laat zag en te laat remde, omdat hij 
het traject niet goed kende. De SP 
is met name bezorgd over geluiden 
dat Arriva wel vaker onveilig werkt. 
In een reactie laat Arriva weten dat 
zij zich niet in de strekking ervan 
herkent, want veiligheid gaat bij Ar-
riva voor alles. Mocht een machinist 
de fout in gaan, dan volgt direct een 
standaard veiligheidsprocedure met 
soms – zoals in dit geval – ontslag 
op staande voet tot gevolg.

Winterwandeling - In de Engberts-
dijksvenen bij Kloosterhaar wordt 
zondag 20 januari een bijzondere 
winterwandeling gehouden. De start 
is vanaf 15.00 uur bij de informa-
tieboerderij van Staatsbosbeheer 
(ingang Dorpsstraat). Er zijn twee 
routes uitgezet van resp. 3 en 5 
km. Deelname is gratis maar een 
vrije gift  wordt op prijs gesteld. 
De wandelaars kunnen kijken en 
luisteren naar optredens van een 
muziekorkest, een zangkoor en har-
monicaspelers. Voor eten en drinken 
wordt gezorgd. Om 17.00 uur is er 
een optreden van het Kloosterhaarse 
gelegenheidsduo Rieks en Dieks dat 
een vrolijke tweespraak zal verzor-
gen. Daarna wordt gezamenlijk het 
glas geheven op het nieuwe jaar.

Gezondheidspark – De gemeente 
Hardenberg probeert de vastgelopen 
pogingen om een Gezondheidspark 
te ontwikkelen vlot te trekken. 
Projectontwikkelaar ZorgID zou 
voor invulling zorgen van het ter-
rein rondom het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis maar kreeg niet genoeg 
partners, zodat vorig jaar september 
voorlopig de stekker uit het project 
werd getrokken. De gemeente 
gaat nu in zee met adviesbureau 
Draaijer en Partners. Dit bureau 
moet het liefst zorgvoorzieningen 
naar Hardenberg halen die er nu 
nog niet zijn.

Vragen – De politieke partijen in 
de gemeente Hardenberg zijn het 
nieuwe jaar met fris elan begonnen. 
De ChristenUnie wil van B&W 
weten of er al toezichthouders zijn 
aangewezen die de verkoop en het 
gebruik van alcohol controleren. 
Het toezicht op de Drank- en Ho-
recawet is per 1 januari 2013 over-
gedragen van de Nederlandse Voed-
sel- en Warenautoriteit (NVWA) 
naar de gemeenten en nu wil de 
CU weten of Hardenberg de zaakjes 
voor elkaar heeft.

Liberaal Hardenberg heeft gele-
zen dat in opdracht van een bank 
bouwkavels en woningen worden 
geveild van bouwbedrijf Meg-
ahome. Hardenberg heeft met dit 
bedrijf te maken en nu wil LibHab 
weten of Hardenberg hier ook mee 
te maken krijgt.

De PvdA tenslotte wil weten hoe 
het zit met milieuvergunningen In 
Noord-Brabant lappen intensieve 
veeteeltbedrijven de regels aan hun 
laars en de socialisten vragen B&W 
of de veehouders in de gemeente 
Hardenberg zich wel aan de mili-
euregels houden.

HARDENBERG - Van de zes 
consultatiebureaus in de gemeente 
Hardenberg blijven er maar twee 
over. Zorginstelling Carinova draait 
met verlies en wil ervan af, maar de 
groep kinderen van 0 tot 4 jaar komt 
straks geen aandacht tekort omdat 
de GGD IJsselland het werk wil 
overnemen. Deze instelling heeft 
ook al de groep van 4 tot 19 jaar on-
der zijn hoede heeft. Straks dus alle 
jongeren, alleen mag dat werk niet 
verliesgevend zijn. De GGD heeft 
het adviesbureau Lysias in de arm 
genomen om te kijken hoe de kosten 
verlaagd kunnen worden zonder dat 
de kwaliteit van de dienstverlening 
vermindert. Als oplossing is 
gekozen voor het openhou-
den van consultatiebureaus 
in Hardenberg-Baalderveld 
en Slagharen en die in De-
demsvaart, Heemse, Ber-
gentheim en Gramsbergen 
te sluiten, maar dat heeft 
niet de voorkeur van B&W.

Consultatiebureaus moeten uit de rode cijfers
Het gemeentebestuur betaalt de 
kosten van het werk in de bureaus 
en wil dat er andere keuzes worden 
gemaakt. “Wij kiezen ervoor om 
het geld in kwaliteit te stoppen 
en niet in stenen, maar dan wel 
met een goede spreiding”, zei ver-
antwoordelijk wethouder Jannes 
Janssen dinsdag 8 januari tijdens 
de oriënterende raadsvergadering. 
Dankzij de concentratie op twee 
plaatsen zijn de consultatiebureaus 
veel vaker geopend dan nu en wordt 
de kennis en kunde gebundeld, was 
zijn argument voor het verminderen 
van het aantal bureaus. Vanwege de 
centrale ligging kiezen B&W - en 

nu ook de raad - voor Dedemsvaart 
en Hardenberg.
Enkele medewerkers van consul-
tatiebureaus hadden schriftelijk 
gereageerd op de plannen en hun 
argumenten werden door met name 
Liberaal Hardenberg en GroenLinks 
tijdens de raadsvergadering her-
haald. “Hoe denkt u dat een moeder 
met 3 kinderen zonder auto vanuit 
Sibculo naar het consultatiebureau 
komt?”, was één van de vragen 
aan de wethouder. Het antwoord 
was kort maar krachtig: “Net zoals 
nu. Inwoners van Sibculo moesten 
altijd al reizen, alleen nu een eindje 
verder.” Om de overstap van Ca-

rinova naar GGD goed te 
laten verlopen betaalt de 
gemeente Hardenberg de 
komende twee jaar 115.000 
euro. Vanaf 2015 moet de 
nieuwe werkwijze geld 
opleveren en kan het be-
drag door de GGD worden 
terugbetaald.

HARDENBERG - Wantoestand 
in scootmobielland, zegt Liberaal 
Hardenberg. De gemeente heeft 
een contract met een reparatie- en 
onderhoudsbedrijf dat de door de 
gemeente beschikbaar gestelde 
scootmobielen onder handen neemt. 
Uiteraard als het nodig is, dus bij 
panne, maar daarnaast ook peri-
odiek, een soort APK-beurt. Dat 
gebeurt echter niet, aldus Liberaal 
Hardenberg.
Geen wantoestand, zegt de gemeen-
te, want kijk, hier is het contract, dit 
betalen we en dit doen ze voor dat 
geld. Wèl wantoestand, want we 
worden voor de gek gehouden, is de 
nieuwe reactie van LibHar. Er zijn 
volgens deze partij bewijzen dat 
er vele maanden geen onderhoud 
is gepleegd en dus deugt de hele 
zaak niet. Fractievoorzitter Petra 
Baarslag wil nu klip en klaar van de 
gemeente weten wat er aan gedaan 
wordt om deze wantoestand te laten 
stoppen. Wordt vervolgd.

Liberaal Hardenberg wil 
veiliger scootmobielen

© Roel Gritter

Wat doe je als je een koor hebt dat erg goed liederen zingt uit de rijke 
Engelse muziektraditie, maar je hebt geen kathedraal bij de hand? Dan 
zing je in Vilsteren. Cantus Consort uit Hardenberg gaf zondag samen met 
organist Henk de Vries een concert in de Sint Willibrorduskerk in Vilsteren. 

Daar vinden gedurende het winterseizoen van oktober t/m maart iedere 2e 
zondag van de maand koortconcerten plaats op hoog niveau. Cantus Consort 
maaktde duidelijk dat het daar op z’n plaats was. Meer informatie over het 
koor is te vinden op de website cantusconsort.webklik.nl 



HARDENBERG - Begin januari is een lijstje gepubliceerd waarin staat 
welke politieke partijen vorig jaar de meeste vragen hebben gesteld aan 
B&W. Blijkbaar hebben sommige raadsleden daarin een uitdaging gevon-
den om het dit jaar anders te doen, want er zijn in twee weken tijd maar 
liefst acht schriftelijke vragen ingediend. De laatste in de rij is een vraag 
van de VVD over het VVV-kantoor.

Eind vorig jaar is de gecombineerde VVV-/ANWB-winkel in 
Hardenberg-centrum gesloten. Wethouder René de Vent vertelde 
toen dat er gesprekken waren met mogelijke opvolgers, waarbij het 
VVV-agentschap en andere zaken gecombineerd konden worden. 
Dat duur de VVD te lang, want deze partij wil nu weten wat de 
gemeente heeft gedaan, waarom niet meteen na de sluiting een soort 
doorstart is geweest en of er voor het begin van het zomerseizoen 
een nieuw VVV-agentschap in Hardenberg komt.

Woensdag 23 januari 2013
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Ik vertelde vorige week een collega 
over mijn oom in Wildervank. Toen 
wij daar als kinderen logeerden, in 
een tijd dat met vakantie gaan nog 
niet algemeen was, werden we af 
en toe ’s avonds wakker gemaakt. 
Mijn oom had ijsjes meegenomen 
maar zich niet gerealiseerd dat de 
kleintjes al naar bed waren. Dat 
heeft zoveel indruk gemaakt dat het 
beeld vijftig jaar later nog op mijn 
netvlies staat gebrand. Maar mijn 
collega had een nog sterker verhaal. 
Zijn vader was bij de vrijwillige 
brandweer van Hardenberg. Na een 
oefenavond werd steevast nageblust 
bij café Potgiesser aan de markt. 
Op weg naar huis werden dan 
kroketten gekocht. Dat gebeurde 
in de automatiek van Vlogman die 
een slagerij had op de hoek van de 
Fortuinstraat en de Lage Doelen: 
twee kroketten voor een kwartje. 

Uiteraard te laat voor de kinderen, 
die dan de volgende ochtend de 
etenswaren op hun nachtkastjes 
vonden en zodoende koude kroket-
ten als ontbijt hadden. Het gevolg 
is dat mijn collega nog steeds zijn 
kroketten het liefst koud eet.

Zou dat trouwens nog zo zijn, het 
nablussen na een oefenavond? 
Misschien niet, want de brandweer 
is wel erg professioneel geworden. 
De Hardenbergers – of eigenlijk de 
Gramsbergenaren – hebben vorig 
jaar afgesproken paraat te staan 
voor het Duitse grensdorpje Laar, 
totdat daar een brandweergroep 
is gevormd. Toevallig meldde de 
gemeentelijke persvoorlichter uit 

Emlichheim vorige week dat zich 
onlangs 19 vrijwilligers hebben 
aangemeld, maar dat het nog wel 
drie jaar duurt voordat ze zich 
voldoende hebben bekwaamd in 
het blussen van branden. Dat is dus 
wat anders dan eventjes oefenen 
en daarna gezellig pimpelen bij 
Potgiesser.

De brandweer wordt groter en 
groter. Niet doordat het aantal 
vrijwilligers toeneemt, maar door 
fusies met andere gemeenten. Nu 
al zijn de korpsen van Hardenberg 
en Ommen samengevoegd, straks 
heb je regionale brandweergroepen. 
Nog even en Hardenberg, Ommen, 
Dalfsen en delen van Zuidwolde en 
Hoogeveen vormen samen met het 
afgescheiden dorp Den Ham een 
nieuwe gemeente. Ik denk dat het 
gemeentebestuur daar niet afwij-

zend tegenover staat, alleen moeten 
de eerste stappen worden gezet 
door de politieke partijen. OpKoers 
vroeg daar onlangs specifiek naar, 
want die partij wilde van B&W 
weten of er voor de gemeente-
raadsverkiezingen van 2014 alleen 
in de eigen gemeente actie gevoerd 
moest worden of in de hele regio. 
Het antwoord was dat B&W geen 
fusieplannen hebben, maar de par-
tijen kregen wel de hint dat het ze 
vrij staat om zelf te beginnen over 
een nieuwe gemeentelijke herinde-
ling. Nu ik het daar toch over heb: 
de lokale partijen hebben de eerste 
stappen voor de gemeenteraadsver-
kiezingen in 2014 al gezet En dat 
betekent dat diverse websites weer 
uit de dood kunnen herrijzen. Maar 
daarover een volgende keer meer.

dwd@sallander.nl

GRAMSBERGEN – Op twee 
paarden wedden is ijsvereniging 
Ons Genoegen in Gramsbergen 
lelijk opgebroken.

De vereniging wilde vorige week 
dinsdag graag de eerste marathon 
op natuurijs organiseren maar ver-
loor van Noordlaren. Daarna ging 
het bestuur voor het organiseren van 
een KNSB-marathon voor dames 
en heren op donderdagavond. Maar 
tussendoor, op woensdag, ging de 
baan open voor het publiek dat in 
grote getale naar de combibaan 
aan de Kanaaldijk was afgereisd. 
Meer dan 1600 bezoekers, zo gaf 
het bestuur aan. Het gevolg was 
dat door de grote belangstelling 
in combinatie met matige weers-
omstandigheden het ijs niet goed 
genoeg meer was voor het 
houden van een marathon. 
De dameswedstrijd kon 
nog wel worden afgewerkt, 
maar de wedstrijd voor de 
heren werd na 45 van de 
100 ronden gestaakt. De 
toestand van de baan was zo 
slecht geworden dat er zelfs 

Schaatsmarathon valt in het water

Woensdag werd volop gebruik gemaakt van de baan. Snelle senioren op de binnenbaan en de beginners voornamelijk op het gedeelte bij de kantine.

een massale valpartij ontstond met 
als resultaat diverse geblesseerde 
rijders.

De teleurstelling bij de organisato-
ren was uiteraard groot. Vele uren 
werk door veel vrijwilligers was in 
korte tijd teniet gedaan. Maar het 
bestuur was zelf medeschuldig, 
werd langs de baan gehoord en op 
internetfora. “Dan hebben ze niet de 
eerste marathon van 2013 georgani-
seerd. Nou en? Waar gaat het om: de 
eerste te zijn voor je eigen eer of de 
bevolking van dienst te zijn?”, was 
zo’n reactie.

Of het fiasco gevolgen heeft voor 
een volgende keer wanneer Grams-
bergen bij de KNSB aanklopt om 
een marathon te mogen houden, 

is niet bekend. Voorzitter Hilko 
Odink van Ons Genoegen zegt in 
de Stentor dat hij dat niet verwacht. 
Volgens hem snapt de KNSB ook 
wel dat er sprake is van overmacht.

Door de massale valpartij met als 
gevolg een geruïneerde ijsvloer en 

de onmogelijkheid om de gaten te 
dichten doordat het bijna niet vroor, 
was de ijsbaan vrijdag de hele dag 
gesloten. Voor het bestuur een 
goede gelegenheid om de wonden 
te likken en na te denken over de 
vraag hoe deze toestand volgende 
jaren kan worden voorkomen.

VVD wil terugkeer VVV

Sneeuwbollen - In het museum in 
Gramsbergen is tot en maart een 
expositie ingericht door Klaas Heit-
brink van ongeveer 140 sneeuwbol-
len uit allerlei landen. Verder loopt 
nog de tijdelijke expositie over de 
Gero- en Solafabriek en de  vaste 
expositie over de Slag bij Ane.

Knieperties - Riet van der Sluis 
van de Saxenburgh Groep heeft 9 
januari een cheque van 280 euro 
in ontvangst genomen van Mini 
en Herman Meier uit Hardenberg. 
Het tweetal is al jarenlang vrijwil-
liger in zorgcentrum Clara Feyoena 
Heem. Elk jaar bakken ze tijdens de 
kerstmarkt knieperties, gesponsord 
door de plaatselijke supermarkten. 
Dit jaar waren dat 2000 stuks. Het 
geld wordt gebruikt voor ontspan-
ningsactiviteiten voor de bewoners.

Hotel - De komst van een hotel in 
Diffelen is weer een stapje dich-
terbij gekomen. Vorig jaar novem-
ber besloot de gemeenteraad van 
Hardenberg mee te werken aan de 
komst van een hotel met 18 kamers 
bij restaurant De Gloepe. Er moest 
nog wel aan allerlei voorwaarden 
worden voldaan zoals het maken 
van een bedrijfsplan en het inpas-
sen van het gebouw in de groene 
omgeving, maar daar is nu aan vol-
daan. Binnenkort ligt het concept 
bestemmingsplan ter inzage, waar 
nog veranderingen in aangebracht 
kunnen worden. Als er geen com-
mentaar komt is de volgende stap 
dat het bestaande bestemmingsplan 
ook daadwerkelijk wordt gewijzigd, 
waarna er gebouw kan worden.

Schrijven – De sluitingstermijn 
voor het inleveren van opstellen 
voor de Frits de Zwerverwedstrijd 
nadert. Uiterlijk vrijdag 1 februari 
moet het werk worden ingeleverd 
voor de dertiende editie van de 
opstel/essaywedstrijd die de IJs-
selacademie samen met het Frits de 
Zwerverfonds heeft uitgeschreven. 
Tot die datum kunnen jongeren van 
14 t/m 18 jaar uit Noord-Overijssel 
hun schrijftalent beproeven op het 
thema Verlies, Verdriet, Verzet, 
Vrijheid. Voor de beste inzendingen 
worden drie prijzen beschikbaar 
gesteld, van 300, 200 en 100 euro. 
Het wedstrijdreglement kan bij de 
IJsselacademie worden opgevraagd.

Jazz - De foyer van theater De 
Voorveghter wordt zondag 27 
januari weer omgevormd tot jazz-
podium. Jazzclub Hardenberg 
ontvangt dan het Trio Mathilde van 
de Veen uit Twente (contrabas, slag-
werk, piano), met als gast zangeres 
Merel Moelker. Tussen 16.00 en 
18.00 zullen naast de gebruikelijke 
Engelstalige composities enkele in 
de streektaal geschreven jazznum-
mers te horen zijn.

Snert – Normaal geen eervolle 
vermelding, als ze je een snertwief 
noemen, maar zaterdag 9 februari 
wel. Het Lachende Paerd in Den 
Ham houdt dan voor de tweede 
keer de wedstrijd Snertwief van 
Twenterand, waarbij trouwens ook 
mannelijke deelnemers welkom 
zijn. Om 9.00 uur wordt in de keu-
ken van de horecazaak begonnen 
met de wedstrijd wie de lekkerste 
snert maakt. Om 13.00 uur moet 
het gerecht klaar zijn want vanaf dat 
moment kan er geproefd worden. 
De jury zal letten op receptuur, 
bereiding, presentatie en smaak. 
Inschrijven kan tot woensdag 6 fe-
bruari via info@hetlachendepaerd.
nl onder vermelding van snertwief.
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Onderwerp van de beraadslagingen 
was het plaatsen van tien windmo-
lens in het gebied ten zuiden van 
Dedemsvaart en ten noorden van 
Ommen. Er is officieel een ver-
zoek tot plaatsing ingediend waar 
Hardenberg in principe wel aan 
wil meewerken en Ommen niet, 
maar de rol van die gemeente wordt 
overgenomen door de provincie. 
Maar liefst acht insprekers wilden 
vooraf hun zegje doen. Blijkbaar 

Plan voor windmolens gaat niet van tafel
HARDENBERG – Af en toe lijkt het alsof de gemeenteraadsle-
den van Hardenberg erg populair zijn, zoveel belangstelling is er 
voor hun werk. Vorige week dinsdag, tijdens de commissiever-
gadering onder leiding van PvdA-raadslid Rita Juurlink, moest 
bode Jan van der Kamp twee rijen stoelen aanslepen omdat de 
publieke tribune afgeladen vol zat. Meestal is dat een teken dat 
er een besluit moet worden genomen dat op veel tegenstand kan 
rekenen. Dit keer was dat niet anders

is er van tevoren weinig overleg 
geweest tussen de tegenstanders van 
de plannen, want veel zaken hoorde 
je vier of vijf keer voorbijkomen.

Veel nieuws zat er niet tussen, want 
ook in 2004 en 2009 is het plaatsen 
van windmolens in de raad bespro-
ken. De tegenstanders vrezen over-
last door lawaai, gezondheidspro-
blemen, onverkoopbare woningen 
en ontsiering van het landschap. De 

voorstanders menen dat de molens 
ervoor kunnen zorgen dat we op 
een groene manier energie kunnen 
opwekken met positieve gevolgen 
voor het milieu. Het verschil met 
voorgaande keren was dat nu vrij-
wel iedereen - door te googelen 
op internet - cijfers had om de te-
genpartij mee om de oren te slaan. 
Maar echte bewijzen van negatieve 
gevolgen of juist het ontbreken van 
die gevolgen kon niemand leveren. 
Wèl nieuw was de opmerking dat de 
buurt ook financi-
eel of anderszins 
moet profiteren 
van de plaatsing 
van de molens, 
maar die opmer-
king werd door 
de mensen op de 
publieke tribune 

schamper weggelachen.

Òf de windmolens er komen, hoe-
veel het er zullen zijn en waar ze 
worden geplaatst is allemaal nog 
onbekend. Er is alleen nog maar 
een principe-uitspraak gevraagd 
en in principe is Hardenberg niet 
tegen. Maar dat de initiatiefnemers 
de borst nat kunnen maken werd 
dinsdag wel duidelijk: de buurt laat 
zich niet als willoos lam naar de 
slachtbank voeren.

© Roel Gritter

Hij kon zich, net als de andere 
raadsleden, meteen buigen over 
een heikel punt: wordt het aantal 
consultatiebureaus teruggebracht 
van 6 naar 2 of niet. GroenLinks, 
OpKoers en Liberaal Hardenberg 
vonden van niet. De GGD neemt het 

Weer voltallige raad kiest voor minder consultatiebureaus

HARDENBERG - Je kunt het charmant noemen, zoals één van de 
raadsleden deed. Je kunt ook een bekend spreekwoord gebruiken: Een 
ezel stoot zich in ’t gemeen niet tweemaal aan dezelfde steen. Feit is dat 
burgemeester Peter Snijders opnieuw vergat de geloofsbrieven van een 
nieuw raadslid te laten controleren voordat de benoeming plaatsvond. 
Opnieuw, want in november 2011 wilde hij CDA’er Ad Fokke iets te 
snel in de armen sluiten en vorige week dinsdag overkwam dat VVD-
nieuweling Fedde Zijlstra. Zijlstra – akkerbouwer uit Balkbrug -  is 
de opvolger van Albert Schipper die in december is overleden.

verliesgevende werk over van Cari-
nova maar wil dat de inkomsten en 
uitgaven in evenwicht komen, van-
daar dat enkele consultatiebureaus 
worden samengevoegd. Minder 
bureaus maar kennis bundelen en de 
hele week geopend, is het verhaal 

van de GGD en de gemeente, die in 
deze zaak de geldschieter is.
Kees Slingerland (GroenLinks) 
had uitgerekend dat in de gemeente 
Hardenberg maximaal zo’n tien 
kilometer gereisd moet worden 
naar het dichtstbijzijnde bureau, 
terwijl de landelijke richtlijn zeven 
kilometer is. Volgens hem moet de 
gemeente naar goedkope plekken 
zoeken, dan hoeft de krimp niet 
zo erg te zijn. Petra Baarslag van 
Liberaal Hardenberg wilde een 
lans breken voor de mensen met 
een minimuminkomen zonder auto. 
Als die straks van Sibculo naar 
Hardenberg moeten reizen met de 
bus en terug zijn ze misschien wel 

4 uur kwijt voor een bezoek aan 
het consultatiebureau, meende ze. 
Haar verhaal maakte weinig indruk. 
Vrijwel iedereen is tegenwoordig 
mobiel, we leven niet meer in een 
ver verleden, vertelde Rita Juurlink 
(PvdA). En Henriette van Veld-
huisen (CDA) vond dat hier geen 
groot probleem van gemaakt moest 
worden. “Dit redt zichzelf wel. De 
komende jaren krijgen we nog veel 
meer bezuinigingen op ons bordje 
en die grijpen ècht diep in.”

Uiteindelijk werd de motie verwor-
pen en koos de raad voor het open-
houden van een consultatiebureau 
in Hardenberg en Dedemsvaart.

Fedde Zijlstra is de opvolger van het overleden VVD-raadslid  Albert Schipper.

Snacks – Werkenden op indus-
trieterrein De Nieuwe Haven in 
Hardenberg mogen zich verheugen 
op de komst van een cateringbe-
drijfje in hun buurt. Een inwoon-
ster van het Duitse Uelsen wil aan 
de Klinkerweg broodjes en warme 
snacks bereiden die op bestelling 
worden geleverd. Omdat er niet 
afgehaald kan worden zal er geen 
overlast voor omwonenden zijn is 
de verwachting en dus mag ze van 
de gemeente haar gang gaan.

N36 - Er gebeuren zoveel onge-
lukken op de N36 dat de Regio 
Twente samen met Rijkswaterstaat 
de verkeersveiligheid gaat onder-
zoeken van het deel tussen de A35 
(Wierden) en de Witte Paal. Rijks-
waterstaat heeft al maatregelen 
genomen zoals het aanpassen van 
de belijning, er is bermverharding 
aangebracht en enkele toeritten 
zijn verlengd. Dat laatste gaat ook 
nog gebeuren bij Vriezenveen en 
Beerzerveld en samen met de ge-
meenten Ommen en Hardenberg 
wordt gewerkt aan verbetering van 
het kruispunt N36-Beerzerweg 
(Mariënberg). Het onderzoek moet 
een compleet beeld opleveren van 
de veiligheid van de weg. 

Kunst – De kunstroute van Nord-
horn naar Zwolle krijgt een nieuw 
element. Bij het Engelandse bos, 
waar de N34 en de Vecht elkaar 
bijna raken, legt landschapskunste-
naar Paul de Kort een bastion aan. 
Op die plek was in de 18e eeuw 
een verdedigingswerk gepland dat 
nooit is gebouwd. Er komt een trap 
op het bastion zodat wandelaars 
kunnen genieten van het uitzicht 
van de Vecht en de eindeloze 
stroom blik op de N34 en tevens 
een gezonde portie uitlaatgassen 
kunnen opsnuiven. Het bastion zal 
naar verwachting eind deze zomer 
worden opgeleverd.

Brandweer - Tijdens de korps-
avond van de brandweer Harden-
berg-Ommen zijn zaterdagavond in 
de Evenementenhal 13 brandweer-
lieden gehuldigd. De vetste medail-
les waren voor Henrie Telman van 
de groep Bergentheim en Tinus 
Haandrikman uit Dedemsvaart, die 
beiden 30 jaar brandweerman zijn. 
Voorafgaand wist brandweercom-
mandant Martin Cuperus te vertel-
len dat de 180 vrijwilligers vorig 
jaar zo’n 600 keer zijn uitgerukt: 
435 keer in de gemeente Harden-
berg, de rest in de gemeente Om-
men. Vanaf 1 januari 2014 wordt het 
korps onderdeel van de brandweer 
IJsselland.

Paping – Het is vijftig jaar geleden 
dat voormalig Ommenaar Reinier 
Paping de Elfstedentocht won. Dat 
betekent een stroom aan boeken, 
tv-programma’s en herdenkings-
bijeenkomsten. De volgende stap 
is het plaatsen van een standbeeld. 
De Ommer kunstenares Loeki 
Leeuwerik heeft het beeld gemaakt. 
Voorlopig krijgt het kunstwerk een 
plek tussen de Vechtbrug en het 
oude gemeentehuis in Ommen.

Jules Verne – Omdat Attractiepark 
Slagharen 50 jaar bestaat worden 
er vier nieuwe attracties geplaatst 
die te maken hebben met het thema 
Jules Verne, de Franse schrijver die 
een reis om de wereld in 80 dagen 
beschreef. Tijdens het openings-
weekend dat begint op 22 maart 
zijn twee attracties gereed voor het 
publiek. De volgende twee worden 
nog voor de zomer opengesteld.

VVV – De gemeente Hardenberg 
kan de blik verleggen in haar zoek-
tocht naar iemand die het VVV-
kantoor in Hardenberg kan voort-
zetten. De belangrijkste gegadigde 
was Ron Geesink, eigenaar van het 
reisbureau op de hoek Van Weve-
linckhovenplein en Burgemeester 
Bramerstraat, maar hij wilde het 
kantoor alleen in combinatie met 
een ANWB-winkel. Vorige week 

donderdag heeft de ANWB laten 
weten dat het contract met alle 28 
nog overgebleven franchisenemers 
niet wordt verlengd. Er wordt name-
lijk voorrang gegeven aan de eigen 
winkels (68 stuks) en dienstver-
lening en verkoop via de website.

Trein - In 2015 wordt de spoorlijn 
Almelo-Mariënberg doorgetrok-
ken naar Hardenberg, concludeert 

de CU fractie in Twenterand. Dat 
betekent dat station Geerdijk wordt 
opgeheven. De partij wil van B&W 
van Twenterand weten of het station 
Vroomshoop meer naar het centrum 
verplaatst kan worden en daardoor 
beter bereikbaar is voor de Geer-
dijkers. CU-statenlid Van Abbema 
wil daarnaast een onderzoek of de 
lijn van Hardenberg naar Twente 
geëlektrificeerd kan worden.

Warme trui - De Warme Truiendag 
valt dit jaar op 8 februari. Die dag 
wordt extra aandacht geschonken 
aan energieverbruik en de verwar-
ming in huis. Met een warme trui 
aan, kan de verwarming 1 graad 
omlaag. Natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg maakt er een foto-
wedstrijd van via haar Facebook-
pagina. De maker van de leukste 
foto ontvangt een verrassing.
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Het met vrees en beven tegemoet-
geziene loonstrookje van januari 
is binnen. En waarschijnlijk is het 
eindbedrag u, zoals zovelen, niet 
meegevallen. Het kabinet slurpt een 
steeds groter deel van de verdien-
sten op. Maar ik heb gemerkt dat 
ook mijn kapper er schuldig aan is 
dat ik netto minder te besteden heb. 
Of beter: er schuldig aan wordt. 
Eind maart stopt hij en dus moet ik 
op zoek naar een nieuwe coiffeur. Ik 
heb ondertussen uitgerekend dat ik 
daardoor zo’n 30 euro per jaar extra 
moet betalen. Nou kan de bruine dat 
nog (net) trekken, maar minstens 
zo vervelend is dat zich weer een 
gapend gat aandient in het winkel-
bestand van Hardenberg-centrum. 
Door de groeiende leegstand ver-
andert winkelen zo langzamerhand 
weer in boodschappen doen.
En het eind is nog niet in zicht. Niet 
in Hardenberg, waar de Markt een 

dooie vlakte dreigt te worden net 
als de uiteinden van Voorstraat en 
Oosteinde, maar ook niet elders. 
Steeds meer leidende figuren op het 
gebied van marketing vrezen dat de 
boodschap van een jaar geleden, dat 
1 op de 3 winkels verdwijnt, nog te 
optimistisch was. Alleen de winke-
liers die hun fysieke winkel combi-
neren met een internetshop kunnen 
overleven. Nou geldt dat niet voor 
een kapper natuurlijk, maar mis-
schien moet hij wel haarproducten 
via internet gaan verkopen om te 
kunnen overleven.

Hardenberg loopt langzamerhand 
leeg en de gemeentelijke porte-
monnee vergaat het niet veel beter. 
Grappig dat er dan politieke par-

tijen zijn die zich opwinden over 
het verminderen van het aantal 
consultatiebureaus van 6 naar 2. 
Als ze goed geïnformeerd zijn, 
bijvoorbeeld via de woorden van 
hoogleraar economie voor lagere 
overheden Maarten Allers, weten 
ze dat we straks blij mogen zijn dat 
er nog twee consultatiebureaus zijn, 
dat er ergens in de gemeente nog 
een buurthuis staat en dat er nog 
één bibliotheek over is. Dan weten 
ze dat de burgers, kerken en scholen 
zaken moeten overnemen omdat de 
overheid ze niet meer kan betalen. 
Daar zou ik van de plaatselijke poli-
tici wel eens wat over willen horen.

Maar als we achter de toekomstvisie 
van de partijen willen komen moe-
ten ze eerst weer eens hun websites 
nieuw leven inblazen, want op dit 
moment zijn de meeste zo dood als 
een pier. De PvdA bijvoorbeeld is 

blijven steken in 2010. Ook van Li-
beraal Hardenberg wordt al maan-
den niks meer gehoord en OpKoers 
is vooral goed in het uitknippen van 
krantenartikelen. De rest ‘doet wel 
iets’, maar veel stelt het niet voor.
Nou ja, ‘de rest’: van één partij 
valt nog helemaal niets te lezen, 
namelijk nieuweling DS’12 met de 
D van duurzaam. Of misschien wel 
de D van doofstom, want behalve 
dat er niets van deze partij valt te 
lezen is er ook niks te horen. Sinds 
de scheiding met Kees Slingerland 
heeft raadslid Marco Laarman nog 
niet één keer het woord gevoerd. 
Maar goed, nog 14 maanden tot de 
verkiezingen en dus kan er door 
de partijen nog wel wat geklust 
worden. Jammer dat ze daar alleen 
vlak voor de verkiezingen aandacht 
voor hebben.

dwd@sallander.nl

HARDENBERG - De brug in de Emtenbroekerdijk bij Hardenberg over 
het kanaal Almelo-De Haandrik (“de brug bij Mollen”)  is afgesloten voor 
het wegverkeer van woensdag 6 februari tot eind maart. De omleiding voor 
auto’s loopt via de brug Hoogenweg. De afsluiting van de brug is nodig 
omdat er een nieuwe brug wordt geplaatst. Fietsers en voetgangers kunnen 
gebruik blijven maken van de oude brug en worden langs de werkzaamhe-

Brug Emtenbroekerdijk afgesloten voor verkeer

den geleid. Het scheepvaartverkeer is gestremd van 6 februari tot en met 8 
februari 13.00 uur. Het vervangen van de brug Emtenbroekerdijk is nodig 
om het kanaal geschikt te maken voor grotere schepen. Als de nieuwe brug 
is geplaatst zal de oude worden gesloopt. De kosten van de vervanging 
bedragen ongeveer 1,9 miljoen euro.

HARDENBERG - Je vraagt je 
af of er wel toezicht is gehouden 
op het maken van de geschiede-
niscanons van Overijssel. Recent 
zijn de canons van Vriezenveen en 
Hardenberg gepresenteerd en beide 
hebben als één van de vensters op 
hun verleden de geschiedenis van 
het klooster Galilea Major in Sib-
culo opgenomen. Maar opvallend 
genoeg met verschillende teksten.
Wat in beide canons ook voorkomt 
is de Grote Brand. Maar dat 
is niet verwonderlijk want 
bijna elke vlek in Neder-
land heeft in haar bestaan 
wel eens een brand meege-
maakt. In Vriezenveen was 
dat in 1905, in Hardenberg 
de laatste keer in 1708, toen 
Aaltje Kraak  -  die tegen-

Canon van Hardenberg gepresenteerd
woordig als heldin wordt vereerd en 
die zelfs een eigen standbeeld heeft 
gekregen – per ongeluk de stad in 
lichterlaaie zette.

De canon van Hardenberg is vorige 
week donderdag in het gemeente-
huis gepresenteerd. Op enkele ty-
pefoutjes na een canon die er wezen 
mag. Met 40 vensters voor volwas-
senen en 19 in een schoolversie. 
Volgens een medewerker van de 

IJsselacademie, de instelling die 
het initiatief heeft genomen tot het 
maken van de regionale canons,  is 
het een van de meest toegankelijke 
canons van de 35 die er in Overijssel 
in de maak zijn.
De vijf historische verenigingen 
die de gemeente Hardenberg telt 
hebben artikelen geschreven over 
onder meer de Slag bij Ane, Frits de 
Zwerver, het Ponypark, de Wavin, 
Wehkamp, klooster De Eik en de 

joodse gemeenschap. Di-
gitale artikelen zijn het, met 
daarbij foto’s, tekeningen 
en waar mogelijk video-
fragmenten, want voor een 
papieren versie ontbreekt 
het geld. De canon van 
Hardenberg is te vinden op 
bit.ly/hardenbergcanon

HARDENBERG - De uitdrukking 
‘Even een varkentje wassen’ kan uit 
het woordenboek geschrapt worden. 
De brandweer van Hardenberg is 
vorige week woensdag namelijk 
meer dan twee uur bezig geweest 
een varken uit een afvoerbuis on-
der de N34 te halen. Het varken 
was met tientallen soortgenoten 
ontsnapt uit een vrachtwagen die 
op de kruising van de Kellerlaan 
en de N34 was gekanteld. Hierbij 
kwamen 10 varkens om het leven, 
de rest kon snel worden gevangen 
en overgeladen. Eén beestje wist 
zich echter in de 30 meter lange 
afvoerbuis schuil te houden.
Pogingen om hem te vangen mis-
lukten, zodat er uiteindelijk twee 
tankwagens met elk 30.000 liter 
water aan te pas moesten komen 
om het dier uit de buis te krijgen.

Varkentje wassen

Bezuiniging - De gemeente Har-
denberg moet de komende jaren 
fors bezuinigen als gevolg van de 
Rijksbezuinigingen. Daarnaast 
krijgt de gemeente straks extra 
taken vanuit het Rijk overgeheveld 
die gepaard gaan met forse kortin-
gen. B&W gaan uit van een totale 
bezuinigingsopgave van 10 miljoen 
euro vanaf 2016. In juli neemt de 
gemeenteraad een besluit over het 
bezuinigingsplan.

Kringloop - De Kringloopwinkel 
Hardenberg heeft zich per 1 februari 
gevestigd aan de Neuenhauserstraβe 
in het Duitse Uelsen onder de naam 
Kringloop GmbH. Het is de eerste 
kringloopwinkel over de grens. In 
Duitsland zijn namelijk geen kring-
loopwinkels zoals in Nederland, 
waarbij inwoners van een dorp zelf 
spullen kunnen afleveren en kopen.

Branden – In de nacht van vrijdag 
op zaterdag is de brandweer van 
Hardenberg uitgerukt voor een 
containerbrand achter een poe-
liersbedrijf in Hardenberg-centrum. 
Daarna moest een containerbrand 
worden geblust aan het Wilhelmi-
naplein, waarbij behoorlijke schade 
aan de gevel van de tandartsen-
praktijk is ontstaan. Aan hetzelfde 
plein stond een container bij de 
Kunstsuper in brand, waardoor het 
pand rookschade heeft opgelopen. 
 
Varkens - Er komt voorlopig geen 
grote varkensstal aan de Burger-
kamp in Loozen. Buurtbewoners 
waren naar de rechter gestapt en 
die heeft eind januari de gemeente 
Hardenberg op de vingers getikt. 
Er is ten onrechte een omgevings-
vergunning afgegeven, meent de 
rechtbank in Zwolle. De Commissie 
Bezwaarschriften van Hardenberg 
moet nu haar werk over doen.

Valentijn – Natuurcentrum De 
Koppel houdt woensdag 13 februari 
van 14.00 tot 16.00 uur een kinder-
middag die in het teken van Valen-
tijnsdag. Kinderen van 6 t/m 10 
jaar leren iets over het liefdesleven 
van dieren en ze gaan aan de slag 
met het maken van wenskaarten. 
Hiervoor worden blaadjes gebruikt, 
takjes, pompoenpitten en linzen.

Banen - Iedereen die op zoek is naar 
een baan in de horeca-, recreatie- en 
toerismebranche is donderdag 7 
februari welkom op het Werkplein 
in het LOC aan de Parkweg in Har-
denberg. Daar wordt van 14.00 tot 
19.00 uur een banenmarkt voor deze 
branches gehouden. De banenmarkt 
biedt een ruime keus aan reguliere 
en vakantiebanen, bijvoorbeeld 
in de bediening, schoonmaak en 
horeca.

Schrijvers - Van 4 februari t/m 
21 maart bezoeken kinderboeken-
schrijvers basisscholen in Harden-
berg. De bibliotheek organiseert 
dit project voor de 27e keer. Selma 
Noort was 4 februari de eerste 
in de rij, zij bezocht ’t Kompas 
in Dedemsvaart. Donderdag 21 
maart is Corien Oranje de laatste. 
Zij gaat op bezoek bij de Doekes-
school in Hardenberg-Heemse. 
 
Optochten - Komend weekeinde 
worden in de regio volop carna-
valsoptochten gehouden. Vrijdag 
een verlichte in Tubbergen (19.00 
uur), zaterdag in Dedemsvaart 
(13.11 uur) en Slagharen (13.31 
uur) en zondag de grote optochten 
in Oldenzaal (12.30 uur) en Raalte 
(13.00 uur).



De Hardenberger ambtenaren moet 
wat beter de lokale en regionale 
kranten lezen. Vorige week woens-
dag werd de 15-jarige Buddy Prijs 
uit De Krim in het zonnetje gezet 
door sportwethouder Douwe Prins-
se. Dat gebeurde omdat de knaap 
de bronzen medaille had gewonnen 
tijdens het Wereldkampioenschap 
speedway 125 cc voor jongeren in 
het Duitse Vechta. Die medaille was 
echter niet vorige week behaald, 
en ook niet vorige maand, maar op 
zaterdag  9 juni 2012.
“Wij proberen altijd de prestaties 
van ‘onze’ sporters in de gaten 
te houden, maar dit keer was het 
helaas aan onze aandacht ontsnapt. 
Toen we het onlangs te horen 
kregen hebben we alsnog een hul-
diging ingepland”, zo reageerde 

een gemeentelijke woordvoerder 
op de vraag waarom niet eerder 
is gehuldigd. Met daarbij meteen 
de oproep aan de inwoners van 
de gemeente Hardenberg om toch 
vooral bijzondere prestaties door 
te geven, zodat er volop bloemen 
uitgedeeld kunnen worden en een 
foto geplaatst op de gemeentelijke 
website.

Maar is het alleen een zaak van 
beter lezen door ambtenaren of is 
er af en toe sprake van algehele 
blindheid? Vorige week woensdag 
kreeg de media het bericht onder 
ogen dat dj Edwin Evers een omge-

vingsvergunning had gekregen voor 
onder meer de aanleg van een aar-
den wal tussen zijn woning aan de 
Hessenweg en de N34. Die aarden 
wal was echter al maanden geleden 
aangelegd. Zou de gemeente niet 
even kunnen kijken waarom dit zo 
is afgehandeld, want straks krijg je 
alleen maar praatjes dat Evers din-
gen voor elkaar krijgt die anderen 
niet lukt, was de tip voor de verte-
genwoordiger van B&W. Een dag 
later moest de gemeente toegeven 
dat de dj illegaal had gehandeld. 

“Maar dat gebeurt wel vaker. Als 
wij ontdekken dat iets niet volgens 
de regels is verlopen maar dat we 
wel toestemming hadden gegeven 
als de eigenaar zich netjes aan de 
wettelijke eisen had gehouden pro-

beren we de zaak legaal te krijgen. 
En dat is in dit geval ook gebeurd”, 
aldus de gemeente. Blijft de vraag 
waarom niemand het afgelopen half 
jaar actie heeft ondernomen. Sinds 
de ambtelijke fusie van Ommen 
met Hardenberg moeten er toch 
dagelijks vele tientallen ambtenaren 
langs de aarden wal hebben gere-
den, want die valt niet te missen. 
Maar ja, blijkbaar niemand van de 
afdeling “illegale bouwsels”. Nee, 
zegt de gemeente, we hebben het 
wel gezien maar Evers heeft bewust 
het risico genomen dat iemand een 
bezwaar zou indienen. Conclusie: je 
kunt in Hardenberg gerust je gang 
gaan zolang niemand je erbij lapt. 
Mooie gemeente is dat.

Woensdag 13 februari 2013
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Tegen stemden Opkoers, DS’12 
en Liberaal Hardenberg, samen 
goed voor vier zetels. Het nieuwe 
VVD-raadslid Fedde Zijlstra nam 
niet deel aan de beraadslagingen 
omdat hij gronden in het gebied 

bezit en CDA’er 
Henk Steenbergen 
stemde als enige 
van zijn partij te-
gen omdat hij ge-
zondheidsproble-
men voorziet bij 
buurtbewoners. 
Van tevoren wa-

Gemeenteraad wil meewerken 
aan plaatsing vijf windmolens
HARDENBERG - Natuurlijk, er zal nog heel wat water door 
de Vecht stromen voordat de windturbines een plek hebben 
gevonden in het landbouwgebied ten zuiden van Dedemsvaart, 
maar dat ze er komen staat vrijwel vast. De gemeenteraad van 
Hardenberg heeft vorige week dinsdag met grote meerderheid 
besloten dat in principe wordt meegewerkt aan het plaatsen van 
5 windmolens in het gebied Dedemsvaart-zuid (23 tegen 5, twee 
raadsleden afwezig en één die de zaal was uitgelopen).

ren wel even de koppen geteld, zo-
dat Steenbergen gerust de dissident 
mocht uithangen, immers de andere 
CDA’ers, de ChristenUnie, de PvdA 
en oppositiepartij VVD wilden de 
initiatiefnemers ter wille zijn bij 
hun  aanvraag om windmolens te 
mogen plaatsen.
 
De raad heeft wel via twee amen-
dementen om wat extra onderzoek 
gevraagd. Zo moet er in de MER, 
de milieu effect reportage, rekening 
worden gehouden met het lawaai 
van de doorgetrokken N36, van 

de Witte Paal naar Ommen-noord. 
Voor de molens op het grondgebied 
van Hardenberg zal dit vrijwel niets 
uitmaken. Nu is het de bedoeling dat 
ook in Ommen-noord vier of vijf 
windmolens komen, dus de bewo-
ners in dat gebied zouden wel van 
dubbel lawaai last kunnen hebben. 
Daar heeft de gemeente Ommen 
geen bemoeienis meer mee, omdat 
vanwege de weigering van deze 
gemeente om mee te werken de 
provincie het heft in handen heeft 
genomen. Dat wilde Hardenberg per 
se niet: er moeten molens komen en 
dan willen we zelf bepalen hoe, wat, 
waar en wanneer, was de argumen-
tatie van de raad om mee te werken. 
In het andere amendement vroeg de 
raad om uitvoerig onderzoek naar 
de gevolgen voor lijf en leden van 
de buurtbewoners. De onderzoeken 
die er nu liggen spreken elkaar te-
gen, meent de raad, dus moet er wel 
iets nieuws komen.

De oppositiepartijen waren om ver-
schillende redenen tegen de komst 
van de windmolens. De molens 
draaien niet op wind maar op sub-
sidie, was één van de argumenten. 
Er waait niet genoeg wind voor 
de molens, was een ander. Rijk en 
provincie hebben afgesproken dat er 
alleen molens komen als er lokaal 
draagvlak is en dat is er niet, was 
een derde argument. Navraag bij 
Rijk en provincie naar wat wordt 
verstaan onder ‘lokaal draagvlak’ 
leverde trouwens als antwoord 
op dat daar het draagvlak van de 
gemeenteraad mee wordt bedoeld.  
 
Omdat de raad al enkele keren heeft 
gezegd niet tegen de komst van 
windmolens te zijn zal het niet het 
gebrek aan draagvlak zijn dat de 
komst kan tegenhouden. Wat wèl 
weten de buurtbewoners nog niet, 
maar hun strijd gaat nu verder bij 
provinciale staten.
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Verlichting - De gemeente Harden-
berg neemt samen met de bewoners 
van de Capellastraat in Heemse deel 
aan de landelijke ontwerpwedstrijd 
voor vernieuwende, energiezuinige 
straatverlichting: de Light Challen-
ge 2013. Woensdag 13 februari is de 
lokale start, wanneer de bewoners 
mogen aangeven hoe zij hun straat 
het liefst verlicht zien.

Schuld – Nu steeds meer mensen 
grote financiële problemen hebben 
(700.000 huishoudens in Neder-
land) wil de gemeente Hardenberg 
weten wat de achtergronden en 
oorzaken zijn. Er wordt vaker een 
beroep gedaan op gemeentelijke 
hulp en Hardenberg wil weten of 
dat voorkomen kan worden of dat 
er eerder aan de bel kan worden 
getrokken als mensen in de proble-
men dreigen te komen. Donderdag 
21 maart wordt een conferentie 
gehouden met deelname van o.m. 
een notaris, een deurwaarder, een 
werkgever, een bankdirecteur en 
het Nibud. De uitkomsten van de 
conferentie worden gebruikt als 
basis voor het vierjarig beleidsplan 
Schuldhulpverlening.

Historische maaltijd - De maande-
lijkse dorpsmaaltijd in Kloosterhaar 
krijgt op woensdag 20 februari 
2013 een historisch tintje. Die dag 
is het namelijk precies 100 jaar 
geleden dat Johannes Fredriks in 
Kloosterhaar zijn zilveren jubi-
leum vierde. Fredriks was pastor, 
zondagsschoolmeester, catecheet 
en voorganger van de Hervormde 
gemeente Hardenberg in Klooster-
haar/Sibculo en heeft veel voor het 
veendorp betekend. Nakomelingen 
van Johannes Fredriks houden 20 
februari een reünie en schuiven die 
middag aan bij de inwoners van 
Kloosterhaar voor een gezamenlijke 
maaltijd. De kookploeg van Noa-
berschap zet voor deze gelegenheid 
een traditionele, Hollandse maaltijd 
op tafel. In de grote zaal van het 
dorpshuis is ‘s avonds een expositie 
over Fredriks te bezichtigen en na 
de maaltijd wordt om 19.30 uur 
in de kerk van Kloosterhaar een 
herdenkingsdienst gehouden. Be-
langstellenden zijn hierbij welkom.

Boshoek – Vanaf half mei kan 
men niet meer links afslaan van de 
N34 naar sportpark De Boshoek 
in Heemse. Vooruitlopend op de 
totale vernieuwing van de N34 
worden betonbanden aangebracht, 
verkeersborden geplaatst en de 
markering wordt aangepast om de 
kruising veiliger te maken. Op de 
kruising hebben de afgelopen twee 
jaar 4 ongevallen plaatsgevonden. 
De weg oversteken kan nog wel.

Pakket – Thuis- en kraamzorgin-
stelling VVT heeft de overgebleven 
kerstpakketten geschonken aan de 
voedselbanken in Hardenberg en 
Enschede. Tussen het bestellen en 
leveren van pakketten zit zoveel tijd 
dat er altijd ruim ingekocht moet 
worden. Weggooien “kommt nicht 
in Frage” vandaar dat een nuttig 
doel is gezocht.

Buurtkamer – Bergentheimers 
kunnen woensdag 13 maart om 
14.00 uur in de Casper Diemer-
school terecht om mee te praten 
over de komst van een Buurtkamer. 

Een verlicht optocht zoals in Tubbergen, een grote optocht zoals in Olden-
zaal, Raalte en Slagharen of een kinderoptocht zoals in Wierden: carna-
valsoptochten zijn er in de regio in alle soorten en maten. Het thema van 
de optocht in Wierden was Bewegen, en vooral met carnaval.
De leerlingen van de basisscholen hadden een flashmob voorbereid ter 

hoogte van de Prinsenwagen, waarbij gedanst werd op het nummer 
Gangnam Style. Prins Frans de Eerste van carnavalsvereniging De 
Tolmennekes moest daarbij bepalen wie dat op de meest originele wijze 
had gedaan. Het dweilorkest De Herriemakers (zie foto) zorgde voor de 
bijbehorende carnavalssfeer. © Roel Gritter
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Er is iemand die zich mijn lot heeft 
aangetrokken. Twee weken geleden 
schreef ik dat mijn kapper er eind 
maart mee stopt zodat ik op zoek 
moet naar een nieuwe. En prompt 
heeft zich een verse barbier aange-
diend. Weliswaar niet op dezelfde 
plek als de vertrekkende, maar 
goed, er is een ‘soort van’ opvolger. 
“Welnee”, zeiden de meiden van 
andere kapsalons in Hardenberg, 
“dat zie je helemaal fout. Geen 
opvolger, want je huidige kapper 
heeft alleen maar ouderen als klant 
(dank u wel dames!), die zagen we 
niet als concurrent want die ouderen 
stoppen er op een gegeven moment 
mee. Maar nu komt er gewoon een 
rivaal bij, de landelijke keten Ami, 
die een plek zoekt in een leeg-
staande winkel aan de Markt. Met 
eerst nog een bescheiden prijslijst 
om klanten te trekken, maar daarna 
schiet het tarief omhoog omdat je 

aan de Markt veel huur moet beta-
len.” Tja, ze zouden wel eens gelijk 
kunnen hebben, hoewel ik mij wel 
eens afvraag of de huurprijzen aan 
de Markt nog steeds zo hoog zijn, 
want het is al bijna geen A-locatie 
meer vanwege de leegstand.

Wat de afgelopen week ook weer 
speelde – of nog steeds – is de komt 
van windmolens ten zuiden van 
Dedemsvaart en ten noorden van 
Ommen. Dit keer was de provincie 
aan het woord en het leek wel wat 
op de vergadering in Hardenberg. 
Daar werd gezegd dat de gemeente 
actie moet ondernemen omdat 
anders de provincie gaat beslissen. 
En bij de provincie werd gezegd dat 
Overijssel actie moet ondernemen 

omdat anders het Rijk gaat beslis-
sen waar en hoeveel windmolens 
er moeten komen. Eén van de 14 
inspraakreacties bij de provincie 
was afkomstig van de stichting 
Bodor uit Rheezerveen. Deze club 
denkt dat er eerst een kleine stap 
wordt gezet met 9 molens en dat 
er uiteindelijk een windmolenbos 
van 21 stuks komt, dat vanwege 
het geluid een Bulderbos wordt ge-
noemd. We hebben bossen genoeg, 
er hoeft er niet eentje bij, vertelden 
ze tegen de leden van provinciale 
staten. Die hebben nog niet allemaal 
een standpunt ingenomen. CU en 
GroenLinks zijn voor (“we hebben 
windenergie nodig en Overijssel 
staat garant voor 80 megawatt 
schone energie”) terwijl de SP 
tegen lijkt (“waarom vasthouden 
aan kille cijfers als er goede argu-
menten tegenover staan”). Tijdens 
de Statenvergadering van 6 maart 

moet het definitieve besluit worden 
genomen.

Nog meer heibel vorige week, 
over een uitspraak van Henk Dun-
newind, de nieuwe voorzitter van 
de stichting Hardenberg Promotie. 
Hij zag het al helemaal voor zich: 
HHC speelt thuis en de bezoekende 
mannen  uit Noordwijk, Gouda, 
Katwijk of Spakenburg nemen hun 
vrouwen mee die dan lekker in kle-
dingzaken in Hardenberg kunnen 
snuffelen. Extra inkomsten voor de 
middenstand, daar ging het om. Of 
hij soms in de middeleeuwen leefde, 
was de reactie van de dames. Als de 
vrouwen meekomen komen ze voor 
‘de voetbal’ en niet om te winkelen 
want dat kunnen ze thuis ook wel. 
Tijd dus voor een nieuw proefbal-
lonnetje, want dit exemplaar wordt 
door de dames niet gewaardeerd.

SIBCULO – Ze zijn te goed op-
gevoed om verbaal van zich af te 
slaan, maar het krenkt de eigenaars 
van akkerbouw- en pluimveebe-
drijf Lohues aan de Kloosterdijk in 
Sibculo wel een beetje dat van hun 
sector alleen de slechte uitzonderin-
gen onderwerp van gesprek zijn. Als 
in een gesprek het woord ‘plofkip’ 
valt gaat bijna automatisch het 
verdedigingsmechanisme in wer-
king. “Omdat het zó onterecht is, 
als je ziet wat hier en op de meeste 

“Bofkip in plaats van plofkip”

“Het welzijn van de dieren staat voorop, want schade aan dieren kost gewoon veel geld.”

pluimveebedrijven gebeurt”, vertel-
len John en Anne Marie Lohues.

De term ‘plofkip’ – woord van het 
jaar in 2012 – is jaren geleden voor 
het eerst gebruikt door journalist 
Wouter Klootwijk. Volgens de 
gangbare omschrijving is het een 
kip die in korte tijd zodanig wordt 
vetgemest dat hij nauwelijks nog 
op zijn poten kan staan. Maar dat 
bestrijdt de familie Lohues. En 
trouwens ook Wouter Klootwijk, 

vorig jaar in een interview van het 
radioprogramma Met het oog op 
morgen. “Als je de kip niet slacht 
en maar door laat leven, dan krijgt 
hij het moeilijk en niet tijdens de zes 
weken dat hij leeft. Wij weten hele-
maal niet of de kip de zes weken die 
hij leeft een ongelukkig leven heeft 
gehad.” De gedachte dat het om kip-
pen gaat die in korte tijd volgestopt 
worden met voer en groeihormonen 
om maar zo snel mogelijk volwas-
sen te worden is even hardnekkig 
als onterecht, vinden de pluimvee-
houders, die graag zouden willen 
dat iedereen kon zien hoe het op 
hun bedrijf toegaat, hoe er perma-
nent gecontroleerd wordt of voer, 
omstandigheden en dierenwelzijn 
in orde zijn. “Eigenlijk kun je hier 
wel spreken van 
bofkip in plaats 
van plofkip.” 

Iedereen uitnodi-
gen zal wat moei-
lijk gaan, maar het 
college van B&W 
moet te doen zijn, 

zullen ze gedacht hebben. Vrijdag 
waren de bestuurders op werkbe-
zoek in Sibculo, waarbij ze eerst 
bij de voorzitter van Plaatselijk 
Belang rijschoolhouder Benny van 
Dijk werden bijgepraat over de ac-
tiviteiten in het dorp en daarna op 
de fiets stapten voor een bezoek aan 
het bedrijf van de familie Lohues 
(begonnen in 1920 en uitgegroeid 
tot een boerderij van 100 hectare 
aardappelen, suikerbieten en graan 
en 120.000 mestkuikens). Het werk-
bezoek eindigde op sportpark De 
Dubbeltreffer waarbij onder meer 
de nieuwe sportaccommodatie van 
SVV ’56 werd bezichtigd.
In maart wordt samen met de be-
langvereniging BBCH het centrum 
van Hardenberg bezocht.

www.deveenstreek.com

HARDENBERG - Behandel Edwin 
Evers (Radio 538) eens als een ge-
woon burger, was vorige week een 
reactie op het bericht dat de dj alvast 
was begonnen met werkzaamheden 
rond zijn nieuwe woning aan de 
Hessenweg, terwijl hij nog geen 
vergunning had. Wat hij doet zou 
tientallen keren per jaar gebeuren. 
Twee voorbeelden van afgelopen 
week bevestigen dat. De gerefor-
meerde Ichtuskerk in Bruchterveld 
is al verkocht om er een woning 

Zonder vergunning van te maken, terwijl pas afgelopen 
week toestemming kwam om de 
kerk tot woning te mogen verbou-
wen. En aan de Jachthuisweg 8 is 
begonnen met de bouw van een 
nieuwe woning, terwijl de vergun-
ningen nog niet binnen zijn. Er 
stond al een woning, alleen valt de 
nieuwe niet binnen het bouwblok en 
dus moet er een vergunning worden 
aangevraagd. Die komt er waar-
schijnlijk wel zodat de gemeente 
de bouw niet gaat stilleggen, tenzij 
iemand daar met goede redenen om 
vraagt, is de reactie van B&W.

Trein – Arriva bedenkt van alles om 
meer mensen in de trein te krijgen. 
Eentje daarvan is dat tijdens school-
vakanties een kind tot 12 jaar gratis 
reist, mits een betalende volwasse-
nen meereist. Het gratis reizen geldt 
door de week vanaf 09.00 uur en 
in het weekend de hele dag. Verder 
hebben Gedeputeerde Staten van 
Overijssel vorige week ingestemd 
met de invoering van een groepstic-
ket  voor de Vechtdallijn Zwolle 
– Emmen. Groepen reizigers zoals 
schoolklassen kunnen bij Arriva een 
ticket voor een groepsreis bestellen 
tegen een korting van 25 procent.

Repareren - In natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg wordt 
zaterdag 2 maart een Repair Café 
gehouden. Vrijwilligers proberen 
kapotte spullen te herstellen. “U 
kunt alle mogelijke spullen mee-
nemen: of het nu om een gescheurd 
kussensloop gaat of een kapot appa-
raat, de vrijwilligers doen hun best”, 
beweert De Koppel. De werkplaats 
is geopend van 13.00 tot 16.00 uur.

Muzikale dokter -  Jazzclub Har-
denberg ontvangt zondag 24 fe-
bruari de Achterhoekse dixieland-
jazzformatie Dokter, Jazz & Co. 
De band maakt niet alleen muziek, 
maar probeert het publiek middels 
de aankondigingen en praatjes tus-
sendoor te activeren. De zevenmans 
formatie treedt op in de foyer van 
theater De Voorveghter tussen 16.00 
en 18.00 uur.

Hospice - Voor familie, vrienden 
en bekenden van gasten die in het 
achterliggende jaar in het Hospice   
’t Huis aan de Vecht in Hardenberg 
zijn overleden wordt in maart een 
herdenkingsbijeenkomst gehouden. 
De kosten van deze bijeenkomst 
worden gedragen door de stichting. 
Vrienden van het hospice. Het 
Monuta Charity Fund vind het zo 
bijzonder dat de vrijwilligers van 
het hospice dit doen, dat een verte-
genwoordiger van deze instelling 
de afgelopen week naar het hospice 
kwam om de stichting een financi-
eel steuntje in de rug te geven van 
duizend euro.

Meezingers – Voetbalvereniging 
HHC organiseert regelmatig ac-
tiviteiten voor de supporters na 
een wedstrijd van het eerste elftal. 
Zaterdag 13 april, na afloop van 
de wedstrijd HHC – Spakenburg, 
zal de  Amsterdamse volkszanger 
Bernardo zijn best doen het lokale 
Oranjelegioen in de kantine te ver-
maken.

Kloostertuin - De Stichting Kloos-
ter Sibculo houdt maandag 25 
februari om 20.00 uur een bijeen-
komst in het museum Zichtbaar 
Verleden in Sibculo. Aan de orde 
komen de stand van zaken op het 
kloosterterrein en de plannen voor 
een kloostertuin. Gastsprekers zijn 
Riet Karsch en Evert Lammers 
van de kruidentuin Geertes Hof in 
Almelo.

Slipjacht - Zaterdag 2 maart rijdt 
de Koninklijke Nederlandse Jacht-
vereniging na 30 jaar weer een 
slipjacht in de buitengebieden 
van Hardenberg. Een slipjacht is 
een activiteit waarbij  een meute 
jachthonden, gevolgd door ruiters 
te paard een vooraf getrokken vos-
senspoor volgen. De deelnemers 
vertrekken rond 14.00 uur vanaf de 
manege op sportpark De Boshoek 
naar de Oude Rheezerweg, waar het 
startsein wordt gegeven.



De gemeente Hardenberg had 
vorige week wel wat adequater 
mogen reageren toen RTV Oost 
vragen stelde over de kosten van de 
opening van het gemeentehuis. De 
gemeente heeft 44.000 euro betaald 
voor de openingsactiviteiten en het 
bezoek van 16.000 burgers die het 
nieuwe gemeentehuis graag wilden 
zien (en die je natuurlijk niet kunt 
laten verdorsten en op een houtje 
laten bijten, maar dat terzijde). Dat 
van die kosten had de regionale 
omroep trouwens niet zelf bedacht 
maar netjes overgenomen van de 
regionale krant De Stentor. En die 
had dat ook weer niet zelf bedacht, 
maar waarschijnlijk door het gesurf 
op internet van de jongste bediende 
was de krant erachter gekomen dat 
ene meneer Gorter uit Slagharen 
de pubersite GeenStijl had inge-
licht. De jonge heer Gorter had 
bij de gemeente de kosten van de 
opening opgevraagd en het zaakje 

doorgestuurd omdat hij vond dat 
de gemeente het geld beter had 
kunnen besteden aan andere zaken, 
in plaats van het uit te geven aan 
hapjes en drankjes (huilie huilie 
door een jankende Gorter, om in de 
stijl van GeenStijl te blijven). De 
regionale zender wilde vervolgens 
wel even een reactie horen van de 
gemeente. Die wenste dat niet voor 
radio of tv te doen maar schriftelijk. 
“Hardenberg heeft destijds, met de 
kennis van toen, een weloverwogen 
keuze gemaakt om de opening van 
het gemeentehuis op deze manier te 
organiseren”, schreven de woord-
voerders van de gemeente.

Dat hadden ze beter niet kunnen 
doen, dat geleuter over “met de ken-
nis van toen”. Toen is nota bene nog 

maar een paar maanden geleden! 
Waarom niet gewoon zeggen wat 
men heeft gedaan, waarom men 
dat heeft gedaan en dat een vol-
gende keer die keus waarschijnlijk 
weer zou worden gemaakt. En dat 
meneer Gorter wordt bedankt voor 
zijn ideeën, maar dat er nu eenmaal 
na het afwegen van alle voors en 
tegens een andere keus is gemaakt. 
Punt. Trouwens, de reden dat Gorter 
met het verhaal naar buiten kwam is 
wel erg dubieus: hij wil uiteindelijk 
bereiken dat de gemeente weer geld 
geeft voor oud en nieuw feesten, 
onder meer voor het Kronkelhonk 
in Slagharen. Een openingsfeestje 
betalen met gemeenschapsgeld kan 
niet, maar een jongerenfeestje vie-
ren op kosten van de gemeenschap 
kan dus wel. Hoe krom kun je het 
bedenken.

Hardenberg is vorige week nog 
een keer op een slechte manier in 

het nieuws gekomen. Persoonlijk 
veroorzaakt door Kees Slingerland 
van GroenLinks. Gaan B&W bij 
de inhuldiging van Koning Wil-
lem-Alexander voorkomen dat er 
vuurwerk wordt afgestoken, want 
het is dan het broedseizoen van 
allerlei vogeltjes, wilde hij van het 
college weten. En of de politie en 
andere opsporingsambtenaren die 
dag wel goed zullen opletten dat 
er niet alsnog stiekem vuurwerk 
wordt afgestoken? Het gevolg was 
dat het opmerkingen regende over 
geitenwollensokkentypes die zich 
druk maken om flauwekuldingen 
terwijl de wereld in brand staat. 
Gelukkig werd maar een paar keer 
Hardenberg genoemd en werd 
vooral GroenLinks onder vuur 
genomen. Maar dat het een slechte 
week was voor de naam Hardenberg 
mag duidelijk zijn.
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HARDENBERG - In gemeente 
Hardenberg is de jaarlijkse vrijwil-
ligersactie NL Doet van het Oranje 
Fonds goed aangeslagen, zegt stich-

ting De Stuw. Er 
zijn inmiddels 26 
maatschappelijke 
organisaties die 
klussen hebben 
aangemeld op de 
site van NL Doet.
Die klussen va-
riëren van tuinen 

opknappen en reparaties uitvoeren 
tot aan gezellige middagen met een 
high tea organiseren. Het is de be-
doeling dat deze klussen vrijdag 15 
en zaterdag 16 maart worden uitge-
voerd. Om dit te kunnen realiseren 
heeft men veel vrijwilligers nodig. 

Wie zich een dagje maatschappelijk 
wil inzetten kan zich aanmelden op 
de site www.nldoet.nl . Informatie is 
verkrijgbaar bij De Stuw en stich-
ting Present Hardenberg.

GRENSLAND – “In het grensge-
bied moet men 360 graden om zich 
heen kijken om kansen te zien en 
nieuwe mogelijkheden voor ont-
wikkeling te ontdekken”, vertelde 
Daniela Kösters, burgemeester van 
de Samtgemeinde Emlichheim. Zij 
was onlangs met haar raadsleden 
op bezoek bij de gemeenteraad van 
Coevorden, waarbij vooral aandacht 
was voor het thema Ontwikkelingen 
op de arbeidsmarkt.

Tijdens de bijeenkomst werd duide-
lijk dat er op dit gebied grote ver-
schillen bestaan tussen beide lan-
den. Terwijl in Coevorden (en ook 
in Hardenberg) de werkloosheid 
toeneemt is er enkele kilometers 
verderop volop werk, maar is daar 
het probleem dat het aanbod van 
goed opgeleide werknemers te klein 

Genoeg werk over de grens

Klussen wachten op vrijwilligers

© Roel Gritter

HARDENBERG - Het is al wat 
jaren geleden dat Staatsbosbeheer 
(SBB) hout aan particulieren ver-
kocht. Dat is gestopt omdat de 
houtkopers steeds strenger gecon-
troleerd moesten worden: of ze wel 
een veiligheidsbroek droegen en 
of er wel biologische kettingzaag-

Open haard
kan weer 

volop branden

Scootmobiel - Weet de gemeente 
wel dat scootmobielen slecht on-
derhouden worden, terwijl de ge-
meente een contract heeft met een 
bedrijf om dat jaarlijks te doen? 
Dat wilde Liberaal Hardenberg 
weten van B&W. Valt wel mee, 
vond de gemeente, waarop LibHar 
het bewijs toonde dat bij sommige 
in ruim anderhalf jaar niets was 
gedaan. “Ja, maar met het bedrijf 
is afgesproken dat de hulpmiddelen 
die in 2012 geen onderhoudsbeurt 
hebben ontvangen in de maanden 
januari en februari 2013 onder han-
den worden genomen”, reageerde 
de gemeente. Op de vraag of die 
afspraak is gemaakt voor of nadat 
LibHar aan de bel had getrokken 
kon de gemeente eerst geen ant-
woord geven, “want die afspraak is 
mondeling gemaakt”. Uiteindelijk 
blijkt dat de afspraak al was ge-
maakt voordat Liberaal Hardenberg 
vragen had gesteld, volgens een 
gemeentelijke woordvoerder, maar 
dat naar aanleiding van de vragen 
van deze politieke partij extra op 
het onderhoud wordt gecontroleerd.

Toneel - Toneelvereniging Altied 
Wille uit Sibculo treedt vrijdag 1 
maart op in buurdorp Kloosterhaar. 
In dorpshuis ‘t Haarschut voert het 
gezelschap de klucht Plattelandsho-
tel het Reekalfje op. Kaarten voor 
deze voorstelling zijn in de voor-
verkoop verkrijgbaar bij Jessica de 
Jong, telefoon 06 128 29 676. De 
voorstelling begint om 20.00 uur.

Bioscoop – De gemeente Har-
denberg heeft het contract met de 
huidige exploitant van de bioscoop 
in theater De Voorveghter verlengd. 
De komende twee jaren kan de 
huurder laten zien dat de bioscoop 
wel voldoende winstgevend kan 
zijn. Als onderdeel van de over-
eenkomst is afgesproken dat de hij 
films tegen een gereduceerd tarief 
gaat aanbieden aan onder meer 
ouderen en mensen met een beper-
king. Hierbij wordt samengewerkt 
met De Stuw, Baalderborg en de 
Saxenburgh Groep. De exploitant 
huurt niet alleen de filmzalen maar 
ook de inventaris die de gemeente 
eind 2011 van hem heeft overgeno-
men, omdat de exploitatie van de 
bioscoop niet rond was te krijgen.

AZC De Eik – Het lukt niet om 
eind maart een besluit te nemen 
over de toekomst van het voorma-
lig klooster De Eik in Slagharen. 
Het COA, centraal orgaan opvang 
asielzoekers, heeft vorig jaar juni 
een verzoek bij de gemeente Har-
denberg ingediend om De Eik op-
nieuw in gebruik te nemen als azc. 
In maart zou een definitief besluit 
worden genomen, maar het COA 
heeft meer tijd nodig voor een haal-
baarheidsonderzoek doen. Er is nu 
afgesproken dat de besluitvorming 
wordt doorgeschoven naar eind mei.

Boeken - Jan Terlouw, oud-politi-
cus en kinderboekenschrijver, komt 
samen met zijn dochter Sanne naar 
Hardenberg. Woensdag 6 maart ver-
tellen ze in het Grand Café van het 
LOC aan de Parkweg in Hardenberg 
over hun bijzondere samenwerking: 
ze hebben namelijk samen tot nu 
toe zes boeken geschreven over 
een vader en een dochter, die samen 
moorden oplossen. De lezing begint 
om 20.00 uur.

is. Onderdeel van de bijeenkomst 
was een lezing van de Nederlandse 
Marjolein Kats, woonachtig in 
het half-Duitse / half-Nederlandse 
dorpje Laar, die onderzoek doet 
naar grensoverschrijdend werk. 

Eén van de oplossingen van zowel 
het probleem van de Nederlandse 
werklozen als de Duitse werkgevers 
is het inschakelen van uitzend-
bureaus, werd geopperd, plus het 
inrichten van een informatiepunt 
waar men terecht kan met vragen 
over arbeidsrecht, belastingen en 
sociale verzekeringen. Daarnaast 
wordt gedacht aan het opleiden van 
Nederlandse werknemers voor de 
Duitse arbeidsmarkt.

www.deveenstreek.com

olie werd gebruikt. De vraag van 
particulieren bleef echter bestaan, 
vandaar dat SBB een oplossing 
zocht voor het probleem van de 
strenge eisen. Die is gevonden 
door zelf bomen te kappen, die in 
hanteerbare stukken van 2 meter 
te zagen waarna de particulier ze 
alleen nog maar hoeft op te laden 
en af te rekenen.

Woensdag 20 februari was er een 
verkoopdag bij De Oldemeijer in 
Hardenberg. Volgens boswachter 
Jan Spijkerman een succes, met 
zo’n 130 kopers die 40 euro per 
stère moesten betalen, dat is een 

stapel van 1x1x1 meter voorname-
lijk inlandse en Amerikaanse eiken, 
die 0,7 m3 hout oplevert. Sommige 
gretige kopers waren al ruim voor 
het startschot dat om 8.30 uur klonk 
met hun aanhangwagen aanwezig. 
De meesten waren ongeveer een 

uur kwijt met laden en (vooral) 
wachten tot ze konden afrekenen. 
De Uitdaging uit Ebbenbroek was 
aanwezig om de wachttijd met soep 
wat aangenamer te maken. SBB 
heeft woensdag naar schatting voor 
7.500 euro aan haardhout verkocht.
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Zou dat kloppen, dat bezitters van 
een Mercedes brutalere chauffeurs 
zijn dat degenen die in een ander au-
tomerk rijden? En dan bedoel ik niet 
de mensen die van hun laatste cen-
ten een oud model hebben gekocht 
zodat ze zich ook eens een keer 
Mercedesbezitter kunnen noemen, 
maar de patsers in zo’n glimmend, 
gloednieuw, oversized exemplaar. 
Of zou dat toeval zijn, dat ik vaak 
van die brutale weggebruikers te-
genkom in een Mercedes? Vorige 
week woensdagochtend, tegen half 
twaalf, kwam er een vrouwspersoon 
in een Mercedes de parkeerplaats 
bij de Albert Heijn in Hardenberg 
afrijden. Het (fiets)verkeer van de 
Bramerstraat naar de Markt heeft 
voorrang, want de parkeerders ver-
laten een uitrit. De dame vond het 
echter nodig net zo ver naar voren 
te rijden dat ze mij bijna raakte. 
Wat zeg ik: dat ze mijn broekspijp 
toucheerde. Dat gebeurt daar wel 
vaker en altijd zijn het Mercede-
schauffeurs. Zijn die nou brutaler 
of is het toeval?

Maar toeval bestaat niet en niets 
gebeurt zomaar. Dat zegt Helma 
Broekman uit Radewijk. Haar be-
drijf Het Lichtkind kwam vorige 
week weer even voorbijvliegen 
tijdens de oriënterende raadsverga-
dering in Hardenberg. Zij heeft in de 
beheerderwoning van de vroegere 
camping De Klaverhof in Rade-
wijk een praktijk voor alternatieve 
geneeswijzen en een opleidingscen-
trum voor bewustwording. Onder 
meer om jezelf te ontmoeten, voor 
het geval je jezelf even kwijt bent. 
Op de camping zouden 30 recrea-
tiewoningen komen waar mensen 
in rust en ruimte konden ontdekken 
wat ze zijn, namelijk Licht. Prach-
tige plannen hadden ze, maar eind 
2012 was alles 180 graden gedraaid: 
ze wilden weg want de eigenaar van 
het terrein, de bv Hof van Roke in 
Bergentheim, was failliet verklaard. 
Een fiasco vanwege mismanage-

ment, zeiden Broekman en haar 
partner Eddy Wiltvank.

Inmiddels is het campingterrein 
overgenomen door het bedrijf Bui-
tenlust b.v. Of dat helemaal koosjer 
is gegaan zoekt curator De Vries uit 
Zwolle nog even uit, want er schijnt 
iets aan de hand te zijn met een 
vreemde transactie met ING. Maar 
goed, dat is een ander onderwerp. 
Volgens meneer Boda van Buiten-
lust worden camping en spiritueel 
centrum gescheiden. Dus of er niet 
een beheerderwoning bijgebouw 
mag worden, sprak hij dinsdag 
tegen de raad, want ja, met twee 
gescheiden bedrijven heb je wel 
twee woningen nodig. Enne, vol-
gens het bestemmingsplan mogen 
er 30 recreatiewoningen komen, 
maar vijf meer kan toch zeker ook 
wel, om een sluitende exploitatie te 
krijgen? O ja, en dan nog iets: de re-
creatiewoningen mogen volgens de 
vergunning een inhoud van 300 m3 
hebben. Maar tegenwoordig heeft 
men wat meer ruimte nodig, dus 

350m3 zou toch zeker niet bezwaar-
lijk zijn? Dan mag daar de berging 
wel bij gerekend worden, vond 
Boda grootmoedig. De raadsleden 
wilden nog wel even weten of hij dit 
allemaal in een bezwaarschrift over 
het nieuwe ontwerpbestemmings-
plan Buitengebied had geschreven 
(“een zienswijze indienen” heet 
dat eufemistisch). Jazeker, zei 
Boda, maar hij vond het nodig de 
punten nog even mondeling aan de 
raadsleden mee te delen, zoiets van: 
let op, wij hebben een zienswijze 
ingediend.

Nou maar hopen dat niet iedereen 
dit trucje gaat uithalen, want een 
dag na het verhaal van Boda werd 
duidelijk dat er over het ontwerpbe-
stemmingsplan nog 63 zienswijzen 
waren ingediend. Als die indie-
ners ook allemaal de toegestane 5 
minuten spreektijd opeisen duurt 
een raadsvergadering tot ver na 
middernacht. En het is soms al zo 
slaapverwekkend.

dwd@sallander.nl

Nieuwe brug - Deze week zijn de 
werkzaamheden begonnen voor het 
vervangen van de voetgangersbrug 
over de Molengoot in Hardenberg, 
nabij de brandweerkazerne. De 
werkzaamheden duren ongeveer 
een week. Tijdens de werkzaam-
heden is de brug afgesloten. De 
voetgangersbrug over de Molen-
goot wordt vervangen vanwege de 
slechte staat van de huidige brug. 
Naar verwachting kan de nieuwe 
brug vanaf maandag 11 maart weer 
worden gebruikt.

Toezicht - Meine Fernhout uit De-
demsvaart is benoemd als nieuw lid 
van de Raad van Toezicht van het 
Alfa-college in Hardenberg. Hij is 
de opvolger van Petra Baarslag die 
op 1 januari  afgetreden is, omdat 
zij na twee periodes van vier jaar 
statutair niet-herbenoembaar was.

Openbaar - De fractie van Liberaal 
Hardenberg leest heel goed kranten 
en persberichten van andere ge-
meenten. En dat levert weer vragen 
op aan B&W van Hardenberg. Zo 
heeft de partij gelezen dat de ge-
meente Deventer aspirant-kopers 
van een bouwkavel korting wil ge-
ven op de prijs van een gemeentelijk 
stukje grond. Of Hardenberg dat 
ook gaat doen, wil de partij weten. 
Daarnaast heeft de LibHar gelezen 
dat het Kabinet declaraties van be-
windslieden openbaar maakt en nou 
wil deze partij weten of B&W ook 
de declaraties van de Hardenberger 
bestuurders openbaar wil maken. 
De antwoorden laten nog even op 
zich wachten.

Hersenen - Van 4 t/m 9 februari  is 
gecollecteerd voor de Hersenstich-
ting, om  voor 4 miljoen mensen 
met een hersenaandoening geld in te 
zamelen. De inzet van alle vrijwil-
ligers heeft in de gemeente Harden-
berg 8.880 euro opgeleverd, dat is 
1150 euro meer dan verleden jaar.

Blik op zorg - Tijdens de Nationale 
Week van Zorg en Welzijn van 11 t/
m16 maart openen in Oost-Neder-
land 76 zorg- en welzijnorganisaties 
op 235 locaties hun deuren voor 
het grote publiek. Buurtbewoners, 
studenten, schoolklassen, fami-
lieleden, werkzoekenden en alle 
andere geïnteresseerden kunnen die 
week in het hart van zorg en welzijn 
kijken. In Hardenberg gooit onder 
meer de Baalderborg Groep haar 
deuren open. Dat gebeurt zaterdag 
16 maart op zes locaties. Plaats en 
tijd zijn te lezen op de website van 
Baalderborg.

Broodbakcursus - Molen de Star in 
Balkbrug organiseert een broodbak-
cursus in het magazijn naast molen. 
Bakker Piet Ubels van bakkerij 
Oegema uit Dedemsvaart verzorgt 
de cursus. De eerste cursus wordt 
zaterdag 6 april gehouden, van 
13.00 tot 17.00 uur. De deelnemers 
worden aan het werk gezet om hun 
eigen meergranenbrood te maken. 
Per keer is plek voor 10 cursisten, 
die een tientje moeten betalen voor 
hun deelname. Als er teveel aanmel-
dingen zijn wordt geprobeerd een 
nieuwe zaterdag uit te kiezen. De 
deelnemers kunnen zich opgeven 
bij  Janet Bravenboer:  bjbraven-
boer@live.nl

Contract - HHC heeft de contrac-
ten van Thomas Bakker (1 jaar) en 
Gersom Klok (2 jaar) verlengd. In 
het nieuwe seizoen komt midden-
velder Robert Schonewille over van 
MSC uit Meppel.

EMMELKAMP - Wandelliefheb-
bers die graag langs de rivier de 
Vecht lopen krijgen er weer een 
stukje gemarkeerde wandelroute 
bij. Officieel vanaf medio mei maar 
officieus vanaf begin april kunnen 
ze de grens bij Laar oversteken om 
via Emmelkamp (Emlichheim) en 
Ringe naar Hoogstede te wandelen. 
Dit traject van 25 kilometer lang is 
een uitbreiding van het 75 kilometer 
lange Vechtdalpad dat van Zwolle 
via Dalfsen, Ommen, Hardenberg 
en Gramsbergen naar de Duitse 
grens loopt. Eén van de financier-
ders is de provincie Overijssel, die 

dus Nederlands subsidiegeld in een 
Duits wandelpad stopt. “Maar dat 
is bij hoge uitzondering, dus men 
hoeft nu niet aan te komen met 
nieuwe verzoeken”, zegt Gábor 
Oolthuis van de provincie.

Van monding tot bron
Vrijdag 1 maart werd als symbo-
lisch startmoment de eerste route-
paal in de grond geplaatst bij het 
VVV-kantoor in Emlichheim. Naast 
de officiële vertegenwoordigers als 
burgemeester Daniela Kösters van 
de Samtgemeinde Emlichheim en 
Gábor Oolthuis van de provincie 

Overijssel (beiden met schep) was 
Rinus Jagers van Routepunt Oost 
aanwezig, die met Duitse vrijwilli-
gers de route heeft uitgezet. Volgens 
Jagers is het uiteindelijke doel een 
wandelpad te maken van Zwolle 
naar Darfeld, van monding tot bron, 
zo’n 245 kilometer lang. Vooral in 
het Duitse deel van het wandelpad 
is het een echt Vechtdalpad, omdat 
je daar – in tegenstelling tot in 
Nederland –kilometers lang oog-
contact hebt met de Vecht. Jagers 
verwacht dat er jaarlijks duizenden 
gebruik zullen maken van het pad. 
Sinds de opening van het Vecht-

dalpad in 2001 hebben al meer dan 
35.000 wandelaars het pad belopen. 
Voornamelijk Nederlanders, want 
aan wandelen kleeft in Duitsland 
nog steeds het beeld van wat ou-
dere heren met een hoedje en een 
wandelstok. Dat was misschien 
ook wel de reden dat de Grafschaft 
Bentheim verlenging van het pad 
op Duits grondgebied wel aardig 
vond, maar er geen geld in wilde 
steken omdat het geen prioriteit had. 
Dankzij subsidie uit de pot van het 
Overijsselse project Ruimte voor 
de Vecht kan Emlichheim toch haar 
‘toeristisch product’ uitbreiden.

Fietsen over 
de Vechtdijk
HARDENBERG – Er komt nog 
dit jaar een fietsverbinding van de 
prins Willem-Alexanderbrug in 
Hardenberg langs de Vecht naar de 
Loozensche Linie, met een aanslui-
ting op bestaande wegen richting 
Gramsbergen. De fietsverbinding 
loopt grotendeels over en langs de 
Vechtdijk. Ter hoogte van de Loo-
zensche Linie wordt het fietspad 
met een nieuw aan te leggen brug 

DIFFELEN - Er mag van Gede-
puteerde Staten van Overijssel een 
landhuis komen aan de Rheezer-
weg in Diffelen. GS verlenen de 
gemeente Hardenberg ontheffing 
van de Omgevingsverordening. 
Die ontheffing is nodig omdat het 
bouwvlak deel uitmaakt van de 
Ecologische hoofdstructuur (EHS) 
met de aanduiding ‘nieuwe nog niet 
gerealiseerde natuur’. Het landhuis 
maakt onderdeel uit van een nieuw 

Goedkeuring bouw 
landhuis Diffelen

landgoed Uilenkamp-Schalmmaat, 
ten noorden van de Vecht, waarvan 
het grootste deel wordt omgevormd 
naar natuur.
Omwonenden hebben een bezwaar 
tegen het voorgenomen besluit 
ingediend, omdat zij vinden dat 
de natuurwaarden teveel worden 
aangetast. Gedeputeerde Staten zijn 
van mening dat de voordelen van 
de ontwikkeling van het nieuwe 
landgoed, waar natuurontwikkeling 
een groot aandeel in heeft, opwegen 
tegen het geringe nadeel van het 
toekennen van een woonperceel aan 
de rand van de EHS.

over de Vecht aangesloten op het 
eiland bij zorgboerderij De Zwiese-
borg. Vandaar moet met een pontje 
naar de bestaande fiets‐ en wandel-
paden in dit gebied worden gevaren. 
Omdat het pontje ’s winters uit de 
vaart wordt genomen is de nieuwe 
brug alleen van voor- tot najaar 
begaanbaar. Vanaf Hardenberg over 
de Vechtdijk fietsen en dan linksaf 
om het Engelandse Bos terug naar 
Hardenberg is wel een  winterse 
mogelijkheid. Het nieuwe fietspad 
kost bijna 4,5 ton. Hardenberg 
betaalt 100.000 euro, de rest komt 
van de provincie en het waterschap.

© Roel Gritter
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Schaatsers die door struiken ban-
jeren en een heideveld doorploe-
teren om een mooie bosvennetje 
te bereiken en dan zeggen: “Maar 
ter compensatie gaan we zelf de 
baan vegen”. Als u zoiets leest 
denkt u waarschijnlijk: “Zijn ze nou 
helemaal betoeterd, eerst de boel 
vernielen en dan ter compensatie 
zichzelf een cadeau geven!” Er 
zouden verontwaardigde stukken 
in de krant komen, of moderner: 
anonieme scheldpartijen op de 
sites van de regionale kranten en 
de regionale omroep. Maar als 
paardenliefhebbers zoiets beweren 
blijft het oorverdovend stil. Terwijl 

vorige week eigenlijk hetzelfde is 
gebeurd.

De Landelijke Ruitervereniging De 
Sallandruiters (als ik dat lees denk 
ik altijd: zou er ook een stedelijke 
ruitervereniging zijn?) heeft na 
30 jaar weer eens grondbezitters, 
boswachters en ambtenaren zo 
gek gekregen dat er een slipjacht 
gehouden mag worden en dan 
zeggen ze grootmoedig dat ze ter 
compensatie in het najaar het ruiter-

pad in het Staatsbos bij Hardenberg 
zullen opknappen. Ter compensatie 
waarvan? Van de bossen, strui-
ken, heidevelden en akkers die ze 
vernield hebben? En zie daar: ze 
geven zichzelf een cadeautje want 
niemand anders dan ruiters maken 
gebruik van een ruiterpad. O ja, en 
volgend jaar weer, schrijft de hoofd-
organisator, want het was zo mooi. 
Dat laatste klopt, vanuit het oogpunt 
van toeschouwers en deelnemers. 

Toeschouwers misschien nog meer 
dan deelnemers want sommige 
ruiters laten wekelijks hun Bentley 
met paardenkar naar een startpunt 

rijden, tanken voldoende spirituo-
zen, laten zich hun jasje aanreiken 
en krijgen de cap opgezet, waarna 
ze wat door de natuur huppelen. 
Niks bijzonders. Maar als je als 
toeschouwer 30 jaar droog hebt 
gestaan wil je wel massaal uitlopen, 
dat was zaterdag 2 maart wel te 
zien. De vraag is of dit succes een 
vervolg rechtvaardigt in 2014. De 
datum is alvast in de agenda van 
de hoofdorganisator genoteerd. Met 
potlood, mag ik hopen, want het is 
niet te verwachten dat de groene 
groepen zich volgend jaar weer 
stilhouden.

HARDENBERG - Hoe vaak krijg je de kans djembé te spelen, een rap-
tekst te bedenken, stiftgedichten te maken, lid te zijn van een popband of 
animatietekeningen te fotograferen. Ruim 1500 scholieren in de regio’s 
Hardenberg en Zwolle krijgen die kans wel, want zij zijn deze maand op 
ontdekkingstocht in het culturele aanbod van beide plaatsen. Kunstencen-

Kennismaken met cultuur

© Roel Gritter

trum De Muzerie organiseert dit jaar voor de zevende keer KunstKick. De 
leerlingen volgen op een ochtend twee workshops bij een culturele instelling 
en sluiten af met een voorstelling of concert in het theater.
In Hardenberg kon dat onder meer in de Bibliotheek, Dansschool Erik, 
natuurcentrum De Koppel en theater De Voorveghter.

Kennismaken met Sh’bam in dansschool Erik.

HARDENBERG – De gemeente 
Hardenberg is deze week begon-
nen met het kappen van bomen op 
het Spindeplein in Hardenberg-
centrum. Dit plein moet in de nabije 
toekomst deel gaan uitmaken van 
het nieuwe stadspark. Ter compen-
satie van de gekapte bomen wor-
den nieuwe bomen geplant in het 

HARDENBERG – Woningbouw-
corporatie Beter Wonen in Harden-
berg reageert niet op vragen over 
plannen die deze instelling heeft 
met het pand van de Voedselbank 
Noordoost-Overijssel. De voed-
selbank zit gratis in een deel van 
het voormalig notariskantoor aan 
De Brink in Heemse, gezamenlijk 
eigendom van Beter Wonen en Van 
Dijk Bouw. In het andere deel zat 
tot voor kort RTV Hardenberg, maar 
dat gedeelte is vrijgekomen na het 
faillissement van de lokale omroep. 
Onlangs heeft de voedselbank te 

horen gekregen dat moet worden 
uitgekeken naar een andere ruimte. 
In die ruimte moet plek zijn om 
voedsel aan te voeren, op te slaan 
en in kratten te verpakken voor 
de 160 cliënten in de gemeenten 
Hardenberg en Ommen, die elke 
twee weken een voedselpakket 
ontvangen.
Rond de zomer moet het gehele 
voormalige notariskantoor vrij van 
gebruikers zijn. Over de toekomst 
van het gebouw blijft voorlopig 
nog een waas van geheimzinnig-
heid hangen.

Naamsverwisseling
HARDENBERG – Normaal gesproken houden bestuurders er niet van als 
in kranten of tijdschriften hun gemeente met een andere wordt verwisseld, 
maar soms komt het goed uit. In de Volkskrant van afgelopen zaterdag 
werd in een groot artikel over verliesgevende grondbedrijven een gemeente 
opgevoerd die eind 2012 door de provincie op de vingers is getikt, omdat 
het investeringen probeerde te dekken met winsten uit grondexploitaties 
die nog niet gerealiseerd waren. Die gemeente werd door de Volkskrant in 
zowel woord als beeld aangeduid als de Brabantse gemeente Halderberge. 
Navraag bij die gemeente maakte duidelijk dat het niet Halderberge moest 
zijn, maar Hardenberg. Door de fout van de Volkskrant heeft de gemeente 
Hardenberg dit keer geen imagoschade opgelopen.

Vanaf 19.00 uur staan koffie en thee 
klaar in het informatiecentrum van 
Staatsbosbeheer aan de Dorpsstraat 
in Kloosterhaar. Hier wordt van 
19.30 tot 20.00 uur een presentatie 
gehouden over wat er deze avond 
zoal te zien is. Vanaf 20.00 uur kun-
nen de bezoekers naar de kijkhut 
lopen waar de sterrenkijkers staan 
opgesteld, een afstand van zo’n 800 

Treinnaam – Vijftien jaar lang je 
naam op een Arriva-trein tussen 
Zwolle en Emmen en met het geld 
dat je daarvoor betaalt steun je 
een goed doel, namelijk 538 Voor 
Warchild. Personen of bedrijven die 
een bod uit willen brengen kunnen 
dit doen via 538voorwarchild.nl/
marktplaats. Donderdag 28 maart 
wordt de winnaar bekend gemaakt 
tijdens de live uitzending van Evers 
Staat Op tussen 6.00 en 10.00 uur.

Boom – Toen Jan Koops nog wet-
houder was in Hardenberg had de 
gemeente niet vaak geluk met bo-
men kappen. Sinds zijn vertrek zijn 
de kansen gekeerd. Bijvoorbeeld 
in Dedemsvaart. Net nu een nieuw 
parkeerterrein aan de Prins Bern-
hardstraat is gepland blijkt dat de 
grote kastanjeboom die midden op 
het terrein staat ernstig ziek is. Hij 
moet dus verwijderd worden, maar 
ter compensatie gaat de gemeente 
aan de rand van het parkeerterrein 
zes nieuwe bomen planten.

Nieuwe Wever - Donderdag 14 
maart is de officiële opening van 
De Nieuwe Wever. Dat is de klein-
schalige woonvorm in Slagharen 
die zorginstelling de Baalderborg 
Groep heeft laten bouwen in de 
buurt van de plek waar uitgaanscen-
trum De Bonte Wever heeft gestaan. 
De bewoners hebben trouwens eind 
vorig jaar al hun intrek genomen in 
het gebouw. Zaterdag 16 maart is er 
van 13.30 tot 16.30 uur Open Dag.

Tegeltjes – Veel instellingen openen 
zaterdag 16 maart de deuren tijdens 
de Open Dag van Zorg en Welzijn. 
De zorgverleners van VVT doen 
dan anders, zij komen naar de men-
sen toen. Dat gebeurt onder meer 
in Hardenberg. Centrumbezoekers 
worden via tientallen spreukente-
geltjes gewezen op de wijsheden 
van grootmoeder over ouder(s) 
worden. VVT staat van 10.00 tot 
16.00 uur op het Klepperplein.

Spoorlijn – B&W van Twenterand 
gaan akkoord met het opwaarderen 
van de spoorlijn Almelo-Mariën-
berg en het doortrekken van deze 
lijn naar Hardenberg na 2015. Het 
enige nadeel volgens het college is 
de sluiting van het station Geerdijk. 
De raad van Twenterand buigt zich 
binnenkort over dit voorstel.

Verdediger – Oud-Veendamspeler 
John van Dalen (27) speelt volgend 
seizoen bij HHC in Hardenberg. Hij 
komt over van WKE uit Emmen. 
Ook nieuw is de 22-jarige midden-
velder Tiemen van Hezel, tot 2011 
jeugspeler bij FC Groningen. De 
contracten met Lars Offringa (tot 
2014) en Raymond Beukeveld (tot 
2015) zijn verlengd.
 
Zwerfafval - Tijdens de vijfde 
editie van de zwerfafvalweek Na-
tuurlijk Schoon van 11 t/m 16 maart 
gaan meer dan 1496 scholieren en 
vrijwilligers van 25 scholen en 
verenigingen uit de gemeente Har-
denberg de straat op om zwerfafval 
op te ruimen. Het project is bedacht 
door vuilverwerker ROVA, maar er 
wordt samengewerkt met gemeen-
ten, natuur- en milieuorganisaties 
en (vooral) basisscholen.

Brug - De brug in Beerzerveld over 
het kanaal Almelo-De Haandrik is 
afgesloten voor het wegverkeer van 
vrijdag 15 maart tot medio oktober 
2013. De afsluiting van de brug is 
nodig in verband met het aanleggen 
van de nieuwe brug. Fietsers en 
voetgangers kunnen gebruik ma-
ken van een noodbrug, die naast de 
huidige brug ligt, het andere verkeer 
wordt omgeleid.

Geheimzinnigheid over pand Voedeslbank Sterrenkijkavond Engbertsdijksvenen
KLOOSTERHAAR - In de Engbertsdijksvenen in Kloosterhaar 
wordt vrijdag 15 maart een sterrenkijkavond gehouden. Bij de 
kijkhut in het natuurgebied worden 5 grote telescopen voor de 
bezoekers opgesteld.

meter. Ook als het een bewolkte 
avond mocht zijn is er voldoende 
te zien en te beleven.
Deze sterrenkijkavond wordt ge-
organiseerd door de werkgroep 
AstronA uit Almelo, enkele andere 
amateurastronomen en Staatsbosbe-
heer. De geschatte eindtijd is 23.00 
uur. De toegang is gratis. Aanmel-
den niet nodig

Bomenkap op 
Spindeplein

stadspark rond het gemeentehuis. 
Dit park wordt in de tweede helft 
van dit jaar aangelegd, nadat de 
werkzaamheden aan de centrum-
route zijn afgerond. Ook het herden-
kingsmonument van beeldhouwer 
Kees Verkade dat nu op de rotonde 
Bruchterweg/Europaweg staat, 
krijgt een plek in het stadspark.

redactie@sallander.nl



vinden. Ten eerste omdat de grens 
van 100 nogal arbitrair is (waarom 
geen 80 of 120?) en ten tweede 
omdat de grootte van een school 
niet alles zegt over de kwaliteit van 
het onderwijs: 35% van de scholen 
in de gemeente Hardenberg zit 
binnen de opheffingsnorm van de 
Onderwijsraad maar er bevindt zich 
volgens de onderwijsinspectie geen 
enkele zwakke school binnen de 
gemeentegrenzen.

Woensdag 20 maart 2013

.............deweekdoorKortweg

dwd@sallander.nl
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Het startsein voor de reanimatie van het project Kunst, Cultuur en Genieten was een rondje in een bejaarde Mercedes 280 door 
enkele bestuurders van de grensgemeenten.

Hoe zouden de fractieleden van Op-
Koers het woord guerrilla schrijven. 
Met een enkele letter R? Zonder E? 
Geen dubbele L? In ieder geval was 
het raadslid Hans Botter niet gelukt 
de betekenis van het woord guerril-
lamarketing te vinden. We hebben 
gegoogeld en niet gevonden, zei 
hij tijdens de raadsvergadering van 
dinsdag 12 maart. Vreemd, want 
ook als je het woord niet helemaal 
correct intypt leidt Google je naar 
Wikipedia waar te lezen valt dat het 
een marketingtechniek is waarbij 
je met beperkte middelen op een 
nieuwe, nog niet eerder vertoonde 
manier een groot resultaat probeert 
te bereiken.

Botter vroeg dat bij het voorstel 

van B&W om de financiën weer 
wat op orde te krijgen, met name de 
portemonnee van het grondbedrijf. 
’s Middags hadden de raadsleden 
tijdens een zogenoemd technisch 
beraad hierover al uitleg gekregen 
van enkele ambtenaren. Die had-
den duidelijk gemaakt dat met een 
snufje rente hier, een toefje extra 
afschrijving daar en een topping 
van lastenverschuiving en lasten-
verzwaring wij over 350 jaar met 
z’n allen stinkend rijk zijn. Voor 
iedereen duidelijk, maar niet voor 
OpKoers. Daarom had deze partij 
de ambtenaren uitgenodigd om 

haar fractieleden nog een keer extra 
uitleg te geven.

Ik neem aan dat voor die ambtelijke 
bijlessen wel de beurs moet worden 
getrokken. Gelukkig krijgt elke 
fractie een bedrag van de gemeente 
waarvan de grootte wordt bepaald 
door het aantal zetels. Zo heeft het 
CDA als grootste partij vorig jaar 
5600 euro ontvangen en éénpitter 
Liberaal Hardenberg bijna 2000 
euro. De ene partij geeft dat uit aan 
koekjes bij de koffie tijdens frac-
tievergaderingen, de ander besteedt 
het geld aan het maken van kopieën 
en een derde partij koopt er adver-
tentieruimte van. In de stukken staat 
te lezen dat Liberaal Hardenberg het 
geld geheel en al heeft uitgegeven 

aan de website en het opstellen van 
nieuwsbrieven. Dat is trouwens wat 
vreemd, want volgens de website 
van LH dateert de laatste nieuws-
brief van oktober 2011 en ook de 
site zelf is voor het laatst in 2011 
aangepast. Maar goed, het bedrag is 
op twee tientjes na wel uitgegeven 
door de beheerder van de pot, de 
griffie van de raad. OpKoers kan dit 
jaar 2351 euro besteden. Me dunkt, 
daar kan wel een lesje gemeente-
financiën van worden betaald. En 
misschien voor Hans Botter een 
cursus Zoeken met Google, zodat 
hij voortaan thuis de betekenis van 
een woord kan opzoeken in plaats 
van die aan B&W te vragen.

HARDENBERG – Nog voor de 
zomervakantie wil de gemeente 
Hardenberg met een plan komen om 
de komende leegstand in onderwijs-
land aan te pakken. Er gaan nu nog 
6200 leerlingen naar de 41 basis-
scholen die de gemeente telt. Dat 
aantal zal de komende 10 jaar met 
ongeveer 800 dalen, is de verwach-
ting. Dat betekent lokalen verhuren, 
scholen samenvoegen of misschien 
wel opheffen. De gemeente wil op 
tijd het aantal scholen verkleinen, 
zonder dat dit ten koste gaat van de 
bereikbaarheid van de scholen op 
het platteland.

B&W antwoorden dit op vragen van 
CDA-raadslid Henk Bosch. Zijn 
fractie was ongerust geworden door 
de opmerking van de Onderwijsraad 
dat het goed zou zijn scholen met 
minder dan 100 leerlingen te sluiten 
of te laten fuseren. In Hardenberg 
worden volgens de laatste telling 
14 van de 41 scholen bedreigd met 
opheffing als de suggestie van de 

Bijdrage WMO – Gijs Schuurman 
van het Meldpunt WMO wil dat de 
gemeente Hardenberg per direct 
stopt met het innen van een inko-
mensafhankelijke eigen bijdrage 
voor gebruik van zaken als traplift, 
scootmobiel en rolstoel. In strijd 
met de wet, meent Schuurman. 
De gemeente denkt van niet. “Wij 
vragen wel een eigen bijdrage maar 
hanteren geen inkomensgrens want 
die is een jaar geleden door de 
raad uit de verordening gehaald.” 
Waarschijnlijk moet de rechtbank 
in Zwolle bepalen wie gelijk heeft.

Violist – Jazzclub Hardenberg ont-
vangt zondag 24 maart in theater 
De Voorveghter de internationaal 
befaamde  jazzviolist Michael 
Gustorff. Hij treedt samen op met 
het Trio Charlaton (Ton Karmiggelt 
en Charles Corstjens op gitaar en 
Anton van der Leij op contrabas). 
Tussen 16.00 en 18.00 uur is 
muziek te horen van legendarische 
gitaristen als Les Paul, Chet Atkins 
en Django Reinhardt.

Vuurwerk – GroenLinks-raadslid 
Kees Slingerland heeft aan de ver-
keerde instantie vragen gesteld over 
het afsteken van vuurwerk. Hij is 
bezorgd dat tijdens de inhuldiging 
van koning Willem-Alexander op 
30 april vuurwerk wordt afgestoken 
waardoor allerlei schepselen ver-
ontrust kunnen raken. Die bezorgd-
heid heeft hij door middel van het 
stellen van vragen overgebracht aan 
B&W van Hardenberg, maar voor 
het afsteken van vuurwerk moet 
men bij de provincie zijn. Overigens 
is er nog geen aanvraag ingediend, 
zeggen B&W, maar buiten dat kan 
de provincie de Flora- en faunawet 
niet betrekken bij een aanvraag om 
vuurwerk af te steken. Of agenten 
en andere wetshandhavers 30 april 
wel goed zullen opletten of er niet 
stiekem vuurwerk wordt afgesto-
ken, wil hij ook nog van B&W we-
ten. Als er tijd is en ze hebben niks 
beters te doen zullen ze overtreders 
aanpakken, belooft het college.

Pasen - Woensdag 20 maart houdt 
natuurcentrum De Koppel een knut-
selmiddag voor kinderen van 6 t/m 
12 jaar rond het thema Pasen. Aan-
vang 14.00 uur, eind rond 16.00 uur.

GRENSSTREEK - Het blijkt dat 
zes gemeenten in de grensstreek al 
een jaar bezig zijn met een project 
waarin aandacht is voor kunst, cul-
tuur en vooral voor genieten. Blijk-
baar is het henzelf ook duidelijk 
geworden dat dit grensoverschrij-
dende project – heel toepasselijk 
getiteld Kunst, Cultuur en Genieten 
- wel een impuls kan gebruiken, 
want vorige week hebben de zes 
hun samenwerking nieuw leven in-
geblazen. Hardenberg, Twenterand, 
Tubbergen en Coevorden aan Ne-

Smakelijke kennismaking met 
het platteland in de grensstreek

derlandse kant en Emlichheim en 
Uelsen aan de Duitse kant hebben 
de handen ineengeslagen om dit 
landelijke grensgebied bij meer 
toeristen bekend te maken.

In Haus Ringerbrüggen in Emlich-
heim gaven vijf bestuurders van 
de zes deelnemende gemeenten 
(Hardenberg moest op het laatste 
moment afzeggen) woensdag 13 
maart de aftrap voor de herrijzenis 
van het project. De maand april 
moet actiemaand worden, waarbij 

18 toeristische bedrijven in de 
grensstreek kortingen geven en 
acties aanbieden. Bovendien is een 
nieuwe autoroute van 253 kilometer  
uitgezet langs die bedrijven. De 
route is niet met borden aangegeven 
maar is als gps-download verkrijg-
baar op www.grensbelevenis.nl. 
Het uitzetten van de route, de 
organisatie van het project en de 
financiering zijn nu nog grotendeels 
zaak van de overheden, met het 
samenwerkingsverband Euregio 
als animator, maar het moet steeds 
meer een zaak van deelnemende 
bedrijven worden, vond Jan Oos-
tenbrink, adjunct-directeur van de 
Euregio.

Vechtzompen
Hij werd tijdens de openingsbijeen-
komst nog wel even verbaal in de 
kraag gevat door burgemeester Da-
niela Kösters van de Samtgemeinde 
Emlichheim, die wat extra geld 
kan gebruiken voor het bevorderen 
van het toerisme. De Nederlandse 
overheden zijn financieel al erg 

vriendelijke geweest voor onze 
oosterburen, bijvoorbeeld door 
geld te geven voor het doortrek-
ken van het Vechtdalpad, straks 
een wandelpad van Zwolle naar 
Hoogstede en ook voor de aanschaf 
van aanlegsteigers voor kano’s aan 
de Vechtoevers is geld van de pro-
vincie Overijssel gebruikt. Of de 
Euregio ook wilde meewerken aan 
het volgende toeristische project, 
wilde ze van Oostenbrink weten, 
namelijk de aanschaf van twee 
nieuw te bouwen Vechtzompen, 
elektrisch aangedreven platbodems 
die per keer zo’n 30 toeristen kun-
nen vervoeren van Gramsbergen 
naar Laar vice versa. Zo’n boot 
kost een kleine 100.00 euro en 
hoewel het plan is de boten in 2014 
in de vaart te nemen ontbreken nog 
een paar centen. Oostenbrink kon 
nu niets toezeggen, maar gelet op 
het draagvlak voor het project aan 
beide zijden van de grens, zowel 
bij historische verenigingen als bij 
overheden, kan de Euregio eigenlijk 
niet achterblijven.

Onderwijsraad wordt overgenomen: 
3 protestants-christelijk en 11 open-
baar. Overigens is één van die 14 nu 
al aan de laatste maanden van haar 
bestaan bezig, namelijk Het Talent 
in Dedemsvaart, in 2008 ontstaan 
na een fusie van De Baanbreker en 
Sluis VI.

In de brief aan Bosch schrijven 
B&W dat ze de opmerking van de 
Onderwijsraad vrij ongenuanceerd 

Gemeente wil 
dure leegstand 
van scholen 
voorkomen



HARDENBERG – De uitvinding 
van een toilet met riolering heeft 
meer mensenlevens gered dan de 
uitvinding van de penicilline. Vol-
gens de Nederlandse waterschap-
pen weten de meeste mensen dat 
niet, maar dankzij de riolering en 
de zuivering van water behoren 
veel besmettelijke ziektes tot het 
verleden. Tenminste, in de westerse 
landen. In andere landen sterven 
dagelijks mensen omdat ze geen 

schoon drinkwater hebben of geen 
hygiënisch sanitaire voorzieningen 
zoals een toilet. Tijdens Wereld-
waterdag - in 1992 voor het eerst 
ingesteld door de Verenigde Naties 
- is dit jaar in Nederland extra stil-
gestaan bij het werk van het water-
schap. Bijvoorbeeld door gastlessen 
te verzorgen op scholen., waarbij 
natuurlijk niet dat rioleringsverhaal 
prominent aan bod kwam maar wel 
het nut van schoon water.

Waterschap Velt en Vecht was 1 van 
de 16 waterschappen die meer dan 
200 gastlessen op basis- en mid-
delbare scholen in heel Nederland 
verzorgden in de week voorafgaand 
aan de Wereldwaterdag op 22 maart. 
Dijkgraaf Albertine van Vliet-
Kuiper (zie foto) was woensdag op 
bezoek bij basisschool De Mars-
weijde in de Hardenberger wijk De 
Marslanden. Voor leerlingen van 
groep 3 las ze voor uit het boek 

Kikker en het water. Toepasselijk, 
maar de meeste leerlingen kenden 
alle Kikkerboekjes al, zodat voor 
de tweede groep een boek werd 
uitgezocht dat wat meer “op ni-
veau” was. Tijdens het voorlezen 
en vertellen bleek dat de zesjarigen 
al heel wat wisten over water, maar 
dat kwam vooral doordat de school 
een hele Week van het Water had 
georganiseerd.

Woensdag 27 maart 2013

Kortweg

© Roel Gritter

Olie – De olie die vorige week 
in het Duitse deel van de Vecht is 
terecht gekomen heeft geen schade 
veroorzaakt aan de natuur in de 
gemeente Hardenberg. Dat zegt 
het waterschap Velt en Vecht. In de 
nacht van maandag op dinsdag is 
nabij Schüttorf door een technisch 
defect in een betonfabriek enkele 
honderden liters stookolie op de 
rivier geloosd. Meer dan 60 brand-
weerlieden hebben met behulp van 
drijvende schermen ervoor gezorgd 
dat de olie niet verder kon drijven. 
Door toevoeging van een middel 
is de olie gaan klonteren waardoor 
het afgevoerd kon worden. Mede-
werkers van Velt en Vecht zijn ter 
plaatse wezen kijken maar zagen 
geen vervuiling meer.

Schoutenhof - De Saxenburgh 
Groep is zo goed als klaar voor de 
ingebruikname van Schoutenhof II 
in Hardenberg, het gebouw dat met 
zijn tweelingbroer (of zus) de poort 
vormt van de wijk De Marslanden 
voor wie per fiets de wijk bezoekt. 
Voordat de bewoners hun intrek 
nemen, krijgt het publiek donderdag 
4 april de gelegenheid het pand te 
bekijken. De deuren staan open van 
13.00 tot 17.00 uur en van 19.00 tof 
21.00 uur.

Trein – Nadat al eerder de gemeen-
ten Hardenberg en Twenterand 
hebben aangegeven voorstander 
te zijn van het doortrekken van de 
spoorlijn Almelo-Mariënberg naar 
Hardenberg is nu ook de provincie 
Overijssel zover. Gedeputeerde Sta-
ten stellen voor het station Almelo 
aan te passen, de halte Geerdijk te 
sluiten, het baanvak te versnellen 
en door te trekken naar Hardenberg. 
Provinciale Staten nemen 17 april 
een besluit.

Jubileum – Attractiepark Slagharen 
heeft vrijdag 22 maart het 50-jarig 
jubileum gevierd. Wat in 1963 als 
ponypark is begonnen met 1 vakan-
tiehuisje met 1 pony is nu het op 
een na grootste park in Nederland 
met 1,4 miljoen bezoekers per jaar. 
Hoogtepunt van de viering was de 
onthulling van twee nieuwe attrac-
ties: de Magic Bikes en Foggs Trou-
ble, waarbij je in een boot een storm 
in de oceaan trotseert. Woensdag 
1 mei wordt een compleet nieuw 
themagebied geopend, het Jules 
Verne Adventureland. Hier komen 
vier nieuwe attracties te staan.

Ballonnen – Het randprogramma 
van het Ballonnenfestival 2013 in 
Hardenberg (27 t/m 29 juni) wordt 
overgenomen door de Evenemen-
tenhal. Organisator Stad Harden-
berg Promotie heeft dit onderdeel 
voor het eerst aanbesteed waarna 
partijen hierop konden inschrijven. 
De Evenementenhal Hardenberg 
is uitgekozen om evenementen te 
organiseren op de avonden dat de 
ballonnen  de lucht ingaan. Bal-
lonfestival Hardenberg bestaat uit 
de ballonvaarten, Nightglow, een 
Drakenbootrace en een muziekpro-
gramma in een feesttent.

Rommelmarkt – De Buurtkamer 
aan de Burgemeester Bramerstraat 
in Hardenberg houdt zaterdag 6 
april een rommelmarkt van 10.00 
tot 15.00 uur. Om 15.15 uur mogen 
bezoekers nog even naar binnen om 
een vuilniszak te kopen voor 2 euro 
en die vol te stoppen met allerlei 
dingen die er nog liggen. Zaterdag 
13 april gaan om 10.00 uur de deu-
ren open voor boeken, cd’s en dvd’s. 
Deze markt duurt tot 14.00 uur.

redactie@sallander.nl

Het Dienstenbedrijf verbindt men-
sen met organisaties en organisa-
ties en initiatieven onderling. De 
opdracht is mensen, die buiten 
het arbeidsproces staan weer aan 
het werk te helpen. Het brengt de 
vraag van het bedrijfsleven en het 
aanbod van potentiële werknemers 
in kaart. Daarnaast ondersteunt het 
Dienstenbedrijf door onder meer 
flexibele contracten, detachering, 
scholing en begeleiding op de 
werkplek.

Het initiatief lijkt een beetje op wat 
een Arbeidsbureau vroeger deed, 
maar volgens wethouder René 
de Vent gaat het Dienstenbedrijf 
verder. “Vroeger had je bij een 
arbeidsbureau allerlei loketten voor 
verschillende soorten beroepen en 
werd er alleen gewerkt op basis van 
vraag en aanbod. Het Dienstenbe-

drijf zoekt verbanden, kijkt over 
grenzen heen en gaat ook op zoek 
naar klussen bij bedrijven waar niet 
meteen een hele vacature inzit. Het 
Dienstenbedrijf gaat ook verder 
dan het huidige UWV, dat alleen 
basistaken uitvoert en voornamelijk 
bemiddelt voor mensen die in de 
WW zitten.”

De groep die bemiddelt moet wor-
den groeit sterk volgens De Vent, 
omdat de gemeente ook de jongge-
handicapten die gebruik maken van 
de Wet werk en arbeidsondersteu-
ning (wajongeren) en de werkers in 
de sociale werkplaatsen onder haar 
hoede moet nemen. “Een Diensten-
bedrijf heeft dan meer toekomst. Nu 
heb je allerlei arbeidsbemiddelaars 
die zich richten op mensen met een 
uitkering, maar dat kun je beter in 
één hand houden”, meent De Vent.

HARDENBERG - Margret Ester, 
afkomstig uit Gramsbergen, is 
schrijfster van het boek De Over-
winning : hoe ga je verder als je 
leven opeens op z’n kop staat? Het 
is een fictieboek over het leven 
van de hoofdpersoon dat drastisch 
wijzigt na een ongeluk tijdens haar 
vakantie in Oostenrijk.

Zelf lijdt Margret aan spondylose, 
een chronische aandoening aan de 
ruggenwervels, en het hypermobi-
liteitssyndroom (HMS).  Dinsdag 2 
april vertelt zij  in het Grand Cafe 

van het LOC aan de Sportlaan in 
Hardenberg over haar boek, over 
haar eigen beperking en over de 
belangrijke rol van sport in haar 
leven.  Ze wil laten zien, dat iemand 
met een beperking niet anders is 
dan ieder ander. De lezing is gratis 
toegankelijk en begint om 20.00 
uur, inloop vanaf 19.30 uur.

Reserveren kan via www.biblio-
theekhardenberg.nl. Dat reserveren 
is handig voor de organisatie om in 
te kunnen schatten op hoeveel aan-
wezigen er gerekend kan worden.

HARDENBERG - Ter ere van 
de aankomende inhuldiging van 
koning Willem-Alexander en ko-
ningin Màxima is het Oranje Fonds 
op zoek gegaan naar Kroonappels. 
Dit zijn de drie mooiste sociale 
initiatieven van het Koninkrijk. De 
afgelopen week stemden mensen 
op hun favorieten in de eigen 
gemeente. Zij gaan door naar de 
tweede stemronde. De organisaties 
zijn in drie categorieën verdeeld: 
Buurt, Jeugd en Helpende Hand. 
In de gemeente Hardenberg waren 
de winnaars het Thomashuis in De 

Krim (buurt), de Hospice Groep 
VechtZathe (helpende hand) en het 
Dorpshuis in Lutten (jeugd).
In de tweede stemronde van 20 tot 
en met 27 maart stemmen deze lo-
kale winnaars op elkaar. Zij brengen 
hun stem uit op medekandidaten in 
hun eigen categorie, maar in een 
andere regio. Op 28 maart maakt 
het Oranje Fonds de 60 finalisten 
bekend. Zij strijden op 18 april om 
de titel Oranje Fonds Kroonappel. 
De winnaars krijgen uit handen van 
de nieuwe koning en koningin het 
Appeltje van Oranje en 50.000 euro.

Riolering belangrijker 
dan uitvinding penicilline

Hulp bij zoektocht 
naar werk en werkers
HARDENBERG - De gemeente Hardenberg is dinsdag 26 maart 
begonnen met een nieuw initiatief om werk en werkzoekenden 
bij elkaar te brengen. Tijdens de opening van de Business Inspi-
ratiedagen in de Evenementenhal in Hardenberg is het officiële 
startsein gegeven voor het Dienstenbedrijf.

Lezing Margret Ester in LOC

Publiek kiest gemeentelijke Kroonappels



Dat krijg je ervan als je de raads-
vergaderingen in Hardenberg op 
pantoffels bij de warme kachel volgt 
en niet door weer en wind, bij nacht 
en ontij, naar het huis der gemeente 
afreist om het volk te kunnen mee-
delen wat de vroede vaderen nou 
weer hebben besloten. Dan schrijf 
je dat er dinsdag 26 maart enkele 
tientallen bezoekers op de publieke 
tribune in het gemeentehuis zaten 
terwijl het er in werkelijkheid 155 
waren. Eerlijk geteld door bode Jan 
van der Kamp. Na afloop heb ik nog 
even met hem de vergaderingen 

van de afgelopen 35 jaar doorge-
nomen, maar we konden beiden 
geen bijeenkomst noemen met meer 
bezoekers.

Die 155 waren medewerkers van 
Veldzicht in Balkbrug, de tbs-
kliniek die het dorp in leven houdt, 
als je voorzitter Henk Hof van 
Plaatselijk Belang mag geloven. En 
waarom zou je dat niet. Met al die 

medewerkers en patiënten worden 
er vast heel wat euro’s in het dorp 
besteed, veel mensen zijn lid van 
verenigingen in Balkbrug, hun kin-
deren zitten er op school. Ze wonen 
trouwens niet allemaal in Balkbrug. 
De burgemeester van Hoogeveen 
betreurde de sluiting van De Grit-
tenborgh in zijn gemeente, met 200 
man personeel waarvan 50 woon-
achtig in Hoogeveen. Dat aantal viel 
nog wel mee met wat in Balkbrug 
stond te gebeuren, dacht hij. Tot 
hij van de directrice van Veldzicht 
hoorde dat 80 medewerkers van 

Veldzicht in zijn gemeente wonen.
Tja, de directrice van Veldzicht. 
Eigenlijk zijn er wel drie directrices. 
Leiding geven aan een tbs-kliniek 
is blijkbaar een vrouwenzaak. En 
alle drie spraken ze tijdens raads-
vergaderingen in Hardenberg en 
De Wolden en tijdens bezoek van 
politici aan hun inrichting zeer 
bevlogen over de unieke plek voor 
een tbs-kliniek en over de kwaliteit 
van het personeel, dat zulk goed 
werk levert. Ach, alleen daarom 
al verdient Veldzicht een verlengd 
bestaan.
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Terug - HHC-verdediger Tim 
Siekman doet een stapje terug in 
zijn voetbalcarrière. De 22-jarige 
Emmenaar verkast naar FC Emmen, 
de club waar hij ook van 2007 tot 
2010 voor speelde. Hij tekende een 
contract voor 2 jaar.

Paterswal – De gemeente Har-
denberg krijgt 25.000 euro van de 
gemeente Twenterand. Het bedrag 
is bedoeld voor onderhoud aan de 
Paterswal bij Sibculo. De bermen 
worden opgeknapt door grasbeton-
klinkers aan te brengen en de weg 
wordt voorzien van een nieuwe 
deklaag. Twenterand heeft belang 
bij het onderhoud omdat het Pot-
grondbedrijf Vriezenveen van de 
weg gebruik maakt. 

Treinnaam - Arriva krijgt bijna 
65.000 euro voor het beschikbaar 
stellen van een treinnaam op de 
Vechtdalliijn. De naam is vorige 
week geveild. De anonieme bieder 
van het hoogste bedrag wil dat de 
naam War Child op de trein komt,  
de naam van het goede doel waar 
het veilingbedrag voor is bestemd. 
Deze naam is zichtbaar tot 2028. 

Boerderij - Staatsbosbeheer wil 
excursieboerderij Huisken aan de 
Dorpsstraat in Kloosterhaar ver-
kopen. Een potentiële koper heeft 
de gemeente Twenterand gevraagd 
of de bestemming van het pand 
veranderd mag worden in een 
woonbestemming of een recreatieve 
bestemming om er twee boerderij-
kamers van te maken voor de ver-
huur. De grond en schuren blijven 
eigendom van Staatsbosbeheer. 
Twenterand heeft in principe geen 
bezwaar maar vanwege de ligging 
in de Engbertsdijksvenen is meer 
onderzoek nodig.

Vecht - Fred Hamhuis houdt woens-
dag 10 april een presentatie in 
natuurcentrum De Koppel in Har-
denberg. Hij vertelt over het leven 
langs de Vecht, vroeger en nu. De 
presentatie begint om 20.00 uur 
en duurt ongeveer anderhalf uur. 
Entree met koffie/thee kost 3 euro.

Onthulling – Het nieuwe monu-
ment in Mariënberg dat herinnert 
aan de slachtoffers van de Tweede 
Wereldoorlog wordt donderdag 11 
april onthuld. Dat gebeurt om 14.00 
uur op de hoek van de Nieuwe- en 
de Oudeweg. Het beeld is gemaakt 
door Geke Dijkhuis uit Hardenberg. 
Het vervangt het beeld Moeder en 
kind, dat in 1952 werd onthuld en in 
februari 2012 werd gestolen.

Asbest – De werkzaamheden voor 
het nieuwbouwproject van wo-
ningcorporatie Beter Wonen aan de 
Acaciastraat in Gramsbergen zijn 
vorige week gestart en meteen weer 
stilgelegd. Er is in de bodem een 
kleine hoeveelheid asbest verdacht 
materiaal aangetroffen. Onderzoek 
van grondmonsters moet duidelijk 
maken om welk materiaal het gaat. 
Daarna wordt bepaald hoe er verder 
gehandeld gaat worden.

Kroonappels – De Hardenberger 
winnaars van het project Kroonap-
pels van het Oranjefonds zijn niet 
doorgedrongen tot de volgende 
ronde. ZorgSaam Twenterand uit 
Vroomshoop, Sailing Kids uit Kam-
pen en Twentse Sportbelangen uit 
Delden vertegenwoordigen Overijs-
sel in de finale. Zij strijden tijdens 
de landelijke verkiezingsdag op 
18 april voor het predicaat Oranje 
Fonds Kroonappel.

HARDENBERG – Liberaal Hardenberg is bezorgd over de verkeerssitu-
atie op de Koehierdesteeg. Dat is de verbinding tussen het Badhuisplein in 
Hardenberg-centrum en de Schoutenhof in de wijk Marslanden. Er is geen 
goede afscheiding zichtbaar tussen het gedeelte voor voetgangers en de 
fietsers en bromfietsers waardoor voetgangers gevaar lopen, meent LibHar. 
Bovendien wordt door brommers de daar ter plekke geldende maximum 
snelheid beduidend overschreden. Tenminste, dat denkt de partij want 
meetgegevens zijn niet bekend. Als B&W er nou voor zorgen dat er een 
witte streep wordt aangebracht en enkele afbeeldingen van fietsers op het 
wegdek worden aangebracht wordt de veiligheid sterk verbeterd, meent 
LibHar. En als dan ook nog eens bromfietsers die te hard rijden worden 
bekeurd is de partij helemaal tevreden.

Die patiënten zien Veldzicht als 
een dorp en tijdens een wandeling 
over het terrein valt dat te begrij-
pen: veel ruimte, veel groen, met 
de mogelijkheid voor therapie in 
de buitenlucht. Dat heeft geen en-
kele andere kliniek in Nederland, 
werd vrijdagmiddag verteld bij het 
bezoek van lokale, provinciale en 
landelijke CDA-politici aan Veld-
zicht. Zij zagen ook de plakkaten 
voor de ramen. Waren die er voor 
de show? En waren de dramatische 
verhalen overdreven dat patiënten 
na het bericht over sluiting tegen 
zichzelf beschermd moesten wor-
den? Nadrukkelijk nee, aldus de 
medewerkers. Want ga maar na: 
sommigen zitten hier al jaren lang, 
soms tot hun levenseinde aan toe, 
die willen niet verhuizen naar zo’n 
betondorp in een ander deel van 
ons land. Dat vertelden ook enkele 
patiënten, waarvan één die vrijdag 
na 11 jaar tbs naar huis kon. Zes jaar 

Veldzicht vecht tegen sluiting

Alle medewerkers laten duidelijk zien dat ze tegen de sluiting zijn.

BALKBRUG - Ik wil blijven wonen in mijn dorp, stond op een groot 
plakkaat te lezen. Nogal opmerkelijk voor iemand in een gevangenis. 
Het is dan ook geen gevangenis maar een tbs-kliniek met patiënten, zo 
wordt door het personeel benadrukt. Officieel is de naam Forensisch 
Psychiatrisch Centrum Veldzicht in Balkbrug. De kliniek is voor de 
regio zó belangrijk dat hij is opgenomen in de onlangs gepresenteerde 
Canon van Hardenberg. Al tientallen jaren lang worden daar psychi-
atrische patiënten verpleegd die vanwege een delict korte of langere 
tijd buiten de maatschappij geplaatst moeten worden. Minister Fred 
Teeven van Veiligheid en Justitie wil hier een eind aan maken, maar 
Veldzicht legt zich daar niet bij neer. De 490 medewerkers niet en ook 
de 220 patiënten niet.

lang had hij in andere inrichtingen 
gezeten en was hij niks opgeschoten 
in zijn poging weer normaal te kun-
nen functioneren. In Veldzicht was 
dat wel gelukt. “Het is jammer dat 
de kliniek moet sluiten. Zoveel hard 
werkend mensen die zoveel goed 
werk doen. En dat terwijl andere 
inrichtingen het erbij hebben laten 
zitten”, meende hij. Een ander zei 
dat hij wel strafonderbreking wilde 
aanvragen om in Den Haag te kun-
nen protesteren, zo belangrijk vond 
hij het dat Veldzicht open blijft.

Onbegrip
Eigenlijk kwam uit alle gesprek-
ken maar ook uit de cijfers naar 
voren dat Veldzicht over kennis 
en ervaring beschikt die nergens 
anders aanwezig zijn en die voor 
controleerbaar goede resultaten 
zorgen. Dat blijkt ook uit de steun 
van advocaten en zelfs van rechters 
voor de kliniek, vertelde algemeen 

directeur Nienke Feenstra, die aan-
gaf dat zowaar wordt overwogen 
van Veldzicht een privékliniek te 
maken. Het woord is nu aan de 
Tweede Kamer om iets te vin-
den van de plannen van minister 
Teeven. De lokale politici staan 
raadsbreed achter Veldzicht en voor 
de provincie geldt hetzelfde. Ook 
CDA-kamerlid Eddy van Hijum, 
die vrijdag bij het bezoek aan 
Veldzicht aanwezig was, vond het 
onbegrijpelijk dat Veldzicht moet 
sluiten. Een paar euro’s winst op 
de korte termijn maar handenvol 
euro’s verlies op de langere termijn. 
Bovendien raak je veel kennis kwijt. 
Hij had dan ook nog nooit zoveel 
verbijstering en onbegrip gehoord 

over een besluit in Den Haag, 
vertelde het Kamerlid. Maar Van 
Hijum is lid van een oppositiepartij 
en dan is zo’n opmerking wat mak-
kelijker gemaakt dan wanneer je 
regeringspartij bent. Toch hadden 
de medewerkers van Veldzicht wel 
iets meer verwacht van de Over-
ijsselse Kamerleden van VVD en 
PvdA. Dat kunnen ze alsnog doen 
tijdens de hoorzitting die de Kamer 
eind april houdt over de plannen van 
minister Teeven. Dan worden de di-
rect betrokken organisaties gehoord 
over de voorstellen en dan moeten 
ook de kritische adviezen openbaar 
worden die Teeven heeft gekregen, 
maar die hij naar verluidt naast zich 
heeft neergelegd.

Liberaal Hardenberg wil 
veiliger Koehierdesteeg
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Het is goed dat het bedrijf Inter 
Baarslag een jaar of twee geleden is 
overgenomen door Oegema Trans-
port. Want sinds die tijd heeft het 
raadslid voor Liberaal Hardenberg 
Petra Baarslag veel vrije tijd. Tijd 
die ze onder meer besteedt aan het 
schrijven van brieven aan het colle-
ge van burgemeester en wethouders 
van de gemeente Hardenberg. De 
hele raad – 31 leden verdeeld over 
8 partijen – heeft sinds januari van 
dit jaar 21 schriftelijke vragen inge-
diend en 9 daarvan zijn afkomstig 
van Liberaal Hardenberg. Oftewel: 
43% van de vragen is ingediend 
door 3% van de raadsleden.
En het zijn allemaal van die nut-
tige, zinnige vragen. Behalve de 
laatste. Daar berijdt ze weer haar 

stokpaardje, over het parkeren in het 
centrum van Hardenberg. Eerst leek 
het er nog op dat ze wat had geleerd 
van eerdere reacties op haar opmer-
kingen, want ze begon te vertellen 
over onbetaald parkeren. Maar even 
later vloog ze toch uit de bocht door 
te schrijven dat winkelend publiek 
wegtrekt naar plekken waar het 
parkeren gratis is. Naar Volendam, 
had ze gelezen, en naar Oldenzaal. 
En of Hardenberg dat ook niet even 
kon doen, graag op koopavond.

Het is blijkbaar niet duidelijk te 
maken dat gratis parkeren niet be-

staat. Alle parkeerplekken en alle 
parkeergarages hebben geld gekost. 
Daarvoor heeft de gemeente geld 
gespaard maar ook geleend. Net 
zoals je een huis koopt met gespaard 
en geleend geld. Het bedrag dat 
je hebt geleend moet je in stukjes 
afbetalen plus de rente over de le-
ning. Dat moet de gemeente dus ook 
doen. Als je geen parkeergeld vraagt 
moet je wel betalen maar heb je 
geen inkomsten. Ergens anders geld 
vandaan halen? Dat kan, bijvoor-
beeld door meer OZB te vragen of 
door de eigen bijdrage te verhogen 
van mensen die gebruik maken van 
de AWBZ. Er kan ook parkeergeld 
verdiend worden door minder geld 
te geven aan wegenonderhoud, 
aan sportclubs, aan onderwijs. Het 

kan allemaal, maar een voorstel 
daartoe heeft Liberaal Hardenberg 
nog nooit ingediend. Of zou het 
soms verkiezingspraat zijn? Binnen 
een jaar mogen we weer naar de 
stembus om een gemeenteraad te 
kiezen. Zou daarom die vraag van 
Petra Baarslag als een repeterende 
breuk terugkomen? Als ze nou eens 
zou stoppen met het stellen van 
vragen, dan scheelt dat op jaarbasis 
ongeveer een ambtenarensalaris. 
Even 200 jaar volhouden en dan 
kunnen we echt allemaal onbetaald 
parkeren. Alsjeblieft, een gratis tip 
voor het verkiezingsprogramma van 
Liberaal Hardenberg.

BERGENTHEIM – Ze geven wel 
iets weg, de laatste markegeno-
ten van de Marke Bergentheim, 
maar niet helemaal voor niets. 
De gemeente Hardenberg kreeg 
donderdag bij notarisoverdracht 
enkele markeboeken overhan-
digd voor het archief, waarvan 
de oudste meer dan 400 jaar oud 
is. In ruil voor de gift ontvangen 
de 12 boerenfamilies die de marke 
vormen voor het eind van het jaar 
een gebonden kopie. En omdat 
notaris Bulthuis liefhebber van 
regionale geschiedenis is wilde 
hij geen geldbedrag voor zijn 
komst naar het gemeentehuis om 
de overdracht officieel te maken, 
maar ook zo’n kopie.

De Marke Bergentheim – tegen-
woordig oud-Bergentheim ge-
noemd – stamt uit de middeleeu-
wen. Eind 14e eeuw wordt zij al 
genoemd. Enkele jaren later is de 
naam Bergentheim opnieuw in of-
ficiële stukken te vinden, wanneer 
rechten wordt afgestaan in de wil-
dernis Sibculo, voor de bouw van 
een klooster. En niet lang daarna 
nog een keer, wanneer grond wordt 
geschonken waaruit Mariënberg is 
ontstaan.

Een marke werkte zo’n beetje als 
een gemeente, voordat er echte 
gemeentes waren. Eén van de 
taken was het beheer van de geza-
menlijke gronden, waar alleen de 

markegenoten vee mochten laten 
grazen of turf mochten steken. 
Koning Willem I gaf in de eerste 
helft van de 19e eeuw de aanzet tot 
het opheffen van de marken, maar 
het duurde nog vele tientallen jaren 
voordat dit proces was afgerond. In 
Bergentheim zijn in 1972 de laatste 
gronden verdeeld. Toen zou de 
Marke Bergentheim al opgeheven 
kunnen worden en de boeken naar 
het archief worden gestuurd, maar 
dat moest destijds verplicht naar het 
Rijksarchief in Zwolle en daar had-
den de Bergentheimers niet veel zin 
in. Nu de wetgeving is veranderd en 
de boeken met notulen en rekenin-
gen in de omgeving bewaard mogen 
worden vonden de markegenoten 

het tijd worden de marke officieel 
op te heffen.

Tijdens een officiële bijeenkomst in 
het gemeentehuis van Hardenberg 
kon de laatste markerichter (=voor-
zitter) Gerry Feddes de boeken 
overhandigen aan burgemeester 
Peter Snijders, die de geschenken 
meteen doorgaf aan archivaris 
Erwin Wolbink. De markegenoten 
mogen te allen tijde in het archief de 
boeken komen inzien, zo luidde één 
van de voorwaarden voor schen-
king. Wel met handschoen aan, 
want de kwetsbare boeken behoren 
tot de pareltjes van het archief, dat 
niet rijk bedeeld is met cultureel 
erfgoed dat enkele eeuwen oud is.

Gemeentearchief krijgt 400 jaar 
geschiedenis Bergentheim cadeau

Bomen – Op de hoek van de 
Van Speyckstraat en de Witte de 
Withstraat in Hardenberg is don-
derdag 4 april de eerste van acht 
Kroningsbomen geplaatst. Wet-
houder Jannes Janssen plaatste een 
zogenoemde gewimperde linde. 
Geen Koningslinde, omdat die 
vaak last heeft van honingdauw, zo 
laat de gemeente weten. Er komen 
ook bomen in Balkbrug, Dedems-
vaart, Slagharen, Gramsbergen, De 
Krim, Heemse en Bergentheim. 
De plekken voor de lindebomen 
zijn gekozen in samenspraak met 
de plaatselijke Oranjeverenigingen 
en verenigingen voor Plaatselijk 
Belang.

Ruslui – Gerrit Bosch van de histo-
rische vereniging van Vriezenveen 
houdt woensdag 17 april een lezing 
in het LOC aan de Parkweg in Har-
denberg. Hij vertelt op uitnodiging 
van de zustervereniging in Harden-
berg over de Ruslui van Vriezen-
veen en over de bijzondere relatie 
die Vriezenveen bijna twee eeuwen 
heeft gehad met het Russische Sint 
Petersburg. Aanvang 20.00 uur, de 
toegang is gratis.

High Tea – Het jongerenwerk 
van De Stuw nodigt Hardenberger 
meiden van 12 tot 16 jaar uit voor 
een High Tea. Deze activiteit is 
georganiseerd in samenwerking met 
leerlingen van het Vechtdal College 
die hun maatschappelijke stage bij 
De Stuw doen. De High Tea wordt 
woensdag 10 april van 14.30 uur tot 
16.30 uur gehouden bij de Sociëteit  
aan de Sallandsestraat 61 in Har-
denberg. De entree is gratis.

Kinderdorpen - De Stichting 2015 
uit Hardenberg reikt vrijdag 12 april 
een cheque uit aan SOS Kinderdor-
pen. Met dit geld gaat deze hulp-
organisatie een familieversterkend 
programma opzetten in Budiriro 
(Zimbabwe). De Stichting 2015 
is door de gemeente opgericht om 
inwoners bewust te maken van de 
millenniumdoelen van de Verenigde 
Naties en om fondsen te werven om 
projecten te ondersteunen.

Zwerfaval - Tijdens de opruimactie 
Natuurlijk Schoon van 11 t/m 16 
maart, hebben duizenden scholie-
ren en vrijwilligers uit het gebied 
van vuilverwerker ROVA  het 
zwerfafval uit hun eigen omgeving 
opgeruimd. In totaal is er 26.000 
kilo aan zwerfafval ingezameld. Dit 
is te vergelijken met 17.000 volle 
vuilniszakken en is ruim een heel 
voetbalveld vol. Uit de gemeente 
Hardenberg hebben 1500 leerlingen 
van 25 scholen meegedaan.

Sjiek – Bij het begin van het mu-
seumseizoen, zaterdag 6 april, is in 
museum ’t Stadhuus aan de Voor-
straat in Hardenberg de expositie 
Sjiek geopend. In deze expositie 
worden onder meer kledingstuk-
ken met bijbehorende accessoires 
getoond uit de Nijenstedecollectie. 
Deze kleding wordt getoond op eta-
lagemodellen waarvan een aantal op 
speciaal ontworpen draaiplateaus 
is geplaatst. Het museum is t/m 
september geopend van dinsdag tot 
en met zaterdag van 13.30 tot 16.30 
uur. De toegang is gratis.

VVN – Donderdag 11 april om 
11.00 uur gaat de website van 
Veilig Verkeer Nederland afdeling 
Hardenberg online. Er kan nu een-
voudig contact worden gemaakt met 
VVN via www.vvnhardenberg.nl.

Thuiswedstrijd voor beroemde tweeling schoenen en hoeden waarna ze die zelf maken. Vrijdag 19 april, de laatste 
dag van het project, presenteren ze hun ontwerpen op een echte catwalk.
Voor het project moesten de kinderen kleding meenemen die verknipt mag 
worden zodat er nieuwe creaties uit kunnen ontstaan. Precies zoals de 
gezusters Spijkers dat in de jaren ’80 deden toen iedereen op de middel-
bare school dacht dat ze verwend waren omdat ze zo vaak andere kleding 
droegen, terwijl niemand in de gaten had ze de oude kleding omvormden 
tot nieuwe mode.

BRUCHTERVELD – Truus en Riet Spijkers, dochters van de vroegere 
eigenaar van de Spibogarage in Bruchterveld, zijn vrijdag 5 april even te-
ruggeweest op hun oude basisschool. De beroemde modetweeling, eigenaar 
van het bedrijf Spijkers en Spijkers, gaf de aftrap voor een projectweek op 
CBS De Wiekslag. Volgens directeur Jan Bakker van de school ontwer-
pen de leerlingen tijdens de twee projectweken modeartikelen als tasjes, 

Gerry Feddes, de laatste markerichter van Bergentheim, overhandigt de markeboeken aan burgemeester Peter Snijders.



Ik heb mij de afgelopen week 
afgevraagd waarom de burge-
meesters uit Noord-Overijssel en 
Zuid-Drenthe zo’n mediaspektakel 
hebben gemaakt van de tocht die ze 
18 april maken naar Den Haag, om 
daar de volksvertegenwoordigers 
te laten weten dat de tbs-kliniek 
in Balkbrug en de gevangenis in 
Hoogeveen niet gesloten moeten 
worden. Er was vorige week zelfs 
een persconferentie belegd in Hoog-
eveen. Waarom was  dat nou nodig, 
want iedereen in de regio weet nu zo 
langzamerhand toch wel dat beide 
inrichtingen open moeten blijven. 
En waarom was die persconferentie 
in de gemeente Hoogeveen en niet 

in de gemeente Hardenberg, waar 
meer mensen door sluiting worden 
getroffen.
Het werd mij pas duidelijk toen 
vrijdag een foto en artikel in De 
Telegraaf waren geplaatst. De bur-
gemeester van Hoogeveen, of die 
van Hardenberg, heeft een goede pr-
functionaris in dienst. Of ingehuurd, 
dat is waarschijnlijker. Hoogeveen 
heeft in het westen een wat beken-
dere klank dan Hardenberg, dus 
daar houd je een persconferentie. En 
die bijeenkomst was niet bedoeld 

voor de regionale en lokale pers, 
hoewel die wel mocht aanschuiven, 
maar voor grote bladen zoals De 
Telegraaf. Die wordt in Den Haag 
volop gelezen en dat kun je niet zeg-
gen van de Sallander, de Toren, de 
Hoogeveense Courant of de Stentor.

Het bleef trouwens niet bij de 
burgemeestersactie. Nadat eerst 
een CDA-delegatie Balkbrug had 
bezocht, waren afgelopen week de 
partijen aan de beurt die ècht iets 
te vertellen hebben over deze zaak, 
namelijk de VVD en de PvdA. De 
lokale en provinciale politici wilden 
het personeel van Veldzicht, de be-
woners van Balkbrug en de kiezers 

in de regio duidelijk maken dat zij 
het niet eens zijn met de Haagse 
plannen. Liberaal Hardenberg, 
DS’12 en OpKoers hebben geen 
afgevaardigde in de Tweede Kamer, 
dus zij konden thuis blijven. D66 en 
de SP zijn niet in de Hardenberger 
raad vertegenwoordigd dus zij 
hoefden ook niet te komen. Alleen 
GroenLinks en de ChristenUnie 
hadden ook de gang naar Balkbrug 
kunnen maken, maar dat zou een 
beetje op overkill hebben geleken. 
Nu eerst maar eens de hoorzitting 
van 18 april afwachten en dan zien 
wat de kamer beslist. En ondertus-
sen duimen voor beide instellingen.
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Vijf jaar geleden heeft de school in de Eve-
nementenhal een grote twisteractie gehouden 
en vorig jaar een millenniumestafetteloop. De 
opbrengst is aangevuld met een cheque van de 
Stichting 2015, waardoor 75.000 euro gebruikt 
kon worden voor de bouw van een school voor 
gehandicapte leerlingen. De afgelopen week 
hebben vier leerlingen en drie personeelsleden 
het project bezocht. Dat was om te zien hoe het 
geld is gebruikt maar ook om zelf de handen uit 
de mouwen te steken. Het schoolteam heeft onder 

meer meegeholpen met het waterdicht maken van 
het dak. Er kan nu aan de binnenkant begonnen 
worden met de afbouw. Als alles volgens plan 
verloopt kunnen komend najaar de eerste lessen 
in het gebouw worden gegeven.

De leerlingen Dennis Schutte, Ardijan Sefa, 
Andrea Withaar en Lot Strijker gaan de komende 
weken hun schoolgenoten vertellen over hun er-
varingen en beelden laten zien hoe ver de bouw 
van de school is gevorderd.

Geld van twisteractie en 
estafetteloop goed besteed

HARDENBERG – In heel Roemenië 
staan maar twee scholen voor speciaal 
onderwijs. En eentje daarvan, in het 
stadje Siret, aan de grens met Oekraïne, 
is gebouwd met geld uit Hardenberg. En 
uit Gramsbergen, Westerhaar, Lutten, 
Ommen, Den Ham, uit geheel Noordoost-
Overijssel en Noord-Twente. Sponsorgeld 
dat leerlingen van het Vechtdal College 
bijeen hebben getwisterd en gerend.

Het team uit Hardenberg heeft in de school in Siret onder meer dakisolatie aangebracht.

HARDENBERG – Iemand wil 
grond kopen om een nieuw natuur-
gebied te maken langs de Vecht in 
Diffelen en als beloning mag hij 
van de gemeenteraad van Harden-
berg een landhuis op dit ‘landgoed’ 
bouwen. De buurt kwam in het 
geweer, ontdekte een fout in de 
procedure, Hardenberg werd terug-
gefloten door de Raad van State, de 
gemeente herstelde vervolgens de 
fout en ging verder met de proce-

Diffelen hevig 
teleurgesteld in 
gemeenteraad

dure. Tussendoor boog de provincie 
Overijssel zich nog over de zaak en 
gaf ontheffing van de regels zodat 
de aanvraag toch goedgekeurd kon 
worden.

Dat is (zeer) in het kort de gang van 
zaken rond de bouw van Landhuis 
Diffelen. Vorige week dinsdag zat 
een groep buurtbewoners op de 
publieke tribune van de gemeente-
raad om te horen wat die van hun 
voorstel vond om een onafhanke-
lijk onderzoek in te stellen naar 
de komst van een landhuis. Dat 
voorstel werd naar voren gebracht 

door oud-wethouder Arie Pouwels, 
inwoner van Diffelen en direct 
betrokkene. Direct gedupeerde zou 
een betere omschrijving zijn, want 
het landhuis wordt op de Diffeler es 
gebouwd waardoor de aanblik van 
die es een stuk minder fraai wordt. 
“Vreemd dat de provincie over de 
nieuwe inrichting van het gebied 
tussen de N34 van de Witte Paal 
naar Zwolle schrijft dat er niet op 
de essen gebouwd mag worden en 
in Diffelen staan ze het toe. Het is 
net of ze horen wat niet is gezegd 
en lezen wat niet is geschreven.”
Pouwels kon een verzoek om her-

ziening van de plannen laten zien 
dat door de helft van alle inwoners 
van Diffelen was ondertekend. 
Daarin werd gevraagd een onaf-
hankelijk onderzoek uit te laten 
voeren naar nut en noodzaak van 
de bouw van een landhuis. PvdA-
raadslid Rein Jonkhans gaf aan dat 
zijn partij tegen zo’n onderzoek is. 
“Als we ons na het onderzoek aan 
een bindende uitspraak moeten hou-
den zien we de bui al hangen, dan 
kunnen we als raad wel opstappen.” 
De ChristenUnie zag dat anders. 
“Natuurlijk is het geen bindende 
uitspraak. Wij zijn echter wel voor 

een onderzoek. Nu zoveel bewoners 
hebben aangegeven dat ze tegen de 
aantasting van de Diffeler es zijn 
is er een nieuwe situatie ontstaan 
en vinden wij een onderzoek wel 
nuttig”, reageerde Anja van den 
Dolder. GroenLinks en OpKoers 
steunden Van den Dolder, maar 
zij waren de enigen. Alle andere 
partijen vonden dat ze niet moesten 
terugkeren op hun schreden: er was 
een besluit genomen, het ‘foutje’ 
zoals wethouder Douwe Prinsse dat 
noemde was hersteld en dus kon je 
nu met goed fatsoen niet meer tegen 
de komst van een landhuis zijn.

Lintje - Zanger, danser en club-
bladredacteur Piet van Weerden 
is woensdag 10 april Koninklijk 
onderscheiden. De Hardenberger 
kreeg tijdens de algemene leden-
vergadering van het Hardenbergs 
Christelijk Mannenkoor uit han-
den van burgemeester Snijders de 
versierselen die horen bij het Lid-
maatschap in de Orde van Oranje 
Nassau. Van Weerden vervult al 
ruim 40 jaar allerlei functies bij 
het HCM, jeugdkoor Animato, 
het koor Zevenmaal en dansgroep 
d’Arnbarger Klepperties.

Beeld - Onder grote belangstelling 
is donderdagmiddag 11 april het 
nieuwe beeld op de sokkel van het 
oorlogsmonument in Mariënberg 
onthuld, ter vervanging van het 
beeld dat een jaar geleden is ge-
stolen. Burgemeester Snijders van 
Hardenberg en wethouder Scheele 
van Ommen deden dit samen met 
drie oud-verzetsstrijders. Muziek-
vereniging de Broederband zorgde 
voor een muzikale bijdrage en 
enkele leerlingen van basisscholen 
lazen een gedicht voor dat speciaal 
voor deze gelegenheid was gemaakt 
door Janneke Willems. Het nieuwe 
beeld is ontworpen door de Harden-
berger kunstenares Geke Dijkhuis. 
Het is geen replica van het gestolen 
beeld, maar een nieuw ontwerp van 
een vrouw met kind.

Tegel – FC Twente-keeper Sander 
Boschker krijgt een tegel op de 
Walk of Fame langs de Vecht in 
Hardenberg-centrum. Dat gebeurt 
vrijdag 19 april rond 16.00 uur, 
voorafgaand aan de Hardenberg 
City Run. De Walk of Fame is een 
eerbetoon aan topsporters. Sinds 
2007 bepaalt een commissie be-
staande uit gemeenteambtenaren 
en leden van atletiekvereniging 
Spurt’88 wie in aanmerking komt 
voor een tegel. Boschker krijgt de 
tegel omdat hij clubicoon is, veel 
prijzen heeft gewonnen en eenmalig 
international is.

Hond – In lijn met de ideeën uit de 
jaren ’70, toen de lokale PvdA het 
al discriminerend vond dat er wel 
hondenbelasting geheven mocht 
worden maar geen paardenbelas-
ting, stellen de huidige socialisten 
de vraag of de hondenbelasting in 
Hardenberg niet afgeschaft kan 
worden. Veel gemeenten worstelen 
met de vraag of die belasting stand 
kan houden nu het gerechtshof in 
Den Bosch eerder dit jaar bepaalde 
dat dit niet zomaar mag, ondanks 
dat het al jaren in de gemeentewet 
staat. Overigens vroeg de PvdA in 
Hardenberg al in 2011 om afschaf-
fing, maar daar werd geen meerder-
heid voor gevonden. Nu (voorlopig) 
de rechter heeft ingegrepen denkt 
men meer kans te maken.
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Terecht dat het Koningslied is terug-
getrokken. Alleen jammer dat de 
maker ervan niet meer geradbraakt 
of gevierendeeld mag worden. 
Zelden is op zo’n brute wijze het 
Nederlands verkracht. En dan durft 
de maker, ene John Ewbank, nog te 
zeggen dat het een gepast lied is. 
Co-auteur Daphne Deckers wordt 
geciteerd met de woorden “Het is 
fantastisch geworden; wat waren we 
er trots op.” Tja, veelvuldig spuiten, 
snuiven en drinken tast toch echt je 
hersens aan, bewijst ze met deze 
opmerking.
 
Van die bagger zijn we dus verlost. 
Toch zijn er nog wel anderen die een 

Konings- of Kroningslied hebben 
gemaakt. Tientallen zelfs, en bijna 
zonder uitzondering dikke prut. 
Onze nationale strijkstok André 
Rieu heeft het nog bonter gemaakt. 
Gewoon een paar Oranjeliedjes 
die je vroeger op de lagere school 
leerde aan elkaar plakken en je 
hebt een Kroningswals. Maar goed 
dat je tegenwoordig alles illegaal 
kunt downloaden want je moet er 
toch niet aan denken dat Rieu hier 
ook nog een paar centen aan zou 
verdienen.

Een prominente rol in die Kro-
ningswals is het gedeelte over 
de Zilvervloot en Piet Hein. Dat 
moet vast en zeker familie zijn van 
Albert, zullen ze in Hardenberg 
hebben gedacht. Toen dan ook 
vorige week een bord gemaakt 
moest worden om het verkeer om 
te leiden vanwege de Hardenberg 
City Run kon het niet anders, of de 
tekst moest luiden dat theater De 
Voorveghter en Albert Hein nog wel 
bereikt konden worden. Misschien 
iets voor Liberaal Hardenberg om 
vragen over te stellen? Deze partij 
gebruikt steeds andere gemeenten 
als voorbeeld voor Hardenberg. De 
afgelopen week bijvoorbeeld over 

gemeenten die scholiertjes laten be-
talen voor een uittreksel uit het be-
volkingsregister. Maar laat die partij 
eens dichter bij huis blijven. Bij die 
verkeersborden bijvoorbeeld, want 
dat is geen reclame voor toeristen 
die ons gebied bezoeken. Of laat 
de liberale brievenschrijvers eens 
aandacht schenken aan de parkeer-
problemen van minder validen die 
het gemeentehuis willen bezoeken. 
Het regent klachten aan de balie 
over het gebrek aan parkeerruimte 
in de directe omgeving, maar er 
wordt geen actie ondernomen. Ik 
hoop dat ik volgende week kan mel-
den dat B&W bedolven zijn onder 
een vragenbombardement.

De school telt nu nog zo’n 150 
leerlingen, maar is berekend op 
530. Dat aantal was er niet meteen 
bij de start in 1930, maar is lang-
zamerhand gegroeid tot de top in 
de jaren ’60 werd bereikt. Volgens 
het kersverse huisvestingplan van 
de gemeente Hardenberg daalt het 
leerlingenaantal naar 124 in het jaar 
2025, veel te weinig voor zo’n groot 
gebouw. In feite zou op dit moment 

Einde Kastanjehof in zicht
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HARDENBERG – Er gaan nog aardig wat kinderen naar de christe-
lijke basisschool De Kastanjehof in Hardenberg-centrum – bij ouderen 
bekend als ‘de school van Roosjen’- maar de kans bestaat dat de school 
binnen twee jaar de deuren sluit.

de helft van de bruto vloeropper-
vlakte voldoende zijn. Eigenlijk is 
het pand te groot, te oud en te duur 
aan onderhoud en energie.
 
Waterinkschool
Een oplossing voor dit probleem is 
de school sluiten en de overgeble-
ven leerlingen onderbrengen in an-
dere schoolgebouwen van Chrono, 
het verantwoordelijk schoolbestuur. 

Bijvoorbeeld in Heemse, in de wij-
ken Baalder en Baalderveld of in 
het gebouw van de Professor Wate-
rinkschool in Hardenberg-centrum. 
Wat er precies gaat gebeuren is nog 
onderwerp van gesprek, waarbij 
ook een rol is weggelegd voor de 
medezeggenschapsraden van de 
scholen. De gemeente heeft wel 
aangegeven dat dit probleem op 
nummer 1 staat van de lijst van op te 
lossen problemen, omdat er al jaren 
over gediscussieerd wordt en er nu 
eens duidelijkheid moet komen. 
Wat er na een eventuele sluiting 
met het gebouw gaat gebeuren is 

nog onbekend, maar in de wandel-
gangen wordt verteld dat een lokale 
bouwonderneming het pand wil 
terugbrengen tot de oorspronkelijke 
vorm, de overgebleven ruimtes voor 
andere doeleinden gebruiksklaar 
wil maken en op het schoolplein 
woningen wil bouwen.

De Kastanjehof is overigens niet 
de enige school waar wat mee staat 
te gebeuren. In Baalder staan de 
gebouwen van OBS Baalder en 
GBS Albertus Risaeus op de no-
minatie om te verdwijnen, omdat 
ze hun levenseinde hebben bereikt. 
De kans bestaat dat één nieuwe 
school wordt gebouwd met twee 
ingangen. In Balkbrug kan CNS 
Balkbrug worden opgeknapt zodat 
OBS Prinses Margriet en later OBS 
Oud Avereest kunnen aanschuiven. 
In Bruchterveld komt mogelijk een 
nieuw gebouw voor De Wiekslag, 
waarin ook plek is voor een gym-
zaal en het dorpshuis. De andere 
scholen die op vrij korte termijn 
in aanmerking komen voor nieuw-
bouw zijn De Fontein in Lutten en 
De Wegwijzer in Schuinesloot.
De gemeenteraad heeft het plan 
voor het eerst op 23 april bespro-
ken. Een besluit over het huisves-
tingsplan wordt naar verwachting 
dinsdag 14 mei genomen.

HARDENBERG – Het plan om het 
inzamelen van afval in de gemeente 
Hardenberg helemaal op de schop 
te nemen krijgt een herkansing. In 
oktober 2012 moesten B&W con-
stateren dat er te weinig draagvlak 
was om de afvalberg te verminde-
ren. De raad had niet zozeer moeite 
met het uitgangspunt, maar meer de 
uitwerking. Na een bezoek aan de 
gemeente Steenwijkerland, waar is 
bekeken hoe zo’n afvalplan in de 
praktijk werkt, zijn de raadsleden 
naar verwachting wel tevreden over 

Afvalplan krijgt herkansing
het voorstel van B&W.
Om ervoor te zorgen dat het rest-
afval in de grijze container flink 
vermindert stellen B&W van Har-
denberg een reeks van maatregelen 
voor. Het inzamelen van groente-, 
fruit- en tuinafval (GFT)  wordt 
gratis, er hoeft dus niet meer per 
lediging betaald te worden zoals 
nu wel het geval is. Daar staat te-
genover dat voor het vastrecht meer 
moet worden betaald. In de buiten-
gebieden wordt dan weer begonnen 
met het ophalen van GFT-afval. De 

inzameling van restafval (de grijze 
container) verandert van één keer 
per twee weken naar één keer per 
vier weken. Snoeiafval mag nu 
vier zaterdagen in het voorjaar en 
vier zaterdagen in het najaar gratis 
naar vuilverwerker Het Bovenveld 
worden gebracht, maar dat wordt 
het hele jaar gratis. De verwachting 
is dat de inwoners van de gemeente 
Hardenberg na invoering van het 
voorstel een tientje goedkoper uit 
zijn. Vanaf 2015 begint men met 
fase 2, waarbij in de woonwijken 
ondergrondse containers worden 
geplaatst waar de bewoners met een 
pasje hun restafval kwijt kunnen.

Engels – Als eerste basisschool 
in de gemeente Hardenberg houdt 
OBS Baalder een Engelse week. In 
de laatste week voor de meivakantie 
wordt in alle groepen Engelse les 
gegeven. Voor de start op dinsdag 
23 april was de van oorsprong 
Canadese Kathleen Moore uitge-
nodigd, die voor de leerlingen van 
groep 1 t/m 8 een beeldende les 
Engels verzorgde. In groep 7 en 8 
staat Engelse les verplicht op het 
lesrooster, maar Baalder wil het 
daar niet bij laten en probeert ook 
de andere klassen Engels te laten 
spreken en begrijpen.

Prijs - Vrijdag 26 april worden in 
het gemeentehuis van Hardenberg 
de winnaars bekendgemaakt van 
de Frits de Zwerverprijzen 2013. 
Speciale gast is Karen Tessel, con-
servator van het Verzetsmuseum 
Amsterdam. De voorzitter van de 
jury en zoon van Frits de Zwerver, 
Jan Slomp, leest het juryrapport 
voor, waarna burgemeester Peter 
Snijders de prijzen uitreikt aan de 
winnaars. Het programma wordt 
muzikaal opgeluisterd door dichter-
zanger Ritske van der Heide uit 
Zwolle.

Rondje - Onder de naam Rondje 
voor ’t Huis wordt zaterdag 22 juni 
een fiets-sponsortocht gehouden  
waarvan de opbrengsten ten goede 
komen aan het Hardenberger hos-
pice ‘t Huis aan de Vecht. Het is 
de bedoeling 100 dames op de fiets 
krijgen die een tocht van 80 à 100 
kilometer gaan fietsen. Aanmelden 
kan via inforondje@gmail.com.

Tentdienst - Praiseband Xing uit 
Hattem is zondag 28 april te gast 
in een tentdienst in Kloosterhaar. 
Eigenlijk verzorgen de 15 muzi-
kanten, zangers en zangeressen de 
gehele dienst. De tent is te vinden 
aan de Dorpsstraat 56. De dienst 
waar jong en oud welkom zijn be-
gint om 18.30 uur.

Bruggen – Met enkele feeste-
lijke handelingen zijn donderdag 
de bruggen over het kanaal Almelo-
De Haandrik in de Kloosterdijk 
(Mariënberg) en Emtenbroekerdijk 
(Hardenberg) officieel in gebruik 
genomen. In de periode tot en met 
december 2013 wordt het kanaal 
gebaggerd, komen er nieuwe wacht-
plaatsen en worden vijf bruggen 
vervangen. Daarvan zijn nu vier 
stuks klaar.

Expositie – Rianne Leemhuis uit 
Hardenberg is de eerste kunstenares 
die exposeert in het nieuwe ge-
meentehuis in Hardenberg. Vrijdag 
26 april wordt de kunstexpositie 
in het bedrijfsrestaurant geopend. 
Daar zijn vanaf dat moment wisse-
lende tentoonstellingen te zien die 
drie maanden duren, met werk van 
lokale kunstenaars.

Winnaar - Klas 5/6a van cbs De 
Kastanjehof in Hardenberg heeft 
het leukste filmpje van de actie  
Natuurlijk Schoon 2013 gehouden.  
Dat vond de jury van vuilophaler 
ROVA. Natuurlijk Schoon is een 
actie waarbij scholieren en vol-
wassen vrijwilligers half maart 
het zwerfafval uit hun eigen leef-
omgeving hebben opgeruimd. De 
leerlingen uit Hardenberg hebben 
met een filmpje laten zien  hoe zij 
de opruimactie hebben aangepakt 
en waar en waarom ze het zwerfaf-
val aan het opruimen zijn.  De prijs 
voor hun bijdrage is een feestje op 
het schoolplein op vrijdag 26 april.



Hardenberg is een tropisch paradijs, 
dat kan bijna niet anders. Overijs-
sel is namelijk de provincie met de 
meeste zonnepanelen en in Overijs-
sel is Hardenberg de gemeente waar 
de meeste zonnepanelen te vinden 
zijn. Die heb je natuurlijk niet als 
je te maken hebt met permanente 
zonsverduistering, moessons of 
sneeuwstormen. Wethouder Jannes 
Janssen heeft het vorige week zelf 
gezegd. Wij zijn gek met het milieu 
en dat zullen we weten. Janssen is 
zo GroenLinks dat hij nog de laatste 
GFT-korrel uit de zwarte afvalbak 
wil halen. Alleen is daar nog niet 

meteen een raadsmeerderheid voor 
te vinden. De grijze container 1x 
per 4 weken ledigen en GFT weer 
ophalen in het buitengebied is een 
brug te ver voor het CDA. Kijk 
naar Raalte, vertelde CDA-raadslid 
Henk Steenbergen. Daar halen ze 1x 
per 3 weken de grijze container op, 
1x per 3 weken de groene container 
en 1x per 3 weken de zakken met 
plastic. De PvdA zag daar wel wat 
in, net als OpKoers zodat wethouder 

Janssen een grote groep raadsleden 
tegenover zich heeft. Misschien wel 
teveel om zijn plannen te verwe-
zenlijken.

Maar gaat het nou om de centen of 
om het milieu? Er zijn altijd mensen 
die met een maatregel ontevreden 
zijn, wat je ook doet, vond de Chris-
tenUnie. Spijtig voor de mensen 
die al goed bezig zijn met het ge-
scheiden inzamelen van afval, maar 
het grootste gros kan nog wel wat 
dwingende hulp gebruiken. En het 
èchte GroenLinks? Dat wilde iets 
weten over het gratis inleveren van 

asbest (mooi niet, want dan gebeurt 
het ondeskundig) en vroeg zich af 
of de wethouder wel verstand had 
van communiceren met de burgers, 
want de partij miste Facebook in 
het communicatieplan. Dat lijken 
mij inderdaad de meest dringende 
vragen als het gaat om een totaal 
nieuwe manier van afval inzamelen. 
Janssen heeft nog tot 14 mei de 
tijd om munitie te vinden tegen de 
ideeën van Steenbergen c.s., anders 
kan hij zijn eigen plan bij het grof 
vuil zetten. Daar moet trouwens nog 
steeds voor betaald worden.

Woensdag 1 mei 2013
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Dagbesteding - De dagbesteding 
van de Saxenburgh Groep in Ber-
gentheim krijgt een nieuwe plek aan 
de Postweg. Afgelopen week vond 
de sleuteloverdracht plaats door 
woningcorporatie Beter Wonen. De 
verhuizing van de Hogendorpstraat 
naar de nieuwe plek was aanleiding 
om voor een nieuwe naam te kiezen: 
dagbesteding Bergentheem heet 
voortaan De Posthoorn.

TIP - In het voormalige VVV-
pand aan de Gedempte Haven in 
Hardenberg komt een Toeristisch 
Informatie Punt. Het TIP moet hèt 
startpunt worden voor een bezoek 
aan Hardenberg. Deze opvolger 
van de VVV wordt ingevuld door 
ondernemers uit Hardenberg en 
de gemeente Hardenberg en opent 
vermoedelijk begin juni de deuren. 
Hoeveel mensen bij het TIP gaan 
werken en bij wie ze in dienst 
komen kan de gemeente nog niet 
vertellen. �Het TIP zit nog in de 
opstartfase. We hebben nu de opzet 
gemaakt, maar deze zaken moeten 
allemaal nog worden uitgewerkt�, 
vertelde een woordvoerder van de 
gemeente.

Asielzoekers – Het duurt nog min-
stens tot 7 juni voordat Slagharen 
weet of voormalig klooster De 
Eik weer een asielzoekerscentrum 
wordt. Vorige week gaf het COA (de 
instantie die asielzoekers huisvest) 
voorlichting aan de gemeenteraad. 
Als de plannen doorgaan wordt de 
moderne uitbouw aan de straatkant 
verwijderd zodat het originele 
klooster overblijft. Op het terrein 
achter het pand komen paviljoens 
of rijtjeswoningen, die keus moet 
het COA nog maken. Dinsdag 14 
mei nemen COA en de raad een 
definitief besluit, maar dan duurt 
het nog 3 weken voor de Raad van 
Toezicht vertelt of er geld is voor de 
plannen of dat ze in de prullenbak 
gegooid kunnen worden. PvdA-
raadslid Rita Juurlink toonde zich 
sterk voorstander van de komst van 
een azc: “Goed voor Slagharen, 
goed voor de regio. Het project 
zorgt voor werk en dat kunnen we 
goed gebruiken.”

Waterschap - De provincies Dren-
the, Gelderland en Overijssel heb-
ben als bevoegd gezag ingestemd 
met de fusie van de waterschappen 
Regge en Dinkel en Velt en Vecht 
per 1 januari 2014. Het nieuwe wa-
terschap draagt de naam Vechtstro-
men. Waterschap Vechtstromen ver-
zorgt vanaf 2014 het waterbeheer in 
Twente, Noordoost-Overijssel en 
Zuidoost-Drenthe, een gebied met 
een oppervlakte van circa 225.000 
hectare. Er wordt gewerkt vanuit de 
kantoren Almelo en Coevorden. Het 
bestuur zit in Almelo. De fusie zorg 
ervoor dat jaarlijks 11 miljoen euro 
wordt bespaard.

Boeken - Bibliotheken controleren 
regelmatig hun collectie op verou-
derde, beschadigde of anderszins 
niet meer aantrekkelijke materialen. 
Deze worden dan afgeschreven 
en aan het publiek te koop aange-
boden voor een zacht prijsje. In 
Hardenberg gebeurt dat tijdens de 
openingsuren van de bieb in de 
week van 14 t/m 18 mei.

Foto’s - In de periode mei t/m au-
gustus is er een foto-expositie van 
Ko van Vuure te zien bij natuurcen-
trum De Koppel. De titel is De won-
dere wereld van de macrofotografie. 
De expositie bestaat uit 15 foto’s en 
1 overzichtslijst. 

HARDENBERG - Tijdens een feestelijke bijeenkomst in theater De Voor-
veghter zijn vrijdagmorgen vijf mannen en vier vrouwen in het zonnetje 
gezet voor hun inzet voor de samenleving. Burgemeester Peter Snijders 
reikte negen keer de versierselen uit die horen bij het Lidmaatschap in de 

Negen lintjes in Hardenberg

Orde van Oranje Nassau. De negen zijn Henk Beenen, zijn echtgenote Dinie 
Beenen en Henk Noteboom uit Gramsbergen, Aafiena Offringa, Bennie 
Dijkers en Gerrit Jan Smit uit Hardenberg, Riek Woelderink uit Mariënberg, 
Tineke Strijker uit Dedemsvaart en Wies Hultink uit Slagharen.

© Roel Gritter

HARDENBERG – Als (voorlopig) 
eenmalige activiteit is zaterdag 
4 mei bij Radio Hardenberg een 
historische radiodocumentaire te 
horen over een element uit de WO2-
geschiedenis van Hardenberg. Ra-
dio Hardenberg is een station dat 
alleen uitzendt via internet.
De documentaire betreft een ge-
sprek in de streektaal met de in-

HARDENBERG -  Het draait 
tijdens het Vechtdal Zomerfes-
tival in Hardenberg om film en 
muziek. Dit thema wordt uitge-
werkt met activiteiten voor alle 
doelgroepen. Voorgaande jaren 
richtte het zomertheater zich 
vooral op de jongste bezoekers 
van Hardenberg. Met de komst 
van het Vechtdal Zomerfestival 
wordt de keuze gemaakt voor een 
bredere doelgroep.

Met het thema Film en Muziek is 
de bioscoop een logische locatie. 
Hier worden themaochtenden met 
historische films georganiseerd. In 

samenwerking met de muziekver-
enigingen uit de gemeente wordt 
een muzikaal programma toege-
voegd. Ook muziek- en filmwork-
shops staan op de agenda.

Op het parkeerterrein van de Eve-
nementenhal komt in juli een grote 
drive-in bioscoop. Op een scherm 
van 40 m2 worden gedurende een 
aantal avonden in juli films ver-
toond. Andere plannen zijn een 
bingo met livemuziek, een jazzfes-
tival, muzikale vaartochten en het 
maken van een lipdub. Ook wordt 
gekeken of de populaire parade 
weer kan worden georganiseerd.

GRAMSBERGEN - Zaterdag 11 
mei wordt op de skeelerbaan in 
Gramsbergen de derde wedstrijd 
gehouden van de Jeugdskeeler-
competitie 2013. De baan aan de 
Kanaaldijk is voor de derde keer 
het strijdtoneel van deze specta-
culaire jeugdskeelerwedstrijden. 
De plaatselijke organisatie is 
in handen van de schaats- en 
skeelervereniging Hou Streek-
Hardenberg. 

De skeelercompetitie is bedoeld 
voor jeugdigen uit de noordelijke 

helft van Nederland in de leeftijd 
van 7 t/m 17 jaar. De competitie 
gaat over in totaal acht wedstrijden. 
De openingswedstrijd was op 20 
april in Heerde en de finalewedstrijd 
wordt 21 september in Nijeveen 
verreden. In Gramsbergen rijden 
de ongeveer 125 deelnemers in hun 
leeftijdscategorie een tijdrit, een 
wedstrijd ‘in lijn’ en een punten-
koers. Er is een aparte jongens- en 
meisjescompetitie. De wedstrijden 
beginnen om 09.30 uur. De prijsuit-
reiking staat gepland om ca. 14.30 
uur. De toegang is gratis.

WO-2 bij Radio Hardenberg
middels overleden oud-kleermaker 
Mannes Meijer, die vroeger een 
zaak had aan de Fortuinstraat in 
Hardenberg. De historische opname 
is zo’n 20 jaar geleden gemaakt 
voor een uitzending van de lokale 
omroep. Zaterdag 4 mei wordt de 
opname van ruim een half uur om 
18.00 uur uitgezonden op het inter-
netadres www.radiohardenberg.nl.

3e Skeelerwedstrijd voor de jeugd Zomerfestival met film en muziek

HARDENBERG – Omdat in de 
Kunstsuper geen plek meer was 
voor de kunstuitleen, de expositie-
commissie en de educatieve groep 
van Hardenberg Art moest hiervoor 
een nieuwe plek gezocht worden. 
Die is gevonden in het LOC aan 
de Parkweg in Hardenberg. Een 
mooie plek, vinden ze zelf, op het 

Nieuwe plek voor kunst Cultuurplein bij de bibliotheek en 
kunstencentrum De Muzerie. Vanaf 
1 mei is de kunstuitleen weer volop 
in bedrijf maar de eerste expositie 
is zaterdag 27 april al geopend. 
De titel hiervan is Hoera voor de 
koning. Meer dan 50 groepen van 
basisscholen hebben op uitnodiging 
van Hardenberg Art een kunstwerk 
gemaakt ter ere van de inhuldiging 
van koning Willem-Alexander.



Nee, het is niet om flauw te doen, 
zo van “Wat vreemd, op de Dag 
van de Arbeid wordt er niet ge-
werkt”, want er wordt namelijk in 
Nederland wel gewerkt op de Dag 
van de Arbeid. Dat is bij ons geen 
officiële feestdag, in tegenstelling 
tot de dag ervoor. Tenminste, zo 
was het tot dit jaar. Waarschijnlijk 
zat daar vroeger een complot ach-
ter. Op Koninginnedag, 30 april,  
iedereen vrij geven en dan zeggen 
dat je geen twee dagen achter elkaar 
de economie kunt laten rusten. De 
meeste mensen snappen dat wel en 
omdat van oudsher het volk meer 

van oranje dan van rood houdt kun 
je de rebelse arbeiders mooi hun 
feestelijke protestdag onthouden.

Om even weer terug te keren naar 
de eerste zin: hij klopt bij nader 
inzien toch wel, er wordt namelijk 
niet overal in Nederland gewerkt op 
1 mei, de Dag van de Arbeid. Een 
deel van het personeel van de Ra-
bobank werkt niet. Hou er rekening 
mee dat op 1 mei geen betalingsver-

keer mogelijk is in verband met de 
Dag van de Arbeid, waarschuwde 
de bank. Waarschijnlijk allemaal 
rooie bankbedienden daar. Goed, 
geld overmaken kon niet, geld 
laten rollen was geen probleem. 
Dinsdag gingen veel Nederlanders 
in Duitsland boodschappen doen 
en een dag later werd dat weer 
terugverdiend toen Duitsers naar 
Nederland kwamen. Tenminste, dat 
zei een hoge gemeenteambtenaar uit 
Twist. Hij was degene die namens 
deze Duitse grensgemeente vorige 
week woensdag de eerste gasten van 
de Kleppertoer ontving in Gasthof 

Backers. Met die vier- à vijfduizend 
extra bezoekers moet je toch iets 
kunnen doen, hebben ze in Twist 
bedacht. En dus had de ambtenaar 
allerlei folders met fietsroutes mee-
genomen om de gasten te verlokken 
nog eens een keer te komen. Alle-
maal in het Nederlands, zo handig 
zijn ze daar wel. Tja, die Duitsers. 
Hebben ze met hard werken ervoor 
gezorgd dat ze zo’n tien procent 
minder werklozen hebben dan in 
Nederland, hebben ze ook nog eens 
onze handelsgeest overgenomen. 
En dat is niet eerlijk, zou Calimero 
zeggen.

Woensdag 8 mei 2013

Kortweg

redactie@sallander.nl

.............deweekdoor

ergee@sallander.nl

Legaal – Misschien had hij er even 
niet aan gedacht, maar een inwoner 
aan de Anerveenseweg in Ane had 
9 paardenboxen, een opslagplaats 
voor voer en mest en nog wat zaken 
op zijn perceel gebouwd zonder 
gemeentelijke toestemming. Nu, 2 
½ jaar nadat de gemeente geconsta-
teerd heeft dat hij fout zat, vraagt de 
eigenaar alsnog toestemming. Van 
de gemeente krijgt hij die.

Beroerte - Dinsdag 14 mei is het de 
Europese Dag van de Beroerte. De 
Saxenburgh Groep schenkt hieraan 
aandacht met een mini-informa-
tiemarkt. De hal van het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg 
is ingericht met informatiestands. 
Tussen 09.30 en 15.00 uur kan men 
de bloeddruk en BMI laten opme-
ten. Aan de hand van deze metingen 
kan ziekenhuispersoneel  tips geven 
over mogelijke veranderingen van 
de leefstijl, zodat het risico op het 
krijgen van een beroerte verkleind 
kan worden.

Tenten – Het plan om een bedrijf 
te bouwen aan de Jan Weitkamplaan 
in Hardenberg dat tenten verhuurt 
gaat niet door. Op dit moment is het 
bedrijf gevestigd in een oude schuur 
bij een boerderij, maar omdat de 
ondernemer een stuk grond bezit 
aan de Weitkamplaan tussen de 
Radewijkerbeek en het Overijssels 
kanaal leek het hem een goed idee 
daar zijn bedrijf voort te zetten. De 
gemeente denkt daar anders over: 
er is nog genoeg ruimte op de be-
staande bedrijventerreinen, waar hij 
zijn tenten kan verhuren.

Logo – Leuk bedacht van schoen-
makerij De Schoenmaker aan de 
Fortuinstraat in Hardenberg. De 
eigenaar wil het gemeentewapen 
van Hardenberg gebruiken in de 
nieuwe huisstijl van het bedrijf. Het 
gemeentewapen wordt bij Konink-
lijk besluit verleend en mag alleen 
door de gemeente gebruikt worden. 
B&W van Hardenberg vrezen dat 
het hek van de dam is als ze De 
Schoenmaker toestemming geven. 
Bovendien zou men kunnen denken 
dat er een relatie is met de gemeente 
terwijl dat niet het geval is. De 
Schoenmaker zal dus zelf een logo 
moeten bedenken.

Vissen – Natuurcentrum De Koppel 
houdt woensdag 15 mei van 14.00 
tot 16.00 uur een kindermiddag over 
vissen. Kinderen van 6 t/m 12 jaar 
zijn van harte welkom. De middag 
begint met wist-je-datjes over de 
vissen die in de Vecht voorkomen. 
Daarna gaan de kinderen aan de 
slag met bladeren, takjes, schelpen, 
pijpenragers en oogjes om een vis-
senschilderij te maken. Hiervoor 
worden zoveel mogelijk natuurlijke 
materialen gebruikt.

Bostheater – De stichting ProGram 
gaat bekijken of het zin heeft het 
verwaarloosde openluchttheater in 
het Gramsberger bosje op te knap-
pen. Hierop vooruitlopend worden 
dit jaar enkele kleinere herstelwerk-
zaamheden uitgevoerd en zijn een 
paar optredens geprogrammeerd. 
De eerste is een optreden van 
verhalenvertelster Marjo Dames 
uit Radewijk op zaterdag 18 mei 
vanaf 19.30 uur. Het is een familie-
voorstelling over helden en draken, 
waarbij ze ook accordeon speelt 
en gebruik maakt van poppen. 
Zaterdag 15 juni is de voorstelling 
Stepping Stones te zien. Het is een 
muzikale ode door enkele boswach-
ters aan het Vechtdal.

HARDENBERG - Himmelstorte kregen ze bij de koffie, de deelnemers 
aan de eerste Kleppertoer van het nieuwe seizoen. Het was woensdag 
1 mei de start van de 15e editie van deze bustocht vanuit Hardenberg. 
Alleen voor genodigden, dat wel, om de route uit te proberen. Een 
route die net als vier keer eerder voor een deel door Duitsland voerde.

De torte werd halverwege de rit geserveerd, bij Gasthof Backers in Twist. 
Dat was trouwens alleen omdat het woensdag was, want op dinsdag wordt 
gepauzeerd bij het café met de toepasselijke naam Halbzeit. Het deel tot 
aan de pauzeplek gaat van Hardenberg via Radewijk naar Wilsum, Uelsen, 
Gölenkamp, Esche, Neu Gnadenfeld naar Twist. In grote lijnen wordt de 
route van Kunstwegen gevolgd, het grootste open museum van Europa met 
tientallen kunstwerken die in de buurt van de rivier de Vecht zijn geplaatst. 

Van Twist, de zuidelijkste punt van het ooit vele honderden hectare grote 
veengebied Bourtangermoor, wordt de reis vervolgd naar Drente, langs 
de oude boerderijen rond Schoonebeek en dan via Emlichheim, Laar en 
Gramsbergen weer naar de startplaats, het Vechtdal College aan de Bur-
gemeester Schuitestraat in Hardenberg.

De tocht duurt in totaal vier uur en tijdens die eerste rit klopte dat tot op de 
minuut, ondanks een bezoek aan de molen bij Laar waar de 79 busritten die 
nog volgen aan voorbij zullen gaan. De deelnemers aan die tochten mogen 
echter wat langer de benen strekken bij de Spölberg, waar de ankerketting 
van Luciano Fabrio als een kunstwerk omheen ligt. Liefhebbers voor een 
bustocht met gids kunnen elke werkdag van 9 tot 12 kaarten aanschaffen 
bij museum ‘t Stadhuus aan de Voorstraat in Hardenberg.

Kleppertoer overschrijdt 
Duitse en Drentse grens

HARDENBERG - Raadslid Marco 
Laarman van de eenmansfractie 
DS’12 heeft vragen gesteld aan 
B&W van Hardenberg over de 
Voedselbank. Twee maanden gele-
den is al bekend gemaakt dat deze 
instelling het voormalige notaris-
kantoor aan de Brink in Heemse 
moet verlaten. Buurman RTV 
Hardenberg is vanwege een fail-
lissement al verdwenen en nu wil 
eigenaar Beter Wonen dat ook de 
Voedselbank een nieuw onderko-
men zoekt. Blijkbaar heeft begin 
mei weer iets in een krant hierover 
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Zorgen over Voedselbank
gestaan want Laarman wil nu als-
nog weten of B&W de krant hebben 
gelezen, of het college even wil aan-
geven waarom Beter Wonen de huur 
heeft opgezegd en wat B&W gaan 
doen om het probleem op te lossen.

Uit de vraagstelling blijkt dat Laar-
man niet zelf bij Beter Wonen heeft 
geïnformeerd maar dat hij vindt dat 
het college dat moet doen, omdat 
de gemeente ervoor moet zorgen 
dat de Voedselbank goed onderdak 
wordt aangeboden. Laarman wil 
ook weten of B&W de Grondwet 

kennen, waarin staat dat de over-
heid zich moet inspannen om de 
burgers bestaanszekerheid te geven 
en voor spreiding van de welvaart 
moet zorgen. Als B&W hier ‘ja’ op 
antwoorden wil het raadslid weten 
hoe het kan dat bijna 200 mensen 
afhankelijk zijn van gratis voed-
selpakketten. Over welke inspan-
ningen de gemeente heeft gedaan 
wordt door hem niets gevraagd.

Overigens geeft de Voedselbank 
zelf aan dat het om 160 pakketten 
gaat die om de week worden uitge-
geven aan cliënten in de gemeenten 
Hardenberg en Ommen, aan mensen 
die tijdelijk noodhulp nodig hebben.

HEESME - Zaterdagochtend rond 8 
uur is de brandweer van Hardenberg 
opgeroepen voor een woningbrand 
aan de J. Vermeerstraat in Heemse. 
Direct na aankomst van de eerste 
tankautospuit werd een binnen-
aanval gedaan met twee stralen 
hogedruk. Hierdoor kon de brand 
beperkt blijven tot de bijkeuken. Bij 
de brand kwam veel rookontwik-
keling vrij die voor grote rook- en 
roetschade heeft gezorgd. De bij-
keuken is nagenoeg uitgebrand. De 
bewoners werden door hun rook-
melder op tijd gewaarschuwd zodat 
zij snel hun huis konden verlaten.

Woningbrand



HARDENBERG /UELSEN – Misschien is wat 
extra aandacht voor Duitse taal op de techni-
sche poot van het vmbo in Hardenberg niet 
verkeerd. Nu de werkloosheid aan de Neder-
landse kant van de grens hoog is en men aan de 
Duitse kant naarstig op zoek is naar personeel 
liggen er wellicht mogelijkheden. Het eerste 
Duitse schaap is over de dam en het is de be-
doeling dat er meer volgen. Woensdag 15 mei 
worden in Hardenberg de papieren getekend 
voor deelname van het bedrijf Kronemeyer 
uit Uelsen in het RTC, het Regionaal Techniek 
Centrum aan de Parkweg in Hardenberg.

Volgens Eric van Asten, manager van het RTC, 
is zijn instelling via enkele jonge Nederlandse 
medewerkers van Kronemeyer in aanraking 
gekomen met dit Duitse installatiebedrijf. Zij 

wilden weten of het RTC leerlingen voor hen had. 
Vervolgens heeft het RTC contact opgenomen 
met de gemeente Hardenberg, die graag mensen 
met een uitkering aan een plek wil helpen. Het 
zijn namelijk niet alleen vmbo-ers die naar het 
RTC gaan maar ook de wat ouderen. Hardenberg 
heeft op bestuurlijk en economisch niveau regel-
matig overleg met Uelsen, vandaar dat de lokale 
overheid is ingeschakeld, die uiteindelijk ook het 
nieuws over de Duitse deelname wereldkundig 
maakte.

Vooralsnog worden twee jongeren bij Krone-
meyer geplaats. Een van hen bezit een auto dus 
vervoersproblemen zijn er (nog) niet. Zij krijgen 
een compleet Nederlandse opleiding met een 
Duitse beroepspraktijk, die alleen op details 
verschilt van de Nederlandse. Kronemeyer is 

wel erkend door het kenniscentrum Kenteq en 
het opleidingsfonds OTIB. Om de communicatie 
tussen de jongeren en andere werknemers van 
Kronemeyer goed te laten verlopen krijgen ze 
lessen Duits op het Alfa-college. Voorlopig wordt 
de Duitse deelname aan het RTC als een proef-
project gezien. Mochten de begeleiding en de 
ontwikkeling van de jongeren goed verlopen dan 
kunnen er later meer leerlingen worden geplaatst.

Het RTC is een opleidingsorganisatie die tech-
nische opleidingen op mbo-niveau aanbiedt in 
de richtingen metaal, bouw, elektro- en instal-
latietechniek en procestechniek. Bedrijven in 
de regio kunnen lid worden van het RTC. De 
leerlingen gaan twee dagen in de week naar 
school en werken de overige drie dagen bij één 
van de bedrijven die lid zijn.

Stuitend vindt hij het, Michel Os-
kam uit Hardenberg. De gemeente 
gebruikt het woord koppengeld dat 
Hardenberg krijgt voor het plaatsen 
van asielzoekers in Slagharen. Zou 
krijgen, want er komt geen azc 
in Slagharen, maar dit terzijde. 
Het woord koppengeld doet hem 
denken aan het woord kopgeld, de 
drie rijksdaalders die de Duitsers 
in de oorlogstijd uitbetaalden aan 
premiejagers die een ondergedoken 
jood uitleverden. De diepere bete-
kenis van dat woord kent Oskam 
trouwens nog niet zo lang, want 
hij heeft zich volgens Hardenberg.
nu onlangs in deze zaak verdiept, 
door een boek van Ad van Liempt 
uit 2002 te lezen.

Nu meneer Oskam dus weet waar 
kopgeld voor staat krijgen lokale 

politici en ambtenaren de volle 
laag. Hij verwijt ze namelijk gebrek 
aan historisch besef, want anders 
zouden ze toch zeker het woord 
koppengeld niet gebruiken, meent 
hij. Grappig is dat verwijt wel een 
beetje, want Oskam mist zelf dat 
historisch besef. Het woord koppen-
geld is namelijk al erg oud, het werd 
in de 19e eeuw gebruikt voor een 
belastingmaatregel van gemeenten. 
Om inkomsten te krijgen mochten 
gemeenten koppengeld vragen, elke 
inwoner moest een bedrag aan be-
lasting betalen. Dat ging goed tot de 
verschillen tussen arm en rijk groter 
en groter werden. Mensen die het 
betalen konden gingen verhuizen 

naar buiten, terwijl de verpauperde 
steden achterbleven met het arme 
werkvolk en bijna geen inkomsten 
hadden. Om een lang verhaal kort 
te maken: die belasting verdween, 
gemeenten kregen geld van het 
rijk uit het gemeentefonds en vele 
jaren later kwam de OZB om de 
gemeenten een beetje een eigen 
belastingbeleid te gunnen, in plaats 
van allerlei kleine belastingen zoals 
de vermakelijkheidsbelasting. Hoe-
wel: er zijn sinds kort weer enkele 
gemeenten die bijvoorbeeld bezoe-
kers van een bioscoop of passagiers 
op een rondvaartboot proberen een 
extra poot uit te draaien, maar de 
advocaten staan al klaar om die 
maatregelen aan te vechten.

Het woord koppengeld is vooral 
negentiende-eeuws, maar het werd 

ook vlak voor de Tweede We-
reldoorlog nog gebruikt. In 1939 
probeerde het eiland Urk nog even 
om wat extra inkomsten te krijgen 
via de zogenaamde koppenbelas-
ting. Die belasting hield in dat elke 
vreemdeling die Urk bezocht, kop-
pengeld moest betalen, tien cent 
per bezoek. De verantwoordelijk 
minister was het hier echter niet 
mee eens en zorgde ervoor dat de 
verordening werd vernietigd.

Het moge nu wel duidelijk zijn dat 
koppengeld heel wat anders is dan 
kopgeld en dat het gebruik van dat 
woord niet stuitend kan zijn. Toch 
handig als je vroeger een beetje hebt 
opgelet bij geschiedenis.

Woensdag 15 mei 2013

Kortweg

redactie@sallander.nl

.............deweekdoor

ergee@sallander.nl
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Zoektocht naar personeel

Hardenbergers die de Aldi in Uelsen bezoeken komen langs Kronemeyer, vlak voor de kruising naar Wilsum.

SLAGHAREN – Sommige poli-
tieke partijen in de raad van Harden-
berg vonden het al vreemd, dat bij 
de oriënterende raadsvergadering 
van 23 april werd verteld dat de 
adviseur van de instelling die zich 
bezighoudt met de opvang van 
asielzoekers (COA) had aangege-
ven, dat er weer een asielzoekers-
centrum in De Eik in Slagharen kan 
komen, maar dat het bestuur wilde 
dat er een aanvullend onderzoek 
moest komen. Vorige week is hun 
vermoeden dat er iets aan de hand 
was bewaarheid geworden, want het 
COA heeft de stekker uit het project 
Slagharen getrokken.

Tot teleurstelling van de lokale 
overheid, want als er wel een azc 
zou komen was er tenminste weer 
een bestemming gevonden voor 
het al jaren leegstaande pand en 
bij de verbouw en de levering van 
diensten zou de regio worden inge-
schakeld, wat aardig wat banen kon 
opleveren. De reden voor het COA 

om te stoppen met het project is dat 
het financieel niet haalbaar is.

Gemiste kans
“Een gemiste kans voor het COA”, 
zei burgemeester Peter Snijders. 
“Het COA had aan ons een goede 
partner en het proces met de bevol-
king is goed verlopen waardoor er 

voldoende steun was.” RTV Oost 
daarentegen wist op basis van drie 
interviews te melden dat Slagharen 
blij is dat er geen AZC komt, maar 
uit reacties van Slagharenaren 
op de website van de regionale 
zender blijkt dat ze er naast zitten 
met hun berichtgeving en dat veel 
Slagharenaren zich schamen voor 

de negatieve reacties van enkele 
plaatsgenoten.
De gemeente gaat binnenkort in 
gesprek met het COA over de exacte 
reden waarom er geen azc komt, 
over het vergoeden van de kosten 
die de gemeente heeft gemaakt en 
over de plannen die het COA heeft 
met het voormalig klooster De Eik.

Geen azc voor 
Slagharen 

Portret – Een schilderij uit De-
demsvaart wordt de tijdelijke op-
volger van het staatsieportret van 
koningin Beatrix in de raadzaal van 
Hardenberg. Het is het kunstwerk 
van leerlingen van obs ‘t Kompas, 
dat ze hebben gemaakt voor het 
kroningsproject Hoera voor de Ko-
ning! van stichting HardenbergArt. 
Het is de bedoeling dat dit tijdelijke 
portret in ieder geval de hele maand 
mei blijft hangen. Daarna wordt een 
definitief staatsieportret van koning 
Willem-Alexander opgehangen.
De overige werken van het kro-
ningsproject zijn nog tot 27 juni te 
zien op het Cultuurplein in het LOC 
(ingang Sportlaan).

Kandidaten – GroenLinks zoekt 
kandidaten voor de gemeenteraad 
van Hardenberg. Leden en aspirant-
leden kunnen zich tot 5 september 
melden. De verkiezingen voor 
de raad worden 19 maart 2014 
gehouden. GroenLinks hoopt dat 
deze partij dan weer 2 zetels haalt, 
net als bij de verkiezingen in 2010. 
Een formulier om zich als kandidaat 
aan te melden is verkrijgbaar bij 
hardenberg@groenlinks.nl.

Gymzaal – De gymzaal op sport-
park De Boshoek in Heemse wordt 
door de gemeente Hardenberg op-
geknapt en daarna voor een periode 
van minimaal tien jaar verhuurd. De 
zaal wordt geschikt gemaakt voor 
een fysiotherapiepraktijk van maat-
schap De Haere. Oorspronkelijk is 
de zaal gebruikt door volleyballers 
en gymmers, maar de laatste 10 
jaar is de zaal in verval geraakt en 
in hoofdzaak gebruikt als opslag-
ruimte.

Begroting – Dankzij een extra 
dividend van 3,3 miljoen euro van 
energieleverancier Cogas kan de 
gemeente Hardenberg zwarte cijfers 
schrijven over 2012. De jaarreke-
ning sluit met een voordelig saldo 
van 3,1 miljoen. Als het dividend 
van Cogas niet was uitgekeerd had 
Hardenberg een tekort van 2 ton 
moeten wegwerken. De gemeente 
was meer geld kwijt aan bijstands-
uitgaven en kreeg minder inkom-
sten doordat er minder is gebouwd.

Stijging - Het aantal reizigers op 
de spoorlijn Emmen-Zwolle stijgt, 
meldt de Drentse gedeputeerde 
Henk Brink. Over het eerste kwar-
taal van dit jaar is het aantal mensen 
dat gebruik maakt van de Vechtdal-
lijn met negen procent gestegen. 
Volgens Brink speelt de verbeterde 
dienstregeling een rol. Zo rijden er 
meer treinen tussen Coevorden en 
Zwolle. Op termijn moet ook het 
aantal ritten naar Emmen toenemen.



zoekers), de looptijd (veel langer 
dan 15 jaar) en de hoogte van de 
investeringen (veel lagere kosten). 
Hardenberg mag zich wat hem be-
treft melden, maar dat mogen alle 
407 andere gemeenten in Nederland 
ook. Een azc in Hardenberg komt er 
niet, zoveel is duidelijk, en dus moet 
er snel iets gebeuren met De Eik.
De dag na de raadsvergadering wa-
ren er al gesprekken tussen COA en 
gemeente over het pand. De opzet is 
het terrein en De Eik ‘verkoopbaar 
te maken’ en pas daarna het bordje 
Te Koop in de tuin te plaatsen.

Woensdag 15 mei 2013

.............deweekdoor

ergee@sallander.nl

© Roel Gritter

Op dit moment is het boek ‘Ik hoef 
niet op te letten, ik weet alles al’ 
een bestseller. Bart Ongering, leraar 
Engels op een middelbare school 
in de Bijlmer, heeft uitspraken van 
zijn leerlingen verzameld en  die 
wereldkundig gemaakt. Eerst alleen 
op internet, nu ook via dode bomen. 
En veel mensen zijn er gek op. Dat 
is altijd al leuk geweest, want zo’n 
50 jaar geleden was een soortgelijk 
boekje erg populair: ‘Juf, daar zit 
een weduwe in de boom’.
Zou zoiets ook kunnen met uitspra-
ken van raadsleden? Vorige week 
dinsdag sprak een raadslid over 
scholen van verschillende richtin-
gen (b.v. openbaar en gereformeerd) 
“dat het goed is dat die straks on-
der één dakpan zitten”. Een ander 
raadslid wilde niet dat het ophalen 
van de groene containers helemaal 
gratis wordt, “want anders zetten 
mensen straks halfvolle of lege 
containers aan de straat”. Maar ach, 

zo’n boekje is eigenlijk niet nodig. 
Zó grappig zijn de versprekingen en 
fouten nou ook weer niet en tegen-
woordig kan iedereen thuis zien en 
horen wat de raadsleden vertellen. 
Tenminste, als de apparatuur goed 
werkt en dat schijnt nogal eens fout 
te gaan. Wat je thuis niet ziet zijn 
de gezichten van de mensen op de 
publieke tribune.

Afgelopen dinsdag zat zo’n beetje 
het voltallige personeel van ba-
sisschool De Kastanjehof op de 
publieke tribune. Gedurende de 
avond gingen de gezichten steeds 
meer op onweer staan, wat met 
name veroorzaakt werd door de 
lange beraadslagingen over het niet 
doorgaan van de komst van een azc 
in Slagharen. Pas na 22.30 uur werd 

het stuk over onderwijshuisvesting 
besproken. Met voor de personeels-
leden twee opvallende zaken. In de 
eerste plaats dat een stuk of wat po-
litieke partijen B&W waarschuw-
den voorzichtig om te springen met 
De Kastanjehof, het is tenslotte de 
enige overgebleven basisschool in 
het centrum van Hardenberg. In de 
tweede plaats werd hen duidelijk 
dat ze bij hun eigen schoolbestuur 
moeten aankloppen. Niet het ver-
huizen van de Kastanjehoffers 
naar de Waterinkschool op de hoek 
Lage Gaardenstraat/Parkweg, maar 
het verhuizen van de Waterinkers 
naar het centrum. Beide scholen 
moeten opgeknapt worden en dan 
kun je beter investeren in een stukje 
cultureel erfgoed dan in een minder 
fraai pand van 40 jaar oud.

Zo, één probleem even tussen 
neus en lippen door opgelost. Ik 
weet trouwens nog wel ergens een 

oplossing voor, namelijk voor het 
voormalig azc-terrein in Slagha-
ren. Nu er geen nieuw azc komt is 
alles bespreekbaar, zowel voor het 
COA als voor de gemeente, als het 
oude klooster en het achterterrein 
maar niet verder verpauperen. Wat 
dacht je dan van het verwijderen 
van het enigszins bouwvallige 
hoofdgebouw (dat is een gemeen-
telijk monument maar daar weten 
ze in Hardenberg wel raad mee) 
en vervolgens de zaak verkopen 
aan het Attractiepark Slagharen. 
Bijvoorbeeld voor vakantiehuisjes 
die in de plaats komen van de wig-
wamwereld. Het tankstation van 
Tholen verhuist binnenkort zodat er 
geen gevaarlijke omgeving meer is. 
Een bijkomend voordeel is dat je en 
passant de verkeersproblemen op 
de Knappersveldweg oplost.
Ach, besturen en politiek bedrijven 
is eigenlijk niet zo moeilijk.

HARDENBERG – Scholengemeenschap De Nieuwe Veste in Hardenberg 
gaat terug van 4 naar 1. Over niet al te lange tijd zitten alle leerlingen en 
personeelsleden in één gebouw. De school is nu nog gehuisvest in het 
schoolgebouw uit 1969 aan de Piet Heinstraat, de voormalige uitbouw van 
de lansbouwschool aan dezelfde straat, het voormalig waterschapskantoor 
aan de Karel Doormanlaan en de vroegere bibliotheek tussen de flats aan 
de Trompstraat en de Karel Doormanlaan.

Dat laatste gebouwtje wordt voorlopig nog even gebruikt, maar op termijn 
zit iedereen in één pand: het oude van ruim 1400 m2 en de even grote 
nieuwbouw die aan het bestaande pand wordt gekoppeld. De eerste schep 

Nieuwe Veste van 4 naar 1

Erica Schaper van de Nieuwe Veste en wethouder Jannes Janssen (r) zetten de eerste schep in de grond voor de nieuwbouw.

voor de uitbreiding is dinsdag 14 mei de grond ingegaan. Of eigenlijk twee 
scheppen, want de symbolische handeling werd verricht door bestuurs-
voorzitter Erica Schaper van De Nieuwe Veste en onderwijswethouder 
Jannes Janssen.
 
Groei
De nieuwbouw is nodig omdat de school is gegroeid van 215 in 2005 naar 
het dubbele nu. Het is de bedoeling dat leerlingen en personeel met ingang 
van het nieuwe schooljaar van de nieuwbouw gebruik kunnen maken. De 
gemeente heeft voor het project 1,9 miljoen euro uitgetrokken. De school 
betaalt zelf een kleine twee ton om het oude schoolgebouw op te knappen.

TWENTERAND – Niet zozeer 
omdat hij burgemeester van Har-
denberg is geweest, of daarvoor van 
Den Ham. Ook niet vanwege zijn 
werk als wethouder in Hilversum, 
maar misschien wel omdat hij jaren 
geleden als lokaal partijbestuurder 
eerder een soortgelijk klusje heeft  
opgeknapt. Oud-burgemeester Bert 
Meulman is gevraagd voorzitter te 
worden van een CDA-commissie 
in Twenterand die op zoek gaat 
naar geschikte kandidaten voor een 
eventuele wethouderspost. Overi-
gens zal de Hardenberger de laatste 
zijn die het ‘een klusje’ noemt. Alles 
moet zorgvuldig gebeuren en vooral 
transparant.

“We zoeken geschikte kandidaten. 
Geen wethouders maar kandidaten, 
want je weet niet of het CDA na de 
gemeenteraadsverkiezingen van 
maart 2014 in het college komt. Dat 
kunnen mensen uit de fractie zijn, 
maar dat hoeft niet. Het kunnen 
zelfs personen zijn van buiten de 
gemeente Twenterand. Je zegt dat 
de huidige wethouders Oordt en 
Binnemars zich hebben gemeld?  
Dat kan, maar niet bij de commissie 
want die weet nog van niets. Kan 
ook nog nergens van weten, want er 
is nog geen profielschets opgesteld. 
En daarmee begint alles”, vertelt 
Meulman.
Nadat de profielschets is opgesteld 
en eind juni in de ledenvergadering 
is besproken kunnen potentiële 
kandidaten solliciteren. Volgens 
Meulman zal daar vast en zeker iets 
in staan over leiderschap en het to-
nen van daadkracht, over het passen 
in een team en het hebben van een 
antenne voor politieke gevoelighe-
den. Daarna volgen gesprekken met 
de sollicitanten, er wordt een lijstje 
gemaakt met kwalificaties van 
kandidaten die variëren van zeer 
geschikt tot ongeschikt, eind 2013 
gaat de definitieve lijst met namen 
naar het bestuur en vervolgens is 
het wachten op de verkiezingen. 
Meulman: “Daar hangt het van 
af wat er uiteindelijk met de lijst 
gaat gebeuren. Mocht het CDA 
deelnemen aan de coalitieonderhan-
delingen dan worden aan het eind 
van dat proces de namen bekend 
gemaakt. En uiteindelijk is het zo 
dat een raadsfractie beslist wat er 
gaat gebeuren. Tot die tijd is al het 
andere niet meer dan speculeren.”

SLAGAHAREN – De gemeen-
teraad van Hardenberg was not 
amused over het besluit van het 
COA om geen asielzoekerscen-
trum te vestigen in Slagharen, op 
de eenpersoonsfractie van Liberaal 
Hardenberg na. Tijdens de raadsver-
gadering van dinsdag 14 mei ging 
CU-fractievoorzitter Wim Boersma 
het verst in zijn kritiek op het in 
zijn ogen rammelende proces van 

Motie van treurnis voor COA
besluitvorming van het COA. “In de 
politiek wordt soms een motie van 
treurnis ingediend om je afkeuring 
te tonen. Dat kan nu niet maar zou 
wel passen bij het COA.”

Het COA heeft eerst in een brief 
meegedeeld dat er geen azc in 
Slagharen komt en daarna in de 
raadsvergadering uitgelegd wat 
het struikelblok was. Kort gezegd 

komt het erop neer dat er veel meer 
asielzoekers moeten komen dan 
de 520 waarover afspraken waren 
gemaakt en dat er teveel geld geïn-
vesteerd moet worden om De Eik 
en omgeving geschikt te maken 
voor bewoning. Daar leek het eerst 
niet op uit te draaien – twee weken 
geleden zei het COA nog dat alle 
lichten op groen stonden – maar een 
finale berekening maakte duidelijk 

dat er een tekort van 2,5 miljoen 
euro zou ontstaan.

Zoveel werk voor niets, zoveel geld 
uitgegeven voor een project dat niet 
doorgaat, eigenlijk is het COA nu 
iets verplicht tegenover Slagharen 
en de gemeente, was de teneur on-
der de raadsleden. Of nieuwbouw 
voor 520 op een andere plek dan De 
Eik mogelijk was, wilde Boersma 
weten, maar bestuurder Peter Sie-
bers van het COA gaf aan dat er dan 
iets geregeld moet worden voor de 
capaciteit (veel meer dan 520 asiel-

CDA Twenterand 
krijgt hulp uit 
Hardenberg

HARDENBERG – Aan de zuidzijde 
van de Bramerstraat in Hardenberg 
komen 8 tot 10 extra appartemen-
ten. In de gebouwen Bleek (jon-
geren) en Bekke (senioren) van 
woningcorporatie Beter Wonen 
worden de onverhuurbare ruimtes 
op de begane grond verbouwd tot 
appartementen. Hoewel het niet 
verplicht is houdt Beter Wonen zich 
aan de oorspronkelijke verdeling 
jongeren/senioren.

Extra woningen
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VECHTDAL – Na veertig jaar weer eens met een boot van Hardenberg 
naar de Duitse plaats Emlichheim, dat zien toeristische organisaties en 
gemeentebestuurders wel zitten. Er zijn plannen om naar historisch 
voorbeeld enkele Vechtzompen in te zetten voor het toeristisch grens-
verkeer. Om dat mogelijk te maken is een jaar of drie geleden afge-
sproken dat voor meer dan 1,2 miljoen euro de sluis bij De Haandrik 
wordt gerenoveerd door waterschap Velt en Vecht, dat daarnaast een 
flink bedrag steekt in het creëren van aanlegplaatsen. Mooie plannen, 
maar niet in de ogen van natuurclubs, vissers en jagers uit de Graf-
schaft Bentheim, die steeds luider van zich laten horen

Aan de scheepvaart op het deel van de Vecht van De Haandrik naar Em-
lichheim worden strikte eisen gesteld aan snelheid en soorten aandrijving. 
Zo mogen recreanten behalve door spierkracht, hun vaartuigen op termijn 
alleen laten aandrijven door elektromotoren. Toch bekijken de Duitse 
natuurclubs volgens de Grafschafter Nachrichten al die plannen met ar-
gusogen. Zij vrezen schade aan het milieu door al dat ‘wildtoerisme’.  Dat 

bij het dorp Laar twee weken geleden een pontje in de Vecht in gebruik is 
genomen is op zich niet erg, vinden de natuurliefhebbers, omdat het gevaarte 
op spierkracht werkt, maar de plek deugt niet omdat het in de open natuur 
is. Ook de oevers lijden in hun ogen onder  het uitdijende toerisme. Het 
Nederlandse Vechtdalpad, dat binnenkort wordt verlengd tot Hoogstede, 
zorgt voor verstoring van flora en fauna en regelmatig voor vervuiling. 
Amateurkanoërs zie je volgens hen regelmatig door slechte stuurmanskunst 
in de oevers vastzitten, waar dan weer watervogels last van hebben.

“Van de Vecht een plezierrivier maken zoals bij Ommen is niet de bedoe-
ling”, meent Walter Oppel van de verenigde natuurclubs, hoewel hij ook 
wel begrijpt dat de gemeenten langs de Vecht het geld van de toeristen 
goed kunnen gebruiken. De oplossing voor het vinden van een evenwicht 
tussen natuur en toerisme is volgens hem het maken van afspraken in regi-
onaal verband. Nu doet elke gemeente wat goed is in haar ogen en bestaat 
de kans op een teugelloze groei van het toerisme. De natuurclubs bieden 
hun kennis en kunde aan, in de hoop dat politici wat meer aandacht aan 
natuurbescherming doen.

Kritiek Duitse natuurclubs op Vechttoerisme

Het pas geleden in gebruik genomen pontje in de Vecht bij Laar wordt door natuurclubs niet gewaardeerd.

redactie@sallander.nl

Als gemeentebestuurder moet je 
van alle markten thuis zijn: linten 
doorknippen, scheppen zand weg-
kieperen, een graafmachine bedie-
nen en grote knoppen indrukken 
waarna confetti de lucht in schiet. 
Natuurlijk, tussendoor moet je ook 
nog even iets zeggen over dure 
scholen die moeten verdwijnen, 
je moet regelen dat mensen in 
het buitengebied hun gft-afval in 
groene containers deponeren, dat 
er fietspaden worden aangelegd en 
o ja, er moet nog ergens worden 
gesneden om structureel 10 miljoen 
euro te bezuinigen.

Opvallend is dat burgemeester en 
wethouders steeds vaker worden in-
geschakeld om levensmiddelen aan 
de man te brengen. De eerste haring, 
de eerste asperges en nu weer de 

eerste graskaas. Handje schudden, 
proefje doen, zeggen hoe geweldig 
het smaakt, dat al die inspanningen 
goed zijn voor de economie en dat 
er maar veel verkocht mag worden. 
Proost!

Ondertussen breken ze zich het 
hoofd over de vraag hoe ze in deze 
financieel moeilijke tijd nog iets 
positiefs kunnen meedelen. Zowel 
Hardenberg als Twenterand is het 
gelukt een jaarrekening 2012 te pre-
senteren met zwarte cijfers en dat 
wordt dan breed uitgemeten. Veel 
gedaan, tegen veel problemen aan-
gelopen en toch geld overgehouden. 
“In Twenterand mogen we trots zijn 

op dit resultaat”, vertelde wethou-
der Visser. En even daarvoor had 
Hardenberg soortgelijke geluiden 
laten horen. Beide jaarrekeningen 
zijn echter wel naar de positieve 
kant uitgeslagen vanwege eenma-
lige meevallers, beide gemeenten 
hebben namelijk enkele miljoenen 
euro’s aan extra dividend ontvangen 
van energie- en kabelbedrijf Cogas. 
Was dat niet gebeurd dan had Har-
denberg een tekort gehad van 2 ton 
en Twenterand zelfs van 3 ton. 
Elke maand krijgt je 1800 euro van 
je baas, je geeft 2000 euro uit en 
dankzij een erfenisje heb je aan het 
eind van het jaar nog iets kunnen 
sparen. Hoe je dan kunt zeggen dat 
je trots bent op het eindresultaat is 
mij niet duidelijk, maar in het geval 
van de politici heeft het misschien 
te maken met de verkiezingen over 

10 maanden. Dat de verkiezingen 
eraan zitten te komen zult u bin-
nenkort nog duidelijker merken. 
Sommige politieke partijen profile-
ren zich als een waanzinnige door 
bijna wekelijks vragen aan B&W te 
stellen over loszittende stoeptegels, 
verwaarloosde grasperkjes of de 
kwaliteit van het regenwater, in de 
hoop dat ze veel lokale aandacht 
krijgen. Dat scheelt tenslotte een 
paar advertenties en ook bij hen is 
geld ‘betuun’. Voor u als burger is 
dat positief:. Mocht u nog een paar 
zaken weten die in normale tijden 
niet de moeite waard zijn om er aan-
dacht voor te vragen dan kunt u nu 
uw kans grijpen: er is vast wel een 
partij die er bovenop duikt. Doen!

Hannekemaaiers – Diffelen heeft 
vorige week woensdag een bijzon-
der gezelschap binnen de dorps-
grenzen ontvangen. Een groep van 
55 Nederlandse wandelaars was 
‘s morgens vertrokken voor een 
vierdaagse tocht van Uelsen naar 
Bakkeveen, een afstand van zo’n 
125 kilometer. De tocht is een eer-
bewijs aan de vele Hollandgänger, 
Pikmeiers of Hannekemaaiers die 
tussen 1600 en 1900 als seizoenar-
beider naar Nederland trokken. De 
eerste etappe was van het Pikmeier-
monument in Uelsen naar Diffelen. 
De laatste etappe is geëindig bij 
het monument Poepekrûs in Bak-
keveen, waar bloemend worden 
gelegd op de plaats waar ooit een 
onbekende jonge Hollandgän-
ger is vermoord. De tocht wordt 
iedere twee jaar gemaakt, langs 
verschillende historische routes. 
Dit jaar was dat voor de zesde keer. 

Skate – Op de skatebaan in park De 
Kruserbrink in Hardenberg wordt 
zaterdag 22 juni de Holy Oak Jam 
2013 gehouden, een wedstrijd voor 
skaters en BMX-ers. Om de baan 
weer in goede conditie te brengen 
wordt het spuitbusgeklieder van de 
baan verwijderd, daarna wordt hij 
opnieuw geverfd en door enkele 
professionele graffitiartiesten van 
afbeeldingen voorzien.

Cultuur - Acht Overijsselse ge-
meenten, waaronder Hardenberg, 
hebben met de provincie Overijs-
sel cultuurconvenanten afgesloten. 
Hiermee willen de provincie en de 
gemeenten de samenwerking op het 
gebied van kunst en cultuur ver-
sterken, de deelname van inwoners 
aan kunst en cultuur  bevorderen, 
zoveel mogelijk inwoners kunst en 
cultuur laten beleven en verder de 
culturele infrastructuur versterken. 
Hardenberg krijgt een subsidie van 
maximaal 30.000 euro per jaar. De 
gemeente financiert zelf 15.000 
euro per jaar mee.

Crematorium - Uitvaartbedrijf 
Omko heeft vergevorderde plannen 
om een crematorium te bouwen in 
Coevorden, meldt RTV Drenthe. 
Het bedrijf heeft een optie genomen 
op een stuk grond aan de rand van 
de stad. Ook in de jaren ‘80 pro-
beerde het bedrijf uit Coevorden 
al een crematorium te realiseren in 
die plaats, maar omwonenden wa-
ren daar toen op tegen. Het bedrijf 
probeert het nu opnieuw, omdat 
volgens eigen zeggen steeds meer 
mensen kiezen voor een crematie.

Cultuurprijs - Stichting ProGram 
uit Gramsbergen heeft 22 mei de 
Cogas Cultuurprijs 2013 gewonnen. 
De stichting heeft de prijs gekregen 
voor de organisatie van activiteiten 
zoals Night of the Forest. De prijs 
bestaat uit een glazen Award en 
een geldbedrag van 1.000 euro. 
ProGram gaat het geld gebruiken 
om het openluchttheater in het 
Gramsberger Bosje op te knappen.

Stadswandeling – In de maanden 
juni, juli en augustus verzorgt de 
Historische Vereniging Hardenberg 
elke donderdag vanaf 13.30 uur 
een stadswandeling van ongeveer 
een uur. Een gids zal daarbij ver-
tellen over de geschiedenis van 
Hardenberg en over de beziens-
waardigheden die nog niet onder 
de slopershamer zijn gevallen. Na 
afloop is er een videopresentatie can 
10 minuten met beelden van Har-
denberg vroeger en nu. Deelname is 
dit seizoen nog gratis, telefonische 
aanmelding via 0523-265624.

Kortweg

HARDENBERG – Rond de nieuwe 
sluis in de Vecht bij natuurcentrum 
De Koppel vindt zaterdag 22 juni 
van 10.30 tot 16.00 uur het Midzo-
mer Vechtival plaats. Deze activiteit 
is een gezamenlijk product van 
Staatsbosbeheer en De Koppel.
Er kan een boottocht door de sluis 
worden gemaakt richting Diffelen, 

HARDENBERG - De stichting Ve-
teranen gemeente Hardenberg houdt 
zaterdag 1 juni voor de 6e keer een 
Veteranendag. Dat gebeurt vanaf 
10.00 uur in theater De Voorveghter.
Op het programma staat onder meer 
het bezichtigen van een tentoonstel-

Midzomer bij de sluis onder begeleiding van een gids kan 
het Vechtpark-in-aanleg worden 
betreden, de Sjompiezingers en 
muziekvereniging De Eendracht 
treden op en men kan vlotten 
bouwen, broodjes bakken, kanoën, 
picknicken, knutselen en pannen-
koeken eten. De entree is gratis, 
maar aan sommige activiteiten, 
zoals de vaar- en wandelexcursies, 
zijn kosten verbonden.

Veteranendag 
Hardenberg

ling over de inzet van militairen 
voor Vrede en Veiligheid vanaf 
1945. De veteranen kunnen in een 
schminkhoek terecht om gefoto-
grafeerd te worden in gevechtsuit-
rusting 
Om 14.00 uur is de vlaggenparade 
en de herdenking van gevallen ve-
teranen. Daarna is de bijeenkomst 
uitsluitend voor veteranen en hun 
partners/begeleiders.



HARDENBERG – In de periode 
van 29 april t/m 10 mei heeft de 
gemeente Hardenberg 15 klachten 
ontvangen over het parkeren voor 
minder validen bij het gemeen-
tehuis. Dat antwoorden B&W op 
vragen van Liberaal Hardenberg 
hierover. Vrijwel alle klachten 
gingen over de lange afstanden die 
minder validen moeten afleggen van 
een invalidenparkeerplaats naar het 
gemeentehuis. “Er zijn vrijwel geen 
meldingen gemaakt over een tekort 

aan invalidenparkeerplaatsen”, 
zo laat het college in haar beant-
woording weten, maar dat was een 
antwoord op een vraag die niet was 
gesteld. Het probleem was dan ook 
niet een gebrek aan parkeerruimte, 
maar aan parkeerruimte in de di-
recte omgeving van het gemeente-
huis. Overigens verwachten B&W 
dat de parkeerproblemen op 24 juni 
zijn opgelost, omdat dan de parkeer-
garage onder het gemeentehuis in 
gebruik wordt genomen.

van Diffelen in een brief aan de 
raad. Zij vinden de stichting Das en 
Vecht aan hun zijde. Een onderzoek 
uit 2010 geeft als uitkomst dat de 
bouw van een landhuis flora en 
fauna geen schade berokkent, maar 
de buurt heeft bewijs dat dit onjuist 
is, omdat er filmopnames zijn van 
een bewoonde dassenburcht.
“Wij verzoeken u op basis van deze 
nieuwe gegevens het ontwerpbe-
stemmingsplan te toetsen aan de 
flora- en faunawet, voordat u de 
procedure vervolgt”, zo laten de 
briefschrijvers weten. B&W zullen 
nu eerst de beweringen onderzoe-
ken en daarna met een antwoord 
komen.
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Kortweg Er is eigenlijk niks meer aan. Elke 
jaar spelen de gemeentelijke voet-
balclubs om de gemeentecup van 
Hardenberg en elk jaar wint HHC. 
Het gat met de rest van de vereni-
gingen is inmiddels zo groot ge-
worden dat er voor die andere clubs 
weinig eer meer is te behalen. Wat 
te doen? HHC niet laten meedoen, 
maar dan is de winnaar niet echt de 
beste van de gemeente Hardenberg. 
HHC wel laten meedoen, maar dan 
verandert er niets en hoeft de cup 
niet eens uit de prijzenkast van de 
topklasser gehaald te worden.

Je zou ook kunnen stoppen met het 
spelen om de gemeentecup. Ge-
woon niets organiseren, niets zeg-
gen en doen alsof er geen gemeen-
tecup bestaat. Iets dergelijks is ook 

gebeurd met de Aaltje Kraakdag. 
Sinds 2008 wordt jaarlijks op 8 mei 
herdacht dat Hardenberg in 1708 
in vlammen is opgegaan. Daarbij 
werd veel eer betoond aan de on-
gelukkige brandstichtster, Aaltje 
Kraak. Verleden jaar is er zelfs nog 
een beeld van Aaltje Kraak onthuld 
op het Wilhelminaplein. Nou ja, 
een beeldje van iemand die eruit 
zag zoals Aaltje er misschien wel 
uitgezien zou kunnen hebben. Zo 
vaag moet het omschreven worden, 
want er is geen afbeelding van haar 
beschikbaar. Het eerste lustrum is 
dus nog gehaald, maar dit jaar was 
er niets te zien of te horen. Geen 

herdenkingsconcert, poppenkast, 
verhalenvertelster of dans om het 
bronzen kalf. Niets georganiseerd 
en als het beeld binnenkort nog 
eens een keer gepikt wordt is het net 
alsof er nooit een Aaltje Kraakdag 
is geweest.

Nu dit hier is opgeschreven zou het 
maar zo kunnen dat een politieke 
partij er vragen over gaat stellen 
aan B&W. Misschien niet meteen, 
maar over een week of twee, want 
sommige partijen hebben even tijd 
nodig om de zaak goed tot zich te 
laten doordringen. Marco Laar-
man, in december weggelopen bij 
GroenLinks en sinds die tijd de 
eenmansfractie DS’12 vormend, 
stemde drie weken geleden vóór 
een amendement van het CDA om 

2 euro te vragen voor elke groen-
container die geleegd wordt. B&W 
wilden dat gratis maken. Omdat 
de stemmen staakten werd een 
week geleden opnieuw gestemd. 
En dit keer stemde Laarman tegen 
de motie. Aan die motie was niets 
veranderd, er was geen syllabe 
verdwenen of bijgekomen. Dat je 
dan toch opeens tegen stemt maakt 
wel duidelijk dat niet iedereen even 
snel kan denken of op tijd alle con-
sequenties kan overzien. Maar ach, 
dat is geen schande. Of het ook iets 
zegt over de betrouwbaarheid van 
een raadslid is nog niet bekend, dat 
zullen we in maart 2014 zien tijden 
de gemeenteraadsverkiezingen. 
Maar als DS’12 verstandig is komt 
er geen DS’14.

ergee@sallander.nl

Hotel – Diffelen begint langzamer-
hand het Wassenaar van Hardenberg 
te worden. Eerst keurde de gemeen-
teraad de komst van een landhuis 
goed en nu moet 25 juni een besluit 
worden genomen over de bouw van 
een hotel. Als alle lokale CU-stem-
mers zich binnenkort bekeren tot de 
VVD is de metamorfose compleet. 
Dat hotel moet bij restaurant De 
Gloepe komen. In 2011 gaf de raad 
al oranje licht, maar de initiatief-
nemers moesten nog wel aantonen 
dat er behoefte aan hotelruimte was 
en ze moesten laten zien dat hun 
plan haalbaar was. Dat is inmid-
dels gebeurd, zodat nu het licht op 
groen kan. Het hotel zal maximaal 
18 kamers tellen.

Brons – Wie geïnteresseerd is in 
de manier waarop streekbewoners 
drieduizend jaar geleden leefden 
kan komend weekeinde een bezoek 
brengen aan de Bronstijddagen in 
Uelsen. In en om de prehistorische 
Bronzezeithof (22 km vanaf Har-
denberg) bruist het zaterdag 8 juni 
van 14.00 tot 18.00 uur en zondag 9 
juni van 11.00 tot 17.00 uur van de 
activiteiten, ook voor jongeren. Er 
zijn Nederlandse gidsen aanwezig. 
Een uitgebreid programma is te 
vinden op www.bronzezeithof.de.

Voorzitter – Oud-wethouder Joost 
Liese wordt voorzitter van de on-
afhankelijke Adviesraad Wmo van 
de gemeente Hardenberg. Hij wordt 
opvolger van Marjo de Greef die 
per 1 februari de voorzittershamer 
heeft neergelegd. De huidige leden 
van de Adviesraad hebben unaniem 
gevraagd Liese te benaderen voor 
deze functie. Joost Liese was van 
2001 tot 2010 wethouder van de 
gemeente Hardenberg en daarvoor 
7 jaar wethouder van Avereest. 
Wmo staat voor Wet maatschap-
pelijke ondersteuning. Deze wet 
moet ervoor zorgen dat iedereen 
kan meedoen aan de maatschappij 
en zo veel mogelijk zelfstandig kan 
blijven wonen.

Schoolsluiting - Het bestuur van 
Chrono, de koepel van christelijke 
basisscholen in de gemeente Har-
denberg, heeft de gemeenteraad 
vorige week onaangenaam verrast. 
Enkele weken geleden is in de raad 
een rapport besproken over scholen 
die in hun bestaan worden bedreigd 
of die wat huisvesting betreft lij-
ken op een school in een ontwik-
kelingsland. Dat rapport is mede 
tot stand gekomen via gesprekken 
met Chronobestuurders. Nu blijkt 
dat er in 2014 een school dreigt te 
verdwijnen die niet op de lijst van 
‘probleemscholen’ stond, namelijk 
die in Rheezerveen. PvdA-raadslid 
Ria Juurlink toonde zich ontstemd 
over deze gang van zaken en wilde 
van onderwijswethouder Jannes 
Janssen weten hoe dit kon, maar 
ook de wethouder was verrast door 
het bericht. Formeel is het een zaak 
van Chrono, vertelde Janssen, maar 
hij had liever gezien dat het van 
tevoren was gemeld. De inwoners 
van Rheezerveen hebben al laten 
weten ten strijde te trekken tegen 
Chrono, omdat ze hun school niet 
kunnen missen.

Brug – B&W van Hardenberg 
gaan op verzoek van de PvdA 
onderzoeken wat er klopt van het 
verhaal dat de bruggen over het 
kanaal Almelo-De Haandrik in het 
weekeinde maar beperkt worden 
bediend, waardoor plezierjachten 
blijven steken. Hoewel het een zaak 
van de provincie is gaat wethouder 
Janssen navraag doen.

DIFFELEN - De inwoners van 
Diffelen hebben een nieuw wapen 
gevonden in hun strijd tegen de 
komst van een landhuis op de Dif-
feler es. Op het terrein van ruim-
telijke ordening konden ze de 
slag niet winnen, maar nu wordt 
een beroep gedaan op de flora- en 
faunawet. Op de plek waar een 
landhuis is geprojecteerd bevindt 
zich namelijk een dassenburcht. 
En omdat de das een beschermd 
dier is kan er volgens de buurt 
niet gebouwd worden.

De bouw van een landhuis is een 
verstorende factor voor de das-
senburcht, beweren de inwoners 

Dijk en de buurt stonden lange tijd 
tegenover elkaar, omdat buurtbe-
woners de komst van de biovergis-
ter niet zagen zitten. Uiteindelijk 
kwamen ze bij de Raad van State 
terecht, waar werd geconcludeerd 
dat de gemeente Hardenberg ten on-
rechte een milieuvergunning voor 
het varkensbedrijf en de biover-
gister had verleend. Dat hadden 
er namelijk twee moeten zijn. Nu 

het economisch niet meer aantrek-
kelijk is een vergister te bouwen 
wil Dijk stoppen met het plan. In 
plaats daarvan wil hij nu een nieuwe 
milieuvergunning aanvragen voor 
uitbreiding van zijn varkensstapel. 
Daar was de buurt eerst op tegen, 
maar nadat wethouder Jannes Jans-
sen alle partijen om de tafel heeft 
gekregen lijkt het zakelijk geschil 
bijgelegd te worden.

Landhuis heeft last van dassen
Oud-Bergentheim begraaft strijdbijl

College geeft parkeerproblemen toe

HARDENBERG - Het uiterlijk van de skatebaan in park De Kruserbrink in 
Hardenberg is vrijdag voor een deel vernieuwd. Onder leiding van enkele 
professionele graffitiartiesten is de baan door gebruikers en belangstel-

lenden van kleurige afbeeldingen voorzien. Zaterdag 22 juni is de baan 
vanaf 12.00 uur het strijdtoneel van de Holy Oak Jam, een wedstrijd voor 
skaters en BMX-ers. © Roel Gritter

HARDENBERG - Er zit nog wat 
wisselgeld in de bezuinigingsvoor-
stellen van B&W van Hardenberg. 
Er verdwijnen de komende vier 
jaar  65 volle banen bij de amb-
tenaren, bovenop de 19 die per 1 
januari 2015 verdwijnen. Verder 
wordt minder geld uitgegeven 
aan zaken als openbaar groen, 
openluchtzwembaden bibliotheek, 
muziekonderwijs en leerlingenver-

OUD-Bergentheim - De rust lijkt weergekeerd in Oud-Bergentheim, 
nu varkenshouder Herman Dijk de aanvraag voor de bouw van een 
biomassavergister aan de Brinkweg heeft ingetrokken.

Wisselgeld voor raad voer. Daarnaast gaan de tarieven 
voor het parkeren, rioolrecht, toe-
ristenbelasting, afval inzamelen 
en de OZB omhoog. Samen goed 
voor 12,8 miljoen terwijl er 10 
miljoen bezuinigd moet worden. De 
gemeenteraad kan nu bijvoorbeeld 
besluiten de OZB niet te verhogen, 
zodat de pijn ieders minder lijkt 
voor de burgers terwijl toch het 
bezuinigingsbedrag wordt bin-
nengehaald. De raad bespreekt het 
voorstel voor het eerst op 18 juni.



Ze zaten lekker in de zon op een 
bankje in het Kruserbrinkpark, de 
twee dames op leeftijd. Boekje in 
de ene hand, plastic bekertje met 
wijn in de andere hand en een aan-
gebroken fles naast zich. Oppassen 
voor politie, want dat kan 90 euro 
kosten, vertelde ik ze. De dames 
wilden weten waar dat stond want 
ze hadden geen bord gezien. Geldt 
voor de hele gemeente, want het 
staat in de APV, gaf ik als reactie. 
Ach ja, zei de ene dame, want dit is 
Hardenberg……

Dat van die 90 euro was net twee 
dagen eerder voorbijgekomen op 
twitter. Politieman Paul Masse-
link (@wa_Hardenberg04) had de 
wereld kenbaar gemaakt dat een 

jongere bekeurd was wegens het 
drinken van bier op de openbare 
weg. “Boete 90 euro en blikje leeg-
gegoten. #(onge)zonde.” Volgens de 
APV vallen ook parken, bermen, 
pleinen, bossen, speelweiden en 
ijsvlaktes onder het begrip ‘open-
bare weg’.

Het kan geld kosten, zei ik tegen de 
dames, maar het hoeft niet. Twee 
buurtgenoten zaten een paar maan-
den geleden ’s avonds te vissen in 
de vijver van het Kruserbrinkpark. 
Hengel in de ene hand, blikje bier 
in de andere. Van de twee agenten 

op mountainbikes die bij de twee 
vissers stopten moesten ze het 
blikje leeggieten. Daarna moesten 
ze hun vistas leegmaken en de twee 
blikjes die erin zaten openmaken 
en leeggieten. Een boete kregen 
ze niet, maar Masselink heeft dus 
wel duidelijk gemaakt dat het ook 
anders kan.
Wat ik mij nu afvraag is of je dit wil-
lekeur of maatwerk moet noemen. 
Hoe zou men tewerk gaan als op een 
mooie zomerdag honderden mensen 
rond natuurplas De Oldemeijer in 
het Staatsbos recreëren, flesje rosé 
of blikje bier in de koeltas? Of wat 
Vechtdal Marketing aanprijst: met 
een bootje op de Vecht, picknick-
mandje mee, een leuk uitje voor 
toeristen. Moet er dus wel worden 

bijgezegd dat er geen alcoholische 
dranken in het mandje mogen zitten, 
want dat kan wel eens een extra dure 
picknick worden.

Trouwens, die ene dame had wel 
gelijk met haar opmerking. Elke 
gemeente kan namelijk zelf bepalen 
waar wel en waar niet op de open-
bare weg, in parken of rond vijvers 
alcohol gedronken mag worden. 
Sommige gemeenten wijzen in de 
APV gebieden aan (Groningen) 
of plaatsen borden bij de plekken 
waar het is verboden (Rotterdam). 
En wij? Wij kiezen voor de algehele 
drooglegging, want ach ja, dit is 
Hardenberg.
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Droog – De een z’n dood is de an-
der z’n brood. De afgelopen week 
steeg het water in de grote rivieren 
tot bijna recordhoogte, zodat cam-
pings ontruimd moesten worden. 
Dat verleidde Vechtdal Marketing 
tot de actie om het Vechtdal aan te 
prijzen als de ideale plek om droog 
te kunnen kamperen. Hoog en droog 
genieten. Zelfs iets te droog, laat het 
waterschap Velt en Vecht weten. Tot 
midden juni weinig of geen regen, 
waardoor het neerslagtekort weer 
iets groter wordt. Bij de sluis in 
Noordseschut wordt zelfs af en toe 
wat water richting Noordoost-Over-
ijssel gepompt. Door de stuwen 
omhoog te zetten wordt het water 
in eigen gebied vastgehouden, laat 
het waterschap weten.

Naam - Donderdag 6 juni  is het 
startsein gegeven voor de War 
Child-trein die rijdt tussen Zwolle 
en Emmen. Dat gebeurde in de 
live-uitzending van Edwin Evers 
op radio 538. Daarna werd de naam 
onthuld en volgde de eerste rit met 
de War Child-trein. De naam van 
de trein is geveild. Een anonieme 
bieder betaalde 64.500 euro voor 
de naam en besloot dat de trein War 
Child-trein moest heten. Met het 
bedrag kan de organisatie War Child 
5.375 oorlogskinderen helpen.

Pannenkoeken - Zaterdag 15 juni 
wordt in Kloosterhaar van 16.00 
tot 19.00 uur de 5e editie gehouden 
van het jaarlijkse dorpspannen-
koekenfeest. Jong en oud kunnen 
op het terrein achter dorpshuis ’t 
Haarschut versgebakken pannen-
koeken eten (ook glutenvrij) en 
zich vermaken met muziek, dans en 
spelactiviteiten. Het terrein wordt 
ingericht met een overdekt terras. 
Kinderen kunnen de ranjakoe mel-
ken, grabbelen, knutselen of zich 
laten schminken. Verder kan men 
genieten van live optredens van 
streetdancers, een zangeres, een 
muziekgroep en de eigen DJ van 
jeugdhonk Kloo-jo.

Boswachters - De boswachters 
Nico Arkes, Ruud Jonker en Jos 
Kloppenburg doen meer dan alleen 
natuurbeheer en –ontwikkeling. Ze 
treden ook op. Hun volgende voor-
stelling is zaterdag 15 juni in het 
openluchttheater in het Gramsber-
ger Bosje. Vanaf 19.30 uur brengt 
het trio onder de naam Stepping 
Stones een voorstelling over de 
Vecht en het Vechtdal.

Skeeleren - Hou Streek houdt za-
terdag 15 juni voor de 15e keer de 
Sallandse Grenstocht, een grens-
overschrijdende recreatieve skee-
lertocht van 5 tot 100 kilometer. 
Start en finish zijn bij de schaats- en 
skeelerbaan aan de Kanaaldijk in 
Gramsbergen. Deelnemers kunnen 
inschrijven tussen 8.30 en 13.00 
uur. De start van de grote groep 
is om 09.30 uur. De jongste jeugd 
rijden na het vertrek van de grote 
groep gezamenlijk en onder bege-
leiding 5 of 11 km. Het dragen van 
een helm is verplicht. De gehele 
route is met pijlen uitgezet en waar 
nodig geveegd. Na afloop krijgen 
de deelnemers een aandenken aan 
de tocht.

Concert - De Broederband Beer-
zerveld geeft zaterdag 22 juni een 
zomeravondconcert op het land-
goed Beerze. Ook zullen enkele 
leden gehuldigd worden voor resp. 
50, 40 en 25 jarig lidmaatschap. 
Het concert begint om 19.30 uur. 
De toegang is gratis.

SIBCULO – Plannen genoeg 
bij het bestuur van de stichting 
Klooster Sibculo. Ooit moet er 
een gebouw komen boven de 
herstelde keldergewelven van 
het middeleeuwse Cisterciënzer 
klooster, met daarin op de begane 
grond een plek voor het huidige 
museum en daarboven een ont-
vangstruimte. Maar dat is iets 
voor de verre toekomst. Dichter-
bij ligt het plan om een klooster-
tuin aan te leggen op de plek waar 
vroeger de binnenplaats was van 
het klooster.

Bij een klooster hoort een klooster-
tuin, zegt voorzitter Henk Huisman 
van de stichting. Dat willen we 
graag laten zien. En we kunnen als 
de tuin eenmaal is aangelegd ook 
aan educatie doen, omdat je dan iets 
kunt vertellen en laten zien over het 

klooster. Daarnaast willen we een 
beetje natuur terugbrengen voor de 
natuur die we hebben weggehaald. 
Die we moesten weghalen. De bo-
men die we gekapt hebben tastten 
namelijk de  restanten aan van de 
middeleeuwse muren.

Toen eenmaal het plan was geboren 
om een kloostertuin in Sibculo aan 
te leggen is via internet informatie 
gezocht. Hoe zag zo’n tuin eruit, 
wat zet je erin aan planten, groente 
en kruiden en wie heeft verstand 
van het aanleggen van zo’n tuin, 
waren de vragen die zo’n beetje 
werden gesteld. En die werden 
beantwoord, want de zoektocht 
leverde genoeg positieve reacties 
op. Huisman: “De Cisterciënzer 
kloosters hadden allemaal hetzelfde 
grondplan. We weten dus hoe groot 
de kruidentuin was. En doordat men 

in het klooster van het Zwitserse 
Sankt Gallen heeft genoteerd welke 
kruiden en gewassen er werden 
verbouwd weten we ook wat wij 
erin kunnen plaatsen, hoewel het 
wel een beetje van de grondsoort 
afhangt wat er kan komen.”

De volgende stap is het zoeken van 
een ontwerper, maar dat gebeurt pas 
als ministerie van Infrastructuur en 
Milieu toestemming heeft gegeven 
voor de aanleg. Die was er eerst wel, 
maar omdat op het terrein van het 
voormalige klooster beschermde 
spitsmuizen zijn ontdekt zijn aan-
vullende voorwaarden gesteld, die 
de stichting teveel belemmeren. De 
ambtelijke procedures  kosten veel 
tijd, zegt Huisman, maar hij hoopt 
dat er een compromis gevonden 
kan worden waar alle partijen mee 
kunnen instemmen.

Als de toestemming wordt verleend 
zal de tuin door vrijwilligers wor-
den aangelegd onder professionele 
leiding. Ook het onderhoud zal door 
vrijwilligers uit Sibculo gebeuren. 
Bovendien zullen vrijwilligers de 
rondleidingen verzorgen. “Het 
museum is meer dan een exposi-
tieruimte waar het verleden van 
Sibculo zichtbaar is gemaakt, het 
is ook een ontmoetingsplek voor 
de dorpsbewoners”, zegt Huis-
man. “Elke middag is het museum 
geopend en omdat we naast de 
dorpswinkel zitten komen er altijd 
wel mensen langs om een praatje 
te maken. Die grote groep vrijwil-
ligers laat zien dat het dorp trots is 
op haar geschiedenis. En die kan 
nog groeien als de wildernis die 
er nu ligt op het kloosterterrein is 
veranderd in een aantrekkelijke 
kloostertuin.” 

Sibculo wacht op toestemming kloostertuin

HARDENBERG - GroenLinks reikt voor de derde keer een Groene Lintje 
uit. Dat gebeurt zaterdag 22 juni tijdens de Groene Markt op het marktterrein 
in Hardenberg. Deze onderscheiding gaat naar een persoon of instelling 
die zich op een positieve manier heeft ingezet voor natuur en milieu in de 
gemeente Hardenberg. In 2010 is het Groene Lintje uitgereikt aan Johan 

Henk Huisman staat nu nog in de wildernis, maar op termijn is dit de plek van de kloostertuin.

Uitreiking derde groene lintje Poffers en in 2012 aan Hein Kuijper van Vereniging Natuur en Milieu De 
Vechtstreek. Dit jaar zijn genomineerd Eberhard Dijkhuis en Egbert Pullen 
uit Hardenberg en Hillie Waning-Vos uit Slagharen.

Tot maandag 17 juni kan iedereen aanbevelingen of kritische kanttekenin-
gen maken over de drie genoemde kandidaten. Dat kan via het mailadres 
hardenberg@groenlinks.nl. Hierna zal een GroenLinks-jury op basis van 
de reacties een definitieve keuze maken.



Hardenberg vindt sporten belang-
rijk maar sluit het zwembad in 
Gramsbergen. Hardenberg trekt 
wel veel geld uit voor prestigieuze 
projecten maar heeft geen cent over 
voor de buitendorpen. De biblio-
theek in Hardenberg kan open blij-
ven en die in andere plaatsen moet 
sluiten. Oftewel: Hardenberg denkt 
alleen aan de kern Hardenberg en de 
rest kan stikken.

De emoties vieren hoogtij bij een 
onderwerp als bezuinigen op de ge-
meentelijke begroting. En terecht, 
want het zal je zwembad, biblio-
theek of sportclub maar zijn die in 
de problemen dreigt te komen. In 
het heetst van de strijd verdwijnen 
de nuances en worden uitspraken 
gedaan die aantoonbaar onjuist 
zijn. Een voorbeeld van dat eerste: 
het zwembad van Gramsbergen 
moet openblijven want het is het 
mooiste bad in de gemeente. Dui-
delijk een uitspraak van iemand die 

nog nooit in Balkbrug is geweest. 
Een voorbeeld van dat laatste: de 
zwembaden in De Krim, Balkbrug 
en Gramsbergen heb je nodig als 
je graag het toerisme op een hoger 
peil wilt brengen. Totaal bezijden 
de waarheid, want elke camping 
heeft zijn eigen bad. Vechtstreek, 
Stoetenslagh, ’t Veld, Zandstuve, 
Rheezerwold, de Klimberg, al-
lemaal hebben ze een bad voor de 
campinggasten.

Als inwoner van een dorp in de ge-
meente Hardenberg heb je al gauw 
het idee dat in de grotere plaatsen 
als Hardenberg en Dedemsvaart 
veel mogelijk is en in de kleinere 
plaatsen niets. Het theater, de bio-
scoop, het ziekenhuis, de vo- en 
mbo-scholen, verzorgingstehuizen, 
atletiekbaan, muziekschool, alles 

in Hardenberg en niets in de om-
geving. Logisch natuurlijk, want je 
kunt die voorzieningen niet overal 
neerzetten. Maar wil je ze dan mis-
sen om geld te kunnen overhevelen 
van Hardenberg naar de dorpen? De 
Voorveghter dicht om het zwembad 
in De Krim te kunnen redden? De 
enige atletiekbaan in de gemeente  
niet aanleggen zodat de bibliotheek 
in Balkbrug open kan blijven?

Als dit doorgaat moet de afre-
kening plaatsvinden bij de ge-
meenteraadsverkiezingen in 2014, 
lees je in veel commentaren van 
boze betrokkenen. Dan zullen die 
Hardenbergers een toontje lager 
moeten zingen. Maar dat had ook 
nu al gekund, want van de raads-
leden die tot de drie gemeentelijke 
regeringspartijen horen wonen 10 
in Hardenberg, 3 in Dedemsvaart 
en 10 in de zogenoemde buiten-
dorpen. Er moet dus iets anders 
aan de hand zijn waardoor ook de 

Dedemsvaarters en buitendorpers 
dit beleid steunen. Misschien wel 
omdat het niet anders kan. Hoewel, 
er is nog een lichtpuntje te ontdek-
ken. De gemeente moet 10 miljoen 
bezuinigen, terwijl B&W hebben 
aangegeven dat het mogelijk is om 
12,8 miljoen bijeen te schrapen. Je 
kunt dan als raad voor de volle mep 
gaan, omdat er misschien later nog 
wel meer bezuinigd moet worden en 
je nu een beetje reserve opbouwt. Je 
kunt ook zeggen dat je de OZB niet 
gaat verhogen, om de financiële pijn 
een beetje te beperken. En je kunt 
als raad ervoor kiezen om op be-
paalde posten minder te bezuinigen. 
Dus bijvoorbeeld wèl een zwembad 
in Gramsbergen openhouden of een 
bibliotheek in Balkbrug. Dinsdag 
18 juni is al wat duidelijker gewor-
den welke kant het opgaat, tijdens 
de oriënterende raadsvergadering. 
Een week later wordt dan door de 
gemeenteraad het definitieve besluit 
genomen.
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Vriendelijk -  Het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis in Hardenberg is ge-
nomineerd voor de titel ‘Meest 
patiëntvriendelijke ziekenhuis’. 
Dit is een initiatief van Zorgkaart-
Nederland.nl. Het Hardenbergs 
ziekenhuis staat samen met negen 
andere ziekenhuizen op de lijst van 
nominaties voor deze publieksprijs. 
Alle ziekenhuizen in Nederland 
dingen mee naar de prijs, maar dan 
moet dat ziekenhuis meer dan 100 
waarderingen hebben op Zorgkaart-
Nederland.nl. Vrijdag 21 juni wordt 
de winnaar bekend gemaakt.

Trekkers – Lokale en provinciale 
politici gaan vrijdag 21 juni op pad 
om de spanning tussen landbouw-
verkeer en fietsers te ervaren. Tij-
dens een werkbezoek aan Fleringen 
en Hardenberg zullen zij zelf mee-
maken wat met name de fietsende 
schooljeugd dagelijks ervaart op de 
route van huis naar school.

Zomerfair – Op het terrein achter 
dorpshuis ‘t Haarschut in Kloos-
terhaar wordt zaterdag 29 juni een 
Zomerfair gehouden. De fair begint 
om 11.00 uur en duurt tot 17.00 uur. 
De entree bedraagt 2 euro, leer-
lingen van de basisschool hebben 
gratis toegang. Op de fair staan zo’n 
30 standhouders met een gevarieerd 
aanbod voor huis en tuin. Voor de 
kinderen worden activiteiten op het 
kinderplein georganiseerd.

Film - De brede scholen in de 
gemeente Hardenberg gaan aan 
de slag met het Vechtdal Zomer-
festival. De kinderen uit groep 3 
gaan een bijzondere film maken 
vanuit stilstaande beelden: een 
tableau vivant. Deelnemers aan 
het project zijn scholen in Lutten, 
Schuinesloot, Slagharen, De Krim, 
Dedemsvaart en Hardenberg, sa-
men goed voor 250 leerlingen. 

Carbage Run - Maandag 8 juli 
gaat Europa ‘s grootste (en gekste) 
straatrally van start: The Carbage 
Run. Met dit jaar 1.700 deelnemers, 
verdeeld over 525 auto’s. Zij gaan 
3.000 km rijden door 7 verschil-
lende landen in 5 dagen in auto’s 
met een aanschafprijs van 500 euro. 
Alle deelnemers worden uitgedaagd 
met een zo origineel mogelijke 
auto aan de start te verschijnen. 
Deze 5e editie start maandag 9 
juli om 9.00 uur bij de Evenemen-
tenhal in Hardenberg en gaat via 
Duitsland, Italië, Frankrijk en 
Andorra naar Spanje. De inschrij-
ving is september vorig jaar open 
gegaan en zat binnen 24 uur vol. 

Jeugd – Omdat er de komende jaren 
veel gaat veranderen in de onder-
steuning voor kinderen en gezinnen 
houdt de gemeente Hardenberg 
woensdag 19 juni een conferentie 
onder de naam  De jeugd heeft 
de toekomst. Gemeenten worden 
vanaf 2015 verantwoordelijk voor 
de uitvoering van alle jeugd- en 
opvoedhulp voor kinderen, jonge-
ren en hun opvoeders. Daarnaast 
worden scholen vanaf 1 augustus 
2014 verantwoordelijk voor Pas-
send Onderwijs, waarbij ze de plicht 
hebben een passende onderwijsplek 
te bieden aan leerlingen die extra 
ondersteuning nodig hebben. De 
conferentie is onderdeel van de ac-
tiviteiten van de gemeente Harden-
berg om zich op deze veranderingen 
voor te bereiden. Het doel is ervoor 
te zorgen dat er één plan van aanpak 
komt voor een gezin, zodat niet 10 
instanties zich bezig houden met de 
zorg voor kwetsbare jongeren.

HARDENBERG - Dinsdag 24  
september wordt in Hardenberg een 
e‐bikedag voor 60‐plussers gehou-
den. Tijdens deze eendaagse cursus 
krijgen de deelnemers informatie 
over de e-bike, de fiets met elektri-
sche trapondersteuning. Daarnaast 

VRIEZENVEEN – Het hoofdnummer van de 18e 
Twenterand Kanaalrace, de 10 kilometer heren 
senioren, kent dezelfde winnaar als verleden jaar, 
namelijk Jan Willem van der Graaff  van het Y 
uit Amsterdam. De race in het kanaal Almelo-De 
Haandrik werd afgelopen zaterdag gezwommen 
tussen de zwaaikom in Vriezenveen en de Punt-
brug in Vroomshoop. Van der Graaff had voor 
zijn overwinning ruim 2 uur en 7 minuten nodig, 
een minuut meer dan in 2012. Bij de dames 
was de hoofdprijs voor Leonie van Noort van 
zwemclub De Zijl uit Leiden met een tijd van 2 
uur en 14 minuten.

Al jaren is de Twenterand Kanaalrace de start 
van het open water zwemseizoen. Voor veel open 
water zwemmers een speciale dag, omdat na een 
lang binnenseizoen eindelijk weer kan worden 
gezwommen in open water. In hun eigen woor-
den: “Lekker doorzwemmen zonder keerpunten.” 
Elk jaar zijn de omstandigheden verschillend. 
Afgelopen zaterdag was het na de regenbui 
aan het eind van de ochtend goed zwemweer, 
met een watertemperatuur rond de 20 graden. 
Tegen een uur of één werd de eerste wedstrijd 
weggeschoten door burgemeester Visser, de 
laatste start was even na half zes. Tussendoor 

zwommen honderden senioren en junioren in 
hun klasse van de werf van Consonant Yachts 
richting Daarlerveen, begeleidt door boten van 
de reddingsbrigade Deventer.

Bij die zwemmers zat ook een groep van circa 
150 eerstejaars studenten van de opleiding Sport 
en bewegen van het ROC van Twente. De kanaal-
race van 1000 meter was voor hen een verplicht 
onderdeel van de opleiding voor het vak Zwem-
men. De dames moesten hun kilometer binnen 30 
minuten afleggen en de heren binnen 28 minuten. 
Voor de meesten was dat geen enkel probleem.

Kanaal Almelo-De Haandrik
in trek bij wedstrijdzwemmers

E-bike dag voor 60-plussers
is er aandacht voor verkeerskennis 
en fietsvaardigheden. De cursus 
is bedoeld voor 60‐plussers die al 
een e‐bike bezitten en voor mensen 
die erover denken zo’n fiets aan te 
schaffen. Plaats van handeling  is 
Zaal Mulder in Baalder. De cursus-

dag duurt van 09.00 tot 16.00 uur en 
wordt rond 12.30 uur onderbroken 
voor een lunch.

Belangstellenden kunnen zich tot 1 
september aanmelden via www.fiet-
sersbond.nl/fietsinformatiedagen. 
Er zijn geen kosten verbonden aan 
de deelname. Er zijn maximaal 35 
plaatsen beschikbaar.

TT – In Ane wordt zaterdag 22 
juni voor de 10e keer de Classic TT 
gehouden. De officiële start is om 
12.30 uur. De openingshandeling 
wordt verricht door Benny Jolink, 
zanger van de groep Normaal. 
Hierna worden demoraces verreden 
in de klassen 50cc, 125cc, 250cc, 
350cc, 500cc, zijspannen en oldti-
mers. De toegang is gratis.
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Het ziet ernaar uit dat de zwemba-
den in Gramsbergen, De Krim en 
Balkbrug kunnen blijven bestaan 
en dat Balkbrug zijn bibliotheek 
behoudt. De raad bleek vorige week 
dinsdag tijdens de oriënterende ron-
de gevoelig voor de vele insprekers, 
die zes dagen daarvoor massaal naar 
het gemeentehuis waren gekomen 
om de bezuinigingen op hun club, 
vereniging, organisatie of instelling 
tegen te houden. Het kan ook zijn 
dat de raadsleden bang waren voor 
de electorale gevolgen. De voorzit-
ter van Plaatselijk Belang De Krim, 
de voorzitter van de zwemclub in 
Gramsbergen, de directrice van 
de Muzerie, de bestuurders van 
de recreatievereniging, allemaal 
hadden ze geschreven, gemaild, 
getelefoneerd dat er best bezuinigd 
kon worden, maar niet bij hen. Of 
niet zoveel. Of misschien wel, maar 
niet nu.

Als je zoveel betrokkenheid, zo’n 
massale weerstand voelt moet je 
sterk in je schoenen staan om daar 
niet aan toe te geven. En ach, als 
je niet kort op de uitgaven voor 
zwembaden en bibliotheek mis je 
een half miljoen aan bezuinigen, 
maar je houdt nog meer over dan 
op dit moment nodig is. Dat kan de 

bruine wel trekken, zullen ze ge-
dacht hebben. Het gevolg is wel dat 
degenen die niet zo hard schreeuw-
den of niet zo massaal het offensief 
zochten geen korting krijgen. De 
buitensporters niet en vooral niet 
de ambtenaren. Er moeten ruim 
80 gemeentedienaren verdwijnen, 
maar in plaats dat de referenda-
rissen en commiezen in opstand 
komen blijft het oorverdovend 
stil. Opvallend was dat geen enkel 
raadslid er een woord aan wijdde, 
terwijl ze toch moeten weten dat de 
dienstverlening aan de burgers zal 
verminderen. En natuurlijk is het 
voor de ambtenaren zelf een hard 
gelag. Voor de medewerkers van 
Veldzicht gingen de raadsleden wel 
de barricaden op, maar als puntje 
bij paaltje komt proberen ze eerder 
het opstandige gepeupel tevreden te 
stellen dan voor hun eigen mensen 
op te komen. De woorden opstan-
dig gepeupel zullen de raadsleden 
trouwens nooit gebruiken. Zij heb-
ben het over emotionele, betrokken 
burgers die met verstand van zaken 
hun zaak bepleitten.

Wat ook opviel was dat doorge-
winterde raadsleden het bezuini-
gingsvoorstel van B&W wilden 
wijzigen, daarvoor steun kregen van 
het college maar geen zin hadden 
om die wijzigingen zelf even op te 
schrijven in een amendement. Als 
de raadsleden zonodig wat willen 
veranderen moeten ze er ook maar 
moeite voor doen, meenden B&W. 
Nog zo’n opvallende vraag van een 
raadslid: of het college van tevoren 
met de partijen die moeten inleve-
ren had overlegd. Kunt u daar voor 
uzelf een beeld bij vormen? Wet-
houder Prinsse met de collectebus 
op pad. Willen jullie buitensporters 
inleveren? Nee? De bibliotheken 
dan? Ook niet? Verdorie, de buiten-
zwembaden dan? Die zouden niet 
eens de moeite hebben genomen te 
antwoorden, maar hadden hem bij 
kop en kont gepakt en het water in 
gekieperd.

Verrassend was ook het idee om de 
bouw van een nieuw zwembad in 
Hardenberg uit te stellen, waardoor 
de Marsch langer moet openblijven. 
Datzelfde idee was een paar maan-
den geleden ook al aangedragen, 
maar onderzoek wees toen uit dat 
dit te duur was. Ook vreemd was 
het voorstel te bezuinigen op the-

ater De Voorveghter, door meer 
met vrijwilligers te werken. Het 
raadslid dat die opmerking maakte 
is waarschijnlijk nog nooit in het 
theater geweest, want het theater 
draait al voornamelijk op vrijwil-
ligers. De vraag was waarschijnlijk 
ingegeven door het calimerogevoel 
van de buitendorpen, die vinden 
dat Hardenberg ook wel wat mag 
inleveren. Nogal wat raadsleden 
sloten zich daarbij aan, door een 
bijdrage van Hardenberg-stad te 
vragen zonder zich af te vragen of 
het wel verstandig is te bezuinigen 
op centrumvoorzieningen.

Tenslotte muziekschool de Muzerie. 
Voor het gemak, want het is veel 
meer dan een muziekschool. Enkele 
muzikanten gaven vlak voor het 
begin van de vergadering een mooi 
miniconcert in de hal van het ge-
meentehuis (zie foto). Tevergeefs, 
want B&W zijn zó ontevreden over 
de prijs-kwaliteitverhouding van de 
Muzerie dat ze deze bezuiniging 
er wel doorkrijgen. Dinsdag 2 juli 
wordt het allemaal iets duidelijker, 
hoewel met bieb en baden nog wel 
onderhandeld zal worden over hoe-
veel ze wèl kunnen bijdragen aan de 
bezuinigingen.

Ex-gemeentehuis – Voor wie nog 
een kleien miljoen euro te besteden 
heeft staat in Dedemsvaart een 
aardig pand te koop. Voor het voor-
malig gemeentehuis van Avereest, 
laatstelijk in gebruik als kantoor van 
de Rabobank, vraagt de gemeente 
Hardenberg 920.000 euro. Geïn-
teresseerden dienen wel tempo te 
maken, want volgens de gemeente 
zijn er al gesprekken gaande met 
enkele belangstellenden. Zodra de 
bank het pand leeg en schoon heeft 
opgeleverd wordt voor tijdelijke 
bewoning gezorgd om vandalisme 
en kraken tegen te gaan.

Kamperen – Radewijk krijgt er 
geen camping bij. Een verzoek 
om een kleinschalig kampeerter-
rein aan te mogen leggen aan de 
Noord-Oosterweg is door B&W 
afgewezen. De gemeente wil al-
leen kleine campings toestaan bij 
boerderijen, als aanvulling op het 
agrarisch bedrijf, waardoor boeren 
extra inkomsten kunnen krijgen. 
Dat is hier niet het geval. Bed & 
Breakfast in een bestaand gebouw 
op het terrein zou wel kunnen.

Woning – De woning aan de He-
renstraat 10 in Slagharen, naast het 
Verkoophuis, gaat plat. Ervoor in 
de plaats komt een twee-onder-een-
kapwoning die bestemd is voor de 
verhuur aan starters. Omdat er nu 
eigenlijk een woning teveel komt 
moet het bestemmingsplan worden 
gewijzigd. B&W gaan hiermee ak-
koord omdat de Herenstraat door 
het plan flink wordt opgeknapt.

Snelheid – Het gedoe met steeds 
andere snelheidsvoorschriften op de 
weg Ane-Dedemsvaart  ter hoogte 
van Lutten is binnenkort afgelopen. 
Op dit moment zijn er stukken waar 
je 50 km/uur mag rijden, naast 
stukken met 60, 70 en 80. Daarvan 
verdwijnt in elk geval 70 km/uur. 
De wijziging is nodig omdat er een 
paar doorsteken komen van de pa-
rallelweg naar de hoofdrijbaan en de 
bebouwde komgrens wordt verlegd. 
Die doorsteken zijn volgens B&W 
noodzakelijk om het landbouw-
verkeer snel op de hoofdrijbaan te 
krijgen, waardoor de veiligheid van 
fietsers wordt vergroot.

Buurvrouw – De volgende burge-
meester van de Duitse buurgemeen-
te Emlichheim is waarschijnlijk 
dezelfde als de huidige. Daniela 
Kösters (45) is in 2006 burgemees-
ter geworden als frontvrouw van 
de GBF, het burgerforum van de 
Graafschap Bentheim, een protest-
partij tegen de afvalverbrander op 
de Duits-Nederlandse grens. Twee 
jaar later is ze uit de partij gestapt 
en sindsdien is ze partijloos. Bij 
de verkiezingen in 2014 wil ze 
opnieuw een gooi naar de macht 
doen. Ze krijgt steun van de CDU, 
de grootste partij in Emlichheim, 
hoewel ze heeft gezegd partijloos 
te blijven. De CDU-ers zijn zo te-
vreden over Kösters dat ze niet met 
een eigen kandidaat zullen komen.

Voedselbank – Leerlingen van 
scholengemeenschap De Nieuwe 
Veste in Hardenberg waren in april 
zó onder de indruk van een bezoek 
aan de Voedselbank, dat ze een actie 
op poten hebben gezet om ook een 
steentje bij te dragen. Begin juni 
hebben ze een week lang spullen 
van schoolgenoten ingezameld. De 
dozen met tandpasta, deo, shampoo 
en voedsel zijn donderdag 20 juni 
overhandigd aan de vrijwilligers 
van de Voedselbank.

GRAMSBERGEN - Muziek, zang, 
dans, spannende verhalen en toneel. 
Dat is samengevat het festival Night 
of the Forest 2013. Vrijdag 28 juni 
te beleven in het Gramsberger 
Bosje, van 19.45 uur “tot laat”. 
Mits de weergoden meewerken. In 
2010 was het prachtig weer, in 2011 
viel het evenement in het water en 
verleden jaar is de culturele avond 

HARDENBERG – Sinds afgelo-
pen maandag kan er geparkeerd 
worden onder het gemeentehuis 
in Hardenberg. De parkeergarage 
is zaterdag officieel geopend door 
wethouder Jannes Janssen, waarna 
de ruimte bekeken kon worden. In 
de parkeergarage is plaats voor 468 
auto’s. Ook elektrische, want er zijn 
enkele oplaadpunten in de garage 

BRUCHTERVELD – Het erf van 
de familie Lotterman aan de Em-
tenbroekerdijk in Bruchterveld staat 
zondag 30 juni van 11.00 tot 16.00 
uur bol van de activiteiten. Voor het 
vierde achtereenvolgende jaar zijn 
er kraampjes met Afrikaanse spul-
len, er zijn Afrikaanse etenswaren 
en djembé workshops. Kinderen 
kunnen ponyrijden en meedoen 
aan activiteiten als sponzen gooien, 
voetballen, knutselen, bellen blazen 
en zelf pindakaas maken. Alles met 
als doel geld in te zamelen voor 
de stichting Sizani. Bij de ingang 
kan een strippenkaart worden ge-
kocht om aan de activiteiten deel 
te nemen.

Stichting Sizani is in 2010 opgericht 
door drie Nederlandse adoptiemoe-

HARDENBERG - Zaterdagmid-
dag 6 juli om 15.00 uur springen 
zoveel mogelijk mensen tegelijker-
tijd de Vecht in bij het haventje in 
Hardenberg-stad. De organisatoren, 
waaronder waterschap Velt en 
Vecht, vragen  hiermee aandacht 
voor het belang van schoon water 
voor mens en dier.

Nieuwe kans voor Night of the Forest

Parkeergarage onder gemeentehuis geopend

ders, onder wie Els Lotterman. 
Door de adoptie van hun kinderen 
in Zuid-Afrika raakten ze betrokken 
bij het land en de bevolking. Om 
bij te dragen aan de verbetering 
van de leefomstandigheden van de 
mensen in het geboorteland van hun 
kinderen, zamelden ze geld in voor 
projecten. De opbrengst van 30 juni 
wordt gebruikt voor het aanleggen 
van een waterpompsysteem in Ma-
bopane, Zuid-Afrika.

Sizanidag in 
Bruchterveld

aangebracht. De ingang ia aan de 
kant van de Bruchterweg. Parkeer-
ders kunnen de garage via twee 
voetgangersuitgangen verlaten: aan 
de zijde van de Bruchterweg/Euro-
paweg en naast de hoofdingang van 
het gemeentehuis ter hoogte van De 
Spinde. Op dit moment geldt in de 
parkeergarage een parkeertarief van 
1,10 euro per uur.

eerst afgelast en later in de sporthal 
gehouden, Eenmalig, want dat zal 
niet weer gebeuren.

Op het programma onder meer De 
Sjompiesingers, de popbands The 
Green Monkeys en Rajacoustic, het 
Coevorder popkoor Sing & Swing, 
streetdance, acrogym, fanfare SDG, 
een verhalenvertelster, drummers 
en een straatartiest. Het festival is 
gratis toegankelijk.

Big Jump voor schoon water



ale situatie zodat met de gemeente 
wordt overlegd over een betere 
oplossing.

De gemeente Hardenberg is nog 
wel op zoek naar nieuwe huurders 
voor de plek waar het UWV heeft 
gezeten. De Alfa-directeur hoopt 
wel dat die nieuwe huurders passen 
bij de kracht van het LOC-concept: 
werk, onderwijs en cultuur in één 
gebouw. “Wij zijn er misschien 
een beetje aan gewend geraakt, 
maar de buitenwacht vindt dit heel 
bijzonder. Het is dan ook goed dat 
Hardenberg Art met zijn kunstuit-
leen en exposities in dit gebouw is 
gekomen en hopelijk is er ook na 
alle bezuinigingen voor kunsten-
centrum Muzerie nog steeds een 
plek. Het merk LOC was tot nu toe 
een sterk merk en ik vind dat dit zo 
moet blijven.”

Woensdag 3 juli 2013

.............deweekdoor

redactie@sallander.nl

Kortweg

ergee@sallander.nl

Dinsdag in het nieuws, vrijdag 
verwerkt in een motie. Liberaal 
Hardenbergs is normaal wat sneller 
met het stellen van vragen als er iets 
in een krant in een uithoek van ons 
land heeft gestaan, maar een motie 
kost misschien iets meer denktijd.

Vorige week dinsdag liet Kinderom-
budsman Marc Dullaert weten dat 
al die bezuinigingen in den lande 
kinderen hard treffen. Maar liefst 
1 op de 9 leeft in armoede. Dul-
laert wil dat gemeenten niet alleen 
kijken naar kinderen van mensen 
met een uitkering, maar ook naar 
het kroost van ZZP’ers. Verder wil 
hij dat kinderen inspraak krijgen. 
Gemeenten moeten kinderen be-
trekken bij de voorzieningen voor 
diezelfde groep kinderen. Uit zijn 
onderzoek concludeert Dullaert dat 
veel gemeenten een armoedebeleid 
kennen, maar dat er maar weinig 
zijn met een armoedebeleid gericht 
op kinderen.

Waar de Kinderombudsman niet 
om vraagt is geld, want hij weet dat 
alle gemeenten geld beschikbaar 
stellen aan kinderen om te kunnen 
sporten, om mee te kunnen doen 
aan culturele activiteiten en om op 
school mee te kunnen doen aan so-
ciale activiteiten. Het probleem zit 
hem in de uitvoering en de manier 
waarop de kinderen en hun ouders 
op de hoogte worden gebracht van 
de regelingen waar ze recht op heb-
ben. Met andere woorden: hoe krijg 
je dat geld bij die kinderen?

Liberaal Hardenberg weet echter 
beter dan Dullaert zelf wat de con-
clusie van het onderzoek moet zijn. 
Deze partij heeft namelijk een motie 
in elkaar geknutseld die toch om 
geld draait, een motie waarin aan 

B&W en de gemeenteraadsleden 
wordt gevraagd vrijwillig maande-
lijks 100 euro per persoon in een 
potje te stoppen ter bestrijding van 
de kinderarmoede. Dat is 3500 euro 
per maand, oftewel 42.000 euro per 
jaar. “Wij hebben dat verzoek als 
eerste en tot nu enige gemeentelijke 
politieke partij gedaan”, jubelt de 
partij in een persbericht.  Dat laat-
ste is niet zo verwonderlijk. Het is 
jammer voor Liberaal Hardenberg 
dat het CDA en de ChristenUnie 
niet mee mogen doen. Er staat im-
mers in het Bijbelboek Mattheüs 
dat wanneer je aalmoezen geeft je 
linkerhand niet hoeft te weten wat 
je rechterhand doet. Je  aalmoes 
moet in het verborgene blijven, 
want anders ga je pronken met je 
hulpvaardigheid.

Maar het is vooral jammer voor 
Liberaal Hardenberg dat de motie 
volkomen overbodig is. In Har-
denberg kent men als sinds 2001 

een Sociaal Cultureel Fonds waar 
voldoende geld inzit om kinderen 
uit armere gezinnen financieel te 
steunen. De solidariteit met kin-
deren die te maken hebben met 
armoede wordt dus al getoond en 
is niet afhankelijk van de goedge-
vigheid van raadsleden en wethou-
ders, maar is beleid waar kinderen 
altijd een beroep op kunnen doen. 
Eigenlijk had Liberaal Hardenberg 
moeten vragen of B&W iets gaan 
doen met het rapport van de Kin-
derombudsman. Bijvoorbeeld door 
kinderen bij het beleid te betrekken, 
of door te kijken of de kinderen en 
hun ouders niet nòg beter op de 
hoogte gebracht kunnen worden 
van de regelingen die er al voor hen 
zijn. Misschien dat deze partij de 
motie nog kan inruilen voor zinnige 
vragen, waar de armere kinderen in 
de gemeente Hardenberg ècht mee 
geholpen worden.

De bovenverdieping van de biblio-
theek wordt gebruiksklaar gemaakt 
voor het Alfa-college en de Groene 
Welle, die daar grootschalige werk-
zaamheden kunnen verrichten. 

Leegstand LOC valt nog wel mee

Directeur Klaas Bakker (links) en Bertil Hulleman van de opleiding Horeca/Facilitaire Dienst hebben nog wel het een en ander te overleggen voordat 
de bovenverdieping van de bieb en de andere ruimtes helemaal naar wens zijn ingericht.

De kantoren aan de kant van de 
Sportlaan worden verbouwd tot 
leslokalen en ook de voormalige 
kantoorruimtes van de bibliotheek 
aan de kant van de begraafplaats 
worden bij de verbouwing betrok-
ken. Huur en word mijn nieuwe 
buur, staat op een grote poster te le-
zen in het LOC. Die kan weer wor-
den weggehaald want de uitspraak 
wordt gedaan door de eigenaresse 
van het Leercentrum Hardenberg, 
waar kinderen onder meer huis-
werkbegeleiding kunnen krijgen. 
Haar plek wordt straks ingenomen 
door het Alfa-college maar ergens 
anders in het gebouw zal nog wel 

een plek te vinden zijn, want met 
name op het werkplein is nog wel 
ruimte te vinden.

Dat werkplein was trouwens ook 
bijna onderdeel geworden van het 
Alfa-college. Toen het LOC op de 
tekentafel lag was er landelijk geen 
enkele aandacht voor gym op een 
mbo-school. Met een gymzaal is 
dan ook geen rekening gehouden 
tijdens de bouw. Nu duidelijk is 
geworden dat vanwege de kans op 
zwaarlijvigheid en allerlei fysieke 
kwalen het verstandig is dat ook 
mbo-jongeren extra lichaamsbe-
weging krijgen moet de school op 
zoek naar sportruimtes. Het verla-
ten werkplein is daarbij in beeld 
gekomen, maar voor een gymzaal 
is de ruimte 3 meter te smal. De 
scholieren gaan nu naar de sportzaal 
van basisschool De Kastanjehof en 
een fitnesscentrum in de wijk De 
Marslanden, maar dat is vanwege 
de afstand volgens Bakker geen ide-
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HARDENBERG – Noem het woord LOC en de gezichten bij bestuur-
ders in Hardenberg betrekken meteen. De mondhoeken gaan hangen, 
de blikken worden zorgelijk en uit de kelen klinken geluiden als ach en 
wee. Volgens Klaas Bakker, directeur van het Alfa-college in Harden-
berg en huurder van het LOC, is het niet alleen maar kommer en kwel. 
Integendeel, zijn mbo-school groeit nog steeds. In 2008 begonnen met 
700 leerlingen telt de school nu meer dan 1600 scholieren. Met als gevolg 
dat er komend schooljaar 250 m2 extra in gebruik wordt genomen.

HARDENBERG – Het VVV-
kantoor in Hardenberg heeft weer 
bewoners. Vorig jaar november 
moest het de deuren sluiten omdat 
het Regionaal Bureau voor Toe-
risme (RBT) vond dat een fysieke 
winkel niet meer nodig was, in dit 
internettijdperk. Het geld moet naar 
promotie en marketing gaan en niet 
meer naar kantoren, vond het RBT. 
In Hardenberg wil men nu beide za-
ken combineren: de verkoop van het 
‘product’ Hardenberg bevorderen 
en daarnaast toeristische diensten 
verlenen aan de eigen inwoners en 
gasten. “Want je zoekt op je vakan-
tieplek toch een VVV-kantoor of 

Hardenberg moet 
gewoon doen

iets wat erop lijkt”, vertelde wet-
houder René de Vent woensdag 26 
juni, tijdens de officiële opening van 
het Info-punt op het parkeerdek aan 
de Gedempte Haven. Voorafgaand 
aan het doorknippen van het lintje 
werd het logo van de campagne ont-
huld, een geel post-it papier met de 
tekst Regio Hardenberg, de kracht 
van gewoon doen.

Fietsen - De gesponsorde fietstocht 
Rondje voor ’t Huis heeft 12.000 
euro opgebracht. Zaterdag 22 juni 
hebben 35 dames een recreatieve 
fietstocht van zo’n 100 km gereden 
voor het Hardenbergse hospice ‘t 
Huis aan de Vecht. Van het boom-
stamrestaurant Heemse reden ze 
naar Mariënberg, Ommen, Dalfsen, 
Lemelerveld, Hancate, Den Ham 
weer terug nar Hardenberg. De 
deelnemers hebben 10 euro aan 
inschrijfkosten betaald en zichzelf 
laten sponsoren door familie, vrien-
den, bedrijven en bekenden.

Wasdag - De stichting Klooster 
Sibculo houdt zaterdag 6 juli de 
jaarlijkse nostalgische wasdag bij 
het museum Zichtbaar Verleden 
aan de Kloosterdijk in Sibculo. 
Het evenement duurt van 10.00 tot 
16.00 uur. Leden van de toneel-
groep Altied Wille laten, geheel 
in stijl gekleed, zien hoe de was in 
grootmoeders tijd werd gedaan. Er 
wordt gewassen met authentieke 
hulpmiddelen als tobbe, wasbord 
en mangel. Kinderen kunnen zich 
in een nostalgische outfit laten foto-
graferen. Daarnaast kunnen de kin-
deren zich uitleven met ouderwets 
speelgoed als hoepels, stelten en 
tollen. Een touwslager demonstreert 
zijn ambacht en maakt, tegen een 
kleine vergoeding, springtouwen 
op verzoek. Een draaiorgel zorgt 
voor de muzikale omlijsting van 
het evenement. Vanaf 11.30 uur zijn 
er pannenkoeken verkrijgbaar. De 
entree is gratis.

Marke - De Marke Bergentheim 
heeft donderdag 4 april het meer 
dan 400 jaar oude notulenboek van 
de marke overgedragen aan het ar-
chief van de gemeente Hardenberg. 
Daarmee was de marke officieel 
opgeheven, maar de voormalige 
markegenoten willen de geschiede-
nis wel laten voortbestaan op een 
informatiebord. Dit bord moet een 
prominente plek in de buurtschap 
krijgen. De officiële onthulling van 
het bord met een bijhorende bank 
is zaterdag 6 juli om 10.30 uur aan 
de Brinkweg in Oud-Bergentheim.

Speurtocht – Natuurcentrum De 
Koppel houdt woensdag 10 juli een 
speurtocht naar het gemeentehuis 
in Hardenberg. Kinderen van 6 
tot 12 zijn van harte welkom. De 
groep vertrekt om 14.00 uur vanaf 
de Koppel. Onderweg moeten vra-
gen worden beantwoord over wat 
ze tegenkomen. In de raadszaal 
wordt een korte film getoond over 
de bouw van het gemeentehuis. 
Daarna volgt een rondleiding door 
het gebouw. In de expositie kunnen 
de kinderen tegen elkaar racen met 
autootjes op zonne-energie. Om 
15.30 uur loopt de groep terug naar 
de Koppel, waar de laatste vragen 
nog beantwoord moeten worden.



van enkele campings kwamen met 
tranentrekkende verhalen over 
gasten uit Brabant die nog amper 
een plek voor hun zieke kinderen 
kunnen betalen, ze foeterden de 
bestuurders uit hoe die dergelijke 
bedragen durfden te vragen, ze slie-
pen slecht, voelden zich gekwetst 
en vonden dat er veel meer overleg 
gevoerd had moeten worden. Alle-
maal voor niets, want de raadsleden 
hadden al lang een amendement 
klaar liggen om die belasting min-
der te verhogen dan B&W hadden 
voorgesteld en om uit te zoeken 
hoe die forensenbelasting anders 
en misschien wel eerlijker opgelegd 

Woensdag 10 juli 2013
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Pröttel -  De tiende Boer’n Pröttel-
markt in Kloosterhaar wordt meteen 
de laatste. Zaterdag 24 augustus zijn 
bezoekers voor het laatst van 12.00 
uur tot circa 17.00 uur welkom 
aan de Verlengde Broekdijk voor 
zelfgemaakte producten als jam, 
advocaat, kaarten en sokken, maar 
ook brocante, houten woondeco 

Klopt het dat het grote Hardenberg 
leeft ten koste van de dorpelingen? 
En zijn er Hardenbergers die naar 
de sauna gaan? 

Om met dat laatste te beginnen: 
VVD-raadslid Lottie Verbraeken 
dacht vorige week dinsdag tijdens 
de raadsvergadering over de bezui-
nigingen dat saunabezoek niet past 
bij de inwoners van onze gemeente. 
Te preuts? Te gereformeerd? Naar 
de reden moeten we raden. Vreemd 
genoeg zei haar fractiegenoot Rick 
Schutte niks. Terwijl hij eigenaar 
is van een sauna in Oosterhesselen. 
Niet bepaald een dorp dat bekend 
staat om zijn uitbundig saunabe-
zoek, maar blijkbaar komen er 
voldoende bezoekers om de zaak 
in leven te houden. Schutte is dus 

bij uitstek een ervaringsdeskundige 
en hij zal toch wel weten of een 
welnessvoorziening zoals een sauna 
bezoekers trekt of niet. Verbraeken 
vindt welness een luxe waarin de 
lokale overheid niet moet investe-
ren. Bovendien, zegt ze, moet je dit 
soort dingen uit de plannen halen als 
je draagvlak wilt hebben voor las-
tenverhoging. Een gebaar richting 
de samenleving, noemde ze het. En 
PvdA-fractievoorzitter Andy de Vos 
was het roerend met haar eens. De 
christelijke partijen toonden zich 
wat frivoler, want zij willen een 
sauna niet meteen verbieden maar 
eerst laten uitzoeken of het geld kost 
of oplevert. Nogal een verschil met  
80 jaar geleden, toen bij de komst 
van zwembad De Marsch de chris-
telijke partijen veel moeite hadden 

met gemend zwemmen, terwijl de 
socialisten en liberalen daar geen 
punt van maakten. (Bijzonderheid: 
sommigen hikten niet aan tegen het 
samen zwemmen van mannen en 
vrouwen maar van hervormden en 
gereformeerden).

Een gebaar richting de samenle-
ving, maar ook richting de kleine 
kernen. Het lijkt alsof men bang 
is voor protesterende dorpelingen. 
Wat is het Tahrirplein van Har-
denberg? Wordt Morsi Snijders 
afgezet? Vraagt Mohamed Prinsse 
ontslag? Er is al scheefgroei tus-
sen de kleine en grote kernen en 

die mag niet groter worden, heeft 
onlangs de voorzitter van Plaat-
selijk Belang De Krim gezegd en 
PvdA-fractievoorzitter Andy de 
Vos onderschreef die woorden. 
Waar die huidige scheefgroei in zit 
vertelde hij niet. Dat bijvoorbeeld 
Balkbrug een bibliotheek heeft en 
Oud-Avereest niet? Dat Gramsber-
gen een zwembad bezit en Sibculo 
niet? Of wordt die scheefgroei ver-
oorzaakt doordat in Hardenberg wel 
een theater is en in De Krim niet? 
Het minimale voorzieningenniveau 
van de kleine kernen is bijna be-
reikt, vond de PvdA. Bibliotheken 
weg en zwembaden sluiten was 
onmogelijk. Waarna fijntjes door 
Wim Boersma van de CU werd 
gevraagd of er dan in Bruchterveld 
niet geleefd werd, want daar is geen 

bieb en geen zwembad.

In de loop der jaren is in de ge-
meente Hardenberg een situatie 
ontstaan dat overal goede voor-
zieningen zijn en die wil men niet 
meer kwijt. Logisch, maar of dat 
houdbaar blijft is de vraag. Als er 
nog meer bezuinigd moet worden 
zullen de raadsleden ècht keuzes 
moeten maken. Nu hadden B&W 
nog voldoende wisselgeld om alle 
partijen tevreden te stellen, maar 
in het ergste geval wordt de vraag 
gesteld of het theater in Harden-
berg gesloten moet worden om het 
zwembad in Gramsbergen open 
te houden. Moet het Klepperplein 
maar alvast worden gereserveerd 
voor Egyptische taferelen?

HARDENBERG – Zes openbare 
zwembaden, zes vaste bibliotheek-
vestigingen en in elke dorp sport-
velden en dorpshuizen. Er zijn 
maar weinig gemeenten met zoveel 
voorzieningen als Hardenberg, zo-
dat het niet zo vreemd was dat het 
college van burgemeester en wet-
houders de afgelopen weken juist 
naar die voorzieningen keken toen 
de noodzaak zich aandiende om te 
bezuinigen. Niet bezuinigen omdat 
Hardenberg het huishoudboekje 
niet op orde heeft, zoals enkele 
insprekers vorige week dinsdag 
voorafgaand aan de raadsverga-
dering beweerden, maar omdat 
vanuit Den Haag minder geld in 
de gemeentekas terecht komt. De 
gemeenteraad durfde tijdens de 
raadsvergadering de keus voor het 
verminderen van die voorzieningen 
in de kleine kernen niet te maken.

Er wordt bezuinigd op het biblio-
theekwerk, maar minder dan eerst 
was voorgesteld. En wat er ook 
gebeurt, de vestiging in Balkbrug 
moet openblijven, vond de raad, 
want dat dorp is al sterk getroffen 
door de sluiting van Veldzicht. 
Samen met de directie van de 
bibliotheek wordt bekeken waar 
bezuinigd kan worden.
Er wordt ook bezuinigd op de 
zwembaden, maar de baden in 
Balkbrug, Gramsbergen en De 
Krim moeten openblijven, besloot 
de raad. De steun voor de baden 
werd overigens wel om verschil-
lende redenen gegeven. De Chris-
tenUnie omdat die partij vond 
dat de voorzieningen in de kleine 
kernen moeten blijven bestaan 
zolang ze betaalbaar zijn. De PvdA 
omdat die partij een gebaar naar de 
klein kernen wilde maken, want er 
dreigde scheefgroei tussen het grote 
Hardenberg en het kleine platteland.

Behalve dat B&W willen bezui-
nigen willen ze ook de inkomsten 
verhogen. Bijvoorbeeld door de 
parkeertarieven te verhogen naar 
het niveau dat enkele jaren geleden 
met de middenstand is afgespro-
ken, door de toeristenbelasting op 
hetzelfde peil te brengen als de 
omringende gemeenten en door 
de forensenbelasting te verhogen. 
Fors te verhogen, want de mensen 
die een stacaravan of vakantiehuisje 
bezitten moeten het dubbele aan 
belasting opbrengen. De insprekers 

Voorzieningen in dorpen voorlopig gered

Scholieren uit Sibculo lieten in de raadszaal zien dat ze hun bibliotheek niet kwijt willen.

en een stand met echte bijen, waar 
honing en honingwijn verkrijgbaar 
is. De organisatoren stoppen na dit 
jaar met de markt omdat enkele 
leden van het organiserende comité 
niet verder gaan met dit vrijwil-
ligerswerk.

Veldzicht – Tbs-kliniek Veldzicht 
in Balkburg moet geen tweede 
De Eik worden, het voormalige 
klooster in Slagharen. Nu het er-

naar uitziet dat met ministerie van 
Veiligheid en Justitie de kliniek gaat 
sluiten moet de gemeente Harden-
berg zich inzetten om de gebouwen 
niet te laten verpauperen zoals in 
Slagharen. De raad van Hardenberg 
heeft vorige week dinsdag een mo-
tie met die strekking aangenomen. 
Hoewel Veldzicht eigendom van het 
Rijk is moeten B&W helpen bij het 
zoeken van een nieuwe invulling, 
vindt de raad.

Vecht – Fotograaf Rob Elfrink en 
presentator Piet-Cees van de Wel 
hebben een nieuw diaklankbeeld 
gemaakt over de rivier de Vecht. 
Struinen naar de bronnen van de 
Vecht toont de rivier en zijn om-
geving van Zwolle naar Darfeld in 
Duitsland. In de maanden juli en 
augustus wordt het klankbeeld da-
gelijks om 10.30 uur getoond in het 
cultuur-historisch infocentrum aan 
het Meiboomplein in Gramsbergen.

Snelle bouw - Op de hoek van 
de Marslaan en de Kruserbrink 
in Hardenberg-centrum bouwt 
woningstichting Beter Wonen 14 
gezinswoningen en 4 appartemen-
ten. De bouwvakkers zijn nog maar 
ruim 50 werkdagen bezig en het 
hoogste punt is nu al bereikt. Dat 
komt volgens Beter Wonen omdat 
met modules wordt gebouwd die 
kant en klaar worden aangeleverd. 
De oplevering is begin 2014.

zou kunnen worden. Het verhogen 
van de inkomsten moet ook door 
de huizenbezitters betaald worden. 
Voor het eerst in vele jaren wordt de 
OZB verhoogd. In het lokale regeer-
akkoord van 2010 is afgesproken 
dat niet te doen, maar omdat de 
nood hoog is werd de maatregel 
toch genomen. En vrijwel zonder 
dat er woorden aan vuil werden 
gemaakt. Het leek een uitgelezen 
kans voor de oppositie om politiek 
te scoren, maar die applaudisseerde 
bijna nog harder voor de voorstellen 
dan de coalitiepartijen.
Eigenlijk was het dinsdagmiddag 
niet zo’n moeilijke raadsverga-

dering voor B&W. Het college 
had de raad al ruimte gegeven om 
protesterende partijen tegemoet te 
komen. Er moest ruim 10 miljoen 
euro worden bezuinigd, terwijl 
de voorstellen van B&W bijna 13 
miljoen aan bezuinigingen zouden 
opleveren. Met de amendementen 
waarin de pijn voor de burgers een 
beetje werd verzacht kon het college 
dan ook leven. Met enkele moties 
niet. Bijvoorbeeld de VVD-motie 
waarin werd gesuggereerd de steun 
aan de bioscoop te stoppen, of de 
VVD- en PvdA-motie waarin werd 
gevraagd in het zwembad dat op 
termijn De Marsch moet vervan-

gen geen welnessvoorziening op te 
nemen. “Het is een optie die extra 
bezoekers oplevert, maar we weten 
nog niet of het betaalbaar is. Wacht 
dat nou eerst eens af en kijk dan of 
het geld oplevert of geld kost”, ad-
viseerde wethouder Douwe Prinsse. 
De meerderheid van de raad was het 
met hem eens.

Na ruim vier uur vergaderen bleken 
de meeste voorstellen van B&W het 
debat overleefd te hebben, terwijl 
de raadsleden zich kunnen blijven 
vertonen in de kleinere kernen. 
Voorlopig tot de volgende bezuini-
gingsronde.



De promotievaart was bedoeld 
om meer bekendheid te geven aan 
de zomp en aan de toeristische en 
recreatieve mogelijkheden die zij 
biedt. Tegelijkertijd was het een de-
monstratie van waartoe de Enterse 
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Fietsroute – Waterschap Velt en 
Vecht brengt in de maanden juli 
en augustus elke week een project 
of route in het werkgebied onder 
de aandacht. Deze week is dat de 
Fietsroute Schoonebeek, tussen 
Coevorden en de Duitse grens. Op 
de site van het waterschap vindt u 
de gratis route bij Recreatie en dan 
kiezen voor Watertour 2013.

Bingo – In gebouw De Wingerd 
bij de Sionskerk in Mariënberg 
worden elk jaar in de maanden juli 
en augustus bingoavonden gehou-
den. Dit jaar staan ze gepland op 
de woensdagen 17, 24 en 31 juli 
en 7 en 14 augustus. De avonden 
zijn bedoeld voor iedereen die een 
gezellig avondje uit wil - alleen of 
met het hele gezin - en na afloop 
met mooie prijzen naar huis wil 
gaan. De bingoavonden beginnen 
stipt om 20.00 uur.

Asbest - De provincie Overijssel 
opent een subsidieregeling voor 
versnelde verwijdering van asbest-
daken op bedrijven. De regeling is 
bedoeld om eigenaren te stimule-
ren het verouderde en verweerde 
asbest in hun daken te vervangen 
voor duurzame, energiezuinige 
materialen. In totaal is 1,1 miljoen 
euro beschikbaar, waarvan 300.000 
euro in 2013. Eén van de deelne-
mende gemeenten is Hardenberg. 
De bedrijven worden de komende 
maanden benaderd om mee te doen. 
Meer informatie over het project en 
de subsidieregeling staat op de web-
site www.overijssel.nl/asbestdak.

Kruising - Gedeputeerde Staten 
hebben het plan voor de verbetering 
van de N377 Lichtmis-Slagharen 
op twee punten aangepast. In plaats 
van een viaduct bij De Stouwe en 
een aanpassing aan de bestaande 
verkeerslichten in Balkbrug komen 
er verkeerslichten bij Sluis 4 en een 
onderdoorgang in Balkbrug. Met 
de wijziging in de plannen is een 
extra investering van 5,9 miljoen 
euro gemoeid. Hiervan neemt de 
gemeente Hardenberg één miljoen 
euro voor haar rekening.

App - De regio’s IJsseldelta, Sal-
land, Vechtdal, WaterReijk, Twente 
en de Hanzesteden aan de IJssel 
hebben vorige week hun eigen 
toeristische app gepresenteerd. Een 
compleet overzicht van de apps kan 
worden gevonden op www.oostbest-
app.nl. Ze zijn gratis te downloaden 
in de Play Store en App Store.

Mantelzorg - De Stuw zoekt vrij-
willigers voor de Flexpoule Mantel-
zorg. Mantelzorger hebben meestal  
weinig tijd voor zichzelf. Ze kunnen 
daarom een beroep doen op de Flex-
poule Mantelzorg van De Stuw, om 
een dag of dagdeel voor zichzelf te 
hebben. Er wordt dan gekeken of 
er een vrijwilliger beschikbaar is 
die tijdelijk de taken van de man-
telzorger over kan nemen. Dieneke 
Kloppenburg is de contactpersoon 
van De Stuw (0523-267478).

Omroep – Hardenberg krijgt een 
nieuwe hobby-omroep. B&W 
stellen de raad voor de stichting 
Lokale Publieke Omroep Harden-
berg hiervoor aan te wijzen. De 
nieuwe omroep is de opvolger van 
het failliete RTV Hardenberg. De 
omroep zoekt onderdak in het pand 
van Hibertad aan de Molensteen in 
Hardenberg. Het is de bedoeling dat 
er onder meer wordt samengewerkt 
met omroepen in De Wolden en 
Ommen en met Baalderborg.

Is het om de kinderen te helpen? 
Ouders een paar rustige middagen 
te bezorgen? Of het creëren van een 
vraag zodat de aanbieder eraan kan 
verdienen?

In het lijfblad van de Hardenberger 
middenstand stond vorige week 
een verhaal over een instelling die 
kindertjes wil helpen de overgang 
van basisschool naar voortgezet 
onderwijs te vergemakkelijken. In 
hun eigen woorden: een praktische 
training die kinderen voorbereidt op 
de brugklas. Kinderen die verlegen 
zijn, kinderen die gepest zijn op de 
basisschool of kinderen die gewoon 

wat onzeker zijn over de overstap 
naar de nieuwe school krijgen drie 
keer twee uur een steuntje in de 
rug. Dat gebeurt door een instelling 
die van zichzelf zegt dat mensen 
voor deze instelling kiezen omdat 
ze netjes te woord worden gestaan 
(waar vind je dat tegenwoordig 
nog) en omdat de instelling geen 
managers in dienst heeft (een be-
drijf met managers is blijkbaar een 
verdacht bedrijf). Natuurlijk wordt 
er wel meer gezegd: dat ze integer 

zijn, veel kennis van zaken hebben, 
over ruime ervaring beschikken, 
maar dat zijn de reclameverhalen 
van elke instelling.

Wat in het verhaal ook staat is dat de 
kosten van deze brugklastraining, 
te weten 175 euro, veelal vergoed 
worden door de zorgverzekeraar. 
Wat echter niet in het verhaal staat 
maar wel na wat zoeken op hun 
website is te vinden is, dat je een 
verwijsbrief van de huisarts nodig 
hebt om voor een vergoeding in 
aanmerking te komen. Dus eerst 
naar je dokter, die ontdekt dat het 
kind vreselijk lijdt onder de angst 

geen nieuwe vriendjes te kunnen 
maken en daarna bezoek je met dat 
briefje in de hand de brugklastrai-
ner. Zegt de huisarts dat je niet moet 
zeuren, dat spanning bij een over-
gang naar iets nieuws bij opgroeien 
hoort, dat veel kinderen opbloeien 
in het voortgezet onderwijs en dat 
elke school voor voortgezet onder-
wijs geschoolde mensen in dienst 
heeft die leerlingen begeleiden bij 
eventuele problemen, dan moet je 
die 175 euro zelf betalen. Tja, het 
leven van ouders met schoolgaande 
kinderen gaat niet altijd over rozen.

ANE – Zeventig jaar na de moord 
op een 18-jarige jongen uit Holten 
door Nederlandse nazi’s wordt 
die daad aan de Löstersweg in 
Ane herdacht.

Het was 19 juli 1943, toen in de 
gemeente Gramsbergen bewakers 
van kamp Erika in Ommen razzia’s 
uitvoerden in de omgeving van 
Gramsbergen. Zo werd er in die late 
middag ook in Ane gezocht naar on-
derduikers, waarvan men wist dat ze 
er moesten zijn. Over de zandweg, 
nu Löstersweg, liep Arend Schipper 

redactie@sallander.nl

Enterse zomp op promotietoer

De Vriendschap kreeg een warm onthaal in Vroomshoop, waar de mensen van Levend Vroomshoop voor een attractief programma hadden gezorgd.

REGIO – Almelo wil er een, Vriezenveen ook en Vroomshoop natuur-
lijk. Verder is er belangstelling uit Gramsbergen en het Duitse Laar. 
Als de honderdduizenden euro’s aan subsidie losgepeuterd kunnen 
worden varen op termijn over het kanaal Almelo-De Haandrik en 
de Overijsselse Vecht enkele replica’s van boten die vroeger vracht 
vervoerden over de Vecht, de Regge, de Schipbeek en de Berkel. De 
bekendste replica, de zomp De Vriendschap uit Enter, was afgelopen 
week op promotievaart in het gebied tussen Almelo en Coevorden.

zompenbouwers in staat zijn. Niet 
allen nu, maar ook vroeger stonden 
de zompenbouwers uit Enter goed 
bekend. Zompen werden voor het 
overgrote deel op enkele scheeps-
werven in Enter gebouwd. Op het 

hoogtepunt van de zompenvaart 
rond 1850 waren er alleen al in 
Enter meer dan honderd boten van 
dit type. De platbodem met een 
diepgang van 40 centimeter was 
bij uitstek geschikt voor de smalle, 
bochtige en ondiepe riviertjes in 
Oost-Nederland. Met zompen 
werd van alles vervoerd: eiken 
boomstammen, grondstoffen en 
producten van de Twentse textiel-
industrie, Bentheimer zandsteen, 
turf, vrijwel alles kon een plek in 
het scheepje vinden. Na de komst 
van verharde wegen en spoorwegen 

ging de economische waarde van de 
zompen verloren.

De moderne zompen worden niet 
voor het vervoer van vracht maar 
voor toeristen gebruikt. Ze heb-
ben ook geen zeil meer maar een 
elektromotor. Of de droom van 
zompliefhebbers ooit werkelijk-
heid kan worden moet onderzoek 
uitwijzen. Voor de Vechtzompen 
is al zo’n haalbaarheidsonderzoek 
gaande. Eind september moet dui-
delijk worden of de plannen kans 
van slagen hebben.

Herdenking moord op onderduiker
in de val, een jongen van 18 jaar uit 
Holten. In een achtervolging werd 
deze onderduiker doodgeschoten. 
Hij had zich onttrokken aan de per 1 
mei 1943 verplichte Arbeitseinsatz.

Vrijdag 19 juli 2013 wordt in za-
lencentrum De Anerhof in Ane een 
herdenkingsbijeenkomst gehouden 
met muziek, het bekijken van foto’s 
en bezinning in stilte. Om 17.15 uur, 
het tijdstip waarop Arend Schipper 
werd neergeschoten, zal bij een her-
inneringsteken aan de Löstersweg 
zijn dood worden herdacht.

RHEEZERVEEN – De brandweer 
Hardenberg is donderdag 11 juli 
twee keer uitgerukt naar Rheezer-
veen. Rond het middaguur moesten 
de brandweerlieden naar de rotonde 
bij de Witte Paal (kruising N34/
N36) waar een vrachtwagen was 
gekanteld. De truck met oplegger 
was gevuld met 40 ton vulmiddel 
voor asfalt. Waardoor de combinatie 
kantelde is onbekend. De chauffeur 
is door ambulancepersoneel ter 
plaatse aan een hoofdwond behan-
deld. Later is hij toch nog ter con-
trole naar een ziekenhuis vervoerd.

Brandweer actief in Rheezerveen
Aan het eind van de middag zijn 
de posten Dedemsvaart, Slagharen 
en Hardenberg gealarmeerd voor 
een buitenbrand op vakantiepark 
Het Stoetenslagh in Rheezerveen. 
Het bleek dat er een grote bunga-
lowtent in brand stond. De tent is 
waarschijnlijk in brand gevlogen als 
gevolg van een gasexplosie. De tent 
en een naast de tent geparkeerde 
auto brandden volledig uit. Ook 
een aanhanger en een aantal fietsen 
ontkwamen niet aan de vlammen. 
Er hebben zich geen persoonlijke 
ongelukken voorgedaan.



maken. Of de kavels waren wèl van 
de gemeente maar dan hoefde die er 
niet mee te venten want er was toch 
interesse genoeg. Tegenwoordig is 
dat wel even anders: Hardenberg 
stuurt nu met enige regelmaat een 
gemeentelijk verkoopteam op pad 
om kavels aan de man te brengen. 
In Bruchterveld werp dat beleid zijn 
vruchten af.

Er zijn al gespreksrondes geweest 
in Lutten, Sibculo, De Krim, Rade-
wijk en Bruchterveld om te peilen 
of er interesse is voor bouwkavels 
en – nieuw! – wat de wensen van de 
potentiële kopers zijn. De gemeente 
moet namelijk wat flexibeler zijn 
dan vroeger om de kavels kwijt te 
raken. Het plan De Kuilen-3, aan de 
noordkant van Bruchterveld, wordt 
nu ter inzage gelegd want uit de 
vervolggesprekken met de inwo-
ners is gebleken dat er voldoende 
belangstelling bestaat om van start 
te kunnen gaan. In het plangebied 
is ruimte voor 10 tot 20 woningen, 
afhankelijk van het type dat de ko-
pers willen bouwen.

Woensdag 24 juli 2013

.............deweekdoorKortweg
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In ondergrondse kluizen op vlieg-
basis Volkel in Brabant liggen nog 
steeds kernwapens, of onderdelen 
daarvan. Dat heeft oud-premier 
Ruud Lubbers onlangs verteld in 
een documentaire van National 
Geographic.
Die mededeling moet voor som-
mige raadsleden van de gemeente 
Hardenberg een geschenk uit de 
hemel zijn. Kunnen ze eindelijk 
weer vragen stellen aan B&W, want 
dat hadden ze al drie dagen niet 
gedaan. Die vragen zouden er als 
volgt kunnen uitzien:
1. Is het college bekend met de uit-

spraken van oud-minister Lubbers?
2. Weet het college of er ook kern-
wapens of onderdelen daarvan in 
de gemeente Hardenberg liggen 
opgeslagen?
3. Als het college daar vanwege de 
staatsveiligheid geen uitspraken 
over mag doen, kent u dan een 
oud-burgemeester van Hardenberg 
die niet te beroerd is om zijn mond 
zogenaamd voorbij te praten?
4. Mochten er geen kernraketten of 

onderdelen daarvan in Hardenberg 
liggen opgeslagen, wat doet het 
college dan om de inwoners van 
deze gemeente  te beschermen 
tegen aanvallen van Russen, Noord-
Koreanen, Al Qaida of Friezen?
5. Hebt u nog enkele onderwerpen 
op uw agenda staan waarover we 
binnenkort vragen kunnen stellen?
6. Als dat niet het geval is, denkt u 
dan dat het gereformeerde kerkblad 
van Jipsingboermussel nog stof zou 
kunnen opleveren voor het stellen 
van vragen?

Vragen als deze kunt u zelf ook 

lezen, via www.bit.ly/raadsvragen. 
Dat gaat terug tot mei 2008, toen 
Liberaal Hardenberg de eerste op 
internet gedocumenteerde vraag 
stelde over de mestfabriek in De 
Krim. Nu u allemaal vanwege het 
prachtige weer en het gebrek aan 
centen uw vakantie in Nederland 
doorbrengt en u op zoek bent naar 
verstrooiing, kunt u op een aardige 
manier een middagje zoet zijn met 
het lezen van de vragen en de ant-
woorden. Af en toe amusement van 
hoog niveau.

ergee@sallander.nl

HARDENBERG - De werkzaam-
heden in het gebied rond de Mo-
lengoot in Hardenberg worden de 
komende maanden afgerond. De 
herinrichting van het gebied in het 
Vechtpark Hardenberg is groten-
deels gereed. Onlangs is een begin 
gemaakt met de aanleg van een 
wildwaterkanobaan, die naar ver-
wachting medio oktober in gebruik 
genomen kan worden.

De baan ligt tussen de Molengoot 
en de Vecht, is ongeveer 150 meter 
lang en krijgt een verval van 1,5 me-
ter. Als er voldoende water door de 
Vecht gaat, stroomt er per seconde 
10 kubieke meter water door de 
baan. De baan bevat diverse voor 
kanoërs interessante obstakels.

BRUCHTERVELD - Dorpshuis 
de Heujmansbelt in Bruchterveld 
krijgt een bijdrage van 25.000 
euro van het Oranje Fonds voor 
de geplande verbouwing. Eerder 
waren er al toezeggingen voor 
financiële steun van de provincie 
Overijssel en de gemeente Har-
denberg.

Verleden jaar is een onderzoek 
naar de komst van multifunctioneel 
centrum in Bruchterveld afgesloten 
met een negatieve conclusie. Zo’n 
zes jaar is al gesproken over de ver-
vanging van het dorpshuis door een 
mfc, maar in juli 2012 kon door die 
plannen een streep worden gezet. 
Dat betekent dat er flink geïnves-
teerd moet worden in het achterstal-
lig onderhoud van het dorpshuis en 
een eventuele modernisering.

Het grootste onderdeel van de 
verbouwing betreft de grote zaal, 
waarvan de gehele constructie 
vernieuwd zal worden en veel van 
de huidige obstakels zullen verdwij-
nen. Daarnaast wordt de toiletgroep 

HARDENBERG - De recreatiesluis in de Vecht bij Hardenberg is dinsdag 
23 juli in gebruik genomen. Het gaat in eerste instantie om een proefperiode 
tot en met 1 september. De sluis maakt de Vecht beter bevaarbaar, waardoor 
recreanten en toeristen nog meer kunnen genieten van het Vechtgebied. De 
sluis is passeerbaar voor kleine vaartuigen met beperkte lengte en diepgang. 
Het gebruik van de sluis gebeurt tijdens de proefperiode onder toezicht 

BRUCHTERVELD – Kavels voor 
woningen waren van een pro-
jectontwikkelaar en dan had de 
gemeente er verder weinig mee te 

Sportboulevard - Oranjewoud 
Sport heeft dinsdag 15 juli de 
Sportboulevard Hardenberg op-
geleverd. Op het terrein aan de 
jan weitkamplaan, tegenover het 
Röpcke-Zweers ziekenhuis, is een 
nieuwe atletiekbaan aangelegd. Ook 
liggen er enkele beach courts voor 
zandvolleybal. Verder zit er een 
waterberging in het project en zijn 
de infrastructuur, parkeerplaatsen 
en groene invulling compleet nieuw 
aangelegd. De officiële opening is 
later dit jaar.

Orgel – Het donderdagavonconcert 
in de (voorheen hervormde) Step-
hanuskerk in Hardenberg wordt 25 
juli verzorgd door Frank Kaman. 
Hij is organist van de gereformeerd 
vrijgemaakte kerk Het Morgenlicht 
in Hardenberg. Op het programma 
staat onder meer werk van Bach 
en Schumann. Kaman sluit af met 
een koraalfinale van eigen makelij. 
De toegang is gratis, bij de uitgang 
wordt een vrije gift gevraagd. Aan-
vang 20.00 uur.

Petitie – Het loopt nog geen storm 
met het tekenen van een petitie 
om de veldspitsmuis in Sibculo 
te redden. Dorpsbewoner Tjerja-
Dave Knaken vraagt op internet 
aan inwoners van Sibculo, natuur-
organisaties en andere belangheb-
benden of ze willen tekenen voor 
handhaving van het leefgebied van 
deze beschermde muizensoort. 
De vrijwilligers van de stichting 
Klooster Sibculo en Knaken leven 
al geruime tijd in onmin met elkaar 
over het beheer van het voormalig 
kloosterterrein. Tot zondag hadden 
20 personen getekend: 10 anoniem 
en de overige 10 allemaal van bui-
ten Sibculo.

HHC – Eén keer verlies en één keer 
een gelijkspel. Als je niet wist wie 
de tegenstanders waren in de eerste 
oefenwedstrijden van HHC dan zou 
je denken dat de voorbereidingen op 
het nieuwe voetbalseizoen niet zo 
goed zijn begonnen. Maar een 0-5 
nederlaag, na enkele dagen training, 
tegen eredivisionist Feyenoord 
en een 1-1 gelijkspel vorige week 
dinsdag tegen de beloften van FC 
Groningen zijn geen gekke uitsla-
gen. Vooral de wedstrijd tegen de 
Groningers, met in hun midden er-
kende krachten als Zeefuik, Hiariej, 
Cijntje en Mennega, leverde een 
goede uitslag op. En een terechte 
ook, want de ploegen waren aardig 
aan elkaar gewaagd. HHC liet zien 
dat er anders gevoetbald kan wor-
den dan voorgaande seizoenen, met 
meer beweging in het team en meer 
mogelijkheden voor de nieuwe trai-
ner. De volgende oefenwedstrijd is 
zaterdag 27 juli op sportpark De Bo-
shoek, waar HHC zondagtopklasser 
HSC’21 uit Haaksbergen ontvangt.

Camperplaatsen – De watervoor-
ziening bij de camperplaatsen in 
Park Kruserbrink aan de Parkweg 
in Hardenberg werkt naar behoren 
en er is geen enkele aanwijzing dat 
de geldautomaat om voor water 
en elektriciteit te betalen is leeg-
gehaald. Dat antwoorden B&W op 
vragen van Liberaal Hardenberg. 
Die partij beweerde dat er geen 
water getankt kon worden en dat dat 
geldautomaat was opengebroken. 
B&W hebben de zaak laten onder-
zoeken door gemeentepersoneel en 
die hebben bij diverse controles ge-
constateerd dat er niets aan de hand 
is met de watervoorziening en dat er 
geen braaksporen zijn aangetroffen 
aan de geldautomaat.

Recreatiesluis bij de Koppel in gebruik

van een sluiswachter, die erop toeziet dat het passeren zonder problemen 
gebeurt. De sluis kan dagelijks bediend worden van 10.00 uur tot 17.00 uur. 

De opening van dinsdag was eigenlijk een tweede opening. In juni is de 
ingebruikname al feestelijk gevierd, maar door technische mankementen 
kon de sluis nog geen dienst doen.

Aanleg kanobaan in de Vecht
In het Vechtpark tussen de Jan van 
Arkelstraat en de Twenteweg is het 
afgelopen jaar ruimte gecreëerd 
voor water, beleving en natuur. De 
Molengoot en de dijk langs de Mo-
lengoot zijn hiervoor in westelijke 
richting verlegd richting de Twen-
teweg. De oevers van de Vecht zijn 
verlaagd, het winterbed is vergroot 
en er is een nevengeul van de Vecht 
gegraven. Hierdoor is in het gebied 
150.000 kubieke meter extra ruimte 
voor water ontstaan.

Vissen kunnen dankzij een vispas-
sage in de nevengeul onbelemmerd 
door de Vecht zwemmen. Voor 
wandelaars en fietsers is langs de 
dijk bij de Molengoot een nieuw 
fiets- en wandelpad.

Woningbouw in BruchterveldOranje Fonds helpt Heujmansbelt
aangepast en uitgebreid met een 
invalidentoilet en worden er nieuwe 
kleedkamers voor de sportbeoefe-
ning gerealiseerd.



Belgen die in Nederland komen, in 
de gemeente Hardenberg bijvoor-
beeld, moeten zich zo’n beetje in 
de hemel wanen. De stratenhemel, 
om precies te zijn.

Tientallen jaren geleden, toen ik 
met ouders en andere gezinsleden 
op vakantie ging naar België, was je 
al weken van tevoren bang gemaakt 
door ervaren reizigers met verha-
len over wegen met zulke grote 
gaten dat je auto er bijna in kon 
verdwijnen. En ze bleken vrijwel 
allemaal waar te zijn. Overal zag je 
langs de kant van de weg restanten 
van gesprongen banden, rubberen 
aandenken, als een waarschuwing 
voor nieuwe dapperen die de sprong 

in het diepe van België durfden 
te wagen. Je zou denken dat er 
in een kleine halve eeuw wel iets 
is veranderd, maar dat blijkt niet 
het geval te zijn. Onlangs hebben 
we een week doorgebracht in de 
buurt van de nieuwe finishplaats 
van de Ronde van Vlaanderen, het 
stadje Oudenaarden. Sinds 2012 
is het parcours van die ronde een 
beetje verlegd. Volgens wielerfans 
om meer vip-tenten te kunnen slij-
ten, volgens de organisatoren om 
aantrekkelijker beelden voor de 
toeschouwers te creëren. Hoe dan 

ook, ook dat nieuwe parcours zorgt 
voor een martelgang voor de cou-
reurs. En voor automobilisten. In de 
omgeving van Oudenaarde gaat het 
nog wel: een paar kilometer richting 
Geraardsbergen (beroemd om zijn 
Muur) en de wat grotere wegen zo-
als de N60 naar Ronse, waar ze het 
station per ongeluk achterstevoren 
hebben gebouwd, en naar de E17 
bij Kruishoutem. Maar dat is het 
dan zo’n beetje, meer goede wegen 
zijn er vrijwel niet. Verderop is het 
nog steeds een doffe ellende. En 
nergens wordt dat aangegeven. Ja, 
een enkele keer staat er een bord 
met de tekst Vervormde Weg, maar 
vreemd genoeg zijn dat nou net 
de wegen die nog wel een beetje 

begaanbaar zijn.

Kasseien vind je er nog volop, net 
als betonplaten die aan elkaar gelast 
zijn met asfalt waardoor de banden 
van je auto meer lawaai maken 
dan een trein en dat ook nog eens 
doen in een veel sneller tempo. Na 
zo’n tocht is het voor Nederlanders 
geweldig thuiskomen. Het ultieme 
vakantiegevoel krijg je niet door 
weken aan het strand te liggen in 
Rimini, of in de schaduw van een 
rijtje cipressen in de Provence een 
glas koele witte wijn drinken, maar 
door een ritje door België te maken 
en dan de steven te wenden naar 
Nederland. Van harte aanbevolen.

Woensdag 7 augustus 2013

Kortweg
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Zaterdag 24 mei is de dag dat het 
jubileum wordt gevierd met de 
buitenwacht, dus met donateurs, ge-
nodigden en belangstellenden. Het 
programma begint rond het mid-
daguur in de voorheen hervormde 
kerk van Heemse, met lezingen over 
de geschiedenis van Zanglust door 
‘echte Heemsenaar’ Siny Kamp-
man en over het repertoire van het 
koor door dirigent Wolfried Kaper. 
‘s Middags staan een bezoek aan 
het museum in Hardenberg en een 
stadswandeling op het programma. 
‘s Avonds is het jubileumconcert in 
de Höftekerk – gekozen vanwege de 
akoestiek - met een uitvoering van 
het Magnificat van Bach en de Krö-

Lustrumcommissie Zanglust 
begint warm te draaien

HARDENBERG - Het zal voor enkele oudgedienden even slikken zijn, 
maar het jubileumconcert van de Christelijke Zang- en Oratoriumver-
eniging Zanglust wordt niet in Heemse uitgevoerd maar in Hardenberg. 
Voor iedereen die na pak hem beet 1965 is geboren zal dat hetzelfde zijn, 
maar voor de historische Heemsenaar niet. De zangvereniging werd in 
1939 opgericht als fusiekoor na de samensmelting van het kerkkoor 
van de Hervormde gemeente Heemse en de christelijke Gemengde 
Zangvereniging Zanglust uit Heemse. Dat betekent dat in 2014 het 
75-jarig bestaan wordt gevierd. En daarvoor wordt groots uitgepakt.

nungsmesse van Mozart. Na afloop 
zal er een glas op het welzijn van 
het koor en de koorleden worden 
geheven in gebouw De Schakel. 
“Dit alles onder voorbehoud”, zegt 
voorzitter Anneke van Nes, “want 
de jubileumcommissie moet nog 
van alles regelen en je weet tien 
maanden van tevoren niet hoe het 
straks allemaal gaat lopen.”

Een kleine week na de viering van 
het jubileum gaat het koor op een 
concertreis van vier dagen naar 
Liechtenstein en Zwitserland. Er 
wordt onder meer gezongen in 
het klooster Einsiedeln en samen 
met het orkest van Liechtenstein-

Werdenberg worden concerten 
verzorgd in Buchs (Zwitserland) en 
Eschen (Liechtenstein). Hoewel de 
koorleden flink in de buidel moeten 
tasten voor de reis is het koor ook 
op zoek naar andere geldbronnen, 
bijvoorbeeld van het Nederlandse 
consulaat in Liechtenstein en het 
Nederlandse bedrijfsleven. Daar-
naast steken de leden van Zanglust 
zelf de handen uit de mouwen.

Een voorbeeld was zaterdag 13 juli 
te zien tijdens de Boekenmarkt van 
de Bibliotheek Hardenberg. Alle 
koorleden was gevraagd overtol-
lige boeken in te leveren voor de 
verkoop, een oproep waar nogal 
uitbundig gehoor aan was gegeven. 
Gelet op de drukte bij hun kraam 
hebben de Hardenbergers het koor 
flink gesteund. Daarvoor gaat 
het koor ook nog iets terugdoen. 
Zaterdag 20 december wordt het 
lustrumjaar afgesloten met een mu-
zikale Kerstreis door Europa in de 
Höftekerk tegen een billijke prijs, 
met medewerking van een project-
koor van het Vechtdal College.

De leden van Zanglust verkochten hun eigen boeken op de Boekenmarkt als bijdrage in de de kosten van het jubiuleumjaar. © Roel Gritter

HARDENBERG – Een dwerg-
vleesmuis in een verbindingsgang 
van de operatiekamers van het 
Röpcke-Zweers ziekenhuis in 
Hardenberg heeft donderdag 1 
augustus gezorgd voor uitstel van 
een operatie.

Meteen na de ontdekking van het 
dier is een vleermuisdeskundige in-
geschakeld. Deze heeft vastgesteld 
dat het een jonge dwergvleermuis 
betrof. Dit type vleermuis is geen 
drager van hondsdolheid en kan 
daarmee geen infecties veroorza-
ken. Mogelijke overdracht van in-
fecties kan alleen via direct contact 
met uitwerpselen of via een beet van 
een besmette vleermuis.

Nadat het beestje is gevangen en 
buiten is vrijgelaten moest de hele 
OK worden gereinigd. De operaties 
van vrijdag 2 augustus konden ver-
volgens gewoon doorgaan.

Vleermuis zorgt 
voor uitstel operatie

Rheezerbrink - De gebouwen die 
op de plek staan van de voormalige 
boerderijcamping Houtekiet aan 
de Brink in Rheeze gaan allemaal 
tegen de vlakte. De huidige eigenaar 
wil via de rood-voor-rood-regeling 
van de gemeente Hardenberg de 
bebouwing verwijderen in ruil voor 
de toestemming om twee woningen 
te bouwen. Er lag ook nog een 
bouwvergunning voor een woning, 
zodat straks drie woningen komen 
op de plek van de huidige agrarische 
bedrijfsbebouwing.

Rommelmarkt (1) - Aan de Ka-
naalweg West in Bergentheim wordt 
zaterdag 17 augustus van 9.00 tot 
14.00 uur een rommelmarkt gehou-
den. Verder is er kofferbakverkoop, 
er staan kraampjes met etenswaren 
en er zijn activiteiten voor kinderen. 
De organisatie is in handen van 
buurtvereniging De Schollen.

Rommelmarkt (2) - Dezelfde 
dag, zaterdag 17 augustus, wordt 
een rommelmarkt gehouden in 
Mariënberg. De buurtvereniging 
van de John Clemmestraat zorgt 
ervoor dat er tussen 9.00 en 13.00 
uur tientallen standhouders met hun 
kraampjes in de straat staan. Buurt-
bewoners zorgen voor oliebollen.

Bijstand - Ruim 700 mensen meet 
een bijstandsuitkering telt de ge-
meente Hardenberg momenteel. Dat 
is een toename van 5% vergeleken 
met eind vorig jaar. Deze toename 
kost zoveel geld dat extra maat-
regelen genomen moeten worden 
om die werkzoekenden aan een 
werkplek te helpen. De gemeente 
wil met alle uitkeringsgerechtigden 
een gesprek over hun competenties 
(kennis, vaardigheden en houding), 
zodat gericht gezocht kan worden 
naar werkervaringsplekken. Er 
wordt vooral ingezet op kansrijke 
personen. “Maar de minder kansrij-
ken laten we niet schieten”, vertelt 
wethouder Douwe Prinsse. “Voor 
hen wordt bijvoorbeeld gezocht 
naar zinvol vrijwilligerswerk.” De 
gemeente wil daarnaast strenger 
optreden tegen mensen die bij-
standsfraude plegen. 

Zomerconcert – In de gerefor-
meerd vrijgemaakte kerk De Hoek-
steen in Bergentheim geven vader 
en zoon Magré (orgel en piano) 
samen met panfluitiste Carina Bos-
senbroek een concert op vrijdag 9 
augustus. Aanvang 20.00 uur.

Scootmobiel – Voor mensen met 
een scootmobiel wordt  11 septem-
ber in Hardenberg een trainingsdag 
gehouden, bedoeld om ze veiliger 
en met meer plezier aan het verkeer 
te laten deelnemen. Plaats van han-
deling is gebouw De Schakel aan de 
Lage Doelen, tussen 10.00 en 15.00 
uur. Tijdens de trainingsdag krijgen 
scootmobielbezitters de kans om 
hun kennis van de verkeersregels 
op te frissen en te oefenen met het 
gebruik van de scootmobiel. Aan-
melden kan tot 15 augustus door 
bij de gemeente Hardenberg tele-
fonisch een aanmeldformulier aan 
te vragen. De deelname is gratis.

Boeken – Bezoekers van natuur-
centrum De Koppel in Hardenberg 
kunnen nog t/m 5 september rond-
neuzen in tweedehands natuurboe-
ken. Deze zijn beschikbaar gesteld 
door Gijs van der Voet uit Den Ham. 
De opbrengst gaat naar de stichting 
Light for the World, die zich inzet 
ter bestrijding van vermijdbare 
blindheid in Afrika en Azië.



HARDENBERG - Net als verleden 
jaar heeft John Gruter uit Maarssen 
het standwerkersconcours in Har-
denberg gewonnen. De man van de 
Blije Voetencrème was volgens de 
juryleden Jolanda Overweg, Albert 
Prins en Niels Smulders de beste 
van de 20 deelnemers tijdens deze 
38e editie. Vooral de manier waarop 
hij het publiek bij zijn werk betrok 

werd hoog gewaardeerd. De tweede 
prijs was voor Henk Veldhuis uit 
Stadkanaal (speelgoed) en de derde 
voor Lydia van de Ruit uit Capelle 
aan de IJssel (vlekkenzeep). De 
‘topartiesten’, zoals prijsuitreiker 
wethouder René de Vent ze noemde, 
hadden een nieuwe plek toegewe-
zen gekregen. Het gebied rond De 
Spinde was niet meer bruikbaar 

vanwege de veranderingen in het 
stratenpatroon, zodat was uitge-
weken naar het marktterrein. De 
deelnemers hadden hier gemengde 
gevoelens over. De markt zelf 
vonden ze een prima plek en er 
was ook voldoende verkocht, maar 
aan de opstelling mankeerde nogal 
wat. Het aanbod om mee te denken 
over die opstelling was volgens hen 

door de organisatoren afgewezen, 
waardoor verkopers en klanten niet 
optimaal werden bediend. Tijdens 
de prijsuitreiking in theater De 
Voorveghter was dit door de orga-
nisatoren zelf ook al aangegeven, 
zodat volgend jaar waarschijnlijk 
een nog betere strijd om de Albert 
Hofstede wisselbeker kan worden 
gevoerd.

Woensdag 14 augustus 2013
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De inwoners van Gramsbergen 
hebben het altijd al beweerd, maar 
konden nooit het bewijs leveren. Nu 
staat opeens op de facebookpagina 
van het Hardenbergs archief te lezen 
dat bij Koninklijk Besluit van 21 
juli 1816 Gramsbergen is verheven 
tot de rang van ‘stad’. Maar wel 
eentje zonder stadsrechten zoals 
andere steden in de regio die kregen 
van hun landheer. Dus tja, eh, hmm, 
een echte middeleeuwse stad is het 
niet. Maar goed, Gramsbergen is 
een stad. Tenminste, als het archief 
een afbeelding van dat Koninklijk 
Besluit kan tonen, want tot nu toe 
is het slechts bij woorden gebleven.

Omdat Gramsbergen geen middel-
eeuwse stad is, kent het ook geen 
recht op een weekmarkt. Harden-
berg heeft dat recht wel en dat was 

de afgelopen maandagen wel te 
merken, je kon in het hele centrum 
over de koppen van de vakantiegan-
gers lopen. Het is zaak voor de mid-
denstanders om erbij te zijn, want 
nu kan er geld verdiend worden. En 
volgens mij doen de meesten dat 
ook: vrije tijd en vakantie komen 
later wel, in de slappe periode.

Vorige week schreef ik over een 
vakantiebezoek dat ik aan Ou-
denaarde en omgeving heb ge-
bracht, in de Vlaamse Ardennen. 
Een alleraardigst gebied dat een 
beetje op Zuid-Limburg lijkt. Mooie 
natuur, prachtige stadjes, moderne, 
interactieve musea en fraaie middel-

eeuwse kerken en volop wandel- en 
fietsroutes. Volgens Wikipedia is 
het een bekende toeristische regio, 
maar volgens mij hebben ze dat uit 
hun duim gezogen. Veel winkels 
in de stadjes zijn eind juli-begin 
augustus gesloten, waardoor een 
stuk levendigheid ontbreekt en 
voor toeristen de aantrekkelijkheid 
van een bezoek aan een stadje is 
verminderd. En dat was te merken: 
in één week tijd twee Nederlandse 
auto’s gezien, geen Duitse, Franse 
of Britse toeristen en je werd ook 
niet overlopen door autochtonen. 
Oorzaak de gesloten winkels, of is 
het net andersom, zijn ze gesloten 
omdat er toch niet zoveel toeristen 
komen? Hoe dan ook, op meer dan 
de helft van de winkelruiten hing 
een papier met de mededeling dat 
men vanwege jaarlijks verlof afwe-

zig was, oftewel vanwege vakantie.

Maar goed, ik was er niet ontevre-
den over want de keus tussen meer 
winkels en levendigheid aan de ene 
kant en een niet door massatoerisme 
bedorven omgeving aan de andere 
kant is voor mij niet zo moeilijk. 
Voor feestnummers zijn de Vlaamse 
Ardennen misschien niet zo’n goe-
de keus. Hoewel, het barst er wel 
van de schuurfuifen, tentfeesten en 
oude zakkenparty’s. Maar die zijn 
meer aan het eind van de vakantie, 
voor de dorpelingen zelf, als ze 
terug zijn van hun jaarlijks verlof. 
Kunnen ze bij een pintje en een 
varken aan het spit mooie verhalen 
ophangen over hun vakantie naar 
Knokke, naar Oostende of naar het 
behalve op zondag immer bruisende 
Hardenberg.

Voetencrème wint het van vlekkenzeep

Sandra Prins uit Lelystad demonstreerde een ‘wonderwisser’ die streeploos kan droogtrekken.

Geboren – In het Attractie- & Va-
kantiepark Slagharen is vorige week 
een baby geboren. De moeder was 
pas over drie weken uitgerekend 
en dus had de familie de baby 
nog niet verwacht. De bevalling is 
heel snel gegaan waardoor er geen 
tijd was om naar het ziekenhuis 
te gaan. Moeder en zoon maken 
het goed. Voor de kraamhulp was 
het wel even wennen omdat in het 
zomerhuisjes geen babyspullen, 
wasmachine of commode aanwezig 
waren. Het gezin is nog een dag in 
Slagharen gebleven om even op 
adem te komen en is daarna terug-
gegaan naar woonplaats Nijmegen.

Open Dag – Voetbalvereniging 
HHC houdt zaterdag 17 augustus 
vanaf 12.00 uur de inmiddels tradi-
tionele Open Dag. Er kunnen hand-
tekeningen worden verzameld, men 
kan kennis maken met de nieuwe 
trainer en de vernieuwde selectie, 
er wordt een wedstrijd gespeeld 
tussen de supporters van Vak Q en 
een G-team (gehandicaptenvoetbal) 
en om 15.00 uur speelt het eerste 
tegen zondaghoofdklasser Alcides 
uit Meppel. De entree is gratis.

Kleppertoer - Sinds de start van 
de Kleppertoer in 1999 hebben 
de bussen van Sickman in totaal 
40.000 deelnemers vervoerd. Deze 
mijlpaal werd vorige week dinsdag 
bereikt. Na afloop van de rit door de 
Grafschaft Bentheim en Zuidoost-
Drenthe werden chauffeur Gerrit 
Veldhuizen en gids Henny Rein-
ders in het zonnetje gezet omdat 
zij vanaf het begin bij de tochten 
betrokken zijn. De organiserende 
historische vereniging Hardenberg 
had dinsdag voor alle passagiers 
een attentie en een hapje en drankje 
geregeld.

Reizende expositie - De vereniging 
Heemnoabers99 (20 samenwer-
kende historische verenigingen uit 
de Nederlands-Duitse grensstreek) 
verzorgt volgend jaar voor de vierde 
keer een reizende expositie. Na 
2003 (de grens), 2006 (historische 
boerderijen) en 2009 (rivieren en 
beken) wordt in 2014 op tien plaat-
sen een tentoonstelling gehouden 
over het grensoverschrijdend wer-
ken in Duitsland en Nederland tus-
sen 1600 en 1950. Dat houdt in dat 
de Hollandgänger aan bod komen, 
de marskramers, veenarbeiders, 
dienstmeisjes, textielarbeiders, 
Vechtschippers, de Vriezenveense 
kooplieden in Rusland en de huur-
soldaten in de vesting Coevorden. 

Het geheel kost de vereniging zo’n 
6000 euro maar dat bedrag zit bij 
lange na niet in kas. Om die reden 
heeft de gemeente Hardenberg een 
verzoek gekregen voor financiële 
steun. Hoe groot dat bedrag is staat 
niet in de brief aan de gemeente 
vermeld, maar bij navraag vertelde 
de secretaris dat gehoopt wordt dat 
Hardenberg met 500 euro over de 
brug komt.

Concert - Donderdag 15 augustus 
wordt in Hardenberg een wan-
delconcert gehouden, eerst in de 
Höftekerk (aanvang 20.00 uur), 
daarna in de Stephanuskerk. Het 
concert wordt verzorgd door drie 
Hardenbergers: Petra Breukelman 
(dwarsfluit), Riekus Hamberg 
(orgel) en Anneke Hamberg (orgel 
en zang). De toegang is vrij; aan 
de uitgang wordt een vrijwillige 
bijdrage gevraagd.

Het betoog van de ene buurtbe-
woner dat B&W geen vergunning 
hadden mogen afgeven omdat de 
uitbreiding in strijd is met het be-
stemmingsplan is door de Raad van 
State verworpen. Ook is de klacht 
verworpen dat de agrariër toestem-
ming heeft gekregen om 12 keer per 
jaar ‘s nachts de vleeskuikens af te 

Ten onrechte vergunning voor kippenmesterij

voeren, terwijl niet is onderzocht of 
dat minder vaak kan.
Het verhaal van de tweede buurtbe-
woner snijdt volgens de Raad van 
State wel hout. Haar woning was 
ooit onderdeel van een agrarisch 
bedrijf maar wordt al vele jaren 
niet meer als zodanig gebruikt. 
De gemeente vond het wel een be-

drijfswoning, waardoor er minder 
rekening gehouden hoeft te worden 
met de stank die de kippenmesterij 
verspreidt. Tijdens de zitting op 7 
maart waarschuwden gemeente-
ambtenaren zelfs dat de bewoonster 
de kans liep te moeten verhuizen, 
omdat ze in een bedrijfswoning 
woont terwijl het agrarisch bedrijf 
niet meer bestaat. De bewoonster 
heeft echter aannemelijk kunnen 
maken dat het toch echt een burger-
woning is. De geplande uitbreiding 
van de mesterij zorgt ervoor dat de 
wettelijke geurnorm (14,0 odour 
units per kubieke meter lucht) voor 
burgerwoningen wordt overschre-

den. Om die reden is dan ook de 
vergunning die de gemeente Har-
denberg heeft afgegeven vernietigd.

HARDENBERG – In natuurcen-
trum De Koppel in Hardenberg 
wordt zaterdag 17 augustus een 
Repair Café gehouden. Van 13.00 
tot 15.30 uur kan men er terecht 
om hult te krijgen bij reparatie van 
onder meer kleding, huishoudelijke 
apparaten, meubilair, fietsen en sie-
raden. Daarbij wordt uitleg gegeven 
over hoe men dit een volgende keer 
eventueel zelf kan doen. Informatie 
over het Repair Café is te vinden op 
de site www.repaircafe.nl.

Hulp bij repareren
HOOGENWEG - De zaak die twee bewoners van de Heideweg in 
Hardenberg-Hoogeweg hebben aangespannen tegen de gemeente 
Hardenberg heeft gunstig voor hen uitgepakt. Vorige week woensdag 
besliste de Raad van State dat de gemeente in november 2011 ten on-
rechte een milieuvergunning heeft verleend aan een pluimveehouder 
aan de Heideweg waardoor die zijn huidige kuikenmesterij bijna kan 
verdubbelen tot ruim 112.000 vleeskuikens.



Zou het nieuwe i-punt er soms mee 
te maken hebben, de opvolger van 
de VVV?  Binnen een week was 
Hardenberg 3x landelijk nieuws. 
Eerst hebben ze iemand gevraagd 
een geintje uit te halen in discotheek 
Crazy Horse. Expres in de zomer-
tijd, want dat is het beste moment 
om aandacht van de media te krij-
gen. Natuurlijk is het afsteken van 
een traangastablet in een redelijk 
volle discotheek (1100 van de toe-
gestane 1900 bezoekers) een nogal 
uit de hand gelopen geintje, ge-
vaarlijk zelfs, hoewel de bezoekers 
kwaaier waren over het bederven 
van hun uitgaansnacht dan dat ze 
in de rats zaten over hun veiligheid, 
maar alles is goed afgelopen, het 
personeel van de disco, de hulpdien-
sten en het ziekenhuis hebben goed 
werk geleverd en er kon weer eens 
getest worden of alle draaiboeken 
nog klopten. Met een bijzondere 
uitkomst. Nu kon iedereen buiten 
worden opgevangen, maar bij slecht
 weer wordt iedereen opgevangen in 

de Evenementenhal, zo staat in het 
draaiboek. Alleen is de vraag hoe 
krijg je op een natte herfstavond of 
in een winterse sneeuwbui honder-
den geëvacueerden in die hal? Dat 
is iets om even over na te denken 
en dus zat er toch nog een positief 
kantje aan dit alles. En natuurlijk die 
naamsbekendheid. Normaal gespro-
ken was het nieuws geweest voor 
enkele provinciale media, maar nu 
doken diverse landelijke zenders 
en landelijke kranten erop. Dat ze 
dan net de verkeerde mensen voor 
de camera halen heb je niet in de 
hand, maar goed, Hardenberg was 
weer in beeld. En reclamemakers 
weten dat het beter is dat ze slecht 
over je spreken dan dat je niet ge-
noemd wordt.

Het tweede akkefietje was minder 
opzienbarend, maar goed genoeg 

voor meer dan lokale berichtgeving. 
De Carbage Run, een 5-daagse 
rally door Europa in een auto die 
niet meer mag kosten dan 500 
euro, vertrekt voortaan niet meer 
uit Hardenberg, maar vanuit het 
Drentse Erm. Sinds de eerste rally 
in 2009 was Hardenberg telkens 
de startplaats – eerst sportpark De 
Boshoek, later bij de Evenementen-
hal – maar nu wil men met een paar 
honderd deelnemers op zondag een 
feestje vieren, ergens overnachten 
en op maandag vertrekken. Zo’n 
plek hebben we wel, maar tegen 
de organisatoren is gezegd dat we 
niks kunnen bieden. De Run mag 
nu wel eens ergens anders starten, 
het levert na 5 edities vrijwel geen 
reclame meer op voor Harden-
berg, alleen dat Hardenberg géén 
startplaats meer is zorgt nog voor 
aandacht van de media. Bovendien 
is er een nieuw onderdeel, een rally 
per bromfiets, en die start wèl in 
Hardenberg, wat weer naamsbe-
kendheid oplevert.

Het derde onderdeel dat landelijke 
aandacht trok was de Aziatische 
tijgermug. Dit jaar was het beestje 
al op 6 plekken gesignaleerd (3x in 
het zuiden, 3x in de Flevopolder), 
zodat het tijd werd dat deze streek 
van het land eens werd genoemd. 
Waarschijnlijk is een Hardenberger 
bandenhandel met connecties in 
Azië gevraagd een paar muggen 
te importeren en de Nederlandse 
Voedsel en Warenautoriteit in te 
seinen, waarna het hele mediacir-
cus kon beginnen. Snel een paar 
dwaaltweets geplaatst waarna Eén 
Vandaag, RTV Oost, Duitse zen-
ders en NU.nl er bovenop konden 
duiken. Niks aan de hand want 
geen geïnfecteerde muggen, maar 
maximale aandacht. Drie keer in 
één week. Kijk, dat is nou de kracht 
van gewoon dóen.
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HARDENBERG - Vijftien jaar 
geleden was het de eerste keer 
dat in Hardenberg een herdenking 
gehouden kon worden voor de 
slachtoffers van de Japanse inter-
neringskampen in Nederlands-Indië 
tijdens de Tweede Wereldoorlog 
en de zes jonge mannen uit de ge-
meente Hardenberg, die hun leven 
verloren tijdens het herstel van de 
orde na de Japanse capitulatie en 
de daaropvolgende Indonesische 
vrijheidsstrijd eind jaren ‘40.

Het verhaal moet doorverteld worden

Met de plaatsing van twee monu-
menten in het Indiëplantsoen aan de 
Vecht, nabij theater De Voorveghter, 
was een deel van de ereschuld be-
taald aan de soldaten die naar Indië 
werden gestuurd, vertelde toenma-
lig burgemeester Herman Smit. Een 
opdracht die, zo zei hij, ook in het 
Bijbelboek Deuteronomium staat, 
met de woorden “opdat gij niet ver-
geet de dingen, die uw ogen gezien 
hebben.” Dat sloeg op het oprichten 
van gedenktekens. Kinderen zouden 

bij het zien van de gedenktekens te 
horen krijgen over de geschiedenis 
van lijden, te hulp komen en offers 
brengen. Dezelfde drie elementen 
die volgens Smit ook bij de Indië-
monumenten geëerd worden.
Dat die opdracht nog steeds actueel 
is lieten donderdag 15 augustus 
tijdens de herdenking mevrouw 
Hans (stichting Indiëmonument), 
mevrouw Hoving (kampslachtoffer) 
en de huidige burgemeester Peter 
Snijders weten: laat ouders, leer-

krachten, veteranen en overleven-
den het belang van de geschiedenis 
vertellen. Ook Christiaan Brunink 
van cbs De Kastanjehof gaf dat 
in zijn bijdrage aan: laat jongeren 
ervaren wat de twee minuten stilte 
tijdens een herdenking betekenen.
Zo’n honderd aanwezigen waren 
donderdag bij de herdenking aan-
wezig, waarbij de muzikale bijdra-
gen werden geleverd door Kunst 
Na Arbeid en KNA-trompetist Rick 
Huisken die The Last Post speelde.

HARDENBERG – Dankzij de twit-
terende wijkagenten in de gemeente 
Hardenberg zijn meer ‘verwarde 
personen’ teruggevonden en meer 
aanhoudingen verricht van bijvoor-
beeld winkeldieven dan wanneer 
dat sociaal medium niet gebruikt 
zou zijn. Dat is de overtuiging van 
Gonda Bruns, teamchef Harden-
berg van de politie Vechtdal. Afge-
lopen week gaf zij een toelichting 
op de Gebieddsscan 2012, waarin 
de politie laat zien hoe het staat met 
de criminaliteit en (on)veiligheid in 
Hardenberg.

Twitter levert 
politie wat op

Uit de Gebiedsscan komt onder 
meer naar voren dat het aantal wo-
ninginbraken nog elk jaar toeneemt, 
niet alleen ‘s nachts maar steeds 
vaker overdag. Vorig jaar was dat 
198 keer. “We hebben wel eens een 
rondje met buurtbewoners door de 
wijk Baalderveld gemaakt. Als je 
dan ziet dat nog veel mensen ramen 
en deuren open laten staan besef je, 
dat ze het potentiële inbrekers wel 
erg makkelijk maken. Die openheid 
kan hier helaas niet meer maar het 
kost blijkbaar veel tijd om dat tot de 

mensen te laten doordringen. Maar 
daar zetten we wèl op in, want de 
rode draad door ons verhaal is het 
betrekken van de burgers bij hun 
eigen veiligheid.”

Meer vernielingen
Verder blijkt uit de scan dat ook het 
aantal schuurinbraken nog steeds 
groeit, terwijl het aantal inbraken in 
bedrijven is afgenomen. Opvallend 
is de toename van het aantal ver-
nielingen. Daarvan is in 2012 maar 
liefst 552 keer melding gemaakt. 

Een fors deel daarvan komt op naam 
van dronken jongeren.

Tevredenheid is er over de forse da-
ling van het aantal gewonden in het 
verkeer, van 51 in 2011 naar 36 in 
2012. Dat kan te maken hebben met 
het verminderde alcoholgebruik 
door bestuurders. In 2012 kregen 75 
bestuurder een proces-verbaal voor 
rijden onder invloed. Dat aantal 
loopt de laatste jaren steeds verder 
terug. “Bij een grote verkeerscon-
trole in 2012 bliezen slechts vier 

van de duizend gecontroleerden 
boven de toegestane norm. Dat is 
wel eens anders geweest”, vertelt 
Bruns. Of dat nu werkelijk komt 
doordat er minder wordt gedronken 
door chauffeurs of dat ze makkelij-
ker dan voorheen worden gewaar-
schuwd dat er controles zijn, kan de 
teamchef niet zeggen. “Maar het feit 
ligt er dat er minder gewonden zijn 
in het verkeer. En dat telt.”

Portret - De gemeente Hardenberg 
heeft maandag volgens eigen zeg-
gen een staatsieportret onthuld, 
maar sinds het aantreden van Ko-
ningin Beatrix worden portret-
ten alleen als staatsieportretten 
beschouwd als ze voor dat doel 
gemaakt zijn in opdracht van de 
Rijksvoorlichtingsdienst. En dat is 
met het portret van Koning Willem-
Alexander in Hardenberg niet het 
geval. In de raadszaal is een schilde-
rij onthuld van Mia van der Moolen 
uit Dedemsvaart. Verantwoordelijk 
voor deze keus is het presidium 
van de gemeenteraad, het clubje 
van fractievoorzitters. Zij hebben 
werk van enkele lokale en regionale 
kunstenaars bekeken waarna de 
keus op Mia is gevallen. Die maakt 
voornamelijk portretten van fami-
lies, kinderen of bekende mensen 
waarvan ze een foto naschildert. 
Een indruk van haar werk is te zien 
op de website www.miaart.nl.

Hospice – Het hospice ‘t Huis aan 
de Vecht in Hardenberg herdenkt 
donderdag 22 augustus het 5-jarig 
bestaan. Dat gebeurt tijdens een 
bijeenkomst in theater De Voor-
veghter, waarbij voormalig hoog-
leraar Sociale Geneeskunde Doeke 
Post zijn visie geeft op het thema 
‘Waardig leven, Waardig sterven’.

Zwembad - De zwemverenigingen 
in Hardenberg en omgeving ken-
nen een sterke groei. Om die groei 
te kunnen opvangen worden de 
openingstijden van zwembad De 
Marsch in Hardenberg ‘s avonds ge-
wijzigd. Deze wijzigingen hebben 
ook gevolgen voor de recreatieve 
zwemmers. Op de website van de 
gemeente www.hardenberg.nl zijn 
te nieuwe tijden te vinden. 

Mug - Het bedrijf Traas uit Wolvega 
is woensdag 14 augustus begonnen 
met het bestrijden van de tijgermug 
die is aangetroffen bij bandengroot-
handel Heuver op bedrijventerrein 
Broeklanden in Hardenberg. Afhan-
kelijk van de weersomstandigheden 
gaat de bestrijding door tot het einde 
van het muggenseizoen, ongeveer 
begin oktober. Dat gebeurt in een 
straal van zo’n 500 meter rond het 
bedrijf. Tijdens een inspectie van 
de Nederlandse Voedsel- en Waren-
autoriteit is een exemplaar van de 
Aziatische tijgermug aangetroffen 
bij Heuver. De mug kan ziekten 
overdragen. Hij wordt bestreden 
om te voorkomen dat hij zich per-
manent vestigt in Nederland.

Vleermuis - In natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg vinden vrij-
dag 23 en zaterdag 24 augustus kin-
deractiviteiten en excursies plaats 
die te maken hebben met De Nacht 
van de Vleermuis. Ouderen kunnen 
o.m. vrijdag van 21.00 tot 23.15 uur 
op pad met batdetectoren. Informa-
tie en opgave bij De Koppel.
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Wegonderhoud - In de gemeente 
Hardenberg wordt vanaf eind au-
gustus volop gewerkt aan de wegen. 
Wegenbouwer Schagen gaat onder 
meer onderhoud plegen aan asfal-
twegen en slijtlagen aanbrengen. 
Het werk moet uiterlijk 1 november 
klaar zijn.

Watergraaf – Het nieuw te vormen 
waterschap Vechtstromen (fusie per 
1 januari 2014 van de waterschap-
pen Velt & Vecht en Regge & Din-
kel) wil Stefan Kuks als watergraaf 
voor het nieuwe waterschap. Kuks 
is sinds 2007 watergraaf van water-
schap Regge en Dinkel. Hij is daar-
naast lid van het dagelijks bestuur 
van de Unie van Waterschappen in 
Den Haag en hoogleraar waterbe-
stuur aan de Universiteit Twente.

Brug - In verband met het ver-
vangen van de brug Beerzerveld 
sluit de provincie Overijssel de 
wegen rond deze brug af voor 
het wegverkeer. De Westerweg is 
(deels) afgesloten van dinsdag 27 
augustus t/m zondag 22 september. 
Aansluitend is de Oosterweg voor 
doorgaand verkeer afgesloten t/m 
vrijdag 11 oktober. De Stenendijk 
blijft voor het bestemmingsverkeer 
bereikbaar. Tijdens de afsluiting 
geldt een omleidingsroute. Het 
afsluiten van de wegen is nodig 
vanwege het plaatsen van de stalen 
bovenbouw van de nieuwe brug en 
het aansluiten van de nieuwe brug 
op de bestaande wegen. Naar ver-
wachting wordt de brug in oktober 
in gebruik  genomen.

Lintjes – Het Heemser echtpaar 
Greevink-Kolkman, jarenlang eige-
naar van bakkerij Old Hiemse, heeft 
zaterdag een koninklijke onder-
scheiding ontvangen. Voor het eerst 
heeft het zijne koninklijke hoog-
heid Koning Willem-Alexander 
behaagt inwoners van Hardenberg 
te benoemen tot lid in de orde van 
Oranje-Nassau. Sinds 1983 is het 
echtpaar actief als vrijwilliger bij 
Clara Feyoena Heem. Daarnaast 
ondersteunen zijn al jaren een asiel-
zoekersgezin en zetten zij zich in 
voor het tiener- en jeugdwerk van 
de evangelische gemeente Ommen.

N377 - De provincie Overijssel 
begint 16 september met werk-
zaamheden aan de N377 tussen De 
Krim en Coevorden. Tot ongeveer 
21 oktober wordt gewerkt aan de 
bodemsanering van het voormalig 
tankstation aan de Coevorderweg 
199, het vervangen van de brug Co-
lenbranderswijk, asfaltonderhoud 
aan de hoofdrijbaan en fietspad, het 
verwijderen van drie bushaltes, het 
beter toegankelijk maken van de 
bushalte Horstra’s Wijk en het kap-
pen van vijf bomen in verband met 
de verkeersveiligheid en het planten 
van 20 nieuwe bomen. Tijdens de 
werkzaamheden is de N377 tussen 
Slagharen en Coevorden afgesloten 
en geldt er een omleidingsroute.

Wijnfeest – Zondag 8 september 
van 12.00 tot 19.00 uur vindt een 
wijnfeest plaats op De Reestland-
hoeve aan de Hoofdweg in Balk-
brug. Het wordt een bijzondere 
gebeurtenis, omdat  deze producent 
van Nederlandse wijn op de grens 
van Overijssel en Drenthe 10 jaar 
bestaat. Er worden die dag ter 
plekken gerechten gekookt met 
streekproducten, en er is een uit-
gebreide kunstmarkt en een kleine 
boerenmarkt. Bijzonder is ook het 
optreden van United by Music, een 
bluesband waarbij de bandleden al-
lemaal een beperking hebben.

Ach, het is wel te begrijpen. De 
gemeenteraad van Hardenberg geeft 
3 september een bedrag van 32.000 
euro aan zorginstelling Baalder-
borg voor een speeltje. Dan krijgt 
namelijk de nieuwe lokale omroep 
toestemming om aan de slag te gaan 
en daar hoort een bedrag bij dat de 
gemeente van het Rijk krijgt. Naar 
verwachting zal begin november 
de eerste radio-uitzending de lucht 
ingaan. Baalderborg is één van de 
pijlers onder de nieuwe omroep, 
vertelde voorzitter Gert de Jong 
vorige week dinsdag toen hij de 
omroep aan de raad presenteerde. 
De andere zijn weekblad De Toren, 
waar de omroep de kabelkrant aan 
verpatst heeft, en enkele lokale 
ondernemers.

De grote zorginstelling had een ra-
dioprogramma voor haar patiënten 
bij de vorige omroep. Nu die failliet 
is gegaan zou het wel aardig zijn 
als er een nieuwe kans komt voor 
de Baalderborgers. En die komt er. 
Met een omroep die vooral uniek 

wil zijn, zei voorzitter De Jong, 
en die geen cent uitgeeft die niet 
eerst is ontvangen. “Met enkele 
accountants in het bestuur mag u 
verwachten dat de financiën goed 
in de gaten worden gehouden”, ver-
telde hij, maar sinds de tuchtrechter 
onlangs de accountant van woning-
corporatie Vestia op de vingers heeft 
getikt omdat die slecht werk heeft 
geleverd waardoor de gemeenschap 
met een miljoenenverlies zit opge-
zadeld, moet de opmerking van De 
Jong met een korreltje zout worden 
genomen.

Maar goed, hij zal als accountant 
vast en zeker veel van cijfers 
afweten. In elk geval meer dan 
van geschreven taal. De nieuwe 
omroep begint namelijk meteen 
met een taalblunder. Het nieuwe 
medium noemt zich Omroep Noord 
Oost Overijssel, kortweg NOOS. 

De officiële schrijfwijze is echter 
Noordoost-Overijssel. Natuurlijk 
moet de omroep het zelf weten 
dat ze de eigen naam niet foutloos 
schrijft, maar het staat wel slor-
dig. Net als de vreemde afkorting 
NOOS. De eerste drie letters zijn 
nog wel een beetje logisch: Noord 
Oost Overijssel. Maar waar die S 
vandaag komt? De Jong gaf dinsdag 
zelf uitleg: “Die is er achter geplakt 
want anders had je Omroep NOO, 
en dat is een negatieve benaming.”

De ambities van de nieuwe omroep 
zijn hoog opgeschroefd. “We willen 
uniek zijn”, vertelde de voorzitter. 
Waar landelijke omroepen al 90 
jaar naar op zoek zijn denken zijn 
mensen te kunnen leveren. Als dat 
zo is wordt de NOOS binnen de 
kortste keren wereldnieuws. Waar 
aan gedacht wordt? In de eerste 
plaats voorlichting en educatie. En 
omdat je Baalderborg al hebt en er 
pogingen worden gedaan ook de 
Saxenburg Groep binnen te hen-
gelen betreft het in de eerste plaats 

voorlichting over zorg. Over zorg-
wetten, zorginstellingen, zorgverle-
ners. Iedere week een programma 
over ‘de uroloog vertelt’, of zoiets. 
Dat zou in ieder geval uniek zijn, 
want geen zinnig mens denkt dat 
hiermee luisteraars of kijkers zijn 
te boeien. Wat je echter ook van 
de nieuwe omroep denkt (en ik 
denk dat het een overbodig me-
dium is waardoor het zonde is dat 
er 32.000 euro gemeenschapsgeld 
naartoe gaat), de nieuwe voorzit-
ter kan zich goed presenteren. De 
raadsleden vielen bijna in katzwijm 
vanwege zijn welbespraaktheid en 
zijn enthousiasme. De toestemming 
en het geld heeft hij dan ook al in 
de pocket, dat is na vorige week 
dinsdag wel duidelijk geworden. 
Misschien een goede les voor an-
deren die centen van de gemeente 
willen hebben: zoek iemand die 
goed kan spreken, die geestdriftig 
zijn verhaal kan doen en je hebt de 
zaak al half gewonnen. De raad is 
makkelijk by the nose te nemen.

ergee@sallander.nl

HARDENBERG – “Na alle ge-
wonnen oefenwedstrijden willen 
we graag weten waar de ploeg 
staat”, was de afgelopen week 
volop te horen onder HHC-
supporters. Dat weten ze nu, 
namelijk onderaan.

Nou is dat niet zo gek na slechts één 
wedstrijd, maar de manier waarop 
zaterdag met 0-3 werd verloren 
van Capelle na een 0-0 ruststand 

geeft te denken. De ploeg uit Zuid-
Holland was slimmer, actiever en 
sterker dan de Hardenbergers. Een 
‘luizenploeg’ die wacht op fouten 
van tegenstanders en daar trapte 
HHC met beide benen in. Drie 
fouten, drie snelle uitbraken, drie 
doelpunten. Plus nog twee grote 
kansen die HHC-keeper Danes wist 
te verijdelen. De Hardenbergers 
stelden daar weinig tegenover, het 
aantal kansen was op één hand van 

een arbeider uit een houtzagerij te 
tellen. Ook de drie verse krachten 
die trainer Marcel Groninger in de 
tweede helft inbracht konden daar 
niets meer aan veranderen.

“Parijs is nog ver”
De gedesillusioneerde supporters 
waren echter vrij snel weer na de 
wedstrijd opgekrabbeld. “Met 0-3 
verloren? Nou en? Parijs is nog 
ver”, werd getweet, daarbij verwij-

zend naar de uitspraak van versla-
gen renners in de Tour de France. 
De supportersleus De Boshoek is 
van ons, die ook na de wedstrijd 
werd geschreven, kwam echter wat 
potsierlijk over.

Zaterdag moet HHC op bezoek bij 
GVVV in Veenendaal, een week 
later komt Excelsior’31 uit Rijssen 
op bezoek. Dan weten de Harden-
bergers beter waar ze staan.

HARDENBERG – De provincie 
Overijssel gaat volgend jaar een 
proef houden met het vaker bedie-
nen van bruggen en sluizen in het 
kanaal Almelo-De Haandrik. Dat 
antwoorden B&W van Hardenberg 
op vragen van de PvdA-fractie.
Volgens de socialisten zorgt de 
nieuwe vaarverbinding Erica-Ter 
Apel voor een sterke toename van 
het aantal recreatieve gebruikers. 
Dat beeld wordt bevestigd door 

De Boshoek is niet van HHC

Bruggen vaker open Drentse bestuurders. Zij hebben 
vorige week de 3000ste passerende 
boot in de sluis in Noordscheschut 
in de bloemetjes gezet. Vorig jaar 
schutte sluiswachter Klaas Bak-
ker 1489 jachten. Hij verwacht dit 
jaar uit te komen op rond de 3700. 
Het merendeel van die boten vaart 
via het nieuwe Koning Willem-
Alexanderkanaal (Erica-Ter Apel) 
naar gebieden in Groningen en 
Duitsland.
De provincie Overijssel heeft nu 
nog de bedieningstijden voorname-

lijk afgestemd op de beroepsvaart. 
Dat betekent dat tussen zaterdag 
13.00 uur en maandag 06.00 uur 
geen bruggen en sluizen worden 
bediend. Een proef eind jaren ‘90, 
waarin ook de verruiming van de 
bedieningstijden is onderzocht, liet 
zien dat er nauwelijks gebruik van 
die verruiming werd gemaakt waar-
door de kosten te hoog waren. Nu 
wordt daar door de komst van het 
nieuwe kanaal anders over gedacht.
In eerste instantie gaat het om een 
proef om de bruggen en sluizen 

in het voor- en naseizoen ook te 
bedienen op de zaterdagmiddagen. 
Daarnaast kan er in het hoogseizoen 
juni, juli en augustus ook op de 
zondagen worden gevaren. De proef 
wordt in 2014 gehouden. De provin-
cie betaalt de kosten hiervan. Als de 
proef een succes is en de bruggen en 
sluizen blijvend bediend worden in 
het weekend, moet gekeken worden 
wie dan de extra kosten betaalt. Dat 
zouden voor een deel de gemeenten 
aan het kanaal Almelo-De Haandrik 
kunnen zijn.



De entree van Hardenberg-stad, 
met de blik vanuit Heemse over de 
Voorstraatbrug, is beter geworden 
sinds de Troubadour een facelift 
heeft gekregen. Het horecabedrijf 
is inhoudelijk vernieuwd, maar de 
waard en waardin schuwen niet 
ook de buitenkant aan te pakken. 
Er is een vlonder in de Vecht met 
af en toe een bandje, een serre aan 
de waterkant en er worden zelfs 
Carribean Party’s op de naastge-
legen brug gehouden. Een mooie 
entree, maar wel als een vlag op 
een modderschuit. En die modder-
schuit is dan de brug. Een haveloze, 
verveloze brok beton. Er zijn in de 
loop der jaren al heel wat plannen 
gemaakt om de brug te vernieuwen, 
te verbreden of zelfs te vervangen, 
maar omdat het de gemeente tel-
kens aan voldoende geld ontbrak 
kwam er nooit iets van die plannen 
terecht. Ook nu zal er vast en zeker 
niet voldoende geld in kas zitten 

om de Voorstraatbrug door een vers 
exemplaar te vervangen, maar een 
likje verf moet toch nog wel betaald 
kunnen worden? Volgend jaar heeft 
de brug de respectabele leeftijd van 
65 jaar bereikt. Me dunkt, een mooi 
moment om vóór het toeristensei-
zoen begint de brug weer wat van 
haar oude glorie terug te geven.

Dat zou nog eens een tolle actie zijn, 
zoals onze oosterburen plachten te 
zeggen. Eén van de vertalingen van 
dit Duitse woord luidt indrukwek-
kend, maar eigenlijk is dat te slap. 
Fantastisch of de hippie-uitdruk-
king te gek komen dichter in de 
buurt. Het bureau voor toerisme in 
de Grafschaft Bentheim gebruikte 
het onlangs ook nog eens: Toller 
Wettbewerb vom VVV Nordhorn.

Wat zo toll was? Het plan om in-
woners van Nordhorn een ontwerp 
te laten tekenen dat met de stad te 
maken moet hebben. Dat kan een 
markant gebouw zijn, of een eve-
nement dat in de stad plaatsvindt, 
als er maar iets van Nordhorn 
inzit. Verder worden er aan de 
fantasie geen grenzen gesteld. Het 
is de bedoeling dat de vijf mooiste 
of grappigste ontwerpen worden 
gedrukt op..... een fietsbel. Het lie-
velingsvervoermiddel van de Nord-
horners, de fiets, kan wel wat kleur 
gebruiken, vindt de VVV en dus is 
een wedstrijd uitgeschreven met als 
motto Pimp Your Fahrradklingel, 
in een nogal vreemde mengeling 
van Engels en Duits. De winnende 
ontwerpen worden vervolgens in de 
VVV-winkel verkocht en de win-
naars krijgen hun bel en een bon.

Misschien een aardig idee voor het 
nieuwe I-kantoor in Hardenberg, 

de opvolger van de VVV. Maar wat 
moet je hier nou op zo’n fietsbel 
schilderen. De klepperman? Het 
gemeentehuis? De ballonvaarten, 
HHC, de Vecht of het standwerkers-
concours? Je zou inspiratie kunnen 
opdoen tijdens een stadswandeling 
van de historische vereniging. Elke 
donderdagmiddag en nog eens 
gratis ook. Tijdens de wandeling 
komt de rijke historie van de stad 
aan bod, laten de gidsen weten, en 
vooral inwoners van Hardenberg 
schijnen dat verrassend te vinden. 
Daar kan ik mij eigenlijk wel iets bij 
voorstellen. Die rijke historie is tot 
nu toe namelijk erg goed verborgen 
gebleven. Maar misschien dat de 
stadswandeling zoveel bijzonder-
heden oplevert, dat het I-kantoor 
een fietsbelproject in Hardenberg 
kan beginnen. Ook toll.
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Gedenkplaat voor dwangarbeiders

HARDENBERG - “De bewoners 
van De Spinde zeuren niet. Wij zijn 
altijd correct met elkaar omgegaan 
en als mocht blijken dat een ambte-
naar heeft gezegd dat ze niet moeten 
zeuren omdat ze aan de bel trekken 
over de aanleg van het park voor 
hun deur, dan wordt daar intern wel 
even wat van gezegd.” Wethouder 
Jannes Janssen reageert daarmee 
op berichten dat bewoners van de 
flat De Spinde ontevreden zijn over 
het gloednieuwe park dat om het 

Bewoners De Spinde klagen 
over toegankelijkheid park

gemeentehuis wordt aangelegd en 
over de manier waarop ze ambtelijk 
zouden zijn behandeld. Zij missen 
een goede verbinding voor hun rol-
lators en scootmobielen en hebben 
daarom een brief aan de gemeente 
gestuurd met hun klachten, nadat 
ze al eerder mondeling hun onte-
vredenheid hadden geuit.

Trap aangepast
De klachten hebben Janssen wel 
verrast. “Bij het ontwerp van het 

park is er contact geweest met het 
bestuur van de bewonerscommissie 
en daarna hebben we een inloop-
bijeenkomst gehouden waar alle 
bewoners voor zijn uitgenodigd. 
Daar konden ze de tekeningen zien 
en er werd uitleg gegeven over de 
aanleg van het park. Er zijn toen 
geen op- of aanmerkingen gemaakt.  
Nu alles wordt uitgevoerd zoals 
is afgesproken valt het sommigen 
blijkbaar een beetje tegen. Met 
name de zogenoemde luie trap, 
waar op bijna glooiende wijze een 
meter hoogteverschil overwonnen 
wordt, komt wel erg dicht bij hun 
voordeur. En daar hebben ze mis-
schien wel gelijk in. We kijken dus 

of die trap wat verder weg aange-
legd kan worden.”

Over de klachten met betrekking tot 
de slechte toegankelijkheid gaat de 
gemeente opnieuw in gesprek met 
de bewoners of is ze dat begin deze 
week al geweest. “Dat hebben we 
de voorzitster van de bewonerscom-
missie al beloofd en de uitnodiging 
ligt al klaar”, vertelde de wethouder 
vorige week. “En dan zullen we nog 
eens laten zien waar de rijbanen 
voor rollators en scootmobielen lig-
gen en hoe ze het park, het gemeen-
tehuis en de stad kunnen bereiken.”

HOOGENWEG – Als alles loopt 
zoals de plannenmakers hebben 
bedacht kan eind 2014 de schop 
in de grond voor de bouw van 24 
zorgwoningen van de Baalderborg 
Groep aan de Hoogenweg. Dat 
moet gebeuren op de plek van de 
basisschool, die zo’n 16 jaar gele-
den de deur sloot. Maar niet alleen 
zorgwoningen, er komen ook seni-
orenwoningen.

Dat laatste hebben de bewoners 
van de Hoogenweg afgedwongen. 
Tijdens een bijeenkomst in juni van 
Plaatselijk Belang waar de plannen 
werden gepresenteerd, bleek dat 
er nogal wat weerstand was tegen 
de bouw. Voor een deel oud zeer, 
omdat enkele buurtbewoners rond 
de eeuwwisseling het idee hadden 
van de school een oorlogs- en ver-
zetsmuseum van te maken als ze 
bij de school hun woning mochten 
bouwen, een plan dat geen genade 
kon vinden in de ogen van de ge-
meente, terwijl woningbouw nu 
wèl wordt toegestaan. Voor een deel 
ongenoegen omdat Baalderborg 
mensen van elders naar de Hoogen-
weg verplaatst terwijl de Hoogen-
weggers er zelfs niets aan hebben. 
Na die bijeenkomst in juni zijn de 
plannen aangepast, met ditmaal 
wèl aandacht voor de senioren van 
de Hoogenweg. Wethouder Douwe 
Prinsse is dinsdag 27 juni naar de 
Hoogenweg afgereisd om daar met 
de bevolking de aangepaste ideeën 
te bespreken. De veertig aanwezi-
gen lieten dit keer geen afkeurende 
geluiden horen, zodat de conclusie 
werd getrokken dat het project niet 
in de prullenbak hoeft te belanden. 
Binnenkort wordt begonnen met 
het uitwerken van de plannen, 
waarna inloopavonden worden 
gehouden waar de dorpsbewoners 
de bouwtekeningen eventueel van 
commentaar kunnen voorzien.

Toch zorgwoningen 
op plek basisschool

REGIO - Heel wat grensbewoners hebben in 
de vorige eeuw gewerkt in de textielfabrieken 
van Nordhorn, dat net zo’n textielregio was 
als Twente. De meesten vrijwillig, omdat dat 
hun baan met bijbehorend loon was, maar er 
was ook een periode dat arbeiders verplicht 
tewerk werden gesteld in de fabrieken van 
Povel, Rawe en Niehues & Dütting (N+D).

Zo’n tienduizend mannen en vrouwen uit min-
stens 12 landen hebben tussen 1939 en 1945 in 
de fabrieken in Nordhorn dwangarbeid moeten 
verrichten. Eén van hen was Seine Prins uit Al-

melo, in 1922 geboren in Hellendoorn. In 1944 
tewerkgesteld bij N+D, gearresteerd bij een 
razzia omdat hij een afbeelding van koningin 
Wilhelmina bij zich droeg, overgebracht naar 
de concentratiekampen Auschwitz, Leitmeritz 
en Flossenburg waar hij op 19 november 1944 
is gestorven. De stad Nordhorn gedenkt hem en 
de andere dwangarbeiders in schaamte en met de 
wil om niet te vergeten, zo zou sinds zondag 1 
september te lezen staan op een gedenkplaat in 
der Schwarzer Garten in Nordhorn. Zou, want 
burgemeester Thomas Berling (op de foto rechts) 
moest tijdens de vredesbijeenkomst in het nabij-

gelegen Lutherse gemeenschapshuis meedelen 
dat vergeten was de gemeenteraad om toestem-
ming te vragen, zodat de plaat op een later tijdstip 
wordt geplaatst. Hij had daarnaast ook nog eens 
de pech dat het bloemstuk dat klaar stond om 
namens de gemeente bij de herdenkingsmuur in 
de zwarte tuin geplaatst te worden, was gestolen 
tijdens de bijeenkomst in het gemeenschaps-
huis. Die bijeenkomst was georganiseerd door 
vakbonden, vormingswerk en vredesbeweging 
op de anti-oorlogsdag 1 september, de dag dat 
de Duitsers in 1939 de Tweede Wereldoorlog 
begonnen met de aanval op Polen.

Lintje – Brandweerman Jan Nieu-
wenhuis uit Hardenberg heeft vrij-
dag 30 augustus een Koninklijke 
onderscheiding ontvangen bij zijn 
afscheid van de vrijwillige brand-
weer. Nieuwenhuis is ruim 28 jaar 
actief geweest bij de brandweer: 
het grootste deel als vrijwilliger en 
sinds 2002 als beroeps. Hij ontving 
vrijdag in de brandweerkazerne aan 
de Europaweg de versierselen die 
horen bij het Lidmaatschap van de 
Orde van Oranje-Nassau.

Lakenvelder – Zaterdag 7 septem-
ber houden 14 eigenaars van het 
Oudhollandse koeienras Laken-
velder een Open Dag. Dat gebeurt 
onder meer op Het Lotter, Elimmer-
weg 2 in Schuinesloot. Gasten zijn 
welkom van 10.00 tot 17.00 uur.

Voedselbank - De voedselbank 
Noordoost-Overijssel is dringend 
op zoek naar een nieuw onder-
komen. Per 1 januari moet het 
voormalige notariskantoor aan De 
Brink in Heemse worden verlaten. 
De zoektocht naar een nieuwe plek 
heeft nog geen resultaat opgele-
verd, omdat de  voedselbank moet 
voldoen aan alle eisen die de voed-
sel- en warenwet stelt. Bovendien 
stelt de Arbowet eisen aan de werk-
plekken van de vrijwilligers. Voor 
het samenstellen van de pakketten 
(elke 14 dagen voor 200 huishou-
dens) zoeken ze we een geschikte 
locatie in Hardenberg ter grootte 
van ongeveer 200 vierkante meter 
werkruimte met een kantoor en 
kantine voorziening. Reageren kan 
door te bellen met 06-34120614.



wereld. Hij droeg grijze kleding 
waardoor de politie ervan uitgaat 
dat hij dronken op de weg heeft 
gelegen en zijn wangedrag kan na-
vertellen omdat de automobilist is 
uitgeweken. Hij was overigens wel 
zodanig gewond dat ook hij naar 
een ziekenhuis werd overgebracht.

“Als je ziet wat de politie tij-
dens zo’n nacht meemaakt, hoe 
ze professioneel handelden en zelf 
spraken van een rustige nacht dan 
kun je eigenlijk alleen maar diep 
respect voor ze hebben”, vindt de 
burgemeester. “En je merkt ook 
dat ze meer weten dan wij denken. 
We zagen tijdens de nachtdienst 
de woningen van drugsritselaars 
in de Norden en Baalderveld, de 
raddraaiers kennen ze allemaal bij 
naam, ze weten wie ze in de gaten 
moeten houden. Wat dat betreft 
zitten we nog redelijk veilig in de 
gemeente Hardenberg.”

Woensdag 11 september 2013
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Het is soms best lastig werken met 
twee petten op, daar kan Andy de 
Vos, raadslid en voorzitter van de 
Oranjevereniging Gramsbergen 
over meepraten. Als PvdA-raadslid 
wil hij meer reuring op zondag, 
bijvoorbeeld door winkeliers de 
kans te bieden hun zaak ook die 
dag te openen, of in elk geval een 
deel van de dag. Nu er onlangs een 
actie in Gramsbergen is gestart 
om de feestverlichting tijdens de 
feestweek Gramsbergen Lichtstad 
ook op zondag te laten branden 
reageerde hij afwijzend. Er was al 
vaker om gevraagd en het bestuur 
heeft toen laten weten dat men reke-
ning wil houden met de zondagsrust 
die een groot deel van de bevolking 
in ere houdt. Volgens voorzitter De 
Vos is er geen reden dat standpunt 
te veranderen. Noodgedwongen 
een man met een Januskop? Zijn 

verhaal over een meerderheid die 
rekening wil houden met een min-
derheid - één van de zegeningen van 
de democratie - valt te prijzen. Maar 
moet dat dan ook niet breder gelden, 
dus niet alleen voor activiteiten in 
Gramsbergen maar voor de hele 
gemeente?

Meer reuring op zondag is sinds 
kort makkelijker te regelen. Zo 
makkelijk, dat de Nederlandse Ver-
eniging tot bevordering van de Zon-
dagsrust en de Zondagsheiliging 
(NVZZ) een brief naar de gemeente 
Hardenberg heeft gestuurd. Naar 
elke gemeente trouwens, want het 
is voor de vereniging een landelijk 
probleem. Met ingang van 1 juli 

geldt een nieuwe Winkeltijdenwet. 
Tot die tijd was het zo dat winkels 
open mogen zijn op doordeweekse 
dagen en op zaterdag tussen 6.00 
en 22.00 uur. Het uitgangspunt van 
de Winkeltijdenwet is dat winkels 
in principe op zondag dicht zijn, 
maar sinds 1 juli mogen gemeen-
ten zelf beslissen of ze winkels 
toestemming geven om buiten deze 
uren open te zijn. Of de winkels op 
zondagen open zijn, verschilt dan 
ook per gemeente.

In Hardenberg is het op dit moment 
geen item, maar dat zal het waar-
schijnlijk de komende maanden wel 
worden, want de verkiezingen staan 
voor de deur. Nog wel op gepaste 
afstand, omdat er pas op 19 maart 
2014 gestemd mag worden, maar de 
partijen zijn al bezig met het werven 
van raadsleden en het vaststellen 

van een verkiezingsprogramma. 
De opening van winkels op zondag 
zal daarin genoemd worden. En 
dan is het wel interessant om te 
weten wat de PvdA schrijft. Wordt 
er rekening gehouden met de tot 
nu toe bestaande meerderheid die 
tegen is, of wordt er ècht een punt 
van gemaakt? Trouwens, is het wel 
zo dat de meerderheid van de inwo-
ners van de gemeente Hardenberg 
tegen het openstellen van winkels 
op zondag is? De meerderheid van 
raadsleden wel, maar de bevolking? 
Of zou er geëxperimenteerd kunnen 
worden met bijvoorbeeld een zon-
dagopening in de zomervakantie, 
of voor Kerst? Eerst maar eens zien 
hoe de raad reageert op de brief van 
de NVZZ (anno 1954). En dan de 
verkiezingsprogramma’s goed in de 
gaten houden.

HARDENBERG – Een zaterdag-
nacht met de politie op pad is voor  
burgemeester Peter Snijders een 
bijzondere gebeurtenis geworden. 
In de nacht van 30 augustus op 1 
september, de laatste nacht van de 
Gramsberger Feestweek, heeft hij 
met enkele agenten de gemeente 
doorkruist.

Zijn ‘dienst’ begon om 23.00 uur 
met een gevalletje in Hardenberg, 
waar jongeren met munten op de 
rails probeerden spoorbomen naar 
beneden te krijgen. Hoewel het 
een zaterdagnacht was hoefde er 
geen bezoek gebracht te worden 
aan discotheek Crazy Horse, want 
die had de deuren gesloten omdat 
er verwacht werd dat ‘iedereen’ 
naar Gramsbergen zou gaan. En 
dat bleek ook zo te zijn, want het 

“Vrijwel geen nuchter persoon gezien”
centrum van het Vechtstadje zat 
bomvol. “Maar ik heb werkelijk 
geen nuchter persoon ontmoet 
tussen elf en zeven uur”, vertelde 
Snijders, “op de agenten en het 
ambulancepersoneel na. En we 
hebben heel wat mensen gesproken. 
Jongeren, maar ook mensen van 40, 
50 jaar. Je staat versteld van wat met 
name die ouderen de agenten naar 
het hoofd slingeren, dan merk je dat 
de beschaving van veel mensen niet 
meer is dan een klein laagje vernis.”

Ondanks al die dronken personen 
is het feest vrij rustig verlopen, 
met alleen een opstootje bij het 
station. Tussendoor is nog een 
bezoek gebracht aan Dedemsvaart 
waar jongeren een leeftijdgenoot 
mishandelden. “Maar wat grote 
indruk heeft gemaakt is een ongeval 

in Balkburg”, zegt Snijders. “In 
Gramsbergen kregen we een wat 
vaag bericht over een auto die over 
de kop was geslagen nadat ze iets 
grijs op de weg hadden ontweken. 
Dan merk je ook dat het met aan-
rijtijden niet zo eenvoudig is als je 
altijd had gedacht. Ondanks sirenes 
en zwaailichten duurde het nog een 
hele poos voor we in Balkbrug wa-
ren.” Daar zagen ze inderdaad een 
auto met vier inzittenden die over 
de kop was geslagen. Twee waren 
zodanig gewond dat ze naar een 
ziekenhuis vervoerd moesten wor-
den. Na hun verhaal over ‘iets grijs 
op de weg’ waarvoor ze moesten 
uitwijken vonden de agenten tijdens 
een zoektocht een eindje verderop 
een knaap van begin twintig in de 
berm, helemaal bebloed maar door 
alcoholgebruik volkomen van de 

Bouwen - Er wordt binnenkort flink 
gebouwd in het dorpje Diffelen. Dat 
er een groepsaccommodatie komt 
op familiepark De Vechtvallei  zul-
len de bewoners niet zo’n probleem 
vinden: er verdwijnt een stukje bos 
maar een eindje verderop wordt een 
nieuw gedeelte aangelegd. Met de 
komst van een landgoed met land-
huis hebben ze wel moeite. Een po-
sitief besluit van de gemeenteraad 
is vorig jaar door de Raad van State 
in de prullenbak gegooid vanwege 
het ontbreken van een provinciale 
goedkeuring. Dat gemis is later 
door de gemeente goedgemaakt 
maar toen vond de buurt sporen van 
dassen op de plek waar het landhuis 
moet komen. Volgens de gemeente 
is er echter geen dassenburcht 
zodat er gebouwd kan worden. De 
raad moet nog een definitief besluit 
nemen, maar vorige week dinsdag 
bleek al dat het voorstel op een grote 
meerderheid kan rekenen.

Trouwen – Het voormalige ge-
meentehuis van Gramsbergen mag 
bewoond worden als de eigenaar dat 
wil, maar in de aanbouw, de vroe-
gere raads- en trouwzaal, mag dat 
niet. Een verzoek van de eigenaar 
is afgewezen omdat het gebouw 
volgens B&W niet geschikt is om 
tot woning verbouwd te worden.

Veilig – Het raadslid Laarman van 
DS’12 kan weer veilig naar disco-
theek Crazy Horse als hij dat wil. 
Of naar een andere uitgaansgele-
genheid in de gemeente. Naar aan-
leiding van het traangasincident in 
de disco aan de Jan Weitkamplaan 
had hij vragen aan B&W gesteld. Zo 
wilde hij weten of de burgemeester 
of diens plaatsvervanger ‘s nachts 
wel ter plekke was geweest, of het 
wel goed geregeld is dat de burge-
meester wordt gewaarschuwd bij 
rampen, of er een piketregeling is en 
of B&W wel een opleiding hebben 
gevolgd om leiding te geven als er 
een crisis is. Tot zijn geruststelling 
kan worden meegedeeld dat er al 
langer een piketregeling bestaat 
dan dat hij op aarde vertoeft, dat de 
locoburgemeester tijdens het traan-
gasincident ter plekke is geweest 
hoewel dat volgens de procedure 
niet nodig was, dat de collegeleden 
allemaal zijn opgeleid in het kader 
van crisisbestrijding en dat twee 
keer per jaar geoefend wordt.

Parkeren – Er komt geen blauwe 
zone aan de Bruchterweg en de 
Europaweg. De stichting Centrum-
management had hierom gevraagd, 
maar B&W willen dat er net als 
elders in het centrum voor het 
parkeren moet worden betaald. 
Het wordt voor de automobilist 
verwarrend als hij in een deel van 
het centrum moet betalen en in een 
andere deel de parkeerschijf moet 
gebruiken. Bovendien zullen cen-
trumbezoekers allemaal een plekje 
aan de Europaweg zoeken omdat 
daar het parkeren gratis is, meent 
het college. Hierdoor kunnen de 
klanten van de winkeliers aan de 
Europaweg niet meer bij de winkel 
parkeren. De huidige regeling, 
waarbij maximaal één uur aan de 
Europaweg tegen betaling gepar-
keerd mag worden, is voor iedereen 
het best, vinden B&W.

Veen – De rijks- en provinciale 
overheid houden donderdag 12 sep-
tember een informatiebijeenkomst 
over de Engbertsdijksvenen. Be-
langstellenden zijn welkom van 
14.00 tot 16.00 uur bij Tante Sien 
in Vasse. Aan de orde komt de span-
ning tussen natuur en economie.

HARDENBERG - Dat zullen de ontwerpers van 
de Opel Manta begin jaren ‘70 niet gedroomd 
hebben, dat hun auto zelfs na veertig jaar nog 
zo populair is dat overal in de wereld clubs van 
liefhebbers regelmatig activiteiten houden voor 
de trotse bezitter van een Manta A of  Manta B. 

De wagen was in de jaren ‘70 en ‘80 het sportieve 
model van de fabriek die vooral bekend stond om 
de productie van de wat burgerlijke familieauto’s. 

Eén van die clubs, de Opel Manta Club Neder-
land, vierde afgelopen weekeinde het 30-jarig 

bestaan. Uit diverse landen waren de leden met 
hun wagens gekomen naar  het terrein van clublid 
André Bouwmeester aan de Stobbenhaarweg 
aan de Hoogenweg. Zaterdagmorgen stonden 
de auto’s verzameld op de Markt in Hardenberg 
voor de start van een puzzelrit in de omgeving.

© Roel Gritter

Opel Manta Club viert jubileum in Hardenberg
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Hebt u wel eens het viaduct in de 
Westeindigerdijk beklommen, over 
het Overijssels kanaal, tussen Loo-
zen en Radewijk? Vanaf de Rade-
wijker kant is dat een lange, lastige 
klim, ook al heb je een Shimanover-
snellingsbak met 8 versnellingen. 
Stel je een exemplaar voor dat drie 
keer zo lang en drie keer zo hoog is. 
Dan denk je al snel dat je daarvoor 
naar Zuid-Limburg moet gaan. En 
dat is ook zo. Het moet dan ook een 
bijzondere ervaring zijn geweest 
voor Nederlanders dat ze tussen 
1949 en 1963 ook in een ander deel 
van Nederland konden klimmen. 
Daarvoor en daarna niet. Dat kwam 
niet doordat er opeens een tijdelijke 
heuvel was verschenen, maar door-
dat we toen een Duitse heuvel ons 
eigendom mochten noemen.

Nou noemen we elke verhoging 
die boven een molshoop uitsteekt 
berg, dus dit was ook een berg: de 
Eltenerberg. Dat stukje Duitsland 

hebben we met enkele andere on-
beduidende vlekken gekregen ter 
compensatie van ons oorlogsleed. 
Er was ingezet op het hele gebied 
tussen de Duitse Waddeneilanden 
en Keulen, maar dat gaf al proble-
men voordat het plan zelfs maar 
naar buiten kwam. Al die Duitsers 
die je gedwongen moest laten ver-
huizen, want we wilden natuurlijk 
geen ex-nazi’s in ons land. En hoe 
moest je al die Duitse namen Ne-
derlands laten klinken. Köln wordt 
Keulen, dat is niet zo moeilijk, maar 
van Aschendorf-Hümmling valt 
geen chocola te maken. Uiteindelijk 
kwam van alle plannen niks terecht, 
op die kleine uitbreidingen na.

Veel Nederlanders trokken die 
eerste jaren erop uit om de nieuwe 
berg te bekijken, busladingen vol. 

Het begin van de Duits-Nederlandse 
recreatiecontacten, hoewel het dus 
eigenlijk een binnenlandse reis 
was. Zo’n vijftien jaar later werd de 
berg weer teruggegeven. Blijkbaar 
was de aardigheid eraf want de 
recreatie-ontwikkeling stond op het 
punt grotere stappen te maken, over 
de Eltenerberg en ook naar andere 
windrichtingen.

Ook de Duitsers hebben na hun 
Wirtschaftswunder, de sterke eco-
nomische groei na de oorlog, het 
reizen ontdekt. En dit keer werd 
Nederland op een legale manier 
bezocht. Het gekke is dat in deze 
regio altijd weinig Duitse toeristen 
zijn neergestreken, ze zijn vooral 
te vinden op onze Waddeneilanden 
en langs de kust. Nu is net vorige 
week bekend geworden dat de vrije-
tijdseconomie steeds belangrijker 
wordt in Overijssel. Het aantal 
banen in die sector is de afgelopen 
jaren flink gegroeid. Dat moeten we 

dus houden en het liefst uitbreiden. 
Maar dan moeten de Duitsers ons 
wel weten te vinden.

In het klein is een paar jaar geleden 
het initiatief ontstaan om een activi-
teitenagenda uit te wisselen tussen 
Duitse gemeenten als Emlichheim, 
Uelsen en Nordhorn en Nederlandse 
gemeenten als Coevorden, Tubber-
gen en Hardenberg. Er is echter niks 
van terecht gekomen. En zo mist u 
de aankondiging van ridderspelen in 
Bentheim, het Herbstfest in Emlich-
heim en de Classic TT in Itterbeck, 
om een paar recente voorbeelden 
te noemen. Maar wat belangrijker 
is: de Duitsers missen al die eve-
nementen die Stad Hardenberg 
Promotie op het programma heeft 
staan. Eigenlijk zou de gemeente 
Hardenberg dat initiatief weer eens 
moeten oppikken en dan wat meer 
body geven. Duits geld is tenslotte 
ook eetbaar.

ergee@sallander.nl

De aanleiding om een kunstwerk 
langs de N34 te plaatsen is de 
ontwikkeling in dit gebied: de N34 
die wordt omgevormd tot een vei-
lige 100 km weg, het programma 
Ruimte voor de Vecht dat bedoeld 
is om overstromingen tegen te gaan, 

Kunstwerk laat verhalen zien

HARDENBERG – Er is één plek in het Vechtdal waar de rechte pro-
vinciale weg N34 de kromme rivier de Vecht raakt. Op die plek, in de 
meetkunde een raakpunt genoemd, staat een kunstwerk. Een land-
schapskunstwerk, dat bedenker Paul de Kort de naam Geo-metrie heeft 
gegeven. Vrijdag 13 september was de officiële opening, Of misschien 
moet je wel zeggen: de officiële ingebruikname. Dat gebeurde aan het 
eind van de Jodenweg bij het Engelandsebos door de Overijsselse gede-
puteerde Hester Maij en de Hardenberger wethouder Jannes Janssen.

de aanleg van het Vechtpark bij 
Hardenberg - als laatste stap worden 
de uiterwaarden bij de tegenover 
het kunstwerk liggende woonwijk 
Baalder veranderd in natuur - en 
de aanvulling van Kunstwegen, het 
lint van kunstwerken in de openbare 

ruimte langs de Vecht in Nederland 
en Duitsland.

Het werk van Paul de Kort is ge-
kozen uit vijf inzendingen, door 
deskundigen en omwonenden. Hij 
heeft een uitzichtpunt gemaakt 
waar in het begin van de 18e eeuw 
een verdedigingswerk was gepland. 
De kaartenmaker Pieter de la Rive 
was behalve cartograaf ook militair 
ingenieur, die onder meer de ver-
dedigingswerken van Maastricht 
en Bourtange heeft ontworpen. 
Ook het plan voor een linie langs 
de Vecht, van Dalfsen tot voorbij 

Gramsbergen, is op zijn tekentafel 
uitgewerkt maar uiteindelijk nooit 
uitgevoerd. Die tekening uit 1720 
is als reliëf in steen terug te vinden 
op het uitzichtpunt, samen met af-
beeldingen van kaarten uit 1908, het 
jaar waarin de Vecht is getemd, en 
2012, het jaar waarin het kunstwerk 
is ontworpen.

Om het kunstwerk meer kans te 
bieden bezoekers te trekken wordt 
het Pieterpad, het beroemde wan-
delpad van Pieterburen naar de 
Sint Pietersberg, verlegd naar de 
oude Vechtarm in het Engelandse 
bos en langs het kunstwerk, “zodat 
de mensen een zichtbaar verhaal 
zien, het verhaal van de meande-
rende Vecht, van de weggevoerde 
joden van kamp Molengoot die de 
weg naar het kunstwerk hebben 
aangelegd, van de nooit gebouwde 
verdedigingslinie, het verhaal van 
het Pieterpad, van Kunstwegen of 
desnoods van de N34”, aldus ge-
deputeerde Maij.

Wethouder Jannes Janssen (r) bekijkt met gedeputeerde Hester Maij en kunstenaar Paul de Kort het kaartrelief op het uitzichtpunt.

HARDENBERG - Wethouder René 
de Vent heeft donderdag 12 septem-
ber het startsein gegeven voor het 
project Boekstart. Dat gebeurde in 
de bibliotheek in het OLC in Har-
denberg. Na zijn openingshandeling 

Boekstart was er een programma met muziek, 
liedjes en versjes.
BoekStart is een samenwerkings-
project van bibliotheek, consul-
tatiebureau en gemeente om het 
lezen met heel jonge kinderen te 
bevorderen én ouders met jonge 
kinderen te laten genieten van boe-
ken. BoekStart gaat uit van de ge-

dachte dat kinderen die al op jonge 
leeftijd in aanraking komen met 
boeken een voorsprong (op school) 
ontwikkelen waar ze hun hele leven 
voordeel van hebben.

De ouders krijgen, als hun baby 7 
maanden  oud is, een brief van de 
gemeente via het consultatiebureau. 

Bij deze brief zit een waardebon, 
waarmee de ouders naar de biblio-
theek kunnen gaan om het kind lid 
te maken en aan deze ouders wordt 
het gratis BoekStartkoffertje uitge-
deeld. In de loop van de tijd worden 
speciale activiteiten voor ouders 
met jonge kinderen georganiseerd 
in de bibliotheek.

Open Huis – Het Dialysecentrum 
Hardenberg, onderdeel van de 
Saxenburgh Groep, opent zaterdag 
21 september haar deuren voor pu-
bliek.  Wie geïnteresseerd is in de 
verschillende vormen van dialyse 
en de werking ervan is van 10.00 tot 
16.00 uur welkom aan de Zwingel 
1 in Hardenberg, tegenover het 
Röpcke-Zweers ziekenhuis.

Amateurkunst - De Vechtdalge-
meenten Ommen, Dalfsen en Har-
denberg houden een gezamenlijke 
Week van de Amateurkunst van 26 
oktober t/m 2 november. Tijdens 
deze week kunnen amateurkunst-
verenigingen en amateurkunste-
naars zichzelf promoten. Zij krijgen 
een podium om hun kunsten te 
vertonen aan een breed publiek. Dat 
podium kunnen ze gebruiken voor 
optredens, concerten, exposities, 
openbare repetities, lezingen, work-
shops of andere creatieve
presentatievormen.

Veiliger - De N34 wordt niet alleen 
op het grondgebied van Overijssel 
aangepakt (tussen de Witte Paal en 
de Drentse grens), ook Drenthe is 
bezig met de voorbereidingen voor 
de verbetering van deze weg. Er zijn 
nog vier kruisingen in de weg die 
veiliger moeten worden en aan de 
voorbereidingen van alle vier wordt 
gewerkt. Het verst gevorderd is een 
nieuwe ongelijkvloerse kruising bij 
Exloo. De uitvoering daarvan staat 
begin 2015 op stapel, maar als het 
aan de Drentse gedeputeerde Henk 
Brink ligt wordt dat vervroegd, 
meldt het Dagblad van het Noorden.

Klepperrock – Het rockfestival 
Klepperrock in het gebouw De Hoo-
genweg ontvangt dit jaar 5 bands. 
Zaterdag 28 september wordt vanaf 
19.30 uur opgetreden door Jhonny & 
the Rockers, Dolly & Zien Tarrels, 
Snaggletooth, Circle J en Undawn. 

HHC – Topklasser HHC heeft 
opnieuw de koploper verslagen. 
Vorige week werd de toenmalige 
nummer 1, Excelsior uit Rijssen, 
met duidelijke cijfers verslagen. 
Afgelopen zaterdag moesten de 
Hardenbergers naar Brabant waar 
de nieuwe koploper Kozakken 
Boys klaar stond in Werkendam. De 
wedstrijd begon slecht voor HHC 
want binnen drie minuten was het 
al 1-0, maar door doelpunten van 
Pol, Penterman en Krohne kon met 
een stand van 1-3 worden gerust. 
Na de pauze voerde Kozakken Boys 
de druk op en een doelpunt kon 
dan ook niet uitblijven. Door een 
doelpunt van Sargon Gouriye wist 
HHC opnieuw afstand te nemen. 
Met kunst en vliegwerk werd de 2-4 
stand over de eindstreep gebracht.

Reestdal - Jacob van der Weele, 
als ecoloog verbonden aan Land-
schap Overijssel, houdt dinsdag 24 
september een lezing in natuurcen-
trum De Koppel over de natuur in 
het Reestdal. Deze avond komen 
de natuurwaarden van het Reestdal 
in woord en beeld aan de orde en 
wordt uitgelegd wat het Reestdal 
is. De avond begint om 20.00 uur 
en eindigt rond 21.30 uur.



gewacht wordt op de Gezondheids-
raad. Die zal waarschijnlijk binnen-
kort in een rapport aanbevelen om 
grootschalig onderzoek te doen naar 
de gevolgen van het spuiten met 
bestrijdingsmiddelen. Zo’n onder-
zoek kan jaren duren maar volgens 
Rodina Fournell van de stichting 
Bollenboos kan een urineonderzoek 
snel worden uitgevoerd en dat weet 
je of de concentratie gif in het lijf 
van mensen die dicht bij lelievelden 
wonen laag, hoog of te hoog is.

Eén inspreker vertelde dat zijn tuin 
aan een lelieveld grenst en dat de 
teler zo vaak spuit dat hij zijn 4 
maanden oude baby de hele zomer 
moest binnenhouden. Dat was 
nou een geval om met de teler te 
bespreken met eventueel een be-
middelende rol voor de gemeente, 
vond wethouder Prinsse, want dit 
kon natuurlijk niet. Mensen met 
dezelfde problemen weten nu bij 
wie ze zich kunnen melden.

Woensdag 25 september 2013

Kortweg

redactie@sallander.nl

.............ergeeHet is wat met die moties van de ge-
meenteraad van Hardenberg. Elke 
keer is er wel iets mee aan de hand 
waardoor ze afgeserveerd worden. 
Een maand geleden kreeg Kees 
Slingerland van GroenLinks op het 
laatste moment van zijn landelijke 
partij te horen, dat elke plaatselijke 
afdeling een motie kon (of moest?) 
indienen om de gemeente schalieg-
asvrij te verklaren. Kees deed braaf 
wat van hem werd gevraagd, las 
voor dat proefboringen niet passen 
in een duurzame gemeente als Har-
denberg, dat er onrust kan ontstaan 
onder de bevolking omdat er onge-
lukken kunnen gebeuren en dat er 
geen maatschappelijk draagvlak is 
om te boren naar dat gas. Zijn motie 
was bedoeld om B&W op te dragen 
geen vergunning af te geven voor 
proefboringen en om Hardenberg 
tot schaliegasvrije gemeente uit te 
roepen. De rest van de raad vond dat 
hij zijn motie beter moest onderbou-

wen. Heb je onderzoek gedaan naar 
wat de inwoners van Hardenberg 
ervan vinden, wilde PvdA-raadslid 
Andy de Vos weten. Flauwe opmer-
king natuurlijk, want het onderzoek 
was landelijk gedaan en trouwens, 
de motie was bedoeld als gebaar. 
Of hij wist wat kansrijke plekken 
in de gemeente Hardenberg waren, 
wilde Dirk van der Valk (CDA) we-
ten. Natuurlijk wist Kees dat niet, 
want het ging zoals gezegd om het 
gebaar. Of het niet beter was om te 
wachten wat minister Kamp ging 
doen, vroeg VVD-raadslid Lottie 
Verbraeken. Goed idee, vond Kees, 
terwijl hij natuurlijk ‘slecht idee’ 
had moeten zeggen omdat Kamp 
‘de vijand’ is, de man die juist wil 
proefboren. Afijn, het GroenLinks-
raadslid begreep dat de motie te 

weinig steun kreeg zodat hij niet in 
stemming werd gebracht maar werd 
uitgesteld. Tot nu toe is er niets meer 
van de motie vernomen.

Vorige week dinsdag was Petra 
Baarslag van Liberaal Hardenberg 
aan de beurt. Het kabinet heeft eind 
vorig jaar besloten alle declaraties 
van de bewindslieden te publiceren. 
Van dit en het vorig kabinet. Dat 
leek Baarslag ook wel wat zodat 
zij B&W in februari vroeg of het 
college ook de declaraties openbaar 
wilde maken van dit en het vorig 
college. Het antwoord was dat de 
declaraties worden bekeken door de 
accountant, de raadsleden kunnen 
ze zien en ook ‘gewone’ burgers 
kunnen in het gemeentehuis de bon-
netjes bekijken. Dat laatste gebeurt 
zo’n drie keer per jaar, beweerde 
burgemeester Peter Snijders. Alleen 
als de raad besluit dat voortaan de 
declaraties op internet geplaatst 

moeten worden willen B&W dat 
doen. Tijdens de raadsvergadering 
van 17 september kwam Baarslag 
daarom met een motie om de bon-
netjes op internet te zetten. De raad 
wilde transparant zijn, beweerden 
alle fractievoorzitters bij hoog en bij 
laag, maar alles op internet plaatsen 
is wel erg veel werk en de vraag is 
wat de burger ermee opschiet. Je 
proefde in de terughoudendheid 
van de politici iets van angst voor 
sensatieverhalen, zo van: Kijk 
wethouder Prinsse eens, hij heeft 
de afgelopen maand twee keer een 
reis met lunch gedeclareerd, hij eet 
van mijn centen! De motie werd 
dan ook niet aangenomen. Alleen 
heeft Baarslag wel bereikt dat het 
onderwerp tijdens de coalitieonder-
handelingen in 2014 aan bod komt. 
Misschien.

ergee@sallander.nl

HARDENBERG - Of iedereen 
die bij een bollenteler in de buurt 
woont en last heeft van bijvoor-
beeld een gifspuitende lelieteler 
zich wil melden bij de gemeente 
Hardenberg. Wethouder Prinsse 
zei hij niet met zoveel woorden 
en hij zal het ook niet zo bedoeld 
hebben, maar eigenlijk had dit 
vorige week dinsdag tijdens de 
oriënterende raadsvergadering 
de oproep moeten zijn.

Voorafgaand aan de bespreking 
over het nieuwe bestemmingsplan 
voor het buitengebied werd door 
maar liefst 10 burgers ingesproken, 
waarvan 7 over bollen. Om precies 
te zijn: over bloembollen. En om 
nog duidelijker te zijn: over de teelt 
van lelies. Namens groepen die al 
lang aan de weg timmeren zoals 

Bewoners bang voor gifspuiters
de stichting Bollenboos uit Diever, 
Natuur en Milieu Overijssel en de 
Bijenvereniging Hardenberg, maar 
er kwamen ook pas opgerichte groe-
pen aan het woord waaronder de 
Werkgroep Bollenteelt Hardenberg. 
Allemaal met dezelfde boodschap: 
stop met het spuiten van gif in de 
buurt van woningen, campings, 
recreatiegebieden. De een wilde 
een afstand van 100 meter tussen 
gifspuiters en bewoning, de andere 
wilde helemaal geen gif in kwets-
bare gebieden maar ze waren het 
erover eens dat lelietelers veel gif 
spuiten (tot 35 keer per jaar, hoewel 
de telers zelf dat aantal overdreven 
vinden), dat allerlei ziektes kan 
veroorzaken bij mens, bij dier maar 
vooral bij kleine kinderen. Overi-
gens is de gifsoort of de combinatie 
van soorten niet verboden, zodat de 

bollentelers wettelijk gezien niets 
verkeerds doen.

Wachten op Gezondheidsraad
In het nieuwe bestemmingsplan 
hadden B&W eerst staan dat de af-
stand tussen gifspuiters en kwetsba-
re gebieden minstens 50 meter moet 
zijn, maar in het definitieve plan 
geldt dat alleen nog voor boom- en 
fruitteelt. Volgens B&W kunnen 
ze geen voorwaarden aan de bol-
lenteelt stellen, omdat ze wettelijk 
geen been hebben om op te staan. 
De meeste partijen onderschreven 
dat standpunt, maar GroenLinks 
wilde het risico van een gang naar 
de rechter wel wagen, omdat de 
gemeente ook een zorgplicht heeft 
voor de gezondheid van haar inwo-
ners. Uiteindelijk is afgesproken dat 

Supporters 12e man van HHC

Grondprijs - De grondprijzen van 
kavels die eigendom zijn van de 
gemeente Hardenberg gaan wat 
naar beneden. Tijdelijk, want het 
wachten is op betere tijden. Voor 
particulieren was de prijs al met 
een tientje per m2 verlaagd, nu 
zijn ook woon/werkkavels aan 
de beurt, met 5 euro per m2. De 
maatregel gaat met terugwerkende 
kracht in per 1 januari van dit jaar 
en geldt voorlopig voor 2013 en 
2014. De gemeente denkt niet dat 
het nu meteen storm zal lopen bij 
de verkoop van kavels maar hoopt 
dat dit gebaar enkele kopers over de 
drempel kan helpen.

Lutten - De kruising van de Jacht-
huisweg en de Dedemsvaartseweg 
in Lutten (bij De Wildkamp) wordt 
veiliger gemaakt. Bij het viaduct 
zijn teveel op- en afritten, waardoor 
het voor verkeersdeelnemers on-
overzichtelijk is. Plaatselijk Belang 
Lutten heeft vaak aangedrongen 
op aanpak van het probleem maar 
er was nooit geld. Nu er nog een 
bedrag is overgebleven van de 
herinrichting van het weggedeelte 
Ane-Dedemsvaart wordt dit geld 
besteed aan de kruising.

Bijstand - De gemeente Harden-
berg gaat gesprekken aan met 400 
mensen die gebruik maken van de 
Bijstand. Zij zijn uitgenodigd om 
te praten over het vergroten van 
hun kansen op de arbeidsmarkt. 
Door gebruik te maken van speciale 
software krijgt de gemeente snel 
inzicht in de motivatie en de kwa-
liteiten van de kandidaten. Hier-
door kan vraag en aanbod beter op 
elkaar worden afgestemd, denkt de 
gemeente, waardoor mensen mak-
kelijker een baan kunnen vinden.

Gedenkbomen - In de vlak over 
de grens gelegen Duitse gemeente 
Emlichheim is in 2011 een gebruik 
in ere hersteld dat terug gaat op de 
middeleeuwen, toen bij bijzondere 
gelegenheden een boom werd ge-
plant. Langs de straat Westerfeld, 
in de buurt van het kanaal Coevor-
den–Piccardië, zijn de afgelopen 
twee jaren 55 bomen geplant in 
dit zogenoemde huwelijks- en 
familiebos. Zaterdag 26 oktober 
wordt voor de derde keer dit jaar 
een boomplantdag gehouden voor 
mensen die een huwelijksfeest, 
doop, jubileum of geboorte met een 
eigen boom willen gedenken. Om 
er een officieel tintje aan te geven 
wordt de plantdag met een kleine 
ceremonie afgesloten.

Prijs - Bouwbedrijf van Dijk 
uit Hardenberg heeft dit jaar de 
Twentse vastgoedprijs gewonnen. 
Directeur Jeroen van Dijk heeft 
woensdag 18 september de prijs in 
Enschede in ontvangst genomen 
tijdens de presentatie van de jaar-
lijkse Vastgoedrapportage. Van Dijk 
Bouw kreeg de prijs voor het con-
cept Passen wonen, vergelijkbaar 
met het stapelen van Legoblokken 
waarbij een woonblok uit losse 
elementen bestaat die door de aan-
nemer naar wens worden ingedeeld. 
Naar gelang de woonsituatie dat 
vraagt kunnen er blokken worden 
bijgeplaatst of ze kunnen anders 
worden gestapeld.

Repareren - Zaterdag 28 september 
wordt er een Repair Café gehouden 
in natuurcentrum De Koppel in 
Hardenberg. Van 13.00 tot 15.30 
uur kan men reparateurs benaderen 
om bijvoorbeeld kapotte apparaten, 
meubels, kleding en sieraden te 
laten herstellen.

HARDENBERG - Het Waldeckstadion (sportpark De Boshoek) in Harden-
berg was zaterdag met 10.972 toeschouwers ‘restlos ausverkauft’, toeterde 
megafoon-speaker Henk Zeevat. Dat was lichtelijk overdreven, want de 
1000 die er in het echt waren hadden ruimte genoeg omdat tegenstander 
FC Lisse niet veel supporters had meegenomen. Zij zagen in de eerste helft 
een zeer matig HHC. De spelers waren steeds een stap te laat en elk duel 

werd van de fysiek sterke tegenstander verloren. Omdat FC Lisse geen 
wereldploeg is was het bij rust nog steeds 0-0. De HHC-supporters bleven 
echter in een goed resultaat geloven en zij zagen inderdaad een ander HHC 
na de pauze. Dankzij de individuele klasse van spelers als Penterman, 
Gouriye en Klok kon de ploeg de punten thuis houden. Eindstand 2-0 door 
doelpunten van Hielke Penterman en Gersom Klok.

© Roel Gritter



de Afterkampsweg, die breder 
wordt gemaakt. Deze weg is daarom 
van 14 t/m 18 oktober afgesloten. 
Het verkeer wordt omgeleid.

Middengeleiders 
De kruising N34/Boshoek is van 21 
t/m 23 oktober aan de beurt. Daar 
worden middengeleiders geplaatst, 
waardoor het niet meer mogelijk is 
om linksaf te slaan. Sportpark de 
Boshoek is dan alleen nog te berei-
ken via het industrieterrein langs de 
Afterkampsweg.

prikkelarme omgeving. Elke be-
woner heeft zijn eigen appartement 
met een zit-, slaap- en badkamer, 
elke verbouwde bunker heeft een 
gezamenlijke huiskamer en er is 
een centrale keuken en een wasserij. 
Het verbouwde deel is trouwens 
maar een klein gedeelte van het 13 
hectare grote munitiecomplex. Op 
de rest van het terrein wordt het mi-
litaire erfgoed uit de Koude Oorlog 
gehandhaafd.

Woensdag 2 oktober 2013

Kortweg

redactie@sallander.nl

.............ergee

© Roel Gritter

Verkeer - Bijna 900 leerlingen van 
23 basisscholen in de gemeente 
Hardenberg doen de komende we-
ken mee aan projecten in het kader 
van verkeersveiligheid. Het project 
Streetwise leert kinderen op speelse 
wijze over veiligheidsregels in het 
verkeer. Het veiligheidsprogramma 
Dode Hoek leert kinderen in de 
hoogste groepen om veilig om te 
gaan met grote voertuigen in het 
verkeer. De verkeerslessen worden 
betaald door gemeente en provincie.

TastToe - Het schoolrestaurant 
TastToe van het Vechtdal College 
in Hardenberg heeft de deuren weer 
geopend voor bezoekers van buiten 
de school. Iedere donderdag tus-
sen 17.30 en 20.00 uur koken en 
serveren leerlingen een viergangen 
diner. De menukaart is te vinden op 
het internetadres www.bit.ly/tasttoe. 
Reserveren kan via tasttoe@vecht-
dalcollege.nl of via 0523-281428. 
Omdat het voor de leerlingen een 
leersituatie is wordt voor het diner 
een bescheiden prijs gevraagd.

Waterschap - Ruim honderd kan-
didaten verdeeld over acht partijen 
hebben zich kandidaat gesteld voor 
de verkiezingen van het nieuwe wa-
terschap Vechtstromen. De verkie-
zingen voor het nieuwe algemeen 
bestuur vinden plaats van 13 t/m 
26 november. Dat bestuur bestaat 
straks uit 27 zetels waarvan 20 
zetels worden verdeeld via de wa-
terschapsverkiezingen. De andere 
zeven zetels worden verdeeld onder 
fracties vanuit landbouw, natuur-
organisaties en bedrijven. Begin 
november ontvangen bijna 640.000 
stemgerechtigden hun stempakket 
en de verkiezingskrant.

Den Bosch – HHC uit Hardenberg 
speelt dinsdag 8 oktober een oefen-
wedstrijd tegen FC Den Bosch. De 
club uit de Jupiler League komt met 
de eerste selectie naar sportpark De 
Boshoek. Aanvang 19.30 uur.

N340 - De provincie Overijssel 
heeft besloten de N340 tussen 
Zwolle en Ommen en de N48 
tussen Varsen en Arriërveld op te 
waarderen tot een 100 km-weg. 
Voor dit project moet de provincie 
grond aankopen maar het is nu al 
duidelijk dat een deel van de grond 
niet in overleg kan worden aange-
schaft. Om tempo in het project 
te houden wil de provincie alvast 
beginnen met de administratieve 
handelingen om straks de grond te 
kunnen onteigenen.

Energie – Wijkvereniging Baalder 
(Hardenberg) wil wijkbewoners de 
kans bieden om zo voordelig en zo 
goed mogelijk energie te besparen 
of op te wekken met zonnepane-
len. Daartoe wordt samengewerkt 
met de gemeente, bedrijven en een 
energie-expert. Dit najaar wil de 
wijkvereniging een aantrekkelijk 
aanbod van energiemaatregelen 
presenteren. Het gaat hierbij om 
zonnepanelen, zonneboiler, HR-
ketel en isolatiemaatregelen.

Parkeren - Het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis in Hardenberg heeft 
de parkeerinstallatie vernieuwd en 
verplaatst. Door het verplaatsen van 
de slagbomen is de toegangsweg 
naar het ziekenhuis vrijgemaakt, 
waardoor het verkeer vlotter kan 
doorstromen. Verder zijn er vier 
oplaadpunten geplaatst voor bezit-
ters van een elektrische auto’s. De 
parkeerinstallatie gaat per 1 oktober 
in werking. Het tijdelijk gratis par-
keren is dan afgelopen.

Is het omdat u lui bent? Bang voor 
het onbekende? Te grijs om te ver-
anderen? Te arm om te vertrekken? 
Of moet het positiever bekeken 
worden, zo van: u bent blij met de 
prachtige omgeving, u houdt van de 
mensen in de regio, u bent tevreden 
met de woon- en leefkwaliteit van 
uw streek. Hoe dan ook: u verhuist 
weinig. Nog sterker: u bent hier niet 
weg te slaan. Van de 10 Nederlandse 
gemeenten met het minste aantal 
verhuizingen staat Hardenberg 
op plek 10 en Twenterand op 7. 
Ook Hellendoorn, Rijssen-Holten, 
Tubbergen en Dinkelland staan 
hoog genoteerd, zegt het CBS dat 
het aantal verhuizingen van alle 
408 Nederlandse gemeenten heeft 
onderzocht.

Nog zo’n mooi onderzoek, van 
enkele weken geleden. Bijna 60 

procent van de bewoners van het 
Vechtdal noemt zich Vechtdal-
ler. Dat is aanzienlijk meer dan 
twee jaar geleden toen de teller 
nog op 45 procent stond. Volgens 
gedeputeerde Bert Boerman, die 
de uitkomst van het onderzoek 12 
september bekend maakte,  was de 
naam tien jaar geleden nauwelijks 
bekend bij bezoekers of bewoners 
van het Vechtdal. Dat bezoekers dat 
niet wisten is mogelijk, maar dat 
inwoners de naam niet kenden is 
klinkklare onzin. Meer dan twintig 
jaar geleden, om precies te zijn op 
1 augustus 1993, was de start van 
een nieuwe scholengemeenschap in 
Hardenberg na de fusie van de csg 
Jan van Arkel, de csg Borchgraven 

en de christelijke mavo Vechtstede. 
Die nieuwe scholengemeenschap 
was het Vechtdal College, een naam 
die bij sommigen de wenkbrau-
wen deed fronzen omdat de naam 
Vechtdal op dat moment veel werd 
gebruikt.

En nou? Bent u  gelukkiger nu u 
weet dat weinig Hardenbergers 
verhuizen en dat veel mensen zich 
door de regionale reclamemakers 
hebben laten wijsmaken dat ze 
Vechtdaller zijn in plaats van Sal-
lander? Ondernemer Annemarie 
van Gaal schreef een week of twee 
geleden in het Financieel Dagblad 
over onderzoeken. De Universiteit 
van Maastricht had onderzoek ge-
daan naar de reden van het succes 
van André Rieu. Kosten van het 
onderzoek: een half miljoen euro. 
En waarom? Wat moet je met de 

uitkomst van dit onderzoek? Je 
kunt dezelfde vraag stellen voor het 
onderzoek naar het Vechtdalgevoel. 
Stel nou dat het aantal mensen dat 
zich Vechtdaller noemt niet was ge-
stegen maar gelijk was gebleven of 
gedaald. Wat dan? Tja, daar moeten 
de beleidsmakers nog even over 
vergaderen, want daar hadden ze 
niet aan gedacht. Maar eigenlijk is 
het niet zo moeilijk: als je niet van 
tevoren hebt bepaald wat je doet 
met de resultaten kun je net zo goed 
geen duur onderzoek laten uitvoe-
ren. Tenzij het alleen bedoeld is om 
je vrindjes aan het werk te houden 
of om de muziekvereniging van 
voldoende oud papier te voorzien 
zodat die geld kan verdienen voor 
het instrumentenfonds.

STEGEREN - Het einde van de 
Koude Oorlog ligt alweer een poos-
je achter ons, zodat het ministerie 
van Defensie overal in ons land de 
afgelopen jaren munitiecomplexen 
van de hand heeft gedaan. Eén van 
die terreinen is het Stegerveld, 
tussen Hardenberg en Ommen. 
Woningcorporatie De Veste heeft 
daar een zorglandgoed van gemaakt 
in opdracht van zorginstelling Baal-
derborg. Nu het complex klaar is om 
de eerste bewoners te ontvangen 

ergee@sallander.nl

Verbouwde munitiebunkers met knal geopend

Gedeputeerde Theo Rietkerk (l) krijgt een rondleiding van Veste-directeur Jan Sinke.

werd het tijd voor een officiële 
opening (vrijdag 27 september) en 
een Open Dag (zaterdag 28 sep-
tember). De officiële openingshan-
deling werd vrijdag verricht door 
gedeputeerde Theo Rietkerk, die 
met een knal het startsein voor de 
bezichtiging gaf.

Ideale omgeving
Op het Zorglandgoed Stegerveld 
zijn vier voormalige munitiebun-
kers omgebouwd tot woningen die 

elk plaats bieden aan zes cliënten. 
De 24 bewoners zijn cliënten met 
een verstandelijke beperking plus 
gedrags- of psychische problemen. 
Door die combinatie hebben ze 
permanent structuur, veiligheid 
en bescherming nodig. Nergens in 
de regio was een plek voor deze 
mensen te vinden, maar daar is 
nu verandering in gekomen. Het 
zorglandgoed biedt hen veel ruimte, 
bewegingsvrijheid en de mogelijk-
heid om te werken in een veilige, 

HARDENBERG - Van de 259 
winkels in Hardenberg-centrum 
staan 12 leeg en wordt aan nog 
eens 11 stuks gewerkt om ze weer 
als winkel geschikt te maken of ze 
te vervangen. Dat is iets onder het 
landelijk gemiddelde. Ook als geke-
ken wordt naar het aantal m2 winke-
loppervlak dat niet gebruikt wordt, 
scoort Hardenberg een fractie beter 
dan het landelijk gemiddelde, maar 
winkeliersvereniging en gemeente 
vinden dat nog teveel.

HARDENBERG - Op de kruising 
bij Sportpark de Boshoek gebeuren 
regelmatig ongelukken, meestal in 
de vorm van kop-staartbotsingen. 
In veel gevallen heeft dat te maken 
met afremmend verkeer dat af wil 
slaan. Om de verkeersveiligheid te 
vergroten past de provincie Over-
ijssel medio oktober de kruising 
aan. Linksaf slaan is dan niet meer 
mogelijk. Deze tijdelijke maatregel 
blijft van kracht tot de opwaarde-
ring van de hele N34 is afgerond. 
De werkzaamheden beginnen aan 

Winkelleegstand 
voorkomen

De Stichting Centrum Management, 
de Handelsvereniging Stad Harden-
berg en de gemeente Hardenberg 
hebben het initiatief genomen voor 
een Aanjaagteam Detailhandel 
Centrum. Dat team moet al in actie 
komen voordat een winkel leeg 
komt te staan. Verder zal het team 
proberen nieuwe winkels in het 
centrum van Hardenberg te krijgen. 

Mochten er toch panden leeg komen 
te staan dan wil het team proberen 
tijdelijke huur mogelijk te maken 
voor bijvoorbeeld starters, of er tij-
delijk een showroom van te maken 
voor online winkels of kunstenaars.

Werk aan kruising Boshoek



HARDENBERG – Meer dan 
150 jaar waren ze niet te zien 
op de rivier de Vecht, maar over 
twee jaar moeten er weer twee 
houten platbodems varen: een-
tje van Gramsbergen naar het 
Duitse dorpje Laar en eentje die 
de omgekeerde route vaart, een 
afstand van 6,5 kilometer. Niet 
zoals vroeger met vracht, maar 
met toeristen.

Het Vechtzompenplan is namelijk 
een toeristisch product, van zowel 
Nederlandse als Duitse zijde. Met 
name de burgemeester van de 
Samtgemeinde Emlichheim, Da-
niela Kösters, heeft zich hiervoor 
sterk gemaakt. Volgens de Duitse 
collega’s heeft ze er een Chefsache 
van gemaakt, wat wil zeggen dat 
het voor haar zo belangrijk is dat 
ze zich er persoonlijk mee bemoeit. 
Zij wil het toerisme in de grens-
streek op een hoger plan brengen 
en daarmee heeft ze zielsverwanten 
aan de Nederlandse kant, want ook 
Hardenberg probeert met vernieu-

U hebt waarschijnlijk ondertus-
sen wel meegekregen dat PvdA-
fractievoorzitter Andy de Vos is 
opgestapt uit de gemeenteraad van 
Hardenberg. Hij is het niet eens met 
de PvdA-politici in Den Haag die 
volgens hem alle beginselen ver-
kwanselen waar hij voor staat. Met 
als dieptepunt het Veldzicht-dossier, 
toen Kamerleden die de instelling 
bezochten bijna de handen stuk 
klapten over wat in Balkbrug werd 
gepresteerd, maar uiteindelijk de 
boel lieten stikken. En dat terwijl 
landelijk leider Samson momenteel 
de mond vol heeft van werk, werk, 
werk. In een emotioneel verhaal, 
terug te zien op de internetpagina’s 
van de gemeente, gooide hij vorige 
week dinsdag de handdoek in de 
ring. Tot bijna ieders verrassing. De 
voorzitter van de raad, burgemees-
ter Peter Snijders, was maandag-
avond op de hoogte gebracht en de 

fractiegenoten dinsdagmiddag, net 
voor de raadsvergadering. Respect, 
was het woord dat daarna het meest 
viel te horen, een moedig besluit 
wanneer je zó voor je principes 
durft uit te komen en drommels 
goed weet wat de consequenties van 
je handelen zijn.

En toch kunnen er vraagtekens bij 
het besluit worden genomen. Ten 
eerste bij het tijdstip, zo’n half jaar 
voor er een nieuwe raad wordt ge-
kozen. Je laat de raad in de steek, die 
jouw ervaring goed kan gebruiken 
in de komende vergaderingen over 
de begroting, waarin veel pijnlijke 
keuzes worden gemaakt. Nou is de 
opvolger - naar verwachting Dries 
Kesselaar - niet onbekend met het 

raadswerk, maar hij heeft tijd nodig 
om zich opnieuw in te werken en op 
het moment dat hij er klaar voor is 
zit de raadsperiode er alweer op. En 
je laat ook die kiezers in de steek die 
op jou hebben gestemd om wie je 
bent en niet omdat je een landelijke 
partij vertegenwoordigt.
Aan de andere kant is het niet 
denkbeeldig dat de inwoners van 
Hardenberg het vertrek over een 
half jaar alweer zijn vergeten, zo-
dat zijn ex-partij er niet al teveel 
last van heeft (en de kiezers zoals 
gewoonlijk de partijen kiezen die ze 
landelijk het beste vinden).

Het dreigt er trouwens niet beter 
op te worden in die nieuwe raads-
periode. Het werk is nu al vaak 
erg veel en erg ingewikkeld, zodat 
alleen grotere partijen serieus kun-
nen meedoen met het college en de 
ambtenaren, omdat zij taken kunnen 

verdelen. Kleine partijen kunnen 
dat niet en ze maken daarnaast de 
fout dat ze overal een mening over 
willen hebben, terwijl ze zich beter 
op een paar hoofdpunten kunnen 
concentreren. Nu D66 volgend jaar 
mee gaat doen en deze partij waar-
schijnlijk ook een zetel haalt wordt 
het aantal kleintjes weer groter. 
Natuurlijk beweert Liberaal Har-
denberg dat ze zetels zullen winnen, 
denkt OpKoers dat de derde zetel 
dit keer wel wordt binnengehaald 
en hoopt GroenLinks de tweede 
zetel die ze vorige keer wonnen te 
kunnen behouden, maar reëel is dat 
alles natuurlijk niet. Drie grotere 
partijen en vier kleintjes terwijl er 
veel nieuw beleid uit Den Haag op 
je afkomt met minder geld, dat wor-
den vast geen vier feestelijke jaren.

Woensdag 9 oktober 2013

redactie@sallander.nl
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De Vechtzompen komen eraan

Bij de molen in Laar was een kleine replica van een Vechtzom geplaatst.

wende toeristische producten meer 
mensen aan het Vechtdal te binden. 
Het plan om elektrisch aangedreven 
Vechtzompen te laten varen met 
plaats voor 25 passagiers past prima 
in dit plan, vindt verantwoordelijk 
wethouder René de Vent van de ge-
meente Hardenberg. Samen met de 
Duitse burgemeester presenteerde 
hij vorige week in de molen van 
Laar de uitkomst van een haalbaar-
heidsonderzoek.

Omdat nog niet alle vergunningen 
binnen zijn en het benodigde geld 
nog niet op de bankrekening staat 
moet nog een slag om de arm 
worden gehouden, maar het pro-
ject is haalbaar. Dat hebben twee 
onderzoeken uitgewezen: één van 
de Grontmij voor de Nederlandse 
kant en de ander van BTE voor de 
Duitse kant van het project. Er moet 
echter wel stevig in het zompenplan 
worden geïnvesteerd: 250.00 euro 
in Nederland en 350.00 euro in 
Duitsland. Voor dat geld worden 
twee handgemaakte boten van 

125.000 euro aangeschaft, twee 
botenhuizen en in Laar nieuwe 
infrastructuur zoals een haventje. 
Vanwege dat laatste aspect wordt 
het Duitse deel ook duurder. Het is 
de bedoeling dat geen geld wordt 
geleend maar dat met subsidies en 
schenkingen de investeringen kun-
nen worden betaald. Alleen op die 
manier is een gezonde exploitatie 
mogelijk, omdat dan geen rente en 
aflossing betaald hoeft te worden. 
Er zijn inmiddels toezeggingen van 
Nederlandse en Duitse overheden 
voor subsidie en Nederlandse en 
Duitse banken voor schenkingen.

De boot in de gemeente Harden-
berg wordt geëxploreerd door een 
nieuw op te richten stichting, met 
grote inbreng van de historische 
vereniging Gramsbergen. De boot 
in Laar wordt eigendom van de 
Samtgemeinde Emlichheim maar 
de uitvoering komt in handen van de 
molenvereniging Laar. De verwach-
ting is dat de Gramsberger zompe 
3000 passagiers per jaar zal vervoe-

ren in de periode begin mei tot eind 
oktober en de Emlichheimer zompe 
1800 passagiers. Met de verhuur 
van de boten en de bijbehorende 
verkoop van  souvenirs moet vol-
doende geld worden opgehaald om 
de exploitatie sluitend te krijgen.
Behalve dat de boten verhuurd 
worden (per stuk of gezamenlijk) 
zullen er ook tochten via een dienst-
regeling worden gehouden, bijvoor-
beeld iedere tweede zondag van de 
maand. De tocht over de Vecht duurt 
anderhalf uur, maar het is daarnaast 
mogelijk de tochten te verlengen 
naar Coevorden of Hardenberg en 
op den duur naar Emlichheim.
In verband met de regels voor sub-
sidie moeten de boothuizen vóór 
mei 2014 zijn gebouwd. De zompen 
zijn dan nog niet klaar omdat voor 
de handgemaakte schepen meer 
tijd nodig is, maar de verwachting 
is dat in mei 2015 de eerste tochten 
gemaakt kunnen worden.

HARDENBERG - De woning aan 
de Heideweg 1 in Hoogenweg 
wordt een ‘gewone’ woning en 
geen plattelandswoning. Dat heeft 
de gemeenteraad dinsdag 1 okto-
ber besloten op initiatief van het 
CDA. De huidige bewoner en een 
agrarisch bedrijf zitten elkaar in 
het vaarwater, omdat de een in de 
vroegere bedrijfswoning wil wonen 
ook nu er geen binding meer met 
een bedrijf is en de ander vreest 
dat zijn toekomstplannen in de war 
worden geschopt als er zo dicht bij 
zijn bedrijf een woning komt. Door-
dat de Raad van State de inruk heeft 
gewekt dat de woning een gewone 
burgerwoning is, zit er volgens de 
raad niks anders op dan de bestem-
ming te veranderen.

Ook een woning aan de Kanaalweg 
West in Bergentheim krijgt een 
andere bestemming. De gemeente 
heeft per ongeluk de bestemming 
woning aan een zomerhuis gegeven 
en wilde dat terugdraaien, maar op 
initiatief van de CU is het nu toch 
een woning geworden, omdat dat de 
feitelijk situatie het best weergeeft.

HARDENBERG – “We waren er 
toen het goed ging, we willen er 
ook zijn als het slecht gaat”. De 
woorden van wethouder Douwe 
Prinsse afgelopen woensdag bij de 
toelichting van de begroting waren 
enigszins schertsend geuit, maar ze 
geven wel de huidige situatie weer. 
B&W van Hardenberg hebben de 
afgelopen vier jaren veel geïnves-
teerd - onder meer in een nieuw 
centrum in Hardenberg en Dedems-
vaart, vernieuwingen in de dorpen, 
in sportvoorzieningen -  maar de tijd 
van ‘stilstand’ komt eraan. Dat wil 
zeggen dat de grotere projecten die 
op stapel staan nog wel doorgaan 
zoals het werk aan de N377, de 
N34, de spoorlijn naar Almelo en 
het zwembad in Hardenberg, maar 
dat er op dit moment geen geld is 
voor nieuwe grote investeringen.

De begroting voor volgend jaar is 
sluitend en ook de financiën voor 
de volgende jaren zijn op orde, 
wat vooral komt door de afspraken 
die in het voorjaar zijn gemaakt: 
minder uitgeven, zorgen voor meer 
inkomsten en fors snijden in het 
gemeentelijk apparaat. Het totaal 
bedrag aan ombuigingen bedraagt 
zo’n 12 miljoen euro. De burgers 
zullen dat zeker merken, want zo-
wel de subsidies als de service wor-
den minder. In de ogen van Prinsse 
is dit het dan ook. Als er nog meer 
bezuinigd moet worden doordat 
‘Den Haag’ steeds meer taken naar 
de gemeenten overhevelt maar niet 
het bijbehorende geld levert, dan 
kan niet meer met de kaasschaaf of 
de stofkam worden gewerkt maar 
moet rigoureus gesneden worden 
in voorzieningen. De raad mag eerst 
op 5 november en definitief op 12 
november aangeven wat zij van de 
plannen vindt.

Nieuwe 
bestemming

Sluitende
begroting

HARDENBERG – Een lang roze 
lint van fietsende vrouwen heeft 
zaterdag een bedrag van 16.000 
euro opgehaald voor de strijd tegen 
borstkanker. Aan deze derde editie 
van de 25-kilometer lange fietstocht 
voor Pink Ribbon deden ruim 150 
vrouwen mee. 

Grote opbrengst Pink Ribbon
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Kortweg Wat wordt jaarlijks in oktober her-
dacht door de stichting Joods Kamp 
Molengoot bij het monument aan de 
Luggersweg in Collendoorn? Nogal 
wiedes, het wegvoeren van de 
joodse dwangarbeiders natuurlijk, 
de joodse mannen die in de nacht 
van 2 op 3 oktober 1942 werden 
afgevoerd naar Kamp Westerbork 
en in overgrote meerderheid werden 
vermoord in concentratiekampen 
in Polen.
Tenminste, dat was ooit de intentie. 
Maar vanaf het begin is het fout 
gegaan. En elk jaar wordt het een 
klein beetje erger.

Voor degenen die nog nooit bij een 
herdenking zijn geweest en nog 
nooit een verslag hebben gelezen: 
de vaste ingrediënten zijn een 
speech van de voorzitter, gedichtjes 
van leerlingen van de basisschool 
die het monument heeft geadop-
teerd, gebeden door een rabbijn, 
het zingen van de verzen 1 en 6 

van het Wilhelmus en het zingen 
van het Israëlisch volkslied. Om 
met dat laatste te beginnen: wat 
heeft het zingen van het Israëlisch 
volkslied nou te maken met de 
joodse dwangarbeiders? In 1942 
bestond Israël nog helemaal niet en 
bestond er dus ook geen volkslied. 
En die mannen waren Nederlanders, 
geen Israëliërs. Het zingen van het 
volkslied is dus je reinste flauwekul. 
Maar het zingen van het Wilhelmus 
kan toch wel? Het waren tenslotte 
Nederlandse dwangarbeiders. Dat 
klopt, alleen zou men het bij het eer-
ste couplet moeten laten. Het zesde 
is een geloofsuiting die misschien 
helemaal niet past bij de joodse 
mannen. Niet elke jood was en is 
een gelovige jood. Bovendien is 
het Wilhelmus geschreven alsof het 
uitspraken zijn van de protestantse 

prins Willem van Oranje. Weinig 
joods, derhalve.

Maar wat elk jaar een beetje er-
ger wordt is, dat het lijkt alsof de 
herdenking is gekaapt door een 
bepaalde groep christenen. In de 
openingsspeech werd veel aandacht 
besteed aan de vervolging van 
christenen, de aanslagen op chris-
tenen, de onderdrukking van chris-
tenen. Totaal buiten de orde. En als 
je al een link naar het heden wilt 
leggen kijk dan naar vervolgden in 
het algemeen, naar onderdrukking 
in het algemeen, naar haperende 
vredesinitiatieven in het algemeen.
Verder kwam in het verhaal naar vo-
ren dat joodse kinderen nog steeds 
om hun geloof worden gepest. Ook 
in Hardenberg. Nou is er jaarlijks 
contact tussen pers en politiechef 
waarbij zaken besproken worden als 
verkeersonveiligheid, drugsgebruik 
en diefstallen, maar ook racisme en 
discriminatie komen aan bod. En 

nooit, nog nooit is daar naar voren 
gekomen dat in Hardenberg joodse 
kinderen om hun geloof worden ge-
pest. Oncontroleerbare uitspraken 
dus, die daarom beter achterwege 
gelaten hadden kunnen worden.
Wat wèl in goede aarde viel, ook 
bij de oudere scholieren, was de 
bijdrage van Deborah Slier. Deze 
Amerikaanse schrijfster en uitgeef-
ster, nicht van Flip Slier wiens brie-
ven uit Molengoot voor de komst 
van monument en herdenking 
hebben gezorgd, vertelde over het 
lijden van de joden, maar ook over 
de moed van gewone mensen in de 
Tweede Wereldoorlog, die lijf en 
leden riskeerden om hun medemen-
sen te helpen, over onderduikers die 
dankzij die hulp konden overleven, 
over mensen die niet spraken over 
hun geloofsovertuiging maar dat 
lieten zien. De herdenking tot de 
kern teruggebracht.

HARDENBERG - Vanaf januari 
wordt er in Hardenberg ‘omgekeerd 
ingezameld’. Dat houdt in dat afval 
zoveel mogelijk wordt gescheiden. 
Niet nà het inzamelen, maar thuis. 
De meeste inwoners doen dat al, 
doordat ze groen, papier, glas, 
plastic en de rest scheiden, maar 
de hoeveelheid restafval moet nog 
minder worden om het verwerken 
van afval betaalbaar te houden.

De meest ingrijpende maatregel 
zal voor de wat grotere gezinnen 
zijn, dat de grijze container voor 
restafval nog maar één keer per vier 
weken wordt opgehaald. Dat was 
één keer per twee weken. De groene 

HARDENBERG – Het is voor hospice ‘t Huis 
aan de Vecht in Hardenberg te hopen dat met 
enige regelmaat de zon gaat schijnen. Op die 
manier kan er namelijk geld verdiend worden, 
want het hospice aan de Jan van Arkelstraat bezit 
sinds kort 40 zonnepanelen. Vorige week dinsdag 
was de officiële ingebruikname.

De panelen zijn betaald uit giften en donaties, 
zodat de 10.000 kWh die jaarlijks worden gepro-
duceerd ook echt geld opleveren. Bovendien is 
het gebruik ook nog eens goed voor het milieu. 
Dankzij de panelen wordt het jaarlijks financieel 
tekort van het hospice met een vijftiende deel ver-
minderd. Dat tekort kan dankzij een gift van de 

gemeente nog verder slinken. Wethouder Jannes 
Janssen had een cheque meegenomen voor een 
gratis energiescan. Mocht daar uitkomen dat nog 
meer energie bespaard kan worden – en dat staat 
volgens de stichting Vrienden van het Hospice 
wel vast – dan kan provinciale subsidie helpen 
met het treffen van besparende maatregelen.

Hospice draait op zonne-energie

© Roel Gritter

Steur - De bijzondere vis van 96 
cm die begin oktober in de Vecht 
bij Dalfsen is gevangen, blijkt een 
steur te zijn. Opmerkelijk, omdat 
de laatste steur zestig jaar geleden 
in de Waal bij Tiel is gevangen. De 
soort is destijds verdwenen door 
een combinatie van overbevissing, 
het verdwijnen van de natuurlijke 
rivieren en kreken en het afsluiten 
van de verbindingen met zee. De 
natuurlijke monding van een rivier 
in zee is voor steuren cruciaal; dit 
omdat ze die overgang via brak 
water nodig hebben om langzaam 
te wennen aan het zoute water. De 
vissen die in Nederland leefden 
waren Atlantische steuren. De vis 
die bij Dalfsen is gevangen blijkt 
een Siberische steur te zijn, die bij 
sommige tuincentra worden ver-
kocht aan particulieren.

Voedselbank - Inner Wheel uit 
Dedemsvaart – een serviceclub 
zoals de Rotary en Lions -  heeft 
met allerlei acties geld verdiend 
voor de voedselbank Noordoost-
Overijssel. Vooral de organisatie 
van een bridge-drive bracht aardig 
wat centen in het laatje. Voorzitter 
Jan Eggens van de voedselbank 
mocht vorige week een cheque in 
ontvangt nemen van 2.350 euro.

Pinautomaat - De actie van Wim 
Breunesse uit woonflat De Mulderij 
in Hardenberg om een pinautomaat 
kwijt te raken, heeft nog niet veel 
succes. Hij vindt de SNS-pinauto-
maat onder zijn woning te gevaar-
lijk, omdat bij een grove ramkraak 
ernstige ongelukken kunnen gebeu-
ren. Eind juli is eerst de gemeente 
aangeschreven, vervolgens is de 
regionale omroep ingeschakeld om 
aandacht voor de actie te krijgen 
en vier weken later de regionale 
krant. B&W hebben vorige week 
gereageerd. Volgens het college is 
de zaak besproken met de politie en 
die vindt dat de bewoners boven de 
SNS-pinautomaat geen groter risico 
lopen dan bewoners in de buurt 
van andere automaten. Daarnaast 
zijn er geen aanwijzingen dat deze 
automaat binnenkort doelwit is van 
een kraakactie. Omdat de gemeente 
alleen mag kijken of de automaat 
volgens de regels is geplaatst (en 
dat is het geval) moet Breunesse 
contact opnemen met de SNS-bank 
om de automaat kwijt te raken.

Voorzitter – Ria Juurlink uit De-
demsvaart wordt tot de verkie-
zingen in maart de nieuwe frac-
tievoorzitter van de PvdA in de 
gemeenteraad van Hardenberg. Zij 
is daarmee opvolger van Andy de 
Vos, die enkele weken geleden uit 
onvrede met het landelijk beleid van 
de PvdA is opgestapt. Juurlink is be-
halve opvolger ook voorganger van 
De Vos, omdat ze de vorige periode 
eveneens fractievoorzitter was.

Jazz – Hardenberg krijgt zondag 
20 oktober de Leoville Jazzband 
op bezoek. Dit octet bestaat uit drie 
blazers, een viermans ritmesectie en 
zangeres Monique Masé. De Jazz-
club Hardenberg is van 16.00 tot 
18.00 uur gastheer van deze Friese 
band in theater De Voorveghter.

Maaltijd - Op initiatief van Groen-
Links-Hardenberg wordt donderdag 
17 oktober vanaf 17.30 uur een 
Wereldmaaltijd geserveerd in het 
Alfa-college in Hardenberg. De or-
ganisatoren vragen hiervoor 17,50 
euro, maar een tientje gaat naar 
twee goede doelen: Home of hope 
and Dreams van Gini Pullen en het 
Bosniëproject van Out of Area.

De bedoeling is om tijdens deze 
avond een inventarisatie te maken 
van concrete werkzaamheden en 
wensen voor voorzieningen in het 
dorp. Het moet gaan om zaken die 
op dit moment niet kunnen wor-
den uitgevoerd door gebrek aan 
menskracht. Iedereen kan hiervoor 
ideeën inbrengen.
Na de bijeenkomst gaat de werk-
groep Arbeidspoule een talenten-
jacht organiseren om te proberen 

een match te maken tussen vraag 
en aanbod. De werkgroep streeft 
er namelijk naar inwoners van 
Kloosterhaar die om welke reden 
dan ook (tijdelijk) aan de kant staan, 
te motiveren om met behoud van 
uitkering, mee te doen aan werk-
zaamheden die de gemeenschap ten 
goede komen. Als tegenprestatie 
zal de werkgroep proberen hen te 
helpen in hun zoektocht naar een 
betaalde baan.

Kloosterhaar bereidt talentenjacht voor
container voor de inzameling van 
groente-, fruit- en tuinafval wordt 
binnen de bebouwde kom iedere 
twee weken opgehaald, net als nu, 
maar daar hoeft niets meer voor 
betaald te worden.  Buiten de be-
bouwde kom wordt het GFT-afval 
niet ingezameld. Daarnaast kunnen 
particulieren hun snoeiafval of grof 
tuinafval gratis brengen naar de 
vuilnisbelt Het Bovenveld. Dat be-
tekent trouwens niet dat alles goed 
koper wordt. Het vastrecht gaat 
namelijk omhoog naar 135 euro per 
jaar. Al deze maatregelen van nieuw 
inzamelschema en nieuwe tarieven 
moet er uiteindelijk toe leiden dat er 
minder restafval overblijft.

Vanaf januari omgekeerd afval inzamelen
HARDENBERG - In het kader van ‘Kloosterhaar – voor elkaar!’ wordt 
woensdag 16 oktober een bijeenkomst gehouden voor verenigingen, 
maatschappelijke organisaties en iedereen die verder geïnteresseerd is 
in verbetering van de leefbaarheid van Kloosterhaar. De bijeenkomst 
heeft plaats in dorpshuis ‘t Haarschut en begint om 20.00 uur.



Succes kent vele vaders, mislukking 
is een wees. Een spreekwoord dat 
toepasbaar is op de verhalen over 
De Redding Van Veldzicht. De tbs-
kliniek in Balkbrug zou volgens de 
bezuinigingsplannen van minister 
Teeven sluiten, politici uit de ge-
meente Hardenberg, de provincie 
Overijssel en de Tweede Kamer 
spraken schande, maar uiteindelijk 
werd zijn voorstel aangenomen 
waarmee het eind van de kliniek in 
zicht kwam. Twee weken geleden 
werd echter opnieuw onderhandeld 
en toen de kruitdampen waren 
opgetrokken was Veldzicht nog 
in leven. Dankzij onze Arie Slob, 
jubelde de lokale ChristenUnie. 
En ook de provinciale CU was aan 
het opscheppen, hoewel ze daar 
volgens eigen zeggen eigenlijk niet 
zo van houdt. Lof ook van andere 
partijen voor Zwollenaar Slob, die 
zijn eigen regio niet in de steek liet.
Ja maar, reageerde de provinciale 

VVD-fractie, wij hebben ook ge-
holpen, wij zijn op bezoek geweest, 
hebben druk uitgeoefend en nu 
heeft het kabinet onder leiding van 
VVD-er Rutte 50 miljoen opgehoest 
om de regio te helpen. Het is goed 
te merken dat Den Haag oog heeft 
voor de belangen van Overijssel, 
al moeten we soms onze best doen 
om ze daar op te wijzen, aldus de 
VVD-fractie.

Dus nu heeft Den Haag dankzij 
de provinciale VVD-ers opeens 
oog voor Overijssel, terwijl ze de 
afgelopen maanden het oosten met 
de nek hebben aangekeken. Oog 
voor Gelderland heeft Den Haag 
nog steeds niet, want de kliniek 
Oldenkotte in het Achterhoekse 
plaatsje Rekken moet wèl dicht. 

Tot verbazing van de burgemeesters 
van Berkelland en Enschede, die 
zich afvragen waarom ‘hun’ kliniek 
dicht moet terwijl Veldzicht open 
mag blijven. Zijn we soms niet 
gereformeerd genoeg, vroeg de SP 
in Hengelo zich af. Dat laatste is 
natuurlijk juist, maar dat heeft er 
weinig mee te maken. Ook de ver-
bazing van de burgemeesters slaat 
eigenlijk nergens op. Het is toch 
niet zo dat het in deze zaak draait 
om eerlijkheid, of om kwaliteit, of 
om de plek in ons land waar werk-
gelegenheid meer telt dan op andere 
plaatsen. Het is gewoon koehandel: 
jij wilt wat van mij en dan wil ik 
wat van jou. Als Arie Slob nou in 
de buurt van Rekken had gewoond 
hadden ze daar waarschijnlijk feest 
kunnen vieren vanwege De Redding 
Van Oldenkotte.

Opmerkelijk is ook de reactie van 
de CU-fractievoorzitter in Harden-

berg, nadat de zondagse peiling van 
Maurice de Hond bekend was ge-
worden. Vergeleken met een week 
daarvoor winst voor VVD, PvdA en 
D66, terwijl de ChristenUnie gelijk 
is gebleven. Heeft de kiezer het wel 
begrepen? vraagt hij zich af. Wil 
hij soms weten of de Nederlandse 
kiezer heeft begrepen dat VVD en 
PvdA kunnen doorregeren, dat D66 
flink wat publiciteit heeft gekregen 
terwijl Arie Slob zich heeft bezig 
gehouden met ‘gerommel in de 
marge’? Want dat is het openhouden 
van Veldzicht natuurlijk wel voor de 
rest van Nederland. Niet voor ons, 
want burgemeester Peter Snijders 
van Hardenberg heeft zich zelfs 
midden in de nacht uit bed laten 
trommelen tijdens de onderhande-
lingen, toen Slob informatie van 
hem moest hebben. Succes heeft 
dus misschien nog wel meer vaders 
dan we denken.

Woensdag 23 oktober 2013

redactie@sallander.nl

.............ergee

ergee@sallander.nl

Kortweg

HARDENBERG - De noodgebouwen zijn weg 
en het gereis van de ene locatie naar de andere 
is verleden tijd, want de openbare scholenge-
meenschap De Nieuwe Veste in Hardenberg is 
vernieuwd. Dinsdag 14 mei werd symbolisch de 
eerste schop de grond ingegaan en vijf maanden 
later was al de officiële opening.

De nieuwbouw van zo’n 1400 m2 staat achter het 
even grote oudere gedeelte, waarvan de oudste 
stenen uit 1969 stammen. Vorige week woens-
dag was de dag voor genodigden, maar voor de 
leerlingen was de dag ervoor veel interessanter. 
Locatiedirecteur Tom Versteeg gaf om 9.00 uur 
de aftrap voor een sportieve en vermakelijke 

ochtend. De leerlingen konden in de naastge-
legen sporthal De Meet en op het schoolterrein 
meedoen met activiteiten zoals bungeerun, krat-
tenrace, slingerbal en kamelenrace en ze konden 
hun kwaliteiten tonen op de survivalbaan, het 
vliegend tapijt en de rodeostier (foto).

Nieuwe Veste viert opening nieuwbouw
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Voordat  de raadleden dat besluit 
konden nemen moesten ze wel eerst 
de uitkomst van de MER  accep-
teren, het onderzoek om te kijken 
welk effect de bouw van de stallen 
heeft op het milieu. De tegenstan-
ders van de plannen zijn bang voor 
de komst van allerlei ziektes, be-
smetting van het grondwater en la-

Half miljoen vleeskuikens in Dedemsvaart

waaioverlast, wat een onderzoek in 
de ogen van de raad rechtvaardigde. 
Met de 22 stemmen van CDA, CU, 
VVD, OpKoers en DS12 voor en de 
5 stemmen van PvdA, GroenLinks 
en Liberaal Hardenberg tegen werd 
het voorstel van B&W uiteindelijk 
aangenomen. Dat ging overigens 
niet zonder slag of stoot. Petra 

Baarslag van Liberaal Hardenberg 
kwam met de beschuldiging dat het 
MER-onderzoek niet volledig was 
geweest en dat ze niet voor en niet 
tegen kon stemmen. Toen Dirk van 
der Valk (CDA) vroeg welke on-
derdelen ontbraken kon ze dat niet 
aangeven omdat het stuk volgens 
haar onoverzichtelijk was. 

Kritisch
Het tegenstemmen van de PvdA 
verbaasde Van der Valk ook. Als 
je als raad de eigenaar van het kui-
kenbedrijf opdracht geeft een duur 
MER-rapport te laten samenstellen 
waar twee jaar aan is gewerkt,  is het 
vreemd dat je toch tegen stemt als 
het rapport gunstig uitpakt, meende 
hij. Rein Jonkhans (PvdA) vond 

dat niet zo vreemd, want volgens 
hem stond zijn partij al vanaf het 
begin kritisch tegenover de komst 
van de megastal. Toen er gestemd 
moest worden werd Baarslag dui-
delijk gemaakt dat ze zich niet van 
stemming kon onthouden, omdat 
een raadslid dat op zijn stoel blijft 
zitten volgens de gemeentewet een 
keus moet maken. Uit arren moede 
stemde ze toen maar tegen, hoewel 
ze het eigenlijk wel goed vond dat 
de ondernemer zijn bedrijf wilde 
uitbreiden. Veel maakte het niet 
uit, want CDA en CU (goed voor 
een raadsmeerderheid) waren van 
mening dat de aanvraag van het be-
drijf aan alle voorwaarden voldeed, 
zodat ze de komst van de nieuwe 
stallen niet wilden tegenhouden.

HARDENBERG - De weg is vrij voor de komst van een bedrijf met 
ruim 550.000 vleeskuikens aan de Verlengde Elfde Wijk in Dedems-
vaart. Als de plannen doorgaan wordt het de eerste megastal van zo’n 
omvang in de gemeente Hardenberg. Het huidige bedrijf van eigenaar 
Uit het Broek bestaat uit acht stallen met 180.00 kuikens. Daar kunnen 
straks zes hypermoderne stallen bijkomen, met plek voor nog eens 
375.000 kuikens. De weg hiernaar toe is vrijgemaakt door de gemeen-
teraad van Hardenberg, die vorige week dinsdag akkoord ging met de 
procedure om het bestemmingsplan zodanig te wijzigen dat de stallen 
gebouwd kunnen worden.

Fietspad - Hardenberger Johan 
Poffers is niet blij met de plannen 
van de gemeente Hardenberg om 
een fietspad aan te leggen tussen de 
Willem-Alexanderbrug en de Loo-
zensche Linie. De plannen moeten 
het mogelijk maken dat fietsers over 
en langs de Vechtdijk en via een nog 
aan te leggen fietsbrug een ‘Rondje 
Hardenberg’ kunnen maken. Poffers 
vindt het gebied bij de Loozensche 
Linie te kwetsbaar en heeft daarom 
bezwaar gemaakt tegen het verlenen 
van een omgevingsvergunning. 
De provincie zou in zijn ogen de 
toegezegde subsidie moeten intrek-
ken, maar daar wil Overijssel niets 
van weten. De provincie is hier als 
bevoegd gezag niet bij betrokken 
en aangezien de gemeente aan alle 
voorwaarden voldoet is er geen 
reden om de subsidie voor het 
fietspad in te trekken, zo hebben 
Gedeputeerde Staten laten weten.

Cultuurparels - In de week van 
28 oktober t/m 1 november vindt 
in het Vechtdal de Week van de 
Amateurkunst plaats. Eén van de 
cultuurparels in het Vechtdal, Erve 
’t Hacht in Ane, opent dinsdag 29 
oktober vanaf 10.00 uur haar deuren 
voor een Open Atelier. Op woens-
dag 30 oktober is er daarnaast een 
gratis workshop tekenen/schilderen 
in het atelier van Joke Waterink, 
van 13.00 tot 16.00 uur. Opgave via 
info@ervehacht.nl.

Kandidaten – Voormalig notaris 
Bert Gelling wordt de lijsttrekker 
van de VVD in Hardenberg bij 
de gemeenteraadsverkiezingen in 
maart 2014. Zoals het er nu uitziet 
zal van de huidige groep alleen 
fractievoorzitter Lottie Verbraeken 
opnieuw een plek op de kandidaten-
lijst krijgen, omdat de raadsleden 
Rick Schutte en Fedde Zijlstra geen 
nieuwe termijn ambiëren.
De lijst van de ChristenUnie telt 
voornamelijk bekende namen. 
Wethouder Jannes Janssen voert 
de lijst aan, gevolgd door fractie-
voorzitter Wim Boersma. Opmer-
kelijk is dat Jenny Weitkamp na 
één periode alweer stopt, omdat 
het raadswerk haar teveel tijd kost. 
Ook de onverkiesbare (?) plaats 8 
van het raadslid Alie Willems is 
opvallend, net als het ontbreken 
van Mettina Grimmerink, maar dat 
laatste is wel enigszins logisch, na 
acht jaar schaduwfractie en twaalf 
jaar raadslidmaatschap. Nieuw op 
de lijst zijn Simone Hof op 6 en 
voormalig bibliothecaris Erik van 
de Grampel op 7.

Maaltijd – De Wereldmaaltijd in 
het Alfa-college van 17 oktober, 
om aandacht te vragen voor eerlij-
ker delen van voedsel en geld in te 
zamelen voor goede doelen, heeft 
1.000 euro opgeleverd voor Out 
of Area en 450 euro voor Home of 
Hope and Dreams.

Snelheid - Op de wegen in het 
buitengebied van de gemeente 
Hardenberg mag binnenkort niet 
harder dan 60 kilometer worden 
gereden. Het doel is de wegen 
verkeersveiliger te maken. Alleen 
de wegen van Hardenberg naar 
Mariënberg, van Hardenberg naar 
Gramsbergen, van Hardenberg naar 
de Duitse grens bij Venebrugge 
en de weg van Gramsbergen naar 
Lutten blijven 80-kilometerwegen. 
Ook op de provinciale wegen die 
binnen de gemeentegrenzen liggen, 
zoals de N34, N36, N343 en N377, 
mag harder worden gereden dan 60. 
Alle voorrangskruisingen vervallen, 
zodat overal verkeer van rechts 
voorrang heeft. De veranderingen 
moeten in 2015 zijn afgerond.
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Parkeren – Er komen 42 tijdelijke 
parkeerplaatsen extra bij het station 
in Hardenberg. Vrijwel alle 120 
plekken zijn nu dagelijks bezet. 
In 2009 is de parkeerruimte ook 
al eens uitgebreid met 41 plaatsen. 
Het grasveld langs de Lage Gaar-
denstraat (het terrein Bruins) wordt 
voor deze uitbreiding geschikt 
gemaakt. Eigenaar Beter Wonen 
heeft de afgelopen jaren al diverse 
plannen gepresenteerd om op dat 
terrein kantoren, woningen voor 
jongeren en woningen voor ouderen 
te bouwen maar tot nu toe is het bij 
het maken van plannen gebleven. 
De tijdelijke parkeerplaatsen wor-
den nog voor het eind van dit jaar 
aangelegd.

Hospice – Hospice ‘t Huis aan de 
Vecht aan de Jan van Arkelstraat 
in Hardenberg houdt Open Huis 
vanwege de viering van het eerste 
lustrum. Dat gebeurt op 3 dagen: 
donderdag 7 november (‘s middags 
en ‘s avonds), vrijdag 8 november 
(‘s middags) en zaterdag 9 novem-
ber (‘s ochtends). De coördinatoren, 
vrijwilligers en mensen die betrok-
ken zijn bij het hospice zijn dan aan-
wezig om tekst en uitleg te geven.

Dweilorkesten - De Heujmanska-
pel uit Bruchterveld en De Haar-
schutters uit Kloosterhaar treden 
donderdag 31 oktober op tussen 
19.00 en 20.30 uur in het centrum 
van Hardenberg. De optredens pas-
sen in het programma van de Week 
van de Amateurkunst, de week 
waarin culturele amateurverenigin-
gen in het Vechtdal zich op diverse 
manieren presenteren.

Afspraak – “Het klinkt misschien 
wat klantontvriendelijk”, zegt 
wethouder Douwe Prinsse, “maar  
we denken dat we het tegenoverge-
stelde bereiken.” Met ingang van 4 
november kan men alleen nog op 
afspraak terecht bij de Publieks-
dienst van de gemeente Hardenberg. 
Tijdens de vrije inloop waren er 
soms wachttijden van een half uur 
en die zijn dankzij het systeem van 
afspraken maken voorbij. “Maar 
het is ook een gevolg van de bezui-
nigingen”, geeft Prinsse toe. “We 
kunnen nu beter plannen en daar-
door kan het personeel efficiënter 
worden ingedeeld.”

Nederlandse taal – Nederlandse 
kinderen die vlak over de grens in 
Duitsland wonen krijgen binnenkort 
geen les meer in de Nederlandse 
taal en cultuur. Tot nu gebeurde dat 
4 uur per week, om de moedertaal 
van de kinderen te bevorderen, 
maar ook om ze te integreren in het 
Duitse onderwijssysteem. Sommige 
Nederlandse kinderen in Duitsland 
gaan nog naar Nederlandse scholen, 
maar dat is volgens de schoolwet in 
Nedersaksen eigenlijk verboden. 
Door ze de taallessen te geven 
wordt verwacht dat deze kinderen 
wel naar Duitse scholen gaan maar 
niet vervreemden van hun Neder-
landse cultuur. Door bezuinigingen 
van het Nederlandse kabinet wordt 
voor veel ouders deelname aan de 
lessen onbetaalbaar, meldt de Graf-
schafter Nachrichten. Als er minder 
dan 12 leerlingen in een school 
deelnemen stoppen de lessen. Eind 
oktober gebeurt dat in Nordhorn, 
daarna zijn naar verwachting ook 
scholen in Uelsen, Emlichheim en 
Laar aan de beurt. Op dit moment 
volgen ongeveer 100 kinderen de 
lessen van de NTC, de stichting 
voor Nederlandse taal en cultuur 
in de Nedersaksische grensstreek.

Waarom is een Amsterdams pro-
bleem opeens een landelijke pro-
bleem geworden? Hoe komt het 
dat de discussie over Zwarte Piet zo 
geëscaleerd is? Omdat Amsterdam-
mers denken dat ze de norm zijn in 
Nederland en het gekke is dat de 
rest dat blijkbaar ook vindt. Of in 
elk geval de media: kranten, radio, 
televisie, nog steeds de belangrijk-
ste opiniemakers.
Er wonen zo’n half miljoen Surina-
mers en Antillianen in Nederland en 
de meesten daarvan in Amsterdam. 
En omdat 21 daarvan bij een hoor-
zitting bezwaar hebben gemaakt 
tegen de aanwezigheid van Zwarte 
Piet bij de intocht in Amsterdam is 
nu het hele land in rep en roer. Ter-
wijl uit onderzoek van het Bureau 
Onderzoek en Statistiek eerder dit 
jaar is gebleken dat 93% van de 
Amsterdammers de aanwezigheid 
van Piet geen vorm van racisme of 

discriminatie vindt, wordt de stem 
van de 21 bezwaarmakers duizend-
voudig versterkt door de aandacht 
van de media.

Zwarte Piet is zo zwart omdat hij 
door schoorstenen kruipt om pakjes 
af te leveren, zegt de een. Waar heb 
je ooit een schoorsteenveger met 
kroeshaar en rode lippen gezien?, 
is de reactie van de tegenstanders. 
Zij menen dat Zwarte Piet wordt 
voorgesteld als het zwarte slaafje 
van de witte Sint en dat beeld is 
slecht voor kindertjes, omdat die 
gaan denken dat zwarten dom en 
onderdanig zijn. Maar welke slaaf 
heeft een roe en neemt kindertjes 
mee naar Spanje?, menen de voor-
standers. Het zit zo, zeggen ze: Piet 

staat voor de duivel, of is een afge-
leide van Wodan. Afijn, voldoende 
argumenten van tegenstanders om 
Zwarte Piet af te danken. En ook 
voldoende argumenten van voor-
standers om de zaak te laten zoals 
hij is. En wat doet Hardenberg? Wat 
doet Ommen? Twenterand? Een 
intocht zonder Pieten, met rode, 
witte en blauwe Pieten, in Pietenpak 
of clownspak, met kroeshaar of 
kale knikker? Waarschijnlijk gaat 
Amsterdam als eerste overstag c.q. 
door de knieën, gebeurt hier voor-
lopig niks en als Gekleurde Piet in 
de hoofdstad is geworteld doen wij 
uiteindelijk ook mee. Maar voor-
lopig nog niet, zeggen B&W van 
Hardenberg desgevraagd. “Alsof 
we niks belangrijkers hebben om 
ons druk over te maken.”

Elk jaar hebben we dezelfde discus-
sie, maar wat dit jaar wel opval-

lend is, is de agressieve toon van 
de tegenstanders van Zwarte Piet. 
En natuurlijk het tijdstip. Als de 
eerste pepernoten in de schappen 
van de winkels liggen komen de 
tegenstanders uit hun winterslaap 
(die eigenlijk een zomerslaap is). En 
omdat die pepernoten steeds vroe-
ger worden geproduceerd wordt de 
discussie over wel of geen Zwarte 
Piet ook steeds vroeger gevoerd. 
Vorig jaar kwam de NRC-redactie 
op de valreep nog met een mening 
over het afschaffen van Zwarte Piet. 
Het stuk eindigde met de zin: “Het 
sinterklaasfeest wordt dan bleek, de 
kans bestaat dat de goedheiligman 
het zal het afleggen tegen de Kerst-
man. En dat wil toch niemand.” 
Wie de discussie de laatste weken 
heeft gevolgd weet dat we al aardig 
op weg zijn. Of zou de VN toch 
eerder worden afgeschaft dan het 
Sinterklaasfeest?
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HARDENBERG – Het rooien van de aardappels is zo’n beetje gebeurd 
maar de loonwerkers blijven overuren maken, want het hakselen van de 
maïs is in volle gang. Dat gebeurt trouwens niet op een willekeurig mo-
ment, maar heeft alles te maken met het zetmeelgehalte in de snijmaïs.

Snijmaïs heeft dit jaar gemiddeld 15 gram minder zetmeel in vergelijking 
met vorig jaar. Dit is een gevolg van het late seizoen en de periodes met 
droogte gedurende het jaar. De kolf is daardoor in relatief kortere tijd 
gevuld. Wie de zetmeelopbrengst wil verhogen, kan maïs in een later 

stadium oogsten. Maar ook dat kan niet ‘op de gok’ gebeuren, want vol-
gens de Landbouwuniversiteit Wageningen moet je oogsten wanneer het 
drogestofgehalte tussen 30 en 35 procent ligt. Bij minder drogestof is de 
maïs onvoldoende rijp en bij meer drogestof  is conservering moeilijk en 
de kans op broei dus groot.
Afijn, het oogsten van maïs lijkt tegenwoordig een hele wetenschap waar-
voor zelfs de mobiele telefoon wordt ingeschakeld om met een app de juiste 
datum te zoeken. En om de loonwerker te bellen natuurlijk, die vrijwel dag 
en nacht op pad is om zijn klanten te bedienen.

Loonwerkers maken overuren

BERGENTHEIM – Op de plek 
waar vroeger het café van de familie 
Mulder stond, op de hoek van de 
Stationsweg en de Kanaalweg-West 
in Bergentheim, zijn in juni van 
dit jaar de eerste bewoners komen 
wonen in het nieuwe appartemen-
tencomplex De Muldershoek. Het 
pand is eigendom van woningcor-
poratie De Veste maar wordt ge-
bruikt door De Baalderborg Groep, 
die er kleinschalige woonvormen 
heeft gerealiseerd. Een officiële 
opening heeft nog niet plaatsge-
vonden maar dat gaat woensdag 
30 oktober veranderen. Bij die 

Opening 
Muldershoek

opening zal mevrouw Mulder, oud-
inwoonster van Bergentheim en 
voormalig uitbaatster van het café, 
een rol spelen.

Het drie verdiepingen hoge ge-
bouw biedt woonruimte en zorg 
aan zes (jong) volwassenen met 
een verstandelijke beperking en 
18 senioren met een zorgindicatie. 
Iedere bewoner heeft een eigen 
appartement en ontvangt zorg van 
de Baalderborg Groep, waarbij 
nauw wordt samengewerkt met het 
bestaande netwerk van de bewoner.

Zaterdag 2 november is er van 14.00 
tot 17.00 uur Open Huis voor alle 
omwonenden en belangstellenden 
die het pand willen bekijken of hier 
informatie over willen hebben.

HARDENBERG – Liberaal Har-
denberg beweert dat hondenbezit-
ters in het nieuwe Vechtpark tussen 
de stuw in Hardenberg en de Euro-
paweg worden bekeurd, omdat ze 
hondenpoep niet meteen opruimen. 
De partij heeft signalen gekregen 
dat Bijzondere Opsporingsamb-
tenaren (BOA’s) boetes uitdelen 
zonder eerst te waarschuwen.

Omdat er geen afvalbakken hangen 
bewaren hondenbezitters de uit-
werpselen van hun dier in een zelf 
meegebrachte zak die ze aan de kant 
van het wandelpad leggen met de 
bedoeling hem later op de terugweg 
mee te nemen. Maar voordat ze hun 
plan kunnen uitvoeren hebben ze 

Boete voor poep een bekeuring te pakken, beweert 
Liberaal Hardenberg. Frontvrouw 
Petra Baarslag wil van B&W weten 
waarom er (nog) geen afvalbak-
ken hangen en waarom niet eerst 
wordt gewaarschuwd en pas bij 
een tweede keer een boete wordt 
uitgedeeld.
De partij heeft ook vragen over de 
besteding van de hondenbelasting. 
De Hoge Raad heeft vorige week 
uitgesproken dat gemeenten hon-
denbelasting mogen heffen zonder 
dat ze de opbrengst apart besteden 
aan speciale veldjes voor honden of 
de aanpak van hondenpoep, maar 
Liberaal Hardenberg wil toch van 
B&W weten of die aan honden-
bezitters willen uitleggen welke 
service ze krijgen voor de betaalde 
hondenbelasting.
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Onbekend
Nog vijf  maanden en dan zijn er 
verkiezingen voor een nieuwe ge-
meenteraad. De verliezers mogen 
na 19 maart een week hun wonden 
likken en de winnaars een week 
feestvieren: de groenen met ranja 
en de gereformeerde mannenbroe-
ders met jenever. Tenminste, als 
ze nog van de oude stempel zijn, 
anders kan een modedrankje als 
prosecco ook. Na die week krijgen 
ze veertien dagen de tijd om de 
namen van alle raadsleden te oefe-
nen waarna overhoringen volgen, 
zowel schriftelijk als mondeling. 
Dan wordt misschien voorkomen 
dat Anja van den Dolder mevrouw 
Dolder wordt genoemd, of Lottie 
Verbraeken mevrouw Ter Brake, 
of Sake-Christiaan Stelpstra me-
neer Christiaan, zoals de afgelopen 
weken is gebeurd. Bijna zitten de 
vier jaar erop en dan nog zulk ge-
pruts afleveren. Was het vanwege 
nervositeit? Gebrek aan scherpte? 

Onverschilligheid? Misschien dat 
verplicht oefenen gecombineerd 
met de druk van een examen dit 
soort fouten kan voorkomen.

Verschil
Het grote verschil tussen de voet-
ballers van Vroomshoopse Boys 
en die van HHC uit Hardenberg is 
natuurlijk de voetbalkwaliteit van 
de spelers. Bij HHC meer tech-
niek en tactiek, bij de Boys meer 
inzet en teamwork. Maar tijdens 
de bekerwedstrijd op 19 oktober 
was er nog een opvallend verschil 
te zien, namelijk de kapsels van 
de spelers. De hoop der vromen is 
geknipt zoals bijna alle voetballers 
zijn geknipt, van de 4e klasse tot 
de hoofdklasse. De topklassers uit 
Hardenberg daarentegen kijken 
wekelijks naar hoe de èchte profs 

erbij lopen, bijvoorbeeld Lasse 
Schöne van Ajax. Toen hij nog als 
knaapje bij Heerenveen speelde 
had hij een lange paardenstaart en 
tatoeages en dat was natuurlijk not 
done in Friesland. Na zijn transfer 
naar de Achterhoek mocht het wat 
uitbundiger, zelfs boerenrock, maar 
wel aangepast aan de omgeving. 
Nu, bij Ajax, mogen alle remmen 
los, hoewel er af en toe toch wat 
commentaar komt op zijn Hit-
lerjugendkapsel maar daar trekt 
hij zich niets van aan. Zo’n jaren 
‘30 haardos, nog korter dan Kort 
Amerikaans, is je van het bij de 
toppers, dus daar zullen straks nog 
wel een paar Hardenbergers mee 
gaan rondlopen.

Overeenkomst
Het zal niet lang meer duren of de 
gemeenten Hardenberg en Ommen 
zijn één geheel. Nu alleen nog 
ambtelijk, met een samensmelting 
van de ambtenarenclub van beide 

gemeenten, maar straks ook poli-
tiek. Daar wordt af en toe al een 
voorschot op genomen. Een pers-
bericht over veranderingen bij de 
balie voor het publiek is in Ommen 
gelijk aan dat van Hardenberg. Dat 
is logisch, want het gaat over het 
werk van ambtenaren. Maar dat 
de woorden van wethouder René 
de Vent van Hardenberg bijna 
hetzelfde zijn als de woorden van 
wethouder Ko Scheele van Ommen 
in een persbericht over de Visie 
sociaal domein is opmerkelijk (dat 
bericht heb ik u trouwens bespaard, 
want dat was door ambtelijk jargon 
onleesbaar). De ambtenaren werken 
voor beide gemeenten, de politici 
zeggen vrijwel hetzelfde en dus 
is alles en iedereen uitwisselbaar. 
Eigenlijk kun je net zo goed de 
beide gemeente samenvoegen, met 
als naam Ommen-Hardenberg. De 
vorige herindeling verliep nog met 
horten en stoten, de volgende zal 
geruisloos en soepel verlopen.

LAAR - Er wordt vooral achter 
de schermen hard gewerkt aan 
de plannen om over anderhalf 
jaar toeristen in Vechtzompen te 
vervoeren tussen Gramsbergen 
(NL) en Laar (D). Zo is maandag 
de notariële akte getekend voor 
de Vechtzompstichting in Grams-
bergen, maar iets van de rand-
verschijnselen is nu al zichtbaar.

De historische vereniging in het 
Duitse dorp is onlangs begonnen 
met de bouw van een historische 
vakwerkschuur in de buurt van de 
toekomstige aanlegsteiger. Vrij-
willigers zijn bezig de meer dan 
200 jaar oude eiken gebinten van 
een voormalige schuur uit Ringe 
op hun plaats te zetten. Iedere 
woensdagmorgen zijn ze daar mee 
bezig, terwijl anderen oude stenen 
kalk- en cementvrij maken, zodat 
die weer gebruikt kunnen worden. 
De schuur kan straks dienst doen 
als verkooppunt van koffie en thee, 
wanneer de toeristen de Vechtzomp 
in eindstation Laar verlaten.

Ontvangst Vechtzomptoeristen
in historische vakwerkschuur

Als Juurlink even naar buurge-
meente Coevorden had gekeken had 
ze gezien wat een èchte megastal is. 
Daar heeft de raad vorige week het 
licht op groen gezet voor de bouw 
van een  ligboxenstal in Dalen 

“Hardenberg doet mee aan expe-
riment ministerie BZK”, liet de 
gemeente weten. Maar dat was 
een beetje tegen het zere been van 
enkele raadsleden, want uiteindelijk 
moet de raad daar in november nog 
over besluiten. Ook de opgesomde 
voordelen – beter telproces, minder 
fouten, transparanter en betere con-
trole – vielen niet in goede aarde. 

“Ik wil toch graag de indruk weg-
nemen dat we in het verleden maar 
zo’n beetje een schatting hebben 
gemaakt”, liet PvdA-raadslid Wim 
Kloekhorst met een knipoog weten, 
maar Miny Lohuis (CDA) voelde 
zich echt een beetje ongemakkelijk 

bij het verhaal van portefeuillehou-
der burgemeester Peter Snijders. 
Die haastte zich te verklaren dat 
Hardenberg zich niet had aange-
meld omdat in het verleden slecht 
werk was geleverd en ook niet om 
het eigen ego te strelen maar vooral 
om met dit experiment je verant-
woordelijkheid te nemen voor een 
betere en snellere telling van de 
stemmen. Of Hardenberg echt mee 
gaat doen moet nog besloten wor-
den, maar de raadsleden zagen geen 
verbeteringen in vergelijking met 
het huidige systeem. Waarschijnlijk 
zullen ze toch akkoord gaan met het 
voorstel, omdat er ook geen bloed 
uit vloeit.

Nieuwe manier van tellen 
niet met gejuich ontvangen

Verhuizing van koeien 
verdeelt gemeenteraad

waar plaats is voor 1900 koeien. 
Wethouder Douwe Prinsse vond 
het bedrijf in Rheezerveen dan ook 
niet te fors. Alleen zijn eigen partij, 
het CDA, is het tot nu toe met hem 
eens. De PvdA vond de stal te groot 
en coalitiegenoot ChristenUnie was 
geïrriteerd dat onlangs is afgespro-
ken dat geen megabedrijven uit 
andere gemeenten naar Hardenberg 
mogen verhuizen en de inkt van 

die afspraak is nog niet droog of 
Prinsse komt alweer met een uit-
zondering. “Ommen is ook Vechtdal 
en dus is een verhuizing geen groot 
probleem”, liet Prinsse weten. “Bo-
vendien is de aanvraag al in 2010 
ingediend toen de oude regels nog 
golden.” Klaas Mulder (CU) vond 
dat Prinsse bij het vaststellen van het 
bestemmingsplan buitengebied had 
moeten melden welke aanvragen er 
nog lagen. “Ja, dat had ik kunnen 
doen”, was de reactie van Prinsse. 

Positief effect
Tijdens de oriënterende ronde van 
29 oktober waren opmerkingen te 
horen als het bedrijf is te groot, er 
komen teveel dieren, er moet veel 
bos worden gekapt, het bedrijf komt 
te dicht bij recreatiepark het Stoe-
tenslagh en we zetten vraagtekens 
bij het mestoverschot. CDA’er Dirk 
van der Valk noemde ook de andere 
kant van het verhaal, zoals het posi-
tieve effect van de verplaatsing op 
de natuur in Stegeren. Dinsdag 19 
november moet de raad besluiten 
over een onderzoek naar de ge-
volgen die de verhuizing van het 
melkveebedrijf heeft op het milieu. 
Dan zal ook blijken of Van der Valk 
meer medestanders heeft gekregen.

HARDENBERG – “Is dit nog wel een gezinsbedrijf, of is het een 
megastal?”, wilde Ria Juurlink (PvdA) vorige week dinsdag tij-
dens de raadsvergadering weten van wethouder Douwe Prinsse. 
Haar vraag betrof de verhuizing van het melkveebedrijf van 
Beren Jan Warmelink, voormalig VVD-wethouder van Ommen. 
De provincie wil graag dat hij een natuurgebied in Stegeren ver-
laat en verhuist naar de Elfde Wijk in Rheezerveen. Warmelink 
heeft een maatschap met zijn zoons en is van plan op een perceel 
van ruim 38 hectare een ligboxenstal voor 250 melkkoeien, een 
stal voor 233 stuks jongvee, een woning, werktuigberging en 
mestbassin te bouwen. Dit alles op een bouwvlak van 3 hectare. 
De rest van de grond moet gebruikt worden al weidegrond voor 
het melkvee.

“Groot melkveebedrijf komt 
dicht bij recreatiepark”

Raadslid – Emiel Mulder (38) uit 
Dedemsvaart wordt de opvolger 
van Andy de Vos als raadslid voor 
de PvdA in Hardenberg. De Vos 
stapte vorige maand op omdat hij 
zich niet meer kon verenigen met 
het landelijk beleid van de Partij van 
de Arbeid. Eigenlijk zou Dries Kes-
selaar uit Hardenberg de opvolger 
moeten worden omdat hij een plekje 
hoger op de kieslijst van 2010 stond, 
maar die heeft om hem moverende 
redenen moeten bedanken. Mulder 
was de volgende op de lijst en hij 
heeft de benoeming wel aanvaard. 
Emiel Mulder is bekend met de 
plaatselijke politiek, omdat hij en-
kele jaren voorzitter is geweest van 
de lokale afdeling.

Bonnen – Leerlingen van het 
Vechtdal College in Hardenberg 
gaan deze dagen de gemeente door 
om kortingsbonnen te verkopen. 
Met de opbrengst wordt een nieuwe 
stap gezet in het proces om in de 
Roemeense plaats Siret een school 
te bouwen voor leerlingen met een 
beperking. Het is de bedoeling een 
bedrag van 10.000 euro op te halen 
om de benedenverdieping van de 
school gebruiksklaar te maken. Eer-
der zijn een Twisteractie gehouden 
(in 2008) en een Estafetteactie (in 
2012), beide in de Evenementenhal 
in Hardenberg. Met het geld van 
die acties plus een schenking van 
de Stichting 2015 zijn de muren 
opgetrokken, is het dak geplaatst 
en zijn kozijnen aangebracht. Door 
de nieuwe activiteit moet op korte 
termijn een begin worden gemaakt 
met het geven van les.

De Eik - B&W van Hardenberg 
hebben aangegeven waar het voor-
malige AZC De Eik in Slagharen 
voor gebruikt mag worden. Er is 
overleg gevoerd met Plaatselijk 
Belang om te voorkomen dat bij een 
wijziging van een bestemmingsplan 
veel bezwaren worden ingediend. 
De Eik is eigendom van het Cen-
traal orgaan opvang asielzoekers 
(COA), dat het pand en omliggend 
terrein te koop aanbiedt. Er is vol-
gens B&W plaats voor horeca, zorg, 
dagrecreatie, een museum en kanto-
ren maar het vroegere klooster mag 
niet voor wonen worden gebruikt.

redactie@sallander.nl

HARDENBERG - Het leek appeltje-eitje voor B&W van Hardenberg 
vorige week dinsdag. De gemeente heeft zich aangemeld om op een 
nieuwe manier de stemmen te tellen bij de raadsverkiezingen in 2014 
en samen met 4 andere gemeenten in Nederland is Hardenberg uit-
gekozen om aan het experiment deel te nemen. De stemmen worden 
eerst per partij geteld op de stembureaus waarna de biljetten naar een 
centrale plek gaan om de stemmen per persoon te tellen. De raad liep 
echter niet blindelings achter het college aan.
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.............ergeeKortweg

redactie@sallander.nl

Een paar jaar geleden stond met 
enige regelmaat een kleine adver-
tentie in een lokaal weekblad, met 
ongeveer de tekst: “Biedt zich aan 
- jongeman met kettingzaag – voor 
allerlei klussen.” Die advertenties 
zie je niet meer. Of hij heeft zijn 
zaag aan de wilgen gehangen of hij 
is lid geworden van de vrijwillige 
brandweer. Want als brandweerman 
moet je regelmatig een kettingzaag 
hanteren, zoals twee weken geleden 
weer eens duidelijk werd tijdens 
de eerste herfststorm van dit jaar. 
Echt een hobby voor technische 
knapen, want je mag niet alleen 
voor hovenier spelen, soms wordt 
er ook gezaagd als er een dak van 
een auto verwijderd moet worden. 
O ja, en spuiten doen ze ook nog. 
Afwisselend werk, lekker in de 
buitenlucht en je maakt nog eens 

wat mee. Je zou er een boek over 
kunnen schrijven. En dat is dan 
ook gebeurd.

Oud-docent Klaas Oosterkamp 
heeft de geschiedenis beschreven 
van de korpsen in Hardenberg, 
Bergentheim en Slagharen. Dat er 
een boek moest komen heeft hij 
trouwens niet zelf bedacht maar het 
idee is ontsproten aan het brein van 
vijf oud-leden van de brandweer-
korpsen plus eentje die nog steeds 
actief is. Vijf jaar geleden besloten 
ze materiaal bijeen te brengen en 
nu ligt er een fraai boek. Met onder 
meer een verhaal over gemeen-
tearbeider Grootoonk, jarenlang 

woonachtig aan de Ganzenstraat 
en in later jaren mijn achterbuur-
man aan de Trompstraat. Hij was 
ook koster van de hervormde kerk 
aan de Voorstraat, waar dominee/
dichter Willem Barnard enkele jaren 
de Hardenbergers van geestelijk 
voedsel heeft proberen te voorzien. 
Onder het pseudoniem Guillaume 
van de Graft heeft hij een gedicht 
over Grootoonk geschreven, dat als 
volgt begint: Sirene en bezemsteel 
zijn instrumenten in zijn hand, hij 
loeit water naar de brand en de 
straat wordt door hem bespeeld. 
Hendrik Grootoonk werkte bij de 
gemeentelijke straatreiniging en be-
diende bij brand ook de sirene. Door 
dit gedicht werd Grootoonk een van 
de bekendste brandweerlieden van 
Hardenberg, noteert Oosterkamp in 
het boek. Dat mag zo zijn, alleen 

wist buiten Hardenberg niemand dat 
met de gemeenteambtenaar Hendrik 
Grootoonk werd bedoeld.

Nog sterker: buiten Hardenberg 
en omgeving kende waarschijnlijk 
niemand een Grootoonk. Het is 
namelijk een echte Hardenberger 
naam. In 1947 waren er in heel Ne-
derland 128 personen met de naam 
Grootoonk, waarvan 54 in Overijs-
sel en 50 in Drenthe. Dat was toen 
nog niet per gemeente uitgesplitst, 
maar als je de cijfers van 2007 
bekijkt wordt het duidelijk dat de 
meeste Grootoonks in Hardenberg 
wonen (49), met op de tweede plaats 
Coevorden (35). Als u dat van uw 
familienaam ook eens wilt bekijken 
is een zoektocht op de Nederlandse 
Familienamenbank aan te bevelen:
www.meertens.knaw.nl.nfb 

ALMELO/HARDENBERG - Een 
bedrijf als Ballast Nedam is vast 
en zeker blij met de zoektocht van 
duikers door het kanaal Almelo-
De Haandrik naar verdachte 
objecten. Vorige week maandag 
zijn de duikers met zoeken be-
gonnen en meteen de eerste dag 
is al een aanhangwagen van het 
bouwbedrijf naar boven gehaald 
die twee jaar geleden is gestolen. 
De schoonmaak is bedoeld om 
mogelijke explosieven op te rui-
men voordat er gebaggerd wordt, 
maar wat tot nu toe is gevonden 
kan grotendeels onder de noemer 
schroot geschaard worden.

De provincie Overijssel wil dat het 
kanaal Almelo-De Haandrik wordt 
uitgebaggerd, zodat het toeganke-
lijk is voor schepen van 700 ton. 
Voordat het zover is moet men er 
zeker van zijn dat er veilig gewerkt 
kan worden. Daartoe is afgelopen 
zomer eerst een bodemscan ge-
maakt, waarop tientallen objec-
ten staan die onderzocht moeten 
worden: 49 grote objecten in de 
gemeente Almelo en 53 stuks in de 
gemeente Twenterand. In de andere 

Zoektocht naar bommen en granaten 
in kanaal Almelo-De Haandrik

© Roel Gritter

gemeenten langs het kanaal - Hel-
lendoorn (Daarlerveen), Ommen 
(Beerzerveld) en Hardenberg – ligt 
kleiner materiaal dat gezeefd moet 
worden.

De verdachte plekken worden 
door gespecialiseerde duikteams 
onderzocht. Mocht blijken dat er 
explosieven uit de Tweede Wereld-
oorlog aanwezig zijn, dan wordt 
de Explosieven Opruimingsdienst 
ingeschakeld. Uit archiefonderzoek 
is gebleken dat het gebied door 
Amerikanen en Engelsen in de 
oorlog is gebombardeerd, zodat er 
nog explosieven op de bodem van 
het kanaal kunnen liggen, maar de 
verdachte objecten kunnen ook fiet-
sen, olievaten of rollen prikkeldraad 
zijn. Vóór de zomer van 2014 moet 
het kanaal schoon zijn en uitgebag-
gerd tot een diepte van 3,5 meter. 

“En dan is het bedrijfsleven aan de 
beurt”, vertelde gedeputeerde Ger-
rit Jan Kok woensdag in Aadorp 
tijdens een bijeenkomst voor de 
media. “Wij hebben ervoor gezorgd 
dat er op een moderne manier vracht 
over water vervoerd kan worden en 

nu moeten de bedrijven iets laten 
zien.” De provincie heeft dan zo’n 
19 miljoen euro in het kanaal geïn-
vesteerd. Voor dat geld zijn onder 
meer vijf bruggen vervangen, zodat 
bredere schepen van het kanaal ge-
bruik kunnen maken. Tocht blijven 
er nog twee knelpunten over, name-
lijk de brug bij de Gouden Ploeg in 

HARDENBERG – Na een zoek-
tocht van bijna een jaar heeft de 
Voedselbank Hardenberg-Ommen 
eindelijk een nieuw onderkomen 
gevonden. De oude plek, het vroe-
gere notariskantoor aan De Brink in 
Heemse, moet van eigenaar Beter 
Wonen per 1 januari 2014 worden 
verlaten. Sinds 1 november is de 
hal van schildersbedrijf Lennips 
aan de Zwingel in Baalderveld 
het nieuwe onderkomen. Lennips 
is al enige tijd geleden verhuisd 
naar industrieterrein Broeklanden 
en sindsdien staat de hal leeg. De 
komende twee maanden kan de 
Voedselbank gebruiken om het 
nieuwe pand gebruiksklaar maken.

In het Beleidsplan Armoede 2014-
2017 van de gemeente Hardenberg, 
dat de gemeenteraad nog moet 
vaststellen, staat dat de Voedselbank 
structureel ondersteund wordt met 
een bedrag van maximaal 10.800 
euro als bijdrage in de huurkosten. 

Gebruikelijk is dat bij projecten 
waar zowel Hardenberg als Om-
men bij betrokken is de grotere 
gemeente ¾ van de kosten betaalt 
en de kleiner ¼. Samen betalen de 
gemeenten de totale huurkosten, zo-
dat de Voedselbank zich kan richten 
op haar kernactiviteit, namelijk het 
ondersteunen van gezinnen die het 
financieel niet meer zelf redden.

Voedselbank heeft nieuw onderkomen

Bergentheim en de brug in Loozen, 
tussen hardenberg en Gramsbergen. 
Eigenlijk zouden die ook vernieuwd 
moeten worden maar daarvoor is 
geen geld beschikbaar. “En dat 
geld komt er voorlopig ook niet”, 
vertelde Kok. “Het kanaal is straks 
goed bevaarbaar, ook als die twee 
bruggen niet vervangen worden.”

G-volleybal - Volleybalvereniging 
Kangeroe en de Baalderborggroep 
slaan de handen ineen om in Har-
denberg G-volleybal op te starten 
voor mensen met een verstandelijke 
of verstandelijke en lichamelijke 
beperking. Donderdag 14 en 21 
november zullen de trainers van 
Kangeroe van 18.30 tot 19.30 uur 
twee proeftrainingen verzorgen 
in sportzaal De Tol van de Baal-
derborg. Bij voldoende deelname 
wordt gekeken op welke manier dit 
initiatief wordt doorgezet.

Veldzicht – Staatssecretaris Teeven 
van Veiligheid en Justitie heeft vo-
rige week de Tweede Kamer laten 
weten dat TBS-kliniek Veldzicht in 
Balkbrug openblijft en naast TBS-
patiënten ook vreemdelingen met 
een ernstige psychiatrische stoor-
nis gaat behandelen. Wel moet de 
kliniek bezuinigen door het aantal 
plekken voor patiënten met een 
derde te verminderen. Door deze 
maatregelen kunnen minimaal 250 
hele banen behouden blijven.

Landbouwverkeer - In de maand 
november volgen 140 leerlingen 
van scholen in de gemeente Har-
denberg het project Veilig Omgaan 
Met Opvallend Landbouwverkeer. 
Tijdens het project krijgen de leer-
lingen inzicht in de gevaren van 
landbouwvoertuigen en leren ze hoe 
ze hiermee om moeten gaan. Het 
project bestaat uit een theoretisch 
deel op school en een praktijkdeel  
op locatie.

Bevallen - Maandag 18 november 
van 20.00 tot 22.00 uur wordt in 
het Röpcke-Zweers ziekenhuis in 
Hardenberg een voorlichtingsavond  
gehouden voor zwangere vrouwen 
en hun partner. De voorlichting is 
bedoeld om aanstaande ouders voor 
te bereiden op de komst van de baby 
en de kraamtijd thuis, maar ook op 
een eventuele ziekenhuisopname. 
Aanmelden kan dagelijks tussen 
9.30 en 11.30 uur bij het secretariaat 
gynaecologie.

Frits – Deze week is de veertiende 
editie van de Frits de Zwerver 
schijfwedstrijd van start gegaan. 
Jonge schrijvers tussen de 14 en 18 
jaar die op school zitten of wonen 
in het gemeentelijk samenwerkings-
verband Regio IJssel-Vecht kunnen 
tot eind januari 2014 hun schrijfta-
lent beproeven op het thema Ver-
duistering. Voor de beste inzendin-
gen worden drie prijzen beschikbaar 
gesteld, van 300, 200 en 100 euro. 
De prijzen worden op 25 april 2014 
uitgereikt in het gemeentehuis van 
Hardenberg. De afgelopen twee jaar 
is de prijs gewonnen door Charlotte 
Polman uit Ommen, leerling van het 
Vechtdal College in Hardenberg. De 
sluitingsdatum voor de wedstrijd is 
31 januari 2014. Het wedstrijdregle-
ment kan opgevraagd worden bij de 
IJsselacademie in Kampen.

Kleppertoer – Het Klepperseizoen 
2013 zit erop. Bijna 4000 personen 
hebben de bustochten met gids door 
de regio meegemaakt. Dit jaar ging 
de tocht grotendeels door de Duitse 
buurgemeenten, volgend jaar wordt 
Noord-Overijssel bezocht, tot aan 
Staphorst waar de traditionele 
koffiestop wordt gehouden in de 
Staphorster museumboerderij . 
De eerste rit staat gepland voor 13 
mei. De organiserende Historische 
Vereniging Hardenberg heeft de 
tarieven voor zowel individuen als 
groepen op hetzelfde niveau als dit 
jaar kunnen houden.



geld er nu niet ligt. En het bedrag uit 
allerlei potjes halen is niet verstan-
dig, want je weet niet of je dit geld 
ergens anders voor nodig hebt.”
Prinsse stelde voor te wachten 
totdat in de loop van februari meer 
zicht is op de financiële toestand 
van de gemeente. Behalve zijn 
eigen CDA steunden alle overige 
partijen zijn visie, waardoor UNI en 
GZG pas in februari te horen krijgen 
of ze wel of niet op financiële steun 
kunnen rekenen. Om preciezer te 
zijn: uiterlijk op 1 februari, want 
dat stond in een door de Christen-
Unie ingediend amendement, dat 
door een raadsmeerderheid werd 
ondersteund.

HARDENBERG – De begrotings-
vergadering van de gemeente 
Hardenberg, voorheen altijd het 
hoogtepunt van het jaar, is vorige 
week dinsdag vrij tam verlopen. 
Geen wonder, want er is geen 
geld meer om leuke dingen mee te 
doen. Integendeel, B&W kregen 
de boodschap mee om nòg defen-
siever te begroten en het optimis-
tisch denken vooral achterwege te 
laten. Geen geld meer voor deze 
raad, die gemeten naar de tijd 
op haar laatste benen loopt, en 
ook niet voor de nieuwe raad die 
na maart 2014 aantreedt, omdat 
de paar miljoen die gereserveerd 
was om te investeren is verdampt 
als sneeuw voor de zon.

Toch was het vorige week niet alle-
maal geklaag. Het is B&W opnieuw 
gelukt een sluitende begroting 
te presenteren en ook op de wat 
langere termijn worden nog zwarte 
cijfers geschreven. Voor de raad 

Sommige dingen zijn voor gewone 
mensen maar moeilijk te bevat-
ten. Bijvoorbeeld dat de gemeente 
voortaan de Dedemsvaartse Cou-
rant gaat sponsoren in plaats van De 
Toren. Een gemeente moet wettelijk 
alle bekendmakingen over regels 
en vergunningen publiceren en dat 
kon voorheen alleen maar in een 
papieren krant. Maar sinds 2009 is 
de openbaarmaking via internet ook 
rechtsgeldig. Een gemeente mag dat 
doen, maar hoeft het niet. Nog niet. 
Maar vanaf 1 januari 2014 is ze dat 
wel verplicht. Sommige gemeente 
publiceren alleen digitaal, kijk maar 
eens op gemeenteblad.almere.nl. 
Andere publiceren nog uitsluitend 
in krant die ze zelf uitgeven of ze 
kopen ruimte in een lokaal blad.
In Hardenberg koopt de gemeente 
toch al gauw zo’n 3 pagina’s per 
week, soms wel 4, 5 of 6. Nou 
zullen ze niet de hoofdprijs voor 
een pagina hoeven te betalen, maar 

een kleine 3.000 euro per week 
zal dat gemiddeld toch wel zijn. 
Als je dat over een jaar rekent ben 
je anderhalve ton kwijt, 150.00 
euro. Daar kun je minstens twee 
ambtenaren van betalen. In plaats 
van je eigen mensen vasthouden 
of ergens anders niet op hoeven te 
bezuinigen gaat de gemeente nu dus 
de Dedemsvaartse Courant spon-
soren. Dat kan de gemeente maar 
moeilijk uitleggen aan het eigen 
personeel, is twee weken geleden 
duidelijk geworden. De lokale over-
heid moet bezuinigen en doet dat 
ook op het eigen personeel. Voor 
dagblad De Stentor reden om de 
burgemeesters van Hardenberg en 
Ommen eens te vragen hoe ver ze 
zijn met het schrappen van banen. 
Vreemd genoeg heeft dat artikel 

nogal wat onrust veroorzaakt onder 
het personeel. Het is immers al lang 
bekend dat er ambtenaren moeten 
vertrekken en ook hoeveel. Maar 
blijkbaar komt de dag van vertrek 
erg dichtbij en dan gaan emoties 
een rol spelen. De ambtenarij ergert 
zich aan burgemeester Snijders, die 
zich het vuur uit de sloffen loopt om 
tbs-kliniek Veldzicht in Balkbrug te 
redden terwijl bij hem ‘thuis’ vele 
tientallen banen verdwijnen, zo gaat 
het verhaal. Het hoe en waarom gaat 
dan opeens geen rol meer spelen, 
want de emoties overheersen alles. 
Volgens mij heeft de gemeente een 
eigen personeelsblad. Misschien 
dat Snijders daarin nog eens kan 
uitleggen waarom zoveel energie 
in Veldzicht is gestoken en niet in 
de eigen ambtenaren. Of juist wel, 
want dat kan natuurlijk ook.

Even terugkomend op het sponso-
ren van de Dedemsvaartse Courant. 

Voorheen gebeurde dat met de To-
ren, die nu toch die gemeentelijke 
pagina’s gaat publiceren, maar dan 
gratis. Dat kost ze geld en levert 
niks op. Als dat zomaar kan zonder 
in de rode cijfers te belanden is er de 
afgelopen jaren dus flink verdiend 
door het blad van de Hardenberger 
winkeliers. Eigenlijk hebben dan 
die (meestal) kleine winkeliers de 
afgelopen jaren teveel voor hun 
advertenties moeten betalen, zou 
je als buitenstaander denken. In een 
tijd waarin veel middenstanders er 
financieel niet best voorstaan zou 
je eerder verwachten dat de tarie-
ven voor de eigen leden wat naar 
benden worden bijgesteld. En van 
de gemeente zou je verwachten dat 
er gestopt wordt met sponsoring 
van uitgevers nu alles digitaal mag. 
Maar ja, voor sommige dingen moet 
je hogere wiskunde gestudeerd heb-
ben om ze te kunnen begrijpen. En 
dit is er blijkbaar een van.

Woensdag 20 november 2013
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Geld voor leuke dingen is op

Met de beëidiging van Emiel Mulder (38 jaar, Dedemsvaart, PvdA) door burgemeester Peter Snijders (r) is de gemeenteraad van Hardenberg weer op 
volle sterke gekomen. Nog niet tijdens de begrotingsraad van 12 november, omdat Liberaal Hardenberg en DS’12 de hele dag afwezig waren.

bleven wat ‘peanuts’ over om over 
te debatteren, hoewel de betrokke-
nen over die betiteling wat anders 
zullen denken. Die ‘peanuts’ hadden 
voornamelijk te maken met sport. 

Oude afspraken
De tennisvereniging Gramsbergen 
heeft dringend nieuwe banen nodig, 
omdat de huidige gravelvelden 
eruit zien alsof ze een verlengstuk 
van het zwembad zijn. Voorzitter 
Maarten Willering van de club 
herinnerde de raadsleden eraan 
dat er nog met de oude gemeente 
Gramsbergen afspraken waren 
gemaakt over vervanging en dat de 
overheid nu moest laten zien dat 
ze te vertrouwen is. De politieke 
partijen waren het aanvankelijk 
oneens over de steun en dan met 
name over waar het geld vandaan 
moest komen. Toch besloten ze 
het amendement van Lottie Ver-
braeken (VVD) te steunen waarin 
stond dat de gemeente 95.000 euro 

beschikbaar moet stellen voor de 
vervanging van drie tennisbanen, 
ondanks dat B&W adviseerden dat 
niet te doen en te wachten tot in 
februari duidelijk is hoe Hardenberg 
er financieel voorstaat.

Wachten tot februari
Dat geluk hadden korfbalvereniging 
UNI uit Kloosterhaar en hockeyver-
eniging GZG uit Hardenberg niet. 
De kleedkamers en douches van 
beide verenigingen stammen zo’n 
beetje uit de oertijd en voldoen op 
geen enkele manier meer aan wat 
veilig en gezond is. Alle partijen 
zagen in dat de clubs ondersteund 
moeten worden, maar alleen het 
CDA  wilde de benodigde drieën-
halve ton nu al beschikbaar stellen. 
De eigen wethouder van sportza-
ken, Douwe Prinsse, raadde ook 
dit amendement af. “Als sportwet-
houder juich ik het verbeteren van 
sportaccommodaties toe, maar als 
lid van het college weet ik dat het 

GROENLINKS – De leden van 
GroenLinks in Hardenberg hebben 
donderdag 9 november de huidige 
fractievoorzitter Kees Slingerland 
opnieuw tot lijsttrekker gekozen. 
Anne van den Hoek uit Hardenberg 
staat op plaats twee.

Posthoorn - Dinsdag 26 november 
vindt in Bergentheim de officiële 
opening plaats van dagbesteding 
De Posthoorn van de Saxenburgh 
Groep. Aansluitend is er van 14.30 
tot 16.00 uur een open huis. De 
locatie is afgelopen zomer verhuisd 
naar een nieuwe plek in het dorp. 
Belangstellenden kunnen daar een 
kijkje nemen.

Buurtlabel - Plaatselijk Belang 
Marslanden en de Plaatselijke 
Belangen in en rond Bergentheim
hebben vrijdag 15 november het 
Buurtlabel Veilig Verkeer ontvan-
gen. Hiermee laten de partijen zien 
dat zij structureel werken aan een 
verkeersveilige woonomgeving. Als 
een label wordt uitgereikt betekent 
dit dat buurtbewoners en andere or-
ganisaties de handen ineen hebben 
geslagen om de buurt zo verkeers-
veilig mogelijk te maken. Verder 
moeten ze gedurende een periode 
van drie jaar minimaal eenmaal per 
jaar een buurtactie te organiseren.

Studiekeuze - Om jongeren te 
helpen bij hun studiekeuze houdt 
het Alfa-college in Hardenberg 
donderdag 21 november van 19.00 
tot 21.00 uur de voorlichtingsavond 
Studiekeuze mbo. Deze voorlich-
tingsavond is bedoeld voor leerlin-
gen in het voorgezet onderwijs en 
hun ouders. Bezoekers zijn welkom 
in het LOC aan de Parkweg.

AED – Mariënberg heeft een 
tweede AED gekregen. Woensdag 
13 november heeft  het bedrijf 
AED Solutions gezorgd  voor het 
aansluiten van de defibrillator. 
Onder leiding van Erna Ramaker 
zijn het afgelopen jaar meerdere 
acties op touw gezet om geld in 
te zamelen voor een tweede AED. 
Het resultaat van al die acties is 
woensdag aangebracht  op de zij-
muur van basisschool De Wissel. 

Zwembad – Het nieuwe zwembad 
op de Sportboulevard in Harden-
berg wordt gebouwd door BAM 
Utiliteitbouw Regio Oost. De bouw 
van het nieuwe zwembad is nodig 
omdat het huidige zwembad de 
Marsch niet meer voldoet aan de 
eisen en het veel geld kost om het 
bad open te houden. De gemeente 
heeft een bedrag van ruim 5 miljoen 
euro beschikbaar gesteld, daarna 
aangegeven wat men voor dat geld 
wil hebben en vijf bouwers om een 
offerte gevraagd voor de bouw, het 
onderhoud en het leveren van wat 
extra’s. Enkele bouwers moesten 
meteen afhaken, maar BAM kan 
wèl voor het bedrag bouwen en 
ook nog eens wellnessfaciliteiten 
toevoegen (b.v. een sauna). Begin 
2014 wordt het ontwerp gepresen-
teerd aan de gemeenteraad. Naar 
verwachting start de bouw medio 
2014 en wordt het zwembad ruim 
een jaar later opgeleverd.

Kieslijst – Het CDA-bestuur in 
Hardenberg heeft de kandidatenlijst 
voor de komende gemeenteraads-
verkiezingen opgesteld.  Huidig 
wethouder Douwe Prinsse wordt 
naar voren geschoven als lijsttrek-
ker. Fractievoorzitter Dirk van de 
Valk staat op plaats twee. Van de 
huidige fractie stoppen Miny Lo-
huis, Henk Steenbergen, Bert van 
Faassen en Henk Bosch. Opvallend 
is dat het CDA 3 twintigers op (mo-
gelijk) verkiesbare plaatsen heeft 
gezet: Rick Brink op 6, Martijn 
Breukelman op 7 en Piet Cees van 
der Wel op 8. Maandag 2 december 
mogen de leden de lijst vaststellen.



HARDENBERG – Onderzoek eens of je als 
gemeente ervoor kunt zorgen dat er straks nog 
steeds koeien in de wei staan en niet allemaal 
op stal. Een motie met die achterliggende 
gedacht is vorige week dinsdag ingediend 
door de fracties van de PvdA en GroenLinks. 
Aanleiding was de mogelijke verhuizing van 
een groot melkveebedrijf van Ommen naar 
Hardenberg.

Het is de bedoeling dat het bedrijf van Beren Jan 
Warmelink uit Stegeren verplaatst wordt naar 
de Elfde Wijk in Rheezerveen omdat hij nu in 
een kwetsbaar natuurgebied zit. De raad moest 
dinsdag beslissen of hij moet onderzoeken wat de 

gevolgen zijn van die verhuizing op het milieu, 
een zogenoemde MER-procedure. Nadat alle 
voors en tegens waren afgewogen stemde de raad 
in met het voorstel van B&W, waarbij Dirk van 
der Valk (CDA) aangaf dat wanneer de uitkomst 
van het onderzoek positief is het bestemmings-
plan wordt aangepast om de verhuizing mogelijk 
te maken.

Voordat het zover was probeerde Rein Jonkhans 
(PvdA) de andere partijen mee te krijgen in zijn 
poging de koe niet uit beeld te laten verdwijnen. 
Als in 2015 het melkquotum wordt afgeschaft 
kunnen grote bedrijven ontstaan die pas renda-
bel zijn als de koeien op stal blijven, zodat ze 

snel en makkelijk gevoerd en gemolken kunnen 
worden. Slecht voor het dier en slecht voor het 
beeld van het platteland vond Jonkhans, die Kees 
Slingerland (GroenLInks) meekreeg. De andere 
partijen vonden dat de raad niet op de stoel van 
de ondernemers moet gaan zitten. Ook wethouder 
Prinsse voelde daar niets voor, omdat volgens 
hem de wetgeving niet toestaat dat je boeren ver-
plicht bij een wijziging van het bestemmingsplan 
de koeien buiten te houden. Wèl wilde hij kijken 
welke aspecten van de motie gebruikt kunnen 
worden voor een discussie over de toekomst van 
de landbouw. Voor de PvdA en GroenLinks was 
die toezegging voldoende om de motie niet in 
stemming te brengen.

Woensdag 27 november 2013
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Minister-president Willem Drees 
heeft de PvdA verlaten, minister 
Marcel van Dam heeft de PvdA 
verlaten en nu is ook het Hardenber-
ger raadslid Wim Kloekhorst uit de 
partij gestapt. Alle drie op hun eigen 
niveau prominente leden, die zich 
niet meer herkenden in de koers van 
de partij. Ze zijn overigens wèl op 
heel verschillende gronden opge-
stapt. Kloekhorst liet weten dat hij 
graag nog zou doorgaan als raadslid 
en dat hij daarom een plekje op de 
kieslijst zou willen hebben. Hij is al 
32 jaar raadslid, snapt dat de partij 
de jongere garde een kans wil geven 
maar had zichzelf een plekje op een 
onverkiesbare plaats toegedacht, 
zodat de kiezers konden beslissen 
of ze een ervaren kracht wel of niet 
in de raad wilden hebben. De lokale 
Partij van de Arbeid zag echter de 
bui hangen. Kloekhorst heeft al 
twee keer op een onverkiesbare 

plaats gestaan en is toen telkens 
door voorkeurstemmen toch in de 
raad beland. De kans bestond dat 
dit weer zou gebeuren en dan komt 
er niets terecht van de (nieuwe) 
partijregel dat iemand niet langer 
dan 12 jaar raadslid mag zijn. Wim 
Kloekhorst heeft daarop zijn zetel 
opgegeven en gaat verder als lid 
van OpKoers.

Of de ontvangst als de Verloren 
Zoon nou wel zo verstandig is van 
de huidige OpKoers-mensen is 
maar de vraag. Want stel je voor dat 
de kieslijst wordt 1 Annie Kelder, 
2 Hans Botter en 3 (of 13) Wim 
Kloekhorst, dan bestaat de kans 
dat Kloekhorst door voorkeurstem-
men het huidige raadslid Botter 

voorbijstreeft. Een ‘stemmenkanon’ 
kan handig zijn, maar dus ook een 
bedreiging.

Ik weet niet of het toeval is, maar 
tijdens de raadsvergadering van vo-
rige week dinsdag, de eerste zonder 
Wim Kloekhorst, ging het onder 
meer over gezondheid, over jeugd 
en over alcohol. De Hardenberger 
jeugd drinkt nogal veel, was uit 
onderzoeken van de GGD gebleken, 
en het debat ging onder meer over 
de vraag of er ook voorlichting moet 
komen op de basisscholen. Het drin-
ken van alcohol tast je hersens aan, 
vooral overmatig gebruik. Dan kun 
je niet vroeg genoeg beginnen met 
voorlichten, is de GGD-mening. En 
laat nou net de avond vóór het debat 
RTL Nieuws bekend maken dat de 
scholen in de gemeente Hardenberg 
het slechtst scoren op de CITO-
toets. Niet het slechtst van de regio, 

niet van de provincie Overijssel, 
nee, van heel Nederland. Gelukkig 
niet alle scholen, maar voldoende 
om gemiddeld een slecht rapport-
cijfer te krijgen. Vooral scholen 
van een bepaalde signatuur scoren 
slecht, maar dat zal waarschijnlijk 
niets met het alcoholgebruik te 
maken hebben.

In Hardenberg zijn we dus dom en 
we zuipen te veel, maar we zijn wèl 
goed bezig. Wij staan ondernemers 
namelijk telefonisch het best te 
woord. Nou ja, wij, de gemeente-
ambtenaren doen dat. Dat blijkt uit 
een onderzoek van de Kamer van 
Koophandel onder 40 gemeenten 
in Oost-Nederland, die de afgelo-
pen maanden een mystery guest op 
pad heeft gestuurd. Hardenberg is 
volgens die mysterieuze gast een 
uitblinker. Mooi om te weten dat we 
toch niet helemaal van God los zijn. 

Koeien niet verplicht in de wei
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Winnaar - De wijkboerderij Baal-
der is opnieuw in de prijzen geval-
len. Vorig jaar won het een Ap-
peltje van Oranje met het project 
Samen Slimmer. Hierbij werken 
de wijkvereniging, Baalderborg, de 
gemeente en AOC De Groene Welle 
samen om cliënten van Baalderborg 
te integreren in de samenleving. 
Dit project is uitgebreid met het 
inrichten van een moestuin en er 
wordt natuur- en milieuonderwijs 
voor basisschoolleerlingen gege-
ven. Zaterdag 23 november zijn in 
Amersfoort uit 33 genomineerden 
twaalf Groen Dichterbij Icoon-
projecten 2014 verkozen, in elke 
provincie één. De herinrichting van 
het terrein om de boerderij is één 
van de prijswinnaars, wat behalve 
waardering een bedrag van 20.000 
euro heeft opgeleverd.

Reestdal – In natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg houdt Jacob 
van de Weele donderdag 28 novem-
ber een lezing over het Reestdal. 
Van 20.00 tot 21.30 uur vertelt deze 
ecoloog van Landschap Overijssel 
over dit gebied op de grens van 
Drenthe en Overijssel. De natuur in 
dit beekdallandschap is rijk aan bij-
zondere planten en dieren, waar Van 
der Weele veel van kan laten zien.

Winterslaap – Fietsers die sinds 
april van dit jaar gebruik konden 
maken van het veerpontje over 
de Vecht bij het Duitse dorp Laar 
moeten weer omrijden. Het pontje 
is uit de rivier getakeld en naar een 
schuur in de buurt gebracht voor 
zijn winterslaap. Burgemeester Da-
niela Kösters van de Hardenberger 
buurgemeente Emlichheim vertelde 
tevreden te zijn over het gebruik. 
Met name in het weekend stond er 
soms een rij fietsers om overgezet 
te worden. Of eigenlijk om zichzelf 
over te zetten, want het veerpontje 
werkt op handkracht. Vanaf april 
2014 is Fähr Harm weer in bedrijf.

Kerstmarkt – In de Hardenberger 
buurgemeente Emlichheim wordt 
zaterdag 30 november en zondag 
1 december een Weihnachtsmarkt 
gehouden. Meer dan 40 verkopers 
uit zowel Duitsland als Nederland 
presenteren decoratie- en hand-
werkartikelen. Nikolaus en knecht 
Ruprecht bezoeken zaterdag van 
15.30 tot 16.30 uur de markt.

Koninkrijk – In het museum aan 
het Meiboomplein in Gramsber-
gen wordt zaterdag 30 november 
de expositie 200 jaar Koninkrijk 
geopend. Er is materiaal ontvangen 
van Gramsbergenaren en daarnaast 
heeft het Oranjemuseum in Diepen-
heim spullen in bruikleen afgestaan, 
zodat een beeld getoond kan worden 
van Willem I tot Willem-Alexander.

Harmonie – Crescendo Gramsber-
gen geeft  zaterdag 30 november 
vanaf 20.00 uur een concert  in de 
sporthal in Gramsbergen.  Er wordt 
opgetreden door het A-orkest, het 
jeugdorkest en een blokfluitgroep.

Positief – Ondanks stemmingmake-
rij bij een enkele supporter na 5 ne-
derlagen op rij in de Topklasse bleef 
het gros van fans, bestuurders en 
spelers achter HHC-trainer Marcel 
Groninger staan. De positieve uit-
straling had misschien zijn weerslag 
op het team, want de Hardenbergers 
wonnen zaterdag met 0-2 van Sche-
veningen. Zaterdag speelt HHC 
de laatste thuiswedstrijd van 2013 
tegen Spakenburg. Op 7 en 14 de-
cember volgen nog uitwedstrijden.

HARDENBERG - Zangeres Anja 
Dalhuisen uit Hardenberg, bekend 
van The Voice of Holland, heeft 
haar eerste single opgenomen. 
Normaal zingt ze met haar band 
The Funky Soulmates in het Engels, 
maar de debuutsingle Tegenlicht is 
een Nederlandstalig lied.

De opbrengst van de cd-single is be-
stemd voor Jayden Hobers. De 5-ja-
rige knaap uit Nieuw-Amsterdam 

HARDENBERG – Vanaf 15 de-
cember kan op de lijn Zwolle-
Emmen op zaterdag later met de 
trein worden gereisd. De extra rit 

Debuutsingle Anja Dalhuisen
heeft een zeldzame hersentumor. 
In Nederland is hij uitbehandeld 
maar zijn ouders hebben hoop dat 
een behandeling in het buitenland 
succesvol kan zijn. Hardenberger 
Bert Nonkes heeft  hierover een ge-
dichtje geschreven, waar Jan-Anne 
van der Wel muziek onder heeft 
gezet. Vervolgens is het lied opge-
nomen en heeft het Hardenberger 
bedrijf Studuo28 er een videoclip 
bij gemaakt.

Donderdag 28 november wordt de 
single om 21.00 uur in café Docks 
in Hardenberg gepresenteerd waar-
na hij een dag later te koop is, onder 
meer via de website van het project 
www.hardvoorleven.nl.

Later met de trein

vertrekt om 00.56 uur uit Zwolle 
en komt om 01.53 uur aan in 
Emmen. Dat is de belangrijkste 
wijziging van vervoerder Arriva in 
de nieuwe dienstregeling, die zoals 
elk jaar half december van kracht 
wordt. Doordat Arriva met ingang 
van december behalve op de lijn 
Zwolle-Emmen ook de vervoerder 
is op de lijn Almelo-Mariënberg kan 
de aansluiting van beide Vechtdal-
lijnen eveneens verbeterd worden. 
Reizigers kunnen alle wijzigingen 
in de dienstregeling raadplegen via 
de website vechtdallijnen.nl.

Nieuwe dienstregeling
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Er zijn van die momenten dat je 
je schaamt een Hardenberger te 
zijn. De tv-uitzending van Zembla 
over het gebruik van gif bij de 
teelt van lelies was zo’n moment. 
Plaatsvervangende schaamte was 
het eigenlijk, omdat je je schaamt 
voor het gedrag van een ander. En 
die ander was boer Henk Kelder uit 
Radewijk. Hij spuit gif om de teelt 
te bevorderen, maar zorgt met zijn 
gif voor gezondheidsproblemen 
vinden omwonenden. Of dat echt 
zo is kan nog niet bewezen worden, 
de GGD is nog bezig met onderzoe-
ken, en dus vertelde Kelder dat het 
met de nadelige gevolgen van het 
gifgebruik wel meeviel. Ja, als je 
erg veel gif binnenkrijgt heb je een 
probleem. Maar dat heb je ook als 
je een fles maggi leegdrinkt, of een 
kilo suiker eet, vertelde Kelder. En 
trouwens, waarom zou hij moeten 
stoppen met telen en waarom zegt 
niemand dat de mensen die last 
hebben van de gifspuit maar moeten 
verhuizen?

Zijn bijdrage was geen reclame 
voor Hardenberg en daar zullen ze 
bij de gemeente ook niet blij mee 
zijn. Stop je jaarlijks vele tiendui-
zenden euro’s in het promoten van 
je gemeente en dan wordt je werk 
met één klap vernietigd door een 
lelieboer. De uitzending heeft trou-
wens ook politieke consequenties. 
In de eerste plaats omdat de vrouw 
van boer Kelder namens OpKoers.
nu in de gemeenteraad zit. Er heb-
ben al enkele ingezonden stukken 
in dag- en weekbladen gestaan met 
de oproep om die partij bij de raads-
verkiezingen in 2014 te mijden. De 
uitzending heeft ook vragen opge-
roepen bij de PvdA. Twee maanden 
geleden is in de raad uitgebreid 
gesproken over het gebruik van gif 
en met name over de afstand tussen 
de spuiters en de bebouwing. Maar 

liefst 7 insprekers gaven aan dat ze 
vreesden voor ziektes en dat het 
gebruik van gif aan banden gelegd 
moest worden. De raad besloot 
echter de oorspronkelijke zinnen 
over een bufferzone van 50 meter 
tussen spuiters en bebouwing uit 
het nieuwe bestemmingsplan Bui-
tengebied te halen. Wettelijk niet 
haalbaar, had wethouder Prinsse 
laten uitzoeken en de raadsleden 
volgden hem.

Dat een uitzending van Zembla nu 
voor vragen zorgt aan B&W is nog-
al opvallend. PvdA-raadslid Rein 
Jonkhans wil dat de gemeente toch 
de zone van 50 meter gaat introdu-
ceren. Tussen het unanieme raads-
besluit en nu is niks veranderd, er 
is alleen een tv-uitzending geweest. 
Jonkhans en de andere raadsleden 
hebben dan blijkbaar in september 
en oktober slecht werk geleverd, 
als één zo’n uitzending de zaak op 
de kop zet. Over kop gesproken: 
het koppen van lelies door jonge-

ren op pas gespoten velden is niet 
toegestaan, werd in de uitzending 
gezegd, terwijl Henk Kelder dat wel 
laat gebeuren. Jonkhans wil daarom 
ook weten wat de gemeente doet te-
gen de overtreding van de Arbowet. 
Maar eigenlijk zou hij het antwoord 
zelf kunnen geven als hij zich wat 
beter had voorbereid: de gemeente 
doet niks omdat ze niks mag doen. 
Overtredingen van de Arbowet zijn 
namelijk een zaak voor de inspectie 
van het ministerie van Sociale Za-
ken en Werkgelegenheid.

“Laat het college het belang van 
een tiental bollentelers prevaleren 
boven het belang van honderden 
bewoners en kwetsbare objecten 
zoals scholen en campings?”, vraagt 
Jonkhans nogal pathetisch aan 
B&W. Fijn dat hij zo bezorgd is 
over het welzijn van onze burgers, 
maar zouden zijn vragen misschien 
ook een beetje te maken kunnen 
hebben met de gemeenteraadsver-
kiezingen die eraan zitten te komen?

HARDENBERG - Kiezen moet je kunnen. En om dat te kunnen moet je het 
eerst leren. Scholieren van tegenwoordig kunnen uit veel meer opleidingen 
en beroepen kiezen dan vroeger, waardoor het kiezen er niet eenvoudiger 
op is geworden. Maar aan de andere kant worden ze ook veel beter begeleid 
bij hun keuze. Een eerste stap is voor velen de deelname aan de Beroepen-
Doedagen in de Evenementenhal in Hardenberg. Ruim 2500 leerlingen van 
25 scholen uit de driehoek Emmen, Almelo, Zwartsluis hebben woensdag 
27 en donderdag 28 november kennis gemaakt met drie beroepen van hun 
keuze. Een keuze die in veel gevallen met het hart is gemaakt en niet met 
het hoofd. Zaken als werkgelegenheid en de hoogte van het salaris spelen 
bij de tweedeklassers van vmbo en praktijkonderwijs nog geen rol.

In twee hallen zag je de scholieren geconcentreerd bezig met activiteiten 
als het metselen van een muurtje, poeders maken in een vijzel, honden 

verbinden, een heftruck besturen, koekjes bakken, haar föhnen en rennen 
door de hal met een militaire bepakking van tien kilo op de rug. Geconcen-
treerder dan tijdens menig les op school, merkten enkele docenten op. Dat 
de keus die ze nu hebben gemaakt een blijvende keus zal zijn ligt niet voor 
de hand. Hun eigen ontwikkeling en hun groeiende kennis van het aantal 
opleidingen en beroepen zal er waarschijnlijk voor zorgen dat ze uiteindelijk 
iets anders kiezen. Volgens de organisatoren van de BeroepenDoedagen - de 
decanen van de samenwerkende scholen in Noordoost-Overijssel - is dat 
niet erg, als ze maar geleerd hebben hoe je moet kiezen. Daarbij is de rol 
van hun ouders erg belangrijk, blijkt uit onderzoeken. Veel ouders hebben 
dat ook begrepen want donderdagavond waren ze in grote getale aanwezig 
tijdens de zogenoemde ‘vrije inloop’ voor leerlingen, ouders, familieleden, 
vrienden en bekenden. In totaal konden een kleine 1200 bezoekers worden 
begroet, bijna evenveel als verleden jaar.

Opleiding kiezen niet zo eenvoudig

Keuken – In het LOC-gebouw in 
Hardenberg kunnen voortaan kook-
wedstrijden worden gehouden. Ze 
staan nog niet op de agenda, maar 
de mogelijkheid is er nu het Alfa-
college de bovenverdieping van de 
bibliotheek heeft omgebouwd tot 
demokeuken. Deze multifunctio-
nele keuken naast het Grand café 
dient als praktijklokaal maar kan 
ook worden ingezet voor zaken 
als wedstrijden, demonstraties en 
workshops. Vrijdag 29 november 
was de officiële ingebruikname.

D66 – Voor het eerst in de nieuwe 
gemeente Hardenberg kan bij ge-
meenteraadsverkiezingen gestemd 
worden op kandidaten van D66. 
Het verkiezingsprogramma is ge-
schreven voor het hele Vechtdal, 
met speciale aandachtspunten voor 
Hardenberg. Lijsttrekker is Jacco 
Rodermond uit Schuinesloot.

Afscheid – In de brandweerkazerne 
in Hardenberg is zaterdag afscheid 
genomen van brandweercomman-
dant Martin Cuperus. Per 1 januari 
krijgt hij een functie bij de nieuwe 
Veiligheidsregio IJsselland, waarin 
alle brandweerkorpsen in Noord-
Overijssel zijn samengevoegd. Zijn 
opvolger wordt Gerbrand Jonker, nu 
nog commandant van de brandweer 
Dalfsen en Zwartewaterland.

Jaarwisseling – De gemeente 
Hardenberg, de politie en de brand-
weer willen rond de jaarwisseling 
samen optrekken tegen overlast en 
gevaarlijke situaties. De cultuur 
van “tijdens de jaarwisseling mag 
meer dan anders” wil de lokale 
overheid ombuigen. Plekken waar 
de afgelopen jaren sprake was van 
veel incidenten, overlast of schade 
worden in beeld gebracht en als 
het nodig is wordt vroegtijdig actie 
ondernomen. Volgens de gemeente 
zijn de maatregelen bedoeld om 
van de jaarwisseling een feestelijke 
gebeurtenis voor iedereen te maken.

Waterschap - CDA en Water Na-
tuurlijk worden met elk 5 zetels de 
grootste fracties in het Algemeen 
bestuur van het nieuwe water-
schap Vechtstromen. Ruim 135.000 
kiezers uit Drenthe, Twente en 
het Vechtdal hebben hun stem 
uitgebracht, zo’n 21% van de 
kiesgerechtigden. Het bestuur 
bestaat uit 20 zetels voor kiezers 
en 7 gereserveerde zetels voor 
landbouw, bedrijfsleven en natuur-
beheerders. De meeste kandidaten 
uit Noordoost-Overijssel zijn niet 
verkozen, hoewel sommigen wel 
op een verkiesbare plaats stonden. 
Zij zijn gepasseerd door kandidaten 
uit Twente en Drenthe die dankzij 
voorkeurstemmen in het bestuur 
zijn gekozen.

Verhuizing - Moderna Textielser-
vice in Gramsbergen keert terug 
naar Hardenberg. De directie moest 
op zoek naar een plek voor een 
nieuw pand na de brand van 9 op 
10 oktober, toen  het bedrijfsge-
bouw in Gramsbergen volledig 
uitbrandde. Die plek is gevonden op 
het bedrijventerrein Broeklanden in 
Hardenberg, de plaats waar eigenaar 
Herman Olsman in 1965 is begon-
nen met zijn bedrijf.  In het nieuwe 
pand worden een bedrijfswasserij,  
handelsonderneming, wasserij voor 
particuliere reiniging, distributie-
centrum en kantoren gevestigd. 
Hardenberg wordt daarmee de basis 
van het familiebedrijf. Volgens plan 
wordt  het nieuwe pand in oktober 
2014 in gebruik wordt genomen.

HARDENBERG - Het is tot nu toe 
een vreemd seizoen in de Topklasse. 
Spakenburg verloor de eerste drie 
wedstrijden, ontsloeg de trainer 
en was daarna tien wedstrijden 
ongeslagen. HHC daarentegen 
startte goed in de competitie maar 
verloor vervolgens vijf keer op rij. 
En nog zo’n vreemde serie: vier 
wedstrijden geleden stond GVVV 

Eindelijk wat geluk voor HHC
nog fier aan kop, na 4 nederlagen 
zijn de Veenendalers afgezakt naar 
de elfde plaats.

Het team uit Hardenberg wist 23 
november voor het eerste weer eens 
te winnen, zodat afgelopen zaterdag 
met enig vertrouwen werd begon-
nen aan de thuiswedstrijd tegen 
Spakenburg. Maar hoewel HHC 

al na 37 seconden op 1-0 kwam en 
zelfs voor de rust dankzij een hat-
trick van Hielke Penterman een 3-1 
voorsprong nam, leek het voor de 
Spakenburgers wel goed te komen. 
Zij combineerden beter, waren tech-
nisch vaardiger en hadden alleen 
geen geluk bij de afronding.
In de tweede helft was daar niet veel 
van over, de teams waren meer aan 
elkaar gewaagd omdat met name 
HHC met veel inzet speelde waar-
door het kwaliteitsverschil werd 

gecompenseerd. Van enige opbouw 
was bij de Hardenbergers echter 
geen sprake. Door de verre bal te 
hanteren om de snelle spitsen aan 
het werk te zetten werd Spakenburg 
af en toe onder druk gezet. Dat was 
voldoende voor een vierde treffer. 
Omdat ook Spakenburg slechts 
één keer scoorde bleef de marge 
twee doelpunten. Misschien geen 
verdiende overwinning voor de 
Hardenbergers, maar wel een zeer 
welkome.



in Hardenberg. Deze school heeft 
vorig jaar een compleet vernieuwd 
Techniekplein in gebruik genomen 
waar opdrachten worden uitgevoerd 
die dicht tegen de beroepspraktijk 
aanzitten. Door die verbouwing 
kan de school nu meedoen aan de 
onderwijsvernieuwing. In 2017 
moeten alle vmbo-scholen examen 
doen volgens de nieuwe regeling, 
in Hardenberg gebeurt dat twee jaar 
eerder. Dan zijn de muren tussen 
de afdelingen zowel letterlijk als 
figuurlijk verdwenen.

Woensdag 11 december 2013
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Neem als voorbeeld de mensen die 
in een restaurantkeuken werken. 
De kok, zelfstandig werkende kok 
en leidinggevende kok hebben alle 
drie een basisstudie gevolgd, want 

Muren tussen opleidingen verdwijnen

HARDENBERG - Wat moet de eigenaar van een bouwbedrijf als hij 
even geen timmerklusjes heeft maar wel veel metselwerk, terwijl hij 
voornamelijk timmerlieden in dienst heeft? Eigenlijk zit zo iemand te 
springen om personeel dat breed inzetbaar is. Om dit soort problemen 
te voorkomen hebben het bedrijfsleven en het onderwijs elkaar gevon-
den in een nieuwe manier om jongeren op te leiden: meer allround, 
minder specialistisch. Het mbo is daar al mee bezig en het vmbo begint 
binnenkort.

ze moeten tenslotte alle drie kun-
nen koken. Daarna krijgen ze les 
over het beroep van kok op hun 
niveau en tenslotte mogen ze nog 
een deel van hun studie kiezen. Een 

kok kan zich bijvoorbeeld specia-
liseren in gezonde voeding of het 
maken van taarten. Zo gaat straks 
elke beroepsopleiding eruit zien: 
basisdeel, profieldeel, kerndeel. 
Het vmbo moet daarvoor nieuwe 
examenprogramma’s maken en die 
programma’s vervolgens uittesten.

Over heel Nederland verdeeld 
zijn scholen uitgekozen die een 
voortrekkersrol vervullen. Voor 
de techniekopleidingen is dat in 
deze regio het Vechtdal College 

Er zijn nogal wat spreekwoorden 
en gezegden waarin een boer een 
rol speelt. Tijdens het afscheid van 
Andy de Vos als raadslid van Har-
denberg werd er eentje gebruikt: 
“Als de vos de passie spreekt, let 
dan op.” Het moet trouwens preekt 
zijn en niet spreekt, maar dat is een 
bijkomstigheid. Het hele gezegde 
is: “Als de vos de passie preekt, 
boer pas op je ganzen.” Dat gold 
overigens niet voor Andy de Vos, 
werd er meteen bijgezegd. Ook 
een bekende is de volgende: “Als 
de boeren niet meer klagen en de 
pastoors niet meer vragen, dan na-
dert het einde der dagen.” Boeren 
hebben altijd wat te klagen, of het 
nou goed gaat of niet.

De rol van de boeren lijkt een 
beetje te zijn overgenomen door 
de vervoerders. In De Stentor 

stond een verslag te lezen van de 
Hardenberger vervoerder Henk 
Brink die van gedachten had ge-
wisseld met zijn naamgenoot, de 
Drentse gedeputeerde Henk Brink. 
Volgens de vrachtvervoerder moet 
de overheid veel meer doen aan de 
infrastructuur: de N340 naar Zwolle 
is een irritant stukje weg dat voor 
veel oponthoud zorgt, eigenlijk zou 
de snelheid 100 km per uur moeten 
worden. En hij wil vanuit Harden-
berg nog sneller op de A1 komen 
met zijn wagens.

Nou was het altijd de bedoeling van 
zowel bestuurders als bedrijfsleven 
dat je vanuit Hardenberg in een half 
uur op een vierbaans zou moeten 

komen. Dat is al gelukt met de door-
trekking van de A35 naar Wierden 
en wordt over niet al te lange tijd 
ook mogelijk door met 100 km per 
uur via de N340 in Zwolle op de 
A28 te belanden. Dus wat klaagt 
hij nou, als alle wensen binnenkort 
zijn vervuld?

Andere klagers zijn Freddy Nijhof, 
directeur van Nijhof Wassink en 
Gerrit Sierink van Sierink Grind 
in Hardenberg. Zij klagen bij RTV 
Oost over het kanaal Almelo-De 
Haandrik. In 2010 sprak Frans 
Schuitemaker, een andere directeur 
van Nijhof-Wassink, in dagblad 
Trouw nog heel positief over het uit-
diepen van het kanaal en de vervan-
ging van vijf bruggen, maar nu alles 
gereed is, is het niet voldoende. Ook 
Sierink vindt de verbetering maar 
niks. Met ingang van 2014 kunnen 

schepen tot 700 ton door het kanaal, 
maar dat zou 1100 ton moeten zijn.
Gedeputeerde Kok zei bij de ople-
vering van de vijfde en laatste brug, 
die in Beerzerveld, dat ondernemers 
blij moeten zijn met de aanpassin-
gen, die de provincie 19 miljoen 
euro hebben gekost. “Dit is het 
gewoon, het kanaal is nu klaar voor 
de komende 80 jaar. Ondernemers 
willen altijd meer, maar dit is het 
maximaal haalbare”, vertelde Kok. 

Blijkbaar was hij het geklaag van 
de vervoerders een beetje zat, want 
voor de bedrijven die het steeds niet 
genoeg vinden had hij nog wel een 
advies: “Verhuizen kan altijd.” Mis-
schien had hij de volgende spreuk 
wat kunnen aanpassen, door het 
woord vervoerder erin te verwer-
ken: “Boeren en varkens worden 
knorrend vet.”

Het Vechtdal College is één van de pioniers op het gebied van vernieuwing van de vmbo-examens.

Kerstwandeling – Rond de Heem-
se Esch wordt zaterdag 21 decem-
ber een kerstwandeling gehouden. 
Deelnemers komen onderweg 
herders, engelen, de drie wijzen 
en natuurlijk Jozef en Maria tegen. 
Muzikale bijdragen zijn er van 
midwinterhoornblazers en trom-
pettisten. Het vertrekpunt is het 
monument voor Frits de Zwerver 
aan de Brandweg. Via de Boslaan 
, Hessenweg en Scholtensdijk 
wordt weer de Brandweg bereikt. 
Vanaf 18.00 uur start er elke 10 
minuten een groep. Een verteller 
gaat voor elke groep uit. De wan-
deling duurt ongeveer 45 minuten. 

Expositie - Bij HardenbergArt 
in het OLC aan de Sportlaan in 
Hardenberg opent burgemeester 
Snijders zaterdag 14 december 
om 11.30 uur een expositie met 
werk van de schilder Thijs Buit uit 
Rheeze. De expositie bestaat uit 
48 kunstwerken - stillevens, land-
schappen en Franse dorpen - die 
een selectie zijn uit het oeuvre van 
de kunstenaar. Voorafgaand aan de 
opening van de expositie zullen de 
Midwinterhoornblazers uit Harden-
berg op het Cultuurplein optreden.

Fotowedstrijd – GroenLinks houdt 
een fotowedstrijd om Hardenber-
gers uit te dagen te laten zien wat 
ze van hun gemeente vinden. De 
wedstrijd valt uiteen in drie cate-
gorieën: wensen (wat missen we), 
behoud (wat moet bewaard blijven) 
en ergernissen (wat mag vandaag 
nog verdwijnen). De foto’s kunnen 
t/m 5 januari 2014 worden ingezon-
den via hardenberg@groenlinks.nl. 
Drie winnaars mogen kiezen uit een 
workshop vegetarisch-, sushi- en 
Italiaans koken.

Vertrek - Financieel directeur Henk 
van der Wal van de Saxenburgh 
Groep moet vertrekken. De reden 
voor het vertrek zijn de tegenval-
lende financiële resultaten van het 
Röpcke-Zweers ziekenhuis, dat 
onderdeel is van de Saxenburgh 
Groep. De Raad van Toezicht ver-
wacht ook niet dat onder zijn leiding 
de resultaten zullen verbeteren. Het 
ziekenhuis draait al enige tijd met 
verlies, terwijl er geld gespaard zou 
moeten worden voor een nieuw 
ziekenhuis. Mededirecteur Pauline 
Terwijn mag wel blijven.

Trainer - Gert Bouwmeester uit 
Hardenberg is ook komend seizoen 
trainer van het eerste elftal van 
vv Bruchterveld. Bouwmeester is 
bezig aan zijn eerste jaar in Bruch-
terveld. Momenteel staat hij met 
zijn team ongeslagen op de tweede 
plaatst in de 4e klasse D.

Blazers – De twee maanden ge-
leden opgerichte stichting Mid-
winterhoornblazers Hardenberg 
heeft zaterdag in de wijkboerderij 
Baalder het oefenseizoen afgeslo-
ten. Zo’n 25 personen, variërend 
in leeftijd van 5 tot 74 jaar, heb-
ben aan een jury laten horen wat 
ze de afgelopen weken hebben 
geleerd. Vanaf nu wordt er door 
de blazers ook opgetreden. Dat 
gebeurt onder meer vrijdag 20 de-
cember tussen 12.00 en 12.30 uur 
in het LOC-gebouw in Hardenberg, 

Kerstmarkt – Zaterdag 14 decem-
ber wordt een kerstmarkt gehouden 
in en rond dorpshuis ‘t Haarschut 
in Kloosterhaar. Tussen 15.00 
en 18.00 uur kan aan activitei-
ten worden deelgenomen, er zijn 
kerstgeschenken te koop en er zijn 
muziek- en dansoptredens.

SLAGHAREN - Het Kronkelhonk 
in Slagharen, het clubhuis van de 
stichting Jeugd- en Jongerenwerk, 
heeft problemen met de nieuwe, 
strengere Drank- en Horecaverorde-
ning van de gemeente Hardenberg. 

De gemeente is verplicht ervoor te 
zorgen dat commerciële bedrijven 
(cafés bijvoorbeeld) geen oneer-
lijke concurrentie ondervinden van 

Kronkelhonk wil langer schenken
para-commerciële instellingen, 
zoals clubhuizen van sportvereni-
gingen. Eén van de maatregelen 
is het verplichten van clubhuizen, 
buurthuizen, jongerenonderko-
mens en dergelijke dat ze een uur 
na de laatste wedstrijd of activiteit 
sluiten, uiterlijk om 24.00 uur. Het 
Kronkelhonk vindt dat te vroeg. 
Nu is de sluitingstijd 00.30 uur en 
eigenlijk is dat al te vroeg, vindt 

voorzitter Bert Nijland van de 
stichting. Het stoort hem trouwens 
ook dat er voor 11 instellingen een 
uitzondering wordt gemaakt, omdat 
die oude rechten hebben. Hieronder 
vallen enkele dorpshuizen maar ook 
enkele kerkelijke gebouwen zoals 
De Schakel in Hardenberg. 

“Deze regels worden opgesteld om 
de horeca te helpen, maar helpen 

Het Kronkelhonk de vernieling in. 
We moeten nu zelf de schoonmaak-
kosten betalen die eerst via De Stuw 
werden betaald, we krijgen minder 
ondersteuning door beroepskrach-
ten en dan komt dit er nog over-
heen”, schrijft de Kronkelhonk-
voorzitter aan de gemeenteraad.

Hij hoopt op aanpassing van de ver-
ordening, maar tijdens de oriënte-
rende raad van dinsdag 3 december 
bleek dat de raad geen uitzondering 
wil maken voor het Kronkelhonk.



HARDENBERG - De vistrap tussen de rivier 
de Vecht in Hardenberg en de monding van 
de Molengoot is de enige in Nederland waar 
kanovaarders gebruik van mogen maken. 
Vrijdag hebben ze dat laten zien tijdens de 
officiële ingebruikname van dit deel van het 
Vechtpark.

Het afgelopen jaar is volop gewerkt aan het 
verleggen van de Molengoot, het verlagen van 
het winterbed van de Vecht en het aanleggen 
van een wildwaterkanobaan, vistrap, fiets- en 
wandelpaden. Dit ruim 30 hectare grote gebied 

tussen de Europaweg, Twenteweg en de bebou-
wing van de stad heeft een compleet nieuwe 
inrichting gekregen. Nog niet af en zeker nog 
niet fraai afgewerkt (gedeputeerde Boerman: 
“Ik had eigenlijk een hark moeten meenemen.”) 
maar de grote werkzaamheden zijn achter de 
rug. Boerman was vrijdag present om samen 
met wethouder Jannes Janssen van Hardenberg 
en bestuurslid Jan Bosman van waterschap Velt 
en Vecht de openingshandeling te verrichten. 
Deze drie instanties hebben het geld geleverd 
voor het project. Eerst werden enkele emmers 
met paling in de vistrap geleegd waarna een ka-

nopeddel werd overhandigd aan bestuurslid Cor 
Blok van de plaatselijke kanovereniging, om aan 
te geven dat het Vechtpark niet alleen bedoeld is 
om ruimte te maken voor de rivier bij hoog water, 
maar ook als extra attractie voor de bewoners en 
de toeristen. Vooral de wildwaterbaan van 150 
meter lang met een verval van 1,5 meter heeft 
het in zich om voor ondernemers en recreanten 
een trekpleister te worden.
De komende maanden worden gebruikt om het 
terrein verder af te werken, zodat volgend jaar 
zomer het gebied volop gebruikt kan worden 
door recreanten.

Soms word je door de werkelijkheid 
ingehaald. Vorige week schreef ik 
nog dat vervoerders niet zo moe-
ten piepen, omdat ze over enige 
tijd met een gangetje van 100 km 
per uur naar Zwolle kunnen tuffen 
om daarna via de A28 de wereld te 
veroveren. Nog dezelfde dag kon 
die opmerking in de prullenbak 
verdwijnen. En dat dankzij een 
suffige SGP’er.

De beste man had een week of vijf 
geleden zitten te pitten toen er over 
een motie werd gestemd waarin ge-
vraagd werd niet zoveel geld uit te 
trekken voor de verbetering van de 
N340 (Zwolle-Ommen). Hij had als 
lid van een provinciale regerings-
partij gestemd vóór de motie van de 
oppositie. De stemmen waren daar-
door gestaakt bij 23-23. Volgens de 
regels moet dan een volgende keer 
opnieuw worden gestemd. Er leek 
niks aan de hand maar nu stemde 

opeens regeringspartij VVD vóór 
de motie van de vijand. En tegen 
hun eigen gedeputeerde, tegen hun 
coalitiepartners, tegen hun eigen 
besluit dat al eerder was genomen.

“Voortschrijdend inzicht”, loog 
VVD-fractievoorzitter Herman 
Pieper. Natuurlijk kletste deze 
voorzitter uit zijn nek. Over de 
verbetering van de weg wordt al 15 
jaar gesproken, er is jaren onderhan-
deld, er zijn rechtszaken tot aan de 
Raad van State gevoerd en dan zal 
zo’n partij opeens in vier weken tijd 
180 graden draaien. Bestuurders 
en bedrijfsleven van Hardenberg 
reageerden furieus. “Hoe kunnen 
wij een thema als betrouwbaar 
bestuur nog uitleggen”, schreven 
ze in een brief aan de provincialen. 

Nou, niet natuurlijk. Het beeld bij 
de bevolking bestaat al jaren dat 
politici niet te vertrouwen zijn en 
wat de provinciale VVD’ers be-
treft hebben ze gelijk. Die hebben 
een politiek spelletje gespeeld om 
coalitiegenoot CDA een toontje 
lager te laten zingen en dat hebben 
ze gewonnen.

Het gekke is dat waarschijnlijk 
niemand in Noordoost-Overijssel 
zich deze zaak nog herinnert bij een 
volgende verkiezing. De provinci-
ale VVD’ers zijn onbetrouwbaar, 
maar ze krijgen gewoon weer hun 
duizenden stemmen. Hetzelfde valt 
waarschijnlijk volgend voorjaar 
op lokaal niveau te zien. OpKoers 
is verdacht vanwege de banden 
met giftige leliespuiters (handige 
zet trouwens, om Hans Botter op 
plek 1 te zetten in plaats van Annie 
Kelder), bij de PvdA loopt de een 
na de ander weg, GroenLinks is 

door onderling gedoe een tweede 
raadslid kwijt en welke prestaties 
of wanprestaties de andere partijen 
hebben geleverd is bij de meeste 
mensen niet bekend. De landelijke 
situatie is bepalend. Als Alexander 
Pechtold nog steeds populair is 
zal D66 in Hardenberg met een of 
twee zetels de raad binnenvliegen. 
Doet Rutte een paar goede dingen 
dan wordt VVD-raadslid Lottie 
Verbraeken niet door drie maar 
door vier partijgenoten vergezeld 
(handige zet trouwens, om publie-
kelijk afstand te nemen van je eigen 
provinciale VVD’ers).

Misschien zou het wel aardig zijn 
als de SGP in de gemeente Harden-
berg meedoet. Van die raadsleden 
heb je geen last, omdat ze niks van 
de regels snappen en de meeste tijd 
liggen te snurken. En dat is wel zo 
veilig voor de burgers.

Woensdag 18 december 2013
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Schouw - Waterschap Velt en 
Vecht geeft extra tijd voor die ei-
genaren die hun schouwsloot nog 
niet schoon hebben. Dit heeft te 
maken met de weersomstandighe-
den van de afgelopen periode. De 
herschouw start 13 januari. Als een 
schouwsloot dan nog niet schoon 
is, maakt het waterschap deze sloot 
schoon op kosten van de eigenaar.

Kerstgedachte - De Voedselbank 
Noordoost-Overijssel roept ook dit 
jaar mensen op om hun kerstpakket 
bij hen in te leveren. De inhoud van 
deze pakketten wordt gesorteerd en 
verdeeld over de ruim 200 pakket-
ten die de leden van de Voedselbank 
tweewekelijks halen in Ommen, 
Hardenberg en Dedemsvaart. Inle-
veren kan in Hardenberg, de Brink 
30,  op maandag 23 en maandag 30 
december tussen 19.00 en 20.00 uur.

Teleurgesteld - De VVD-Har-
denberg is zwaar teleurgesteld in 
de opstelling van de provinciale 
VVD’ers, omdat die vorige week 
kozen voor een sobere opwaarde-
ring van de weg Zwolle-Ommen. 
“We strijden al jaren voor een betere 
verbinding met de A28. Voor ons 
als fractie is dit absoluut onaccep-
tabel”, vertelde Lottie Verbraeken, 
raadslid van de VVD-Hardenberg.

Uilenballen – Het IVN houdt vrij-
dag 27 december een middagje ui-
lenballen pluizen bij natuurcentrum 
De Koppel. Kinderen van 6 t/m 12 
jaar zijn van harte welkom. Oude 
tandenborstels en pincetten zijn 
voldoende aanwezig. Aan de hand 
van zoekkaarten wordt uitgezocht 
van welke dieren botjes in de ballen 
zitten. De activiteit begint om 14.00 
uur en eindigt rond 16.00 uur.

Ziekenhuis - Wim de Bie is be-
noemd als interim-bestuurder van 
de Saxenburgh Groep. Hij gaat sa-
men met Pauline Terwijn de organi-
satie leiden. De nieuwe bestuurder 
is de opvolger van Henk van der 
Wal, die als financieel directeur niet 
kon voorkomen dat het Röpcke-
Zweers ziekenhuis verlies leed en 
daarom onlangs moest vertrekken. 
De Bie heeft 21 jaar gewerkt bij de 
Sint Maartenskliniek in Nijmegen 
voordat hij in 2009 voor zichzelf 
begon als zorgadviseur.

Opbrengst - Tijdens de collecte-
week van het Nationaal MS Fonds 
in november is een bedrag van ruim 
4500 euro opgehaald in de gemeen-
te Hardenberg. Met het geld dat 
de collectanten hebben opgehaald 
blijft het fonds zich inzetten voor 
onderzoek naar Multiple Sclerose 
en een betere kwaliteit van leven 
voor patiënten.

Nieuwe koers - Annie Kelder, acht 
jaar geleden de oprichtster van Op-
Koers.nu, is niet langer lijsttrekker 
van deze lokale politieke partij. Ze 
heeft van plaats geruild met Hans 
Botter uit Kloosterhaar, nu nog de 
tweede man binnen de partij. Het 
onlangs opgestapte PvdA-raadslid 
Wim Kloekhorst is terug te vinden 
op plaats zes. Tussen Botter en 
Kloekorst staan Annie Kelder uit 
Radewijk (2), Gerrit Kelder uit 
Holtheme (3), Gertie Botter uit 
Sibculo (4) en Eddy Geesink uit 
Hardenberg (5).

Blijvertje – Voetbalvereniging Har-
denberg’85 en trainer Hans Pullen 
hebben besloten dat ze de samen-
werking nog een jaar voortzetten. 
Pullen was sinds augustus 2013 
trainer van ‘de blauwen’.

Molengoot klaar voor kano’s en vissen

HARDENBERG – Op het podi-
umplein in het LOC-gebouw in 
Hardenberg (bibliotheek, kunst, on-
derwijs) staat sinds 9 december een 
kopie van een Amerikaans kunst-
werk. In de stad New Orleans heeft 
de street-art kunstenares Candy 
Chang een muur van een huis zwart 
geverfd waarop voorbijgangers met 
een krijtje kunnen schrijven wat ze 
willen doen voordat ze sterven. Het 
kunstproject was een poging om 
mensen te laten nadenken over het 

Kunstwerk tegen waan van de dag
leven en de dood en zich wat minder 
te laten leiden door de waan van de 
dag. Een geslaagde poging, want 
er is volop gebruik van gemaakt en 
daarnaast is het ook nog eens bege-
leidt door voornamelijk positieve 
reacties. Het project is inmiddels  zo 
succesvol dat het al de hele wereld 
over gegaan is.

Een docent van het Alfa-college 
hoorde van het project en vond het 
LOC een goede plek om ook zo’n 

wand te plaatsen. Samen met de 
werkgroep Cultuurmix van het LOC 
is een plan gemaakt voor het maken 
van een dergelijke Before-I-die-
wand in het LOC-gebouw. Vorig 
jaar december is deze wand voor 
het eerst geplaatst. De werkgroep 
Cultuurmix hoopt met het plaat-
sen van de wand de gebruikers en 
bezoekers van het LOC te laten na-
denken over de vraag wat nou ècht 
belangrijk voor ze is in het leven en 
met anderen in gesprek te komen 
over dit onderwerp. De wand blijft 
nog de hele maand december in het 
gebouw staan.

Back Home is back
HARDENBERG – Twee jaar ge-
leden leek er een einde te komen 
aan Back Home, het nostalgische 
muziekfestijn van de Hardenber-
ger dj’s uit de jaren ’70.  Eén van 
de organisatoren van het eerste 
uur, Herman Sibon, heeft de draad 
weer opgepakt. Zaterdag 29 maart 
2014 is het weer feest in de Eve-
nementenhal, met muziek uit de 
jaren ‘70 en ‘80, oude videoclips 
en dit keer een optreden van  Dizzy 
Man’s Band. De voorverkoop start 
in januari.



met pensioen gaat, want daarvoor is 
hij nog te jong. Hij heeft echter een 
heel nieuw team ingewerkt dat nu 
zover is dat het zonder begeleiding 
het theater draaiende moet kunnen 
houden. De komende jaren zal Jan 
nauw betrokken worden bij het 
uitbouwen van het Informatiepunt 
Hardenberg, de opvolger van de 
VVV, zodat zijn marketingkennis 
en promotie-ervaring nog even voor 
Hardenberg behouden blijven.

Het gaat niet goed met het CDA. 
Landelijk heeft de partij de laatste 
jaren een flinke veer moeten laten 
en ook lokaal wordt sinds 1949 
door de partij en haar voorgangers 
bij vrijwel elke gemeenteraadsver-
kiezing verlies geleden wat stem-
menaantal betreft. Die gang van 
zaken moet omgebogen worden, zo 
hebben de Hardenberger raadsfrac-
tie en het bestuur besloten. Met als 
eerste tastbare resultaat het kapen 
van de Oudejaarstoespraak tijdens 
de raadsvergadering van dinsdag 
17 december.

Normaal gesproken is het zo dat het 
oudste raadslid, de nestor, een toe-
spraak houdt waarin een slaapver-
wekkend overzicht wordt gegeven 
van wat er het afgelopen jaar alle-
maal is gebeurd. Jaap Perlot (PvdA) 
viel net als verleden jaar deze eer 
te beurt, maar hij werd dinsdag na 
enkele minuten vervangen door het 
jongste raadslid, Martijn Breukel-

man van het CDA. Waarschijnlijk 
is de PvdA’ers te verstaan gegeven 
dat ze uit de coalitie geknikkerd 
worden als ze geen plaats zouden 
maken voor Breukelman. Na al het 
gedoe dat de fractie van de socialis-
ten de afgelopen maanden over zich 
heen heeft gekregen met opgestapte 
raadsleden kon dit er uiteraard niet 
meer bij, zodat Breukelman zijn 
gang mocht gaan.

Die liet trouwens meteen zien dat de 
coalitie niet zo hecht is als altijd was 
gedacht. Hij had een onderzoekje 
gedaan (dataresearch heet dat te-
genwoordig) naar de ingediende 
amendementen in het afgelopen 
jaar. En uit dat onderzoekje was 
gebleken dat de coalitiepartijen het 
vaakst hun eigen college van B&W 
voor de voeten hebben gelopen met 

zogenaamde verbeteringen van 
raadsvoorstellen. Breukelman had 
ook ontdekt dat er twee partijen wa-
ren, Liberaal Hardenberg en DS’12, 
die erg weinig van politiek snappen. 
Dit tweetal heeft het afgelopen jaar 
bijna twee keer zoveel vragen ge-
steld aan B&W als de overige zes 
partijen samen. Het kan ook zijn dat 
die eenmansfracties zelf vinden dat 
zij de enige kritische raadsleden zijn 
en dat de rest uit brave, volgzame 
snurkers bestaat.

Hoe dan ook, het CDA en Breu-
kelman kwamen met de actie weer 
in het nieuws en dat was de opzet 
geweest, vertelde CDA-raadslid 
Henk Bosch: “Het maakt niet uit 
hoe ze over ons schrijven, als ze 
maar over ons schrijven.” Daar 
zal hijzelf na de verkiezingen geen 
bijdrage meer aan kunnen leveren, 
want het CDA maakt een verjon-
gingskuur door, met drie twintigers 
op een verkiesbare plaats. Denken 

ze. En jong is goed, is snel, is van 
deze tijd, van sociale media, van fa-
cebook, twitter, websites, van likes 
en retweets, vertelde Martijn Breu-
kelman. En dan past het wel weer 
bij jongeren dat ze veel geschreeuw 
produceren maar weinig wol. Vier 
jaar geleden heeft hij een website 
gemaakt met de domeinnaam www.
martijnbreukelman.nl. Met zijn 19 
jaar was hij het jongste raadslid 
van de gemeente Hardenberg ooit, 
via voorkeurstemmen vanaf plaats 
13 toch in de raad beland. Nu, vier 
jaar later, is hij volgens de site nog 
steeds 19 jaar en staat hij nog steeds 
op plaats 13. U begrijpt het al, er 
is tijdens deze raadsperiode niets 
aan de website gedaan. Als dat nou 
symptomatisch is voor de bijdragen 
van jongeren staat ons niet veel 
goeds te wachten. Maar eigenlijk 
denk ik dat het wel meevalt en dat 
we nog veel plezier aan de nieuwe 
lichting kunnen beleven. Misschien.

Woensdag 25 december 2013

.............ergeeKortweg

redactie@sallander.nl

© Roel Gritter

Muzikaal afscheid theaterdirecteur

Cabaretier Mark van de Veerdonk, 
de Twent Herman Finkers, Lim-
burger Gé Reinders die samen met 
Crescendo Gramsbergen optrad, 
zanger Stef Bos vanuit Brugge, 
de virtuoze instrumentalisten van 
Flairck, Edwin Evers die Ajaxtrai-
ner Frank de Boer ten tonele voerde 

Jan Kroesen (m) werd bij zijn afscheid benoemd tot Ridder in de Orde van Oranje-Nassau.

en aan het eind van de avond de hy-
peractieve Groninger Bert Visscher: 
een groep artiesten bijeen waar je 
normaal gesproken zes keer voor 
naar het theater moet komen. Dat 
Bert Visscher de slotact mocht uit-
voeren was niet verwonderlijk, hij 
heeft namelijk goede telefonische 
connecties met het Koninklijk Huis 
(eigenlijk met elk huis) zodat hij de 
aangewezen persoon was om een 
lintje te ritselen voor Jan Kroesen. 
Die kreeg door burgemeester Peter 
Snijders de versierselen opgespeld 
die horen bij de onderscheiding 
Ridder in de Orde van Oranje-
Nassau.

Dat lintje kreeg hij onder meer voor 
zijn kerkelijk werk en zijn werk als 
promotor van Hardenberg, maar 
vooral omdat hij afscheid nam na 
zich 32 jaar te hebben ingezet voor 
de ontwikkeling van kunst en cul-
tuur in Hardenberg. Hij was degene 
die politici zover kreeg dat ze veel 
geld beschikbaar stelden voor de 

bouw van een theater en de latere 
uitbouw van De Voorveghter. Hij 
was ook degene die altijd mooie 
cijfers kon laten zien over bezoe-
kersaantallen. Vorige week werd 
trouwens duidelijk welke ‘truc’ 
hij daarvoor had gebruikt. Als hij 
vertelde dat de bezetting 90 pro-
cent was geweest bedoelde hij 90 
procent van de prognose en niet 
van het aantal stoelen. Het afscheid 
van Kroesen wil niet zeggen dat hij 

BERGENTHEIM – De recreatie-
woning aan de Kanaalweg West 
21A in Bergentheim mag van de 
provincie toch geen andere bestem-
ming krijgen.
Bij het vaststellen van het bestem-
mingsplan Buitengebied Harden-
berg begin oktober wilden B&W 
dat de woning een recreatiewoning 
bleef, maar de ChristenUnie diende 
een amendement in om het mogelijk 
te maken dat het pand een gewone 

Provincie fluit gemeenteraad terug
woning zou worden. Deze motie is 
op 1 oktober unaniem aangenomen. 
Gedeputeerde Staten vinden de 
verandering van recreatiebestem-
ming in woonbestemming in strijd 
met het provinciaal beleid. Om die 
reden krijgt de gemeenteraad de 
opdracht het bestemmingsplan te 
wijzigen, zodat de woning weer een 
recreatiewoning wordt. Of de raad 
zich hierbij neerlegt was begin deze 
week nog niet bekend.

HARDENBERG - Je boft 
maar als je directeur van 
theater De Voorveghter in 
Hardenberg bent, want dan 
krijg je bij je afscheid nog eens 
een leuke avond cadeau met 
cabaretiers, zangers en muzi-
kanten. Tenminste, als je het 
werk heel lang hebt gedaan, je 
personeel tevreden over je is, 
de artiesten ook niet te beroerd 
zijn om naar Hardenberg te 
komen en er een paar centen 
zijn om een feestje te geven. 
Maandag 16 december kwam 
dat allemaal bij elkaar tijdens 
het afscheid van Jan Kroesen.

Brandweer – De gemeentelijke 
brandweer van Hardenberg houdt 
per 1 januari 2014 op te bestaan. 
Dat wil niet zeggen dat er dan 
geen brandweer meer is, maar dat 
mensen, materieel en gebouwen 
overgaan naar de veiligheidsre-
gio IJsselland. Het doel van deze 
operatie is het verhogen van de 
kwaliteit en het verminderen van 
veiligheidsrisico’s.

Sportclubs – Met geld dat nog 
in een potje zat kunnen voetbal-
vereniging Mariënberg en ijs-
baanverenging Nooitgedacht uit 
Schuinesloot worden geholpen aan 
een Pannaveld, opslagruimte voor 
boardingvoetbal en aanpassing van 
het clubgebouw bij de ijsbaan. De 
gemeente Hardenberg betaalt 25% 
van de kosten. Voor komend jaar 
wordt geld uitgetrokken voor de 
bouw van een machineruimte van 
ijsverenging Sluis 6/7 Dedemsvaart, 
een berging voor voetbalverenging 
Bergentheim, een Pannaveld voor 
Hardenberg’85, een invalidenlift 
voor HHC en voor de verhuizing 
van Kynologenclub Hardenberg. 
Ook van deze kosten betaalt de 
gemeente een kwart.

ATB - Toerclub HWV houdt 27 
december een veldtourtocht in en 
rondom Hardenberg. Er kan geko-
zen worden voor een tocht van 35 
en 50 kilometer. Voor de geoefende 
fietsers is een extra uitdaging opge-
nomen, namelijk een fietsroute van 
70 kilometer. De tocht begint bij de 
kantine van tennishal de Match op 
sportpark de Boshoek in Harden-
berg. Er kan gestart worden tussen 
9.30 en 10.30 uur.

Papier - Het papierloos vergaderen 
door de Hardenberger gemeente-
raad voldoet ruimschoots aan de 
verwachtingen, beweert de ge-
meente. Niet alleen zijn de meeste 
raadsleden tevreden, het gebruik 
van een iPad in plaats van papier 
heeft sinds 2011 bijna 35.000 euro 
aan kosten bespaard. Dat blijkt uit 
een onderzoekje van de gemeente-
lijke rekenkamercommissie.

Moderna - De rotondes op de 
Duitslandweg in Hardenberg krij-
gen een vierde aftakking. Dat is no-
dig omdat Moderna Textielservice 
gaat bouwen op bedrijventerrein 
Broeklanden Zuid. De nieuw-
bouw komt in de plaats van het 
bedrijfspand in Gramsbergen, dat 
begin oktober in de as is gelegd. 
Met de bouw van een bedrijfshal 
en kantoorpanden wordt vooruit-
gelopen op de ontwikkeling van 
Broeklanden Zuid. Het terrein heeft 
nu nog een agrarische bestemming, 
maar B&W kunnen een vergunning 
geven om hiervan af te wijken.

Veldslag – Er komt een kunstwerk 
op de hoek van de Stobbenhaarweg 
en de Hoogenweg, waar nu een 
informatiebord staat. Onder de noe-
mer Canonkunst heeft de provincie 
Overijssel geld beschikbaar gesteld 
om kunstwerken te plaatsen die te 
maken hebben met de historische 
canon van de provincie. Martijn 
Schoots, die ook het kunstwerk 
Vechtpark bij het haventje van 
Hardenberg heeft gemaakt, is uit-
gekozen om een creatie te maken 
die herinnert aan de Slag op de Har-
denberger heide in 1580, waarbij 
de Staatse troepen van Oranje een 
smadelijke nederlaag leden tegen 
de Spaanse overheersers. De plat-
tegrond van de omgeving tijdens de 
veldslag is door Schoots ingebrand 
in houten panelen.
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